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Αθήνα, σήµερα στις 14 Απριλίου 2010, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.08’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ ΑΡΓΥΡΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοι-
νώσω το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Πέµπτης 15 Απριλίου
2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 631/12-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Οδυσσέα
Κωνσταντινόπουλου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρι-
σµού, σχετικά µε την ενεργοποίηση της Υπηρεσίας Νεότερων
Μνηµείων της Τρίπολης κ.λπ..

2.- Η µε αριθµό 638/12-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανασίου ∆αβάκη προς τον
Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την αναστολή
κατασκευής των αθλητικών έργων των ∆ήµων Γυθείου και Έλους
κ.λπ..

3.- Η µε αριθµό 634/12-4-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σοφίας Καλαντί-
δου προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε
τη λήψη µέτρων για τη συνέχιση της λειτουργίας της εταιρείας
κλωστοϋφαντουργίας «ΦΑΡΜΠΕΤΕΞ Α.Ε.» στο Νοµό Κιλκίς κ.λπ..

4.- Η µε αριθµό 627/12-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Ανατο-
λάκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε
την αξιοποίηση του γηπέδου της Σχολής Ναυτικών ∆οκίµων για
τα Αθλητικά Σωµατεία του Πειραιά κ.λπ..

5.- Η µε αριθµό 632/12-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Φωτίου
Κουβέλη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
για την άµεση αξιοποίηση της ακίνητης περιουσίας του δηµοσίου
κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 629/12-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αργυρίου Λα-
φαζάνη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε την αξιοποίηση των εκτάσεων των Ελληνικών Τουριστικών Ακι-
νήτων στην βόρεια Ελλάδα, την παραχώρηση στους ∆ήµους
κ.λπ..

2.- Η µε αριθµό 637/12-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Βλάχου προς τον
Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τον αποκλεισµό
εκπροσώπησης του ∆ήµου Μαρκοπούλου από το ∆ιοικητικό Συµ-
βούλιο του Οργανισµού ∆ιεξαγωγής Ιπποδροµιών Ελλάδος
(Ο∆ΙΕ) κ.λπ..

3.- Η µε αριθµό 635/12-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Πρω-
τούλη προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την λειτουργία των τµηµάτων όλων
των σχολείων µε 30 µαθητές κ.λπ..

4.- Η µε αριθµό 628/12-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Σπυρίδωνος-Άδωνι
Γεωργιάδη προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την κατασκευή Νέου Γηπέδου
του Παναθηναϊκού κ.λπ..

5.- Η µε αριθµό 633/12-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αναστασίου
Κουράκη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
σχετικά µε την παχυσαρκία και το νέο βιβλιάριο υγείας παιδιού
κ.λπ..

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια
διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Απο-
κατάσταση της φορολογικής δικαιοσύνης, αντιµετώπιση της φο-
ροδιαφυγής και άλλες διατάξεις».

Το λόγο έχει ο συνάδελφος Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας
στο Νοµό Φθιώτιδας κ. Χρήστος Σταϊκούρας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από µεγάλη καθυστέρηση,

συνεχείς αναδιπλώσεις µέχρι και την τελευταία στιγµή και αντι-
φατικές διαρροές σε πτυχές της φορολογικής πολιτικής, µε δυ-
σµενείς για τη χώρα συνέπειες, όπως είναι η φυγή κεφαλαίων
στο εξωτερικό και η στέρηση εσόδων στον τακτικό προϋπολογι-
σµό, η Κυβέρνηση κατέθεσε ένα φορολογικό νοµοσχέδιο, ένα
νοµοσχέδιο οι διατάξεις του οποίου, αν συγκριθούν µε τις αρχι-
κές, αλλά και τις µεταγενέστερες που παρουσιάστηκαν ως βασι-
κές φορολογικές ρυθµίσεις, διαφέρουν σηµαντικά, αποτελώντας
ένα ακόµα δείγµα της προχειρότητας, των «γονατογραφηµάτων»
της εισπρακτικής λογικής που χαρακτηρίζει τις νοµοθετικές πρω-
τοβουλίες της Κυβέρνησης.

Είναι ένα νοµοσχέδιο η διαδικασία κατάρτισης του οποίου,
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παρά τις τυµπανοκρουσίες της Κυβέρνησης περί διαβούλευσης,
χαρακτηρίστηκε από απουσία ουσιαστικού διαλόγου µε τους φο-
ρείς και τις ενδιαφερόµενες κοινωνικές οµάδες. «∆ιάλογος δεν
έγινε», είπε ο πρόεδρος της ΓΣΕΒΕΕ. «Ήταν απολύτως εικονι-
κός», ανέφερε ο Πρόεδρος του ΤΕΕ. «Χωρίς συγκεκριµένες προ-
τάσεις από την Κυβέρνηση», κατέθεσε ο πρόεδρος του
Οικονοµικού Επιµελητηρίου της Ελλάδος. Επιβεβαιώθηκε έτσι η
προσέγγιση πρώην µέλους του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του
ΙΣΤΑΜΕ ότι ανάµεσα στα πολλά σφάλµατα της Κυβέρνησης είναι
και η απέχθεια από το οικονοµικό επιτελείο της στο διάλογο µε
τους εκπροσώπους της µισθωτής εργασίας.

Και ενώ δεν έγινε ουσιαστικός διάλογος, υπήρξε και αδικαιο-
λόγητη καθυστέρηση στην κατάθεσή του, αν και θα ήταν από τα
πέντε πρώτα νοµοθετήµατα της Κυβέρνησης τις πρώτες εκατό
ηµέρες της, καθυστέρηση που οδήγησε τον πρώην Πρόεδρο της
Βουλής κ. Κακλαµάνη να υπογραµµίσει πως: «Περιµένουµε ένα
φορολογικό νοµοσχέδιο από το Νοέµβριο και δεν έχει έρθει
ακόµα, επιτέλους πια»!

Να υπενθυµίσω, επίσης, ότι ο Υπουργός Οικονοµικών σε συ-
νέντευξη Τύπου στις 9 Φεβρουαρίου είχε πει ότι το φορολογικό
νοµοσχέδιο θα κατατεθεί στις επόµενες δύο µε τρεις εβδοµά-
δες. Έχουν περάσει οκτώ και πλέον εβδοµάδες από τότε. Όµως,
στην οικονοµία κάθε µέρα που περνά κοστίζει. Αυτή η καθυστέ-
ρηση, σε συνδυασµό µε την υστέρηση της Κυβέρνησης στη στε-
λέχωση του κρατικού οργανισµού και στην κινητοποίηση των
ελεγκτικών µηχανισµών αποτυπώνεται στην εξέλιξη των εσόδων
του προϋπολογισµού.

Έτσι, πρώτον, η υστέρηση των τακτικών εσόδων, των καθα-
ρών εσόδων του τακτικού προϋπολογισµού το τρίµηνο της δια-
κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ το 2009 έφτασε το 13,3% και είναι
υπερτετραπλάσια της αντίστοιχης υστέρησης του εννιαµήνου
της διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Τους πρώτους εννιά
µήνες του 2009, η υστέρηση ανήλθε στο 1,1 δισεκατοµµύριο
ευρώ, ενώ το τρίµηνο του ΠΑΣΟΚ υπερέβη τα 2.000.000.000
ευρώ, µε αποτέλεσµα η Κυβέρνηση, το ΠΑΣΟΚ να ευθύνεται για
τα 2/3 της υστέρησης των εσόδων του 2009.

∆εύτερον, τα καθαρά έσοδα το πρώτο τρίµηνο του 2010 αυ-
ξήθηκαν κατά 9,7%, όπως λέει η Κυβέρνηση, σε σχέση µε το αντί-
στοιχο τρίµηνο του 2009, έναντι στόχου, όµως, για αύξηση
11,7%, παρά το γεγονός ότι στο φετινό πρώτο τρίµηνο περιλαµ-
βάνεται η έκτακτη εισφορά στις µεγάλες επιχειρήσεις -
700.000.000 ευρώ περίπου- και παρατηρείται µειωµένη
επιστροφή φόρων. Χωρίς αυτά, τα έσοδα από το πρώτο τρίµηνο
του 2010 -και αυτή είναι η πραγµατικότητα- είναι ίσα µε πέρσι,
έναντι στόχου για αύξηση κατά 10%.

Κύριοι συνάδελφοι, πέρα, όµως, από τη διαδικασία, η αξιολό-
γηση των διατάξεων του φορολογικού νοµοσχεδίου θα πρέπει
να γίνει σε συνδυασµό µε τα πρόσφατα µέτρα αύξησης της έµ-
µεσης φορολογίας και των φόρων κατανάλωσης, µέτρα κοινω-
νικά άδικα, οικονοµικά αναποτελεσµατικά, που οδηγούν σε
βαθιά, σε παρατεταµένη ύφεση. Έτσι, η όποια µείωση απορρέει
από τις νέες φορολογικές κλίµακες για κάποιες κατηγορίες ει-
σοδηµάτων δεν αντισταθµίζει τη φορολογική αφαίµαξη, την ει-
σοδηµατική συρρίκνωση που προκύπτει από τα επώδυνα πακέτα
µέτρων της Κυβέρνησης. Και ας µη ξεχνάµε ότι οι πραγµατικά
οικονοµικά ανίσχυροι, αυτοί που το εισόδηµά τους είναι τόσο
µικρό, ώστε να µη φορολογείται καν, δεν έχουν να κερδίσουν
απολύτως τίποτα έναντι των πολλών που ήδη χάνουν.

Συνεπώς, µε αφορµή και τον τίτλο του νοµοσχεδίου, σίγουρα
δεν µπορεί κανένας να µιλήσει για αποκατάσταση της κοινωνι-
κής δικαιοσύνης. Κάποιες ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου εισάγουν
επιπλέον κρυφές φορολογικές επιβαρύνσεις σε βάρος µικρών
και µεσαίων εισοδηµάτων, λόγω του ύψους, αλλά και του είδους
των αποδείξεων που απαιτούνται. Στην πράξη, καταργείται το
αφορολόγητο των 12.000 ευρώ, δεδοµένου ότι συνδέεται µε
αποδείξεις για το «κτίσιµο» του ορίου του, ακόµα και για πολύ
µικρά, κάτω του ορίου αυτού, εισοδήµατα. Σύµφωνα, µάλιστα,
µε τον Πρόεδρο της ΓΣΕΕ, η συλλογή των αποδείξεων από κίνη-
τρο, µετατρέπεται σε ποινή.

Επιπλέον οι διατάξεις του νοµοσχεδίου δίνουν καίριο χτύπηµα
στη Χρηµαταγορά, πρωτοβουλίες οι οποίες, χωρίς να λαµβάνε-

ται υπ’ όψιν η αναµενόµενη αύξηση των αντικειµενικών αξιών, θα
οδηγήσουν σε µείωση των συναλλαγών, αποθάρρυνση της επέν-
δυσης στα ακίνητα, µείωση της κατασκευαστικής δραστηριότη-
τας. Σύµφωνα µε τον Πρόεδρο της Πανελλήνιας Οµοσπονδίας
Ιδιοκτητών Ακινήτων, ξεκινώντας από την πάταξη της φοροδια-
φυγής, καταλήγουµε στην πάταξη της ακίνητης περιουσίας ή της
εν µέρει δήµευσης της ακίνητης περιουσίας.

Εκτός, όµως, αυτού, το νοµοσχέδιο περιλαµβάνει και µέτρα
που πλήττουν την επιχειρηµατικότητα. Η διάταξη για τη φορο-
λογία των διανεµόµενων κερδών, που συνιστά το µεγαλύτερο
πλέον φορολογικό συντελεστή στην Ευρωπαϊκή Ένωση, οδηγεί
σε υπερφορολόγηση των κερδών από επενδύσεις κεφαλαίων και
επηρεάζει την ίδια τη λειτουργία των επιχειρήσεων. Ευτυχώς,
τουλάχιστον, η Κυβέρνηση, µετά και από την πίεση και της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης, αλλά και όλων των φορέων, απέσυρε τη
διάταξη σχετικά µε την παρακράτηση του 8% επί των συναλλα-
γών των υπηρεσιών, καθώς η εν λόγω ρύθµιση θα δηµιουργούσε
σοβαρά προβλήµατα ρευστότητας στις επιχειρήσεις.

Πρόκειται, επίσης, για ένα αντιαναπτυξιακό φορολογικό νο-
µοσχέδιο. Σ’ αυτό συµφώνησαν όλοι οι φορείς που προσήλθαν
στη συνεδρίαση της αρµόδιας επιτροπής της Βουλής.

Και επειδή συχνά η Κυβέρνηση και τα µέλη της αναφέρονται
στην GREENPEACE, το χθεσινό δελτίο Τύπου µιλάει για «πρά-
σινη» ανάπτυξη που έµεινε στον πάγο, αρκεί να σηµειωθεί πως
µόνο τέσσερις από τις εκατόν εξήντα επτά σελίδες του νοµοθε-
τικού πονήµατος αναφέρονται σε µέτρα που θα µπορούσαν να
δώσουν αναπτυξιακή ώθηση στην ελληνική οικονοµία και σ’
αυτές υπάρχουν µόνο γενικόλογες αναφορές.

Τέλος, σε ό,τι αφορά τα µέτρα για την αντιµετώπιση της φο-
ροδιαφυγής, πολλά από τα οποία στηρίζουµε ως Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, αυτά θα κριθούν στην εφαρµογή τους, διότι η φο-
ροδιαφυγή είναι διαχρονικό και διατοπικό πρόβληµα. Ωστόσο,
ορισµένες ρυθµίσεις είναι αναποτελεσµατικές, εφόσον είναι γρα-
φειοκρατικές και ανεφάρµοστες, ενώ κάποιες άλλες είναι ηµιτε-
λείς και ασαφείς.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συµπερασµατικά το φορολο-
γικό νοµοσχέδιο δεν ανταποκρίνεται στις προσδοκίες και τις
απαιτήσεις της τρέχουσας περιόδου. Είναι αντιαναπτυξιακό,
υφεσιακό και άδικο, µε ανεπαρκείς διαχειριστικές ή απλές αλλα-
γές που δεν µπορούν να του χαρακτηρίσουν τον τίτλο της φο-
ρολογικής µεταρρύθµισης, όπως προσπαθούν να µας πείσουν οι
συντάκτες του. Όπως ανέφερε άλλωστε και ο Πρόεδρος του
ΣΕΒ, δεν πρόκειται για µία φορολογική επανάσταση, αλλά για
µια «φορολογική παραλλαγή». 

Οι διατάξεις του –και ολοκληρώνω µε αυτό- σε συνδυασµό µε
τα πακέτα µέτρων της Κυβέρνησης, χωρίς τις απαραίτητες ανα-
πτυξιακές ανάσες, οδηγούν σ’ ένα ανατροφοδοτούµενο καθο-
δικό, υφεσιακό «σπιράλ» που θα ακυρώνει συνεχώς την
αποτελεσµατικότητά τους, παρά τις µεγάλες θυσίες στις οποίες
υποβάλλεται η κοινωνία και θα κάνει ορατό τον κίνδυνο της
λήψης νέων µέτρων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριοι συνάδελφοι, θα
σας παρακαλούσα να τηρείται ο χρόνος, γιατί είναι άλλοι πενή-
ντα τρεις συνάδελφοι, προκειµένου να ολοκληρώσουµε επί της
αρχής.

Το λόγο τώρα έχει η κ. Ευγενία Τσουµάνη-Σπέντζα, Βουλευ-
τής της  Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΕΥΓΕΝΙΑ ΤΣΟΥΜΑΝΗ-ΣΠΕΝΤΖΑ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, το φορολογικό ζήτηµα βρίσκεται στον πυρήνα του δηµο-
σιονοµικού προβλήµατος που αντιµετωπίζει η χώρα µας και εξ
αυτού του λόγου απαιτεί µείζονα πολιτική παρέµβαση. Ωστόσο,
το τελικό αποτέλεσµα που έχουµε µπροστά µας, συνοψίζεται
κατά τη γνώµη µου σε µια φράση «πολύ αργά, πολύ λίγα».

Παρά τις αλλαγές της τελευταίας στιγµής στις οποίες η Κυ-
βέρνηση σύρθηκε υπό την πίεση της Αντιπολίτευσης, αλλά και
των παραγωγικών φορέων και οι οποίες αναδεικνύουν -αν θέ-
λετε- και την έλλειψη πολιτικού σχεδιασµού, το νοµοσχέδιο εµ-
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φανίζει σοβαρά ελλείµµατα κυρίως ως προς την έλλειψη κοινω-
νικά δίκαιης κατανοµής των φορολογικών βαρών, όσο και ως
προς τον αναπτυξιακό προσανατολισµό του. 

Θα αναφερθώ µε συντοµία και στα δύο. Ως προς την άδικη κα-
τανοµή των φορολογικών βαρών, θα ήθελα να αναφερθώ ακρο-
θιγώς σε ζητήµατα που αφορούν την επαναφορά µιας σειράς
φόρων στην ιδιοκτησία, την κατάργηση της απαλλαγής του
«πόθεν έσχες» για την πρώτη κατοικία, την de facto κατάργηση
του αφορολογήτου των 12.000 ευρώ, την επιβολή του ΦΠΑ στις
υπηρεσίες δικηγόρων που επιβαρύνει περαιτέρω τους ιδιώτες
χωρίς να οδηγεί σε εισπράξεις, όπως αναπτύχθηκε και χθες, τα
ασφυκτικά τεκµήρια διαβίωσης που οδηγούν σε αφαίµαξη των
µικροµεσαίων κυρίως νοικοκυριών.

Ο κοινωνικά άδικος χαρακτήρας του επιτείνεται κυρίως και επι-
βεβαιώνεται από την απουσία ιδιαίτερης µέριµνας για κατηγο-
ρίες του πληθυσµού που ήδη δοκιµάζονται σκληρά από τη
συρρίκνωση του εισοδήµατός τους και την ανατίµηση βασικών
ειδών. Ως εκ τούτου, ευπαθείς οµάδες συµπολιτών µας που αντι-
µετωπίζουν τον κίνδυνο της φτώχειας και του κοινωνικού απο-
κλεισµού, δεν λαµβάνονται υπ’ όψιν σ’ αυτό το νοµοσχέδιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια σειρά από κοινωνικά δίκαια
φορολογικά µέτρα θα µπορούσαν να λειτουργήσουν ως εργα-
λεία αναδιανοµής εισοδηµάτων και ισότιµης κατανοµής φορο-
λογικών  βαρών. Για παράδειγµα, φορολογικές ελαφρύνσεις υπό
προϋποθέσεις για δαπάνες παιδικών σταθµών και κατ’ οίκον απα-
σχολουµένων ατόµων δηλαδή που φροντίζουν εξαρτηµένα
άτοµα, θα µπορούσαν να στηρίξουν ουσιαστικά την ελληνική οι-
κογένεια. 

Αντ’ αυτού, το παρόν νοµοσχέδιο θεωρεί την τελευταία αυτή
δαπάνη τεκµήριο, όπως τις πισίνες και τα σκάφη. 

∆εύτερον, σε ό,τι αφορά τους πολυτέκνους, θα πρέπει να ανα-
θεωρηθεί η ενιαία και χωρίς εξαιρέσεις αντιµετώπισή τους τόσο
ως προς το αφορολόγητο, όσο και ως προς το Φόρο Μεγάλης
Ακίνητης Περιουσίας. Επίσης, η πρόβλεψη φορολογικών κινή-
τρων για την ενίσχυση της απασχόλησης και της επιχειρηµατι-
κότητας των ατόµων µε αναπηρία, καθώς και οι φοροαπαλλαγές
σε άτοµα µε βαριά και µόνιµη αναπηρία θα πρέπει να εξασφαλι-
στούν. 

Τώρα, σε ό,τι αφορά την ελλειµµατική αναπτυξιακή του διά-
σταση, αυτή τεκµηριώνεται κατά την άποψή µου από τα εξής τε-
λείως επιγραµµατικά. Κατ’ αρχάς, από την εισαγωγή του
υψηλότερου µεταξύ των κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης συντελεστή στα διανεµόµενα κέρδη επιχειρήσεων, γεγονός
που αποτρέπει την προσέλκυση επενδύσεων και αποθαρρύνει
την επιχειρηµατικότητα. Επίσης από τις δυσβάστακτες επιβα-
ρύνσεις στην ιδιοκτησία που πλήττουν ακόµα περισσότερο τον
κλάδο των κατασκευών. 

Επίσης από τα ασαφή και ανεπαρκή κίνητρα για νέους επιχει-
ρηµατίες και µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Επίσης, θα προσέθετα
και από την απουσία κινήτρων για την ανάπτυξη της γυναικείας
επιχειρηµατικότητας, όπως για παράδειγµα προβλέπεται µε το
τριετές αφορολόγητο για νέους επιχειρηµατίες έως τριάντα
πέντε ετών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η γυναικεία επιχειρηµατικότητα
και απασχόληση έχει πολλαπλά οφέλη για την ανταγωνιστικό-
τητα της οικονοµίας και για την ανάπτυξη και αυτό επιβεβαιώνε-
ται και µε πρόσφατα στοιχεία από µελέτες της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής επί Σουηδικής Προεδρίας το 2009, όπου αναφέρεται
ρητά ότι µπορεί να επιφέρει αύξηση του ΑΕΠ τουλάχιστον κατά
15%.

Αγαπητοί συνάδελφοι, θα ήθελα επίσης ν’ αναφερθώ και σ’ ένα
ειδικότερο ζήτηµα φορολογικής πολιτικής που αφορά στις δια-
κρίσεις λόγω φύλου στη φορολογική νοµοθεσία και που το
παρόν νοµοσχέδιο δεν αντιµετωπίζει. Πρόκειται για την υποχρέ-
ωση της υποβολής κοινής φορολογικής δήλωσης των συζύγων.
Αυτή η πρακτική παραβιάζει κατ’ αρχάς την περιουσιακή αυτο-
τέλεια και ανεξαρτησία ως έκφανση της θεµελιώδους αρχής της
ισότητας των φύλων στο Οικογενειακό ∆ίκαιο. Επίσης παραβιά-
ζει τη συνταγµατική ελευθερία της ανάπτυξης της προσωπικό-
τητας. Επίσης παραβιάζει την αρχή της ισότιµης συµµετοχής
ανδρών και γυναικών στην πολιτική, κοινωνική και οικονοµική ζωή

του τόπου, πράγµα που αποτελεί πολύ σαφή ευρωπαϊκό και θα
έπρεπε και εθνικό στόχο. 

Να σηµειωθεί, επίσης, ότι µε τη ∆ιεθνή Σύµβαση, των Ηνωµέ-
νων Εθνών για την Εξάλειψη ∆ιακρίσεων Κατά Των Γυναικών που
η χώρα µας κύρωσε από το 1983 και εξ αυτού έχει και υπερνο-
µοθετική ισχύ, η Ελλάδα δεσµεύεται να λάβει τα κατάλληλα
µέτρα τροποποιώντας και καταργώντας κάθε νόµο που εισάγει
διακρίσεις εις βάρος των γυναικών. 

Ένα τελευταίο, ο Ευρωπαϊκός Χάρτης για τα ∆ικαιώµατα των
Γυναικών που παρουσίασε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή στις 5 Μαρ-
τίου 2010, δηλαδή πριν από ένα µήνα, έχει ως βασική του αρχή
την οικονοµική ανεξαρτησία επί ίσοις όροις. Και αυτό, αγαπητοί
συνάδελφοι, αποτελεί και µέρος του στόχου της στρατηγικής για
την Ευρώπη του 2020. 

Είναι, λοιπόν, καιρός να προωθήσουµε ένα σύγχρονο σύ-
στηµα, όπου κάθε σύζυγος υποβάλλει χωριστά φορολογική δή-
λωση, έτσι ώστε και οι εκπτώσεις και οι επιστροφές να γίνονται
αυτοτελώς και στον καθένα. 

Κύριε Υπουργέ, το 52% του ελληνικού πληθυσµού θα σας το
πιστώσει, εφόσον το προωθήσετε και είναι και κάτι χωρίς κόστος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήταν άδικο εάν δεν αναφερ-
θούµε και στα θετικά σηµεία του νοµοσχεδίου, όπως είναι τα θέ-
µατα της ενιαίας φορολογικής κλίµακας, η φορολόγηση υπό
προϋποθέσεις των offshore εταιρειών, παρ’ ότι είναι περιορι-
στική, οι ρυθµίσεις για τον επαναπατρισµό κεφαλαίων κ.λπ..

Παρ’ όλα αυτά, η Κυβέρνηση µε το παρόν νοµοσχέδιο δεν
αξιοποίησε δυστυχώς την ευκαιρία για ουσιαστικές, αλλά και για
οργανωτικές µεταρρυθµίσεις του συστήµατος, όπως είναι κυ-
ρίως η αναδιοργάνωση των εισπρακτικών µηχανισµών και της
φορολογικής διοίκησης. 

Αυτή, λοιπόν, η αναξιοποίητη ευκαιρία, σε συνδυασµό µε τη
συρρίκνωση των εισοδηµάτων και την αύξηση της έµµεσης φο-
ρολογίας, φοβάµαι ότι απειλεί τη χώρα µας για παρατεταµένη
ύφεση και διάρρηξη του κοινωνικού ιστού. Και για το λόγο αυτό,
καταψηφίζουµε αυτό το νοµοσχέδιο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε την κ. Τσουµάνη.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Παναγιώτης Κουρουµπλής, Βουλευτής
του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Αιτωλοακαρνανίας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε ένα κοµβικό νοµοσχέδιο που επι-
χειρεί πραγµατικά να εµπεδώσει το αίσθηµα του δικαίου σε µια
εποχή που η κοινωνία δοκιµάζεται και η πατρίδα χειµάζεται από
οικονοµικά προβλήµατα. Είναι µια εποχή, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι που η νεολαία µας ζει το µαρτύριο της παρατεταµένης
εφηβείας. Πρόκειται για µια νεολαία που ενώ διαθέτει τα περισ-
σότερα προσόντα από κάθε άλλη γενιά, της παρέχουµε τις λιγό-
τερες ευκαιρίες.

Ο «ιός» της νέας φτώχειας και του κοινωνικού αποκλεισµού
δεν βρίσκεται προ των πυλών. Έχει εισβάλει στη ζωή πολλών αν-
θρώπων και πολλών οικογενειών, σκορπώντας το  µελαγχολικό
βλέµµα της κοινωνικής ανασφάλειας, της αβεβαιότητας, της
αποσταθεροποίησης, της µελαγχολίας και της κατάθλιψης. Και
ενώ, λοιπόν, υποχρεούται η Κυβέρνηση να λαµβάνει δύσκολα
µέτρα, να παγώνει συντάξεις, ακόµη και χαµηλές συντάξεις, δεν
αντέχει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  το πολιτικό σύστηµα να
αφήσει στεγανά φοροδιαφυγής που δεν έχουµε µέχρι σήµερα
αγγίξει.

Ένας από αυτούς τους τοµείς είναι και ο τοµέας του φάρµα-
κου. Το φάρµακο στην Ελλάδα ενώ θα έπρεπε να είναι ένα
αγαθό, έχει µετατραπεί σε ένα χώρο µεγάλης απληστίας και ασυ-
δοσίας. Η Ισπανία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τετραπλάσιο
πληθυσµό και πλέον από την Ελλάδα, ξοδεύει 11.000.000.000
ευρώ περίπου και η Ελλάδα ξοδεύει 9.000.000.000 ευρώ και
πλέον για το φάρµακο.

Είναι δυνατόν, λοιπόν, όταν παγώνουµε τις συντάξεις, οι θυ-
γατρικές των πολυεθνικών στην Ελλάδα µε διάφορα ενδοοµιλικά
τερτίπια να πληρώνουν µόνο 2,9% φόρο; Είναι δυνατόν να δεχό-
µαστε, ως πολιτικό σύστηµα, ως φορολογικό σύστηµα να δικαι-
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ολογούνται, ως δαπάνες παραγωγικές, η µεταφορά των γιατρών
σε εξωτικά ταξίδια για να τους έχουν µετά, όπως γνωρίζουµε
πολύ καλά, δεσµευµένους στη λογική τους οι παραπάνω επιχει-
ρήσεις; Είναι δυνατόν να συντηρούµε ακόµα το λεγόµενο µπλοκ
συνταγογράφησης του ασθενούς και να µην το υποκαθιστούµε
µε κάρτα, για να σταµατήσει να αποτελεί µπλοκ επιταγών στα
χέρια  των φαρµακοποιών; Είναι δυνατόν, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, να µην καθιερώσουµε τη δραστική ουσία, ως στοιχείο
της συνταγογράφησης, αφού ξέρουµε πολύ καλά ότι µία από τις
παραµέτρους αυτής της ασυδοσίας είναι η υπερσυνταγογρά-
φηση στην Ελλάδα, ώστε πραγµατικά να κόψουµε τον οµφάλιο
λώρο γιατρού και φαρµακευτικής εταιρείας; Είναι δυνατόν να
ανεχθούµε να συνεχίζεται να υπάρχουν φάρµακα που ενώ έχει
λήξει το πατέντο τους κυκλοφορούν χωρίς να έχουν υποτιµηθεί;
Είναι δυνατόν οι µητρικές εταιρείες αυτών των θυγατρικών στην
Αµερική να πληρώνουν 15% φόρο, έχοντας και έξοδα έρευνας
και στην Ελλάδα να έχουµε το 2,9%, όταν η ελληνική φαρµακο-
βιοµηχανία που δηµιουργεί και θέσεις εργασίας πληρώνει 15%
φόρο; Είναι δυνατόν να µην απαιτήσουµε να επιστρέψουν τα
χρήµατα που οφείλουν οι φαρµακευτικές εταιρείες και να µην τα
συµψηφίσουµε µε τα χρέη των νοσοκοµείων προς αυτές; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ένας χώρος που πρέπει
πραγµατικά να εγκύψει η Κυβέρνηση, για να δώσει συγκεκριµέ-
νες και απτές απαντήσεις. Για να αισθανθεί ο ελληνικός λαός ότι
πραγµατικά το δηµόσιο χρήµα το διαχειριζόµαστε µε σεβασµό
και µε µεγάλη προσοχή. 

Τραπεζικό σύστηµα. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το τραπε-
ζικό σύστηµα έχει υποβάλει τον ελληνικό λαό τα τελευταία χρό-
νια σε ένα καθεστώς «βελούδινης σκλαβιάς» µε την ανοχή ή και
τη συνενοχή της ελληνικής πολιτείας. Το τραπεζικό σύστηµα,
ενώ θα έπρεπε να είναι µέρος της αγοράς, έγινε ρυθµιστής της
αγοράς. ∆εν είναι, λοιπόν, άδικο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ένας από τους πιο σηµαντικούς κλάδους της οικονοµίας να πλη-
ρώνει 10% ή 12% φόρο και οι υπόλοιποι κλάδοι να πληρώνουν
από 25% έως 40%; 

Η προηγούµενη κυβέρνηση στήριξε σε µια δύσκολη στιγµή το
τραπεζικό σύστηµα, έστω µε τον τρόπο που το στήριξε -διαφωνώ
βέβαια- αλλά πρέπει να οµολογήσουµε ότι το στήριξε. Υπήρξε η
ίδια στήριξη από το τραπεζικό σύστηµα της πραγµατικής οικο-
νοµίας και πώς θα έρθει σήµερα η σηµερινή Κυβέρνηση µε τον
ίδιο τρόπο πάλι να δώσει 14.000.000.000 ευρώ στο τραπεζικό σύ-
στηµα, όταν γνωρίζουµε τον τρόπο µε τον οποίο ακόµη και σή-
µερα µεταχειρίζεται το τραπεζικό σύστηµα την ελληνική αγορά;
Ένα τραπεζικό σύστηµα που έβγαλε δισεκατοµµύρια υπερκέρδη
από την ελληνική αγορά και αντί να τα επενδύσει στην ελληνική
αγορά τα επένδυσε σε αναδυόµενες αγορές της Ανατολικής Ευ-
ρώπης. Υπάρχει τράπεζα που µέσα σε τρία χρόνια, κύριε
Υπουργέ, δηµιούργησε εκατό υποκαταστήµατα στη Ρουµανία,
συµβάλλοντας στην αφαίµαξη της ελληνικής αγοράς µε αυτόν
τον τρόπο.

Ξέρετε ότι ακόµη και σήµερα που πάµε να τους στηρίξουµε µε
αυτόν τον τρόπο, αν καταθέσει ένας πολίτης 100.000 ευρώ σε
τρίµηνο λογαριασµό, θα πάρει 3,2% επιτόκιο; Αν, όµως, τα χρή-
µατα αυτά τα πάρει µία επιχείρηση, θα πληρώσει 8% έως 10%,
κύριε Υπουργέ, για να µην πάω σ’ αυτό το απαράδεκτο φαινό-
µενο της κάρτας, σ’ αυτή την αθλιότητα, σ’  αυτή τη βάναυση εκ-
µετάλλευση. Υπάρχει περίπτωση σε καµµία χώρα της Ευρώπης,
κύριε Υπουργέ, να πληρώνεις πιστωτική κάρτα µε επιτόκιο 16%
και 17%; Πώς να µην είναι υπερχρεωµένα τα ελληνικά νοικοκυριά
στο τραπεζικό σύστηµα; Θα πρέπει, λοιπόν, σ’ αυτά τα ζητήµατα
να δοθούν συγκεκριµένες απαντήσεις.

Και κάτι ακόµα. Είπαµε να φορολογήσουµε τα bonus των τρα-
πεζιτών. ∆εν µας είπατε, όµως, κύριε Υπουργέ, τι γίνεται µε τα
stock options µε τα οποία βρίσκουν τον τρόπο να αποκτούν υπε-
ραξίες πάρα πολύ µεγάλες ορισµένα στελέχη του τραπεζικού συ-
στήµατος. Και βεβαίως πολύ σωστά καθιερώνετε την πιστωτική
κάρτα για τις συναλλαγές. Εγώ την είχα προτείνει και στη συζή-
τηση του προϋπολογισµού και χαίροµαι. Θα µπορούσατε να τη
βάλετε και στα 1000 ευρώ για να πιάσουν πραγµατικά τη φορο-
διαφυγή. Αλλά πρέπει να µειώσετε τις προµήθειες των τραπε-
ζών, να το πείτε, να δεσµευθείτε σ’ αυτό το ζήτηµα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή δεινή και οδυνηρή
πραγµατικότητα συσσωρεύει «κοινωνική πυρίτιδα» στα ύφαλα
του κοινωνικού µας συστήµατος. Θα πρέπει να εξαντλήσουµε
όλα τα όρια, ώστε να νιώσει ο ελληνικός λαός ότι οικοδοµούµε
ένα φορολογικό σύστηµα πραγµατικά που αγγίζει όλους. Όλοι
πρέπει να πληρώσουν ανάλογα µε τις δυνατότητές τους, για να
µπορέσουµε πραγµατικά να οργανώσουµε σ’ αυτή τη δύσκολη
συγκυρία την κοινωνική άµυνα της κοινωνίας µε σύγχρονους
αποτελεσµατικούς θεσµούς που  µπορούν να αναχαιτίσουν όλα
αυτά τα µελαγχολικά φαινόµενα που απειλούν να την επιχωµα-
τώσουν µε σύγχρονους θεσµούς της πρόνοιας, µε δίκτυα πρό-
νοιας, να κινητοποιήσουµε και τις δοµές και τις υποδοµές της
Εκκλησίας και άλλων Μη Κυβερνητικών Οργανώσεων, ώστε
πραγµατικά να αισθανθεί το ζεστό και ανθρώπινο πρόσωπο του
κράτους η κοινωνία και ιδιαίτερα οι άνθρωποι που απειλούνται,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από αυτά τα φαινόµενα. Να ορ-
γανώσουµε ένα σύγχρονο, αποτελεσµατικό, προσβάσιµο Εθνικό
Σύστηµα Υγείας µε φαντασία, ένα σύστηµα υγείας που θα έχει
διαφάνεια, αλλά και ποιότητα  υπηρεσιών, ώστε να υπηρετή-
σουµε την ελληνική κοινωνία στις δύσκολες στιγµές που αντιµε-
τωπίζει ο άνθρωπος, όταν αντιµετωπίζει προβλήµατα υγείας. 

Να αγγίξουµε, κύριε Υπουργέ και το ζήτηµα των πολυτέκνων.
Το δηµογραφικό πρόβληµα στην Ελλάδα είναι πολύ µεγάλο.
Πρέπει να εξαντλήσουµε και εκεί τα περιθώρια της ευαισθησία
µας, όπως πρέπει να επιδείξουµε και ευαισθησία στο ζήτηµα των
αναπήρων. 

Κύριε Υπουργέ, χαίροµαι που πραγµατικά επιδείξατε κατα-
νόηση στα αιτήµατα των φορέων των αναπήρων. Στις περιπτώ-
σεις της αναπηρίας πάνω από 67%, όµως, παραµένει η ίδια
απαλλαγή των 2.500 ευρώ. Θα µπορούσαµε να πάει τουλάχιστον
στις 3.000 ευρώ.

Και κάτι ακόµα, κύριε Υπουργέ. Καταργείτε το φόρο πολυτε-
λείας στα αναπηρικά αυτοκίνητα. Έγινε, όµως, ένα λάθος, κύριε
Υπουργέ, πάει στα 1.600 και άνω. Υπάρχουν πάρα πολλοί άν-
θρωποι που δεν έχουν δυνατότητα να πάρουν αυτοκίνητο 1.600
και παίρνουν αυτοκίνητο µε 1.400 κυβικά. ∆εν υπάρχει απαλλαγή
εκεί. Πιστεύω ότι είναι λάθος. Θα σας παρακαλέσω πάρα πολύ
να το δείτε και να το αντιµετωπίσουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνω καλώντας πραγµατικά
την Κυβέρνηση η οποία επέδειξε  κατανόηση στις προτάσεις των
Βουλευτών να αφουγκραστεί και πάλι τη διεργασία µέσα στο Κοι-
νοβούλιο. Ας εξαντλήσουµε τον παραγωγικό πολιτικό µας λόγο
και ας µην τον εξαντλούµε σε στείρες αντιπαραθέσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η δύσκολη στιγµή θέλει
προτάσεις, θέλει πρωτοβουλίες, θέλει αισιοδοξία. Ας απαλλα-
γούµε από αυτό το µελαγχολικό κλίµα της τροµοκρατίας που τα
media καλλιεργούν στην ελληνική κοινωνία. Ας δώσουµε ένα
φως ελπίδας και αισιοδοξίας, για να δηµιουργήσουµε τις προϋ-
ποθέσεις µιας καλύτερης συντεταγµένης, συνολικής, οργανω-
µένης, µε κοινωνική άµυνα κοινωνίας που πραγµατικά υπηρετεί
το σύνολο των ανθρώπων. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής είκοσι τέσσερις µαθητές και
µαθήτριες και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 6ο ∆ηµοτικό
Σχολείο Χαλκίδας. 

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Πλακιωτάκης, Βουλευτής της Νέας
∆ηµοκρατίας. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κανείς δεν αµφισβητεί τη  δύ-

σκολη θέση της πατρίδας µας λόγω της οικονοµικής κρίσης,
όπως και κανένας δεν αµφισβητεί το οικονοµικό πλήγµα που
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προκαλεί η φοροδιαφυγή. 
Το υπό συζήτηση φορολογικό σχέδιο νόµου µε το βαρύ-

γδουπο τίτλο «Αποκατάσταση της φορολογικής δικαιοσύνης και
αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής» δεν είναι τίποτα άλλο παρά
µία ακόµα προσπάθεια της σηµερινής Κυβέρνησης να δηµιουρ-
γήσει εντυπώσεις, µιας Κυβέρνησης που χαρακτηρίζεται από
ατολµία, από αβουλία, από συνεχείς καθυστερήσεις και από έλ-
λειψη πολιτικού σχεδιασµού.   

Σίγουρα όλοι επιθυµούµε ένα ακόµα καλύτερο και δικαιότερο
φορολογικό σύστηµα. Ωστόσο, δεν µπορεί η σηµερινή Κυβέρ-
νηση να ισχυρίζεται ότι δεν ήξερε ή ότι δεν γνώριζε την πραγµα-
τική κατάσταση της οικονοµίας, όταν προεκλογικά µας έλεγε ότι
λεφτά υπάρχουν. Ούτε µπορεί στο όνοµα καταπολέµησης της
φοροδιαφυγής να καταφεύγει σε στυγνές φοροεισπρακτικές τα-
κτικές οι οποίες κατά κύριο λόγο πλήττουν τη µικροµεσαία κοι-
νωνική τάξη. ∆ιότι είναι αναµφισβήτητο ότι η συγκεκριµένη
πολιτική µαθηµατικά οδηγεί στην οικονοµική και κοινωνική
ύφεση. Απειλεί τους µικροµεσαίους που απαρτίζουν το ογδόντα
τοις εκατό της ελληνικής οικονοµίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ιδιαίτερα το τελευταίο χρονικό
διάστηµα ζούµε το θέατρο του παραλόγου. Από τη µία υπάρχουν
χρήµατα και από την άλλη δεν υπάρχουν! Το ΠΑΣΟΚ κατηγορεί
τα κερδοσκοπικά παιχνίδια και τη δίχως προηγούµενη άνοδο των
spread και από την άλλη, µε δικές του κινήσεις, δηλώσεις και συ-
νεντεύξεις δίνει τροφή στους κερδοσκόπους. Ακόµα και ο ίδιος
ο Πρωθυπουργός διασπείρει φήµες που φανερώνουν αβουλία,
έλλειψη σχεδιασµού και στη συνέχεια ζητά επιµόνως φειδωλό-
τητα, αναζητά υπευθύνους και επιζητά προσοχή. 

Από τη µία η Κυβέρνηση διαµηνύει σε όλους τους τόνους ότι
ο ελληνικός λαός θα πρέπει να βάλει «βαθιά το χέρι» στην τσέπη
και από την άλλη οδηγεί έναν από τους πυλώνες της εθνικής µας
οικονοµίας, τη ναυτιλία, κυριολεκτικά σε αδιέξοδο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έξι µήνες µετά τις εκλογές κα-
νείς ακόµα και σήµερα δεν µπορεί να κατανοήσει για ποιους λό-
γους η σηµερινή Κυβέρνηση προχώρησε αδικαιολόγητα και
χωρίς καµµία προηγούµενη µελέτη στη διάλυση του τέως Υπουρ-
γείου Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής
και στην τριχοτόµηση του Λιµενικού Σώµατος. Επικρατεί σήµερα
ένα πραγµατικό αλαλούµ. Πριν από λίγες µέρες, φτάσαµε στο
σηµείο ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη να µιλάει για χάραξη
ναυτιλιακής πολιτικής. 

Φτάσαµε στο σηµείο ο σηµερινός Γενικός Γραµµατέας του
Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας να
θέτει ως άµεση προτεραιότητα την αύξηση του αριθµού των
πλοίων υπό ελληνική σηµαία, όταν πέρυσι ήταν χίλια εκατόν εί-
κοσι ένα πλοία, ενώ φέτος είναι µόλις εννιακόσια εξήντα ένα.
Αυτή η ραγδαία πτώση δεν οφείλεται βέβαια µόνο στην οικονο-
µική κρίση, αλλά οφείλεται κυρίως στην ανασφάλεια που προ-
κάλεσε η διάλυση του τέως Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας,
Αιγαίου και Κοινωνικής Πολιτικής. 

Ποιον, λοιπόν, κοροϊδεύετε; Από τη µία αναλώνεστε σε µία φο-
ροεπιδροµή που θα οδηγήσει τη χώρα σε παρατεταµένη ύφεση
και από την άλλη µε την πολιτική σας πλήττετε ένα σηµαντικό,
έναν σηµαντικότατο τοµέα -έναν από τους σηµαντικότερους πυ-
λώνες µαζί µε τον τουρισµό της εθνικής µας οικονοµίας- από τον
οποίο εισρέουν στα ταµεία της χώρας µας πάνω από
19.000.000.000 ευρώ, ενώ απασχολούνται πάνω από διακόσιοι
χιλιάδες εργαζόµενοι. Έχετε πραγµατικά αναλογιστεί το κόστος;
Αυτή είναι η περιβόητη πολιτική σας για την αντιµετώπιση της
κρίσης; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σχέδιο νόµου δεν έχει ως
πρωτεύοντα στόχο την εξοµάλυνση των φορολογικών ανισοτή-
των, αλλά να συγκεντρωθούν χρήµατα µε οποιοδήποτε κόστος,
χωρίς κοινωνική ευαισθησία και προγραµµατισµό και κάποιες
φορές ακόµα και χωρίς νοµικό υπόβαθρο. Για παράδειγµα, όσον
αφορά στο εκλογικό επίδοµα των στελεχών του Λιµενικού Σώ-
µατος το οποίο είχε φορολογηθεί πέρυσι -κάτι µάλιστα που είχε
επικριθεί τότε από το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και το οποίο µάλιστα είχε δε-
σµευθεί ότι θα επιστρέψει την παρακράτηση- σήµερα όχι µόνο
δεν εξαιρείται της φορολογίας, αλλά περιλαµβάνεται κανονικά
στα εισοδήµατα του 2009, κάτι που πρακτικά σηµαίνει ότι θα φο-

ρολογηθεί και πάλι και µάλιστα σε ποσοστό 25%. Η συγκεκρι-
µένη απόφαση είναι δείγµα φορολογικής δικαιοσύνης ή µήπως οι
λιµενικοί είναι φοροφυγάδες; 

Επίσης το σηµερινό σχέδιο νόµου επιφέρει ένα ακόµα σηµα-
ντικό πλήγµα στη ναυτιλία µας. Πώς είναι δυνατόν να επιθυµείτε
να επιβάλλετε αυξηµένη φορολογία στο ναυτικό επάγγελµα,
όταν στην Ευρωπαϊκή Ένωση πασχίζουν για την ενίσχυσή του;
Όταν γίνεται σηµαντική προσπάθεια προσέλκυσης των νέων στο
ναυτικό επάγγελµα, ενώ είναι γνωστή η αδυναµία στελέχωσης
των τριάµισι χιλιάδων περίπου ελληνόκτητων πλοίων; Αυτό είναι
µία ακόµα πτυχή ενίσχυσης της ελληνικής ναυτιλίας; Τι κακό έχει
η διατήρηση του ισχύοντος καθεστώτος του ν. 3223 που ισχύει
πάνω από πενήντα χρόνια; Είναι στραβός ο γιαλός ή στραβά αρ-
µενίζετε; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κανείς δεν διαφωνεί µε τη δια-
µόρφωση ενός καλύτερου φορολογικού συστήµατος και µιας κα-
λύτερης φορολόγησης. Όµως για να γίνει αυτό χρειάζεται
ενδελεχής σχεδιασµός και δηµόσιος διάλογος. Και δυστυχώς, οι
ατέλειες και οι ανισορροπίες του σηµερινού σχεδίου νόµου δεν
καταδεικνύουν τίποτα από τα δύο, παρά µόνο προχειρότητα και
φοροεπιδροµή. Όµως, υπάρχουν και όρια στην ανοχή του ελλη-
νικού λαού, κάτι που µε τις πολιτικές σας, αλλά και τις παλινωδίες
σας να είστε σίγουροι ότι θα το διαπιστώσετε σύντοµα. 

Για όλους αυτούς τους λόγους, καταψηφίζω το σχέδιο νόµου. 
Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς, σας ευχα-
ριστούµε.

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Χατζηγάκης, Βουλευτής της
Νέας ∆ηµοκρατίας.   

Με συγχωρείτε, αν είπα «Χατζηγάκης». Ήθελα να πω «Χατζη-
δάκης». Άλλωστε, ο κ. Σωτήρης Χατζηγάκης δεν είναι εδώ σή-
µερα. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Ακούω και σ’ αυτό, κύριε
Πρόεδρε! 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κουβαλάτε ιστορικό
όνοµα, κύριε Χατζηδάκη!

Κύριε Χατζηδάκη, λοιπόν, έχετε το λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, στην πολιτική έχουµε προφανέστατα την
υποχρέωση όλοι µας να λέµε την αλήθεια. Όµως, µε δεδοµένη τη
µεγάλη οικονοµική κρίση που πλήττει όλη την Ευρώπη, αλλά
ακόµα περισσότερο τη χώρα µας, νοµίζω ότι αυτή η υποχρέωση
ισχύει δύο φορές. 

Και µ’ αυτό το σκεπτικό, θέλω να σηµειώσω από την αρχή της
τοποθέτησής µου πως όλοι πρέπει να κάνουµε την αυτοκριτική
µας -και ιδίως όσοι κυβερνήσαµε στο παρελθόν- για τα λάθη µας
και τις παραλείψεις µας. Και εµείς είναι αυτό που κατ’ εξοχήν κά-
νουµε. Και πριν από τις εκλογές και µετά τις εκλογές, δεχθήκαµε
ότι θα έπρεπε να προχωρήσουµε πιο γρήγορα, πιο αποφασι-
στικά, πιο ευρωπαϊκά. Αυτό ισχύει και στο θέµα της φορολογι-
κής πολιτικής και ιδιαίτερα σε σχέση µε την πάταξη της
φοροδιαφυγής και τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης. Είναι
µια αυτοκριτική που την κάνουµε θαρρετά και δηµόσια. Και νο-
µίζω ότι είναι και µια τίµια εξήγηση απέναντι στον ελληνικό λαό. 

Ενώ, όµως, κύριε Υπουργέ, εµείς κάνουµε αυτήν την τίµια εξή-
γηση, δεν νοµίζω ότι η Κυβέρνηση κάνει το αντίστοιχο. 

Εσείς παριστάνετε το κόµµα των αλάθητων! Θεωρείτε πως
όσα είχατε κάνει στο παρελθόν, αλλά και αυτά που έχετε κάνει το
τελευταίο εξάµηνο είναι απολύτως σωστά και έχουν, δήθεν, µόνο
θετικά αποτελέσµατα.

Θέλω να σας θυµίσω, όµως, ότι όχι µόνο αυτά τα οποία λέγατε
προεκλογικά, ότι δηλαδή λεφτά υπάρχουν και ότι µε τα
30.000.000.000 ανείσπρακτες οφειλές θα µπορούσατε να λύσετε
όλα τα προβλήµατα της χώρας, αλλά ότι ακόµα περισσότερο
µετά τις εκλογές και µετά τη δηµοσιοποίηση του ύψους του ελ-
λείµµατος επιµείνατε να λέτε ότι θα εφαρµόσετε το ρόδινο και
ανεφάρµοστο, προφανώς, πρόγραµµά σας. 

Αυτό δεν έµεινε χωρίς συνέπειες. Είχε ως αποτέλεσµα να εκτο-
ξευθούν τα πανωτόκια, τα spreads του ελληνικού δανεισµού, συ-
νεχίστηκαν οι ερασιτεχνισµοί σας µέχρι και τις τελευταίες µέρες,
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τη µία θέλατε το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, την άλλη δεν το
θέλατε, τη µια θέλατε βοήθεια από την Ευρωπαϊκή Ένωση, την
άλλη δεν θέλατε, τη µια υπήρχε πιστόλι στο τραπέζι, την άλλη
δεν υπήρχε κ.ο.κ.. Τελικά πού φτάνουµε; Φτάνουµε να συζητάµε
ένα φορολογικό νοµοσχέδιο το οποίο επιβάλλει, προφανώς, πα-
ραπάνω φόρους στους Έλληνες πολίτες και ένα σηµαντικό
µέρος των φόρων αυτών που εισπράττετε, πάει ήδη να καλύψει
το υπερβάλλον κόστος του δανεισµού, το οποίο οφείλεται απο-
κλειστικά στους λανθασµένους χειρισµούς που κάνετε τους τε-
λευταίους µήνες.

∆ιότι είναι γεγονός αναµφισβήτητο ότι τα spreads ήταν 140
µονάδες βάσης τον Οκτώβρη και έφτασαν πριν από µερικές
µέρες στις 456. Και τώρα,  χτες, παρά τις αποφάσεις που ανα-
κοινώθηκαν την Κυριακή από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και το Eu-
rogroup, παρέµειναν σε εξαιρετικά υψηλά επίπεδα. Αυτά, λοιπόν,
είναι λάθη ΠΑΣΟΚ, τα οποία στοιχίζουν κυριολεκτικά στους Έλ-
ληνες πολίτες.

Από εκεί και µετά, έρχοµαι σ’ αυτό καθ’ αυτό το νοµοσχέδιο.
Το έχω µαζί µου, γιατί θέλω σε όσους παρακολουθούν από την
τηλεόραση να το δείξω. Είναι αυτές οι εξακόσιες σελίδες, µαζί
φυσικά µε τα συνοδευτικά έγγραφα και την εισηγητική έκθεση!
Αυτό είναι το φορολογικό νοµοσχέδιο, που κατά πάσα πιθανό-
τητα σε λίγες µέρες θα γίνει νόµος του κράτους.

Από τη µια έχετε τον απλό πολίτη, ο οποίος πρέπει να κατα-
λάβει πώς θα φορολογηθεί µε βάση αυτό το νοµοσχέδιο. Είναι
δεδοµένο ότι για τον κάθε Έλληνα πολίτη υπάρχουν πολλές πα-
γίδες, που ακόµα και φοροτεχνικοί δεν µπορούν µε πολύ απλό
τρόπο να αναλύσουν. 

Και από την άλλη έχετε τους επενδυτές. Απευθυνόµαστε στη
διεθνή επενδυτική κοινότητα και τους λέµε να έρθουν να επεν-
δύσουν στην Ελλάδα. ∆εν νοµίζω ότι υπάρχουν εξαιρετικά µε-
γάλες πιθανότητες να προσελκύσουµε πολλούς. Οι χώρες οι
οποίες προσελκύουν επενδυτές, φηµίζονται για την απλότητα
του φορολογικού τους συστήµατος και κάθε άλλο παρά αυτό
συµβαίνει µε τούτο εδώ το νοµοσχέδιο, το οποίο προφανώς δεν
είναι αναπτυξιακό.

Από εκεί και πέρα, θέλω να σταθώ σ’ ένα θέµα το οποίο αφορά
στην επιχειρηµατικότητα και το οποίο το θίγετε και εσείς ως Κυ-
βέρνηση. Λέτε ότι -µιλάει το Υπουργείο Οικονοµίας, η κ. Κα-
τσέλη- θέλει να απλουστεύσει την ίδρυση επιχειρήσεων και να
µειώσει το κόστος ίδρυσης των επιχειρήσεων. Εµείς έχουµε
φέρει πρόταση νόµου στη Βουλή προς συζήτηση γι’ αυτό και λέει
το Υπουργείο ότι εντός των προσεχών ηµερών θα φέρει νοµο-
θετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης, προς αυτή την κατεύ-
θυνση. 

Ενώ, λοιπόν, το Υπουργείο Οικονοµίας λέει ότι θα προχωρήσει
προς τα εκεί, εσείς κύριε Υπουργέ, στο Υπουργείο Οικονοµικών
προχωρείτε προς την εντελώς αντίθετη κατεύθυνση. Με τα δια-
νεµόµενα κέρδη, µε τα µερίσµατα, µε µία σειρά από ρυθµίσεις
για τις επιχειρήσεις σε τούτο εδώ το νοµοσχέδιο, ουσιαστικά
λέτε σε όσους θέλουν να επενδύσουν: «Μην επενδύετε στην Ελ-
λάδα!», την ώρα που είναι βέβαιον ότι η ύφεση είναι εδώ και ότι
απειλούνται πάρα πολλά λουκέτα.

Θα κινδυνεύσουµε, λοιπόν, στο τέλος όλης αυτής της προ-
σπάθειας, ακόµα κι αν πετύχετε σε αυτό το οποίο επιζητείτε να
κάνετε, δηλαδή το να συλλέξετε παραπάνω φόρους, να καταλή-
ξουµε στο συµπέρασµα ότι «η εγχείρισις επέτυχεν, αλλά ο ασθε-
νής απέθανε». ∆ιότι θα οδηγηθεί η Ελλάδα σε ένα πολύ βαθύ
τέλµα ύφεσης.

∆εν υπάρχει, λοιπόν, συνεκτική πολιτική, δεν υπάρχει ολοκλη-
ρωµένη πολιτική από την πλευρά της Κυβέρνησης, υπάρχουν
µόνο σπασµωδικές κινήσεις. Και µε αυτές τις κινήσεις, πραγµα-
τικά, εµείς δεν µπορούµε να είµαστε αισιόδοξοι.

Εν πάση περιπτώσει, δεν τοποθετούµαστε δηµαγωγικά απέ-
ναντι σ’ αυτά τα οποία µας παρουσιάζετε. Γι’ αυτό το λόγο στη-
ρίζουµε αρκετά από τα άρθρα του νοµοσχεδίου. Ωστόσο,
δυστυχώς, δεν µπορούµε να στηρίξουµε το νοµοσχέδιο στο σύ-
νολό του, για τους λόγους στους οποίους αναφέρθηκα προη-
γουµένως. ∆εν είναι µια συνολική προσπάθεια, ψύχραιµη,
ρεαλιστική προσπάθεια για την αντιµετώπιση των προβληµάτων
του φορολογικού συστήµατος στην Ελλάδα. Οι περιστάσεις δεν

είναι από τις συνηθισµένες. Πρέπει όλοι µαζί να βάλουµε πάνω
απ’ όλα το συµφέρον της Ελλάδας. 

Γι’ αυτό το λόγο σας ευχόµαστε από την καρδιά µας να πετύ-
χετε σε αυτήν την προσπάθεια που κάνετε. Πολύ φοβούµαστε,
όµως, πως όταν σε µερικούς µήνες δούµε τον απολογισµό της
προσπάθειάς σας, τα αποτελέσµατα δεν θα είναι, κύριε Υπουργέ,
ιδιαίτερα ενθαρρυντικά.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Φθιώτιδας κ. Αντωνία Αντωνίου έχει το λόγο.

ΤΟΝΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άκουσα µε πολύ ενδιαφέρον την τοποθέτηση του, κατά τα

άλλα αγαπητού συναδέλφου, κ. Χατζηδάκη και πιστεύω ότι ο ελ-
ληνικός λαός ακούγοντας τέτοιες τοποθετήσεις αυτή τη στιγµή
απορεί. Απορεί, διότι βλέπει την Αξιωµατική Αντιπολίτευση να
µην κάνει την αυτοκριτική της –δυστυχώς, κύριε Χατζηδάκη- διότι
ακούσαµε και από τον εισηγητή σας, αλλά και από τους άλλους
συναδέλφους, αλλά και από την ηγεσία του κόµµατος να µην
κάνει καµµία πραγµατική αυτοκριτική για το πού οδήγησε τη
χώρα. Οδήγησε µια χώρα αυτή τη στιγµή να είναι εντελώς ανα-
ξιόπιστη σε όλη τη διεθνή κοινότητα και να αντιµετωπίζουµε τη
µεγαλύτερη οικονοµική κρίση που έχει να αντιµετωπίσει η χώρα
εδώ και πολλές δεκαετίες.

Μιλήσατε, κύριε Χατζηδάκη, ότι πρέπει να λέµε την αλήθεια.
Πότε; Έξι χρόνια λέγατε την αλήθεια στον ελληνικό λαό, όταν
λέγατε ότι ήρθατε για να αντιµετωπίσετε τα προβλήµατα της δια-
φθοράς και της αδιαφάνειας στη χώρα και καταρρεύσατε κάτω
από το βάρος των σκανδάλων; Μιλήσατε για καλύτερες οικονο-
µικές µέρες στη χώρα και οδηγήσατε αυτή τη στιγµή τη χώρα µε
το µεγαλύτερο δηµοσιονοµικό πρόβληµα το οποίο έχει και να
έχουµε φτάσει σε πρόβληµα δανεισµού.

∆εν θέλω να µιλήσω για τη διάλυση του κράτους, για την πε-
λατειακή λογική, για τη µη ανάπτυξη και όλα αυτά που βιώσαµε
έξι χρόνια. Γι’ αυτό οδηγηθήκατε σ’ αυτό το επίπεδο, να έχετε
το µικρότερο εκλογικό ποσοστό όλα αυτά τα τριάντα χρόνια,
µετά τη Μεταπολίτευση. Το λέω αυτό, διότι πρέπει όλοι σε αυτήν
την κρίσιµη φάση που περνάει η χώρα να δείξουµε τη σοβαρό-
τητα και την υπευθυνότητα που πρέπει να έχει ο πολιτικός κό-
σµος της χώρας.

Αυτή τη στιγµή καλούµε τους Έλληνες πολίτες να «πληρώ-
σουν» το µάρµαρο µιας κρίσης που δεν ευθύνονται. Και το ερώ-
τηµά σας κάθε φορά είναι το ΠΑΣΟΚ αν ήξερε τι αναλαµβάνει.
Βεβαίως και δεν ήξερε. Με ποια στοιχεία; Εδώ κοινοβουλευτικό
έλεγχο προσπαθούσαµε να κάνουµε και δεν µας δίνατε στοιχεία.

Αναλάβαµε µια κατάσταση, που γνωρίζετε πολύ καλά ότι δεν
ξέραµε ποια είναι η πραγµατική κατάσταση της οικονοµίας και
έξι χρόνια που από αυτό εδώ το Βήµα καταγγέλλαµε τις πολιτι-
κές σας, σε όλα τα επίπεδα, εσείς λέγατε ότι όλα πάνε καλά, ότι
κάνουµε µια αντιπολίτευση χωρίς περιεχόµενο. Και ορίστε που
οδηγηθήκαµε.

Όµως, γι’ αυτά µίλησε ο ελληνικός λαός και όπως είπα και πριν
το χρέος όλου του Ελληνικού Κοινοβουλίου, όλου του πολιτικού
συστήµατος είναι αυτή τη στιγµή µε µεγάλη υπευθυνότητα να
συναποφασίσουµε πολιτικές που θα βγάλουµε τη χώρα από την
κρίση. Βέβαια, αυτό προσπαθεί να κάνει και το φορολογικό σύ-
στηµα. ∆ιότι οι πολίτες γνωρίζουν πάρα πολύ καλά ότι η φορο-
διαφυγή, η διαφθορά, η «µαύρη» οικονοµία και η άδικη κατανοµή
των βαρών ξεπέρασαν κάθε προηγούµενο µε την πλήρη διάλυση
των ελεγκτικών µηχανισµών και µε τις πολιτικές αποφάσεις τους,
που οδήγησαν σε µια τεράστια αναδιανοµή του πλούτου υπέρ
των λίγων και εις βάρος των πολλών.

Σήµερα, πραγµατικά βρισκόµαστε στο σηµείο µηδέν. Όµως, η
κρίση που περνάµε είναι ταυτόχρονα και η µεγάλη ευκαιρία για
όλους µας να αλλάξουµε πολλά πράγµατα σ’ αυτόν τον τόπο και
να τραβήξουµε µια διαχωριστική γραµµή ανάµεσα στο σήµερα
και στο χθες.

Η ελληνική κοινωνία έχει αντιληφθεί το µέγεθος και τη φύση
των προβληµάτων. Είναι ώριµη να δεχθεί µεγάλες τοµές και αλ-
λαγές σε όλους τους τοµείς, αρκεί αυτές να χαρακτηρίζονται
από δικαιοσύνη και να λειτουργούν τελικά υπέρ του πολίτη και
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της χώρας. 
Πάνω απ’ όλα, όµως, θέλει να πειστεί ότι όντως λέµε αυτά που

εννοούµε και εννοούµε αυτά που λέµε. Θέλει να δει γεγονότα και
πράξεις. ∆εν είναι µόνο οι Ευρωπαίοι εταίροι µας και οι αγορές
που µας έχουν βάλει στο µικροσκόπιο και περιµένουν να εφαρ-
µόσουµε τις εξαγγελίες µας. Πάνω απ’ όλα είναι οι πολίτες της
χώρας που αισθάνονται ότι έχει φθάσει πια ο κόµπος στο χτένι
και απαιτούν οι θυσίες τους να πιάσουν τόπο. 

Μέσα σ’ αυτό το πλαίσιο, η αποφασιστικότητα της Κυβέρνη-
σης του ΠΑΣΟΚ είναι πλέον ξεκάθαρη και δεδοµένη και εκφρά-
ζεται και στο νέο φορολογικό νοµοσχέδιο. 

Αυτή τη φορά δεν έχουµε να κάνουµε, αγαπητοί συνάδελφοι,
µε ένα φορολογικό νοµοσχέδιο. Έχουµε να κάνουµε µε µία βαθιά
µεταρρύθµιση στο φορολογικό σύστηµα και γι’ αυτό, κύριε Χα-
τζηδάκη, µιλάµε για ένα κείµενο πολλών σελίδων. Είχατε έξι χρό-
νια να κάνετε πολλά! 

Τρεις είναι οι στόχοι που διατρέχουν από την αρχή µέχρι το
τέλος αυτό το νοµοσχέδιο: 

Πρώτον, η αποκατάσταση της φορολογικής δικαιοσύνης.
∆εύτερον, η διεύρυνση της φορολογικής βάσης.
Τρίτον, η αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής, ενώ παράλληλα

επιδιώκεται να εξασφαλιστεί η ισότιµη µεταχείριση των φορολο-
γούµενων µε την κατάργηση απαλλαγών και εξαιρέσεων και ισό-
τιµη µεταχείριση των εισοδηµάτων ανεξαρτήτως πηγής. 

Φορολογική δικαιοσύνη σηµαίνει στην πράξη αναδιανοµή του
εισοδήµατος και ανακατανοµή του φορολογικού βάρους µε
µέτρα όπως, η ενιαία προοδευτική φορολογική κλίµακα που οδη-
γεί σε µείωση του φόρου για ατοµικό δικαίωµα που είναι µέχρι
40.000 ευρώ. Η αύξηση του αφορολογήτου ορίου και για τους
ελεύθερους επαγγελµατίες, αφού εντάσσονται πλέον στην ίδια
κλίµακα µε τους µισθωτούς. Η φορολόγηση των διανεµόµενων
κερδών των επιχειρήσεων. Η αύξηση του αφορολογήτου ορίου
για κάθε παιδί. Η κατάργηση του ΕΤΑΚ και η επιβολή Φόρου Με-
γάλης Ακίνητης Περιουσίας για όσους έχουν ακίνητα που η αξία
τους ξεπερνά τις 400.000 ευρώ. Οι πολίτες δεν θα ξεχάσουν ότι
έπρεπε ένας αγρότης, ένας κτηνοτρόφος µε την περιβόητη πο-
λιτική σας να πληρώνει ακόµη και τις αποθήκες του και για τη
δουλειά του. 

∆ιεύρυνση της φορολογικής βάσης, αγαπητοί συνάδελφοι, ση-
µαίνει ότι εισάγονται ρυθµίσεις που οδηγούν στη φορολόγηση
εισοδηµάτων, τα οποία µέχρι σήµερα δεν φορολογούνται. Αυτό
γίνεται µε τα τεκµήρια προσδιορισµού του εισοδήµατος, µε την
επιβολή ίσων κανόνων φορολόγησης, µε την κατάργηση της αυ-
τοτελούς φορολόγησης και των αδικαιολόγητων απαλλαγών, τη
φορολόγηση βάσει τεκµαρτών εισοδηµάτων σε κάποιες κατηγο-
ρίες ελεύθερων επαγγελµατιών.

Η Εκκλησία πλέον φορολογείται µε τρόπο δίκαιο, όπως και
κάθε νοµικό πρόσωπο µη κερδοσκοπικού σκοπού, ώστε να µην
εµποδίζεται στο κοινωφελές έργο που προσφέρει, αλλά και να
συµβάλλει ανάλογα µε τα φορολογικά βάρη. 

Και επειδή έχει γίνει πολύς λόγος για τα τεκµήρια, πρέπει να
τονίσουµε ότι τα νέα τεκµήρια δεν έχουν καµµία σχέση µε τα
παλιά, που αδυνατούσαν να συλλάβουν τη φοροδιαφυγή, αφού
οι κάτοχοί τους δήλωναν τα περιουσιακά τους στοιχεία σε off-
shore εταιρείες. Η διαφορά στο νέο σύστηµα προσδιορισµού
τεκµηρίων είναι ότι αυτό που λαµβάνεται ουσιαστικά υπ’ όψιν δεν
είναι πού ανήκουν τα περιουσιακά στοιχεία, αλλά ποιος τα χρη-
σιµοποιεί.

Το πιο σηµαντικό, όµως, που προβλέπεται στο νοµοσχέδιο
είναι ότι αν ο φορολογούµενος αισθάνεται ότι αδικείται, έχει τη
δυνατότητα να αποδείξει ότι τα πραγµατικά του εισοδήµατα δεν
είναι αυτά που προκύπτουν από τα τεκµήρια, αλλά είναι διαφο-
ρετικά. Τα τεκµήρια, εποµένως, είναι ένα σηµαντικό και αντικει-
µενικό µέτρο για την αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής. 

Ένα δεύτερο σηµαντικό µέτρο είναι η θέσπιση του συστήµα-
τος των αποδείξεων για το «κτίσιµο» του αφορολόγητου που
κάνει ο πολίτης και βέβαια γίνεται συµµέτοχος στην πάταξη της
φοροδιαφυγής. Όµως, ο πόλεµος στο µέτωπο της φοροδιαφυ-
γής θα µπορέσει να φέρει θεαµατικά αποτελέσµατα από τη
στιγµή που θα τεθεί σε πλήρη εφαρµογή, κύριε Υπουργέ, η αξιο-
ποίηση των νέων τεχνολογιών και των ελεγκτικών µηχανισµών

για τη διασταύρωση και τον έλεγχο των στοιχείων, όπως περι-
γράφεται στο νοµοσχέδιο. 

Πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι εδώ πρέπει να δώσει το βάρος η
Κυβέρνηση, έτσι θα στείλουµε και ένα µήνυµα σε όλους τους πο-
λίτες ότι είµαστε αποφασισµένοι να αντιµετωπίσουµε τη µεγα-
λύτερη παθογένεια του συστήµατος µας όλα αυτά τα χρόνια που
ήταν η φοροδιαφυγή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώνετε, πα-
ρακαλώ. 

ΤΟΝΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας στην
Κυβέρνησή µας ότι για να φύγουµε απ’ αυτήν την κρίση ο πόλε-
µος δεν πρέπει να έχει ένα µέτωπο, µόνο το δηµοσιονοµικό µέ-
τωπο, αλλά πρέπει να έχει και το µέτωπο της ανάπτυξης. Εκεί
πρέπει να δώσουµε το βάρος µας, έτσι ώστε να φύγουµε από
την ύφεση και ταυτόχρονα, θα πρέπει να υπάρξει ένα σχέδιο στή-
ριξης της εργασίας για την αντιµετώπιση της ανεργίας µε κα-
τάλληλα µέτρα και πολιτικές. Χρειάζεται αυτός ο συνδυασµός
για να βγούµε πλέον από την κρίση. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Σάββας Αναστα-
σιάδης Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει το λόγο. 

Θα παρακαλούσα όλους να τηρούµε το χρόνο, γιατί είναι πάρα
πολλοί οι οµιλητές και σήµερα θα µιλήσουν και οι Αρχηγοί των
κοµµάτων. Έχουµε πολύ µακρύ δρόµο. 

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ: Βεβαίως, κύριοι συνάδελφοι, λέω
ότι η Κυβέρνηση γνώριζε τι παρέλαβε ως Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση και αν ισχυρίζεται ότι δεν γνώριζε, αυτό είναι στοιχείο ανι-
κανότητας. Και αν γνώριζε και κάνει ότι δεν γνώριζε, είναι
στοιχείο ψεύδους και επικινδυνότητας. 

Επιτέλους, αυτή η καραµέλα που πιπιλίζεται εδώ και έξι µήνες:
«Των τελευταίων πέντε ετών» πρέπει να σταµατήσει. Και κυρίως
δεν πρέπει να µιλούν αυτοί που συµµετείχαν σε εκείνες τις κυ-
βερνήσεις, τις περιβόητες κυβερνήσεις της δεκαετίας του ’80,
όπου τα ΜΟΠ έγιναν πάρκα, πλατείες και κηπουροί χωρίς κή-
πους και όπου ισοπεδώθηκαν τα πάντα σ’ αυτήν τη χώρα, η ∆η-
µόσια ∆ιοίκηση, το κράτος και όπου έγινε αναδιανοµή µε δανεικά
χρήµατα, τα οποία πληρώνουµε σήµερα. Επιτέλους να σταµατή-
σει αυτό, ως απάντηση στην κυρία συνάδελφο που κατέβηκε από
το Βήµα για την αποκατάσταση της ιστορικής αλήθειας. Η Ελ-
λάδα δεν γεννήθηκε από παρθενογένεση το 2004!

Το φορολογικό νοµοσχέδιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που
έρχεται σήµερα, κατατίθεται, βέβαια, προς ψήφιση στη Βουλή
µε τεράστια καθυστέρηση, παρά το γεγονός ότι αυτό θα έπρεπε
να είχε ψηφιστεί µέχρι τα τέλη του 2009, έτσι ώστε να εφαρµο-
στεί απρόσκοπτα από την 1-1-2010. Η Κυβέρνηση έγραφε και
έσβηνε, χάνοντας πολύτιµο χρόνο. 

Αυτό προκάλεσε αγανάκτηση ακόµη και στελεχών της κυβερ-
νώσας παράταξης. Είναι τρανταχτή απόδειξη έλλειψης σχεδίου,
ανετοιµότητας και προχειρότητας. Άλλα ανακοίνωνε η Κυβέρ-
νηση στις 9 Φεβρουαρίου ως βασικές αρχές του νοµοσχεδίου,
άλλα παρουσίαζε στις 15 Μαρτίου και εντελώς διαφορετικά συ-
ζητάµε εµείς εδώ σήµερα. Και βεβαίως, και αυτό το νοµοσχέδιο
είναι άλλη µία απόδειξη ανακολουθίας λόγων και έργων της Κυ-
βέρνησης, που τη βιώνουµε µε τον πλέον τραγικό τρόπο το τε-
λευταίο εξάµηνο. 

Ακούστε τι έλεγε ο Υπουργός των Οικονοµικών κ. Παπακων-
σταντίνου σε συνέντευξή του στον «ΚΟΣΜΟ ΤΟΥ ΕΠΕΝ∆ΥΤΗ»
στις 9 Αυγούστου του 2008: «∆εν θα αφήσουµε να πληρώσουν
την κρίση τα νοικοκυριά» και υπόσχετο ενίσχυση της απασχόλη-
σης, άµεση στήριξη του εισοδήµατος των µεσαίων κοινωνικών
στρωµάτων και των χαµηλών εισοδηµάτων.

Υπάρχει καµµία σχέση σήµερα σε αυτά που έλεγαν τότε και
σε αυτά που κάνουν σήµερα, γιατί όλοι τα έλεγαν και ο ίδιος ο
σηµερινός Πρωθυπουργός; Βεβαίως, όχι. Γιατί, αφού ανέβασαν
δραµατικά τους έµµεσους φόρους µε τα έκτακτα µέτρα, την αύ-
ξηση του ΦΠΑ, την αύξηση των καυσίµων, µε το σηµερινό νοµο-
σχέδιο ανεβάζουν δραµατικά και τους άµεσους φόρους για να
«στεγνώσουν» έτσι τελείως την αγορά από ρευστό και κίνηση. 
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Να σας θυµίσω ακόµη τι έλεγε ο ίδιος ο κ. Παπακωνσταντίνου
στις 9 Σεπτεµβρίου του 2009 στο ραδιοφωνικό σταθµό «9.84»:
«Είναι δυνατόν να µας βρίσκει σύµφωνους µία ατζέντα, η οποία
να βασίζεται σε πάγωµα µισθών»;

Και µία µέρα αργότερα, στις 8 Σεπτεµβρίου του 2009 στον τη-
λεοπτικό σταθµό «ALTER»: «Το χειρότερο πράγµα που µπορεί να
κάνει κανένας, όταν µια οικονοµία είναι σε ύφεση, είναι να πα-
γώσει τους µισθούς». Ως Υπουργός βέβαια έκανε τα ακριβώς
αντίθετα. Περιέκοψε τον δέκατο τέταρτο µισθό µέσω της µείω-
σης του 30% των δώρων των Χριστουγέννων, του Πάσχα και του
επιδόµατος αδείας, ενώ παράλληλα µείωσε κατά 12% όλα τα επι-
δόµατα στο δηµόσιο τοµέα. Έλεγε τότε ψέµατα στον ελληνικό
λαό ο κύριος Υπουργός; 

∆εν έφταναν όλα αυτά, µε το σηµερινό νοµοσχέδιο επιβάλλο-
νται πρόσθετα βάρη στους µισθωτούς και τους συνταξιούχους.
Για το λόγο αυτό, το νοµοσχέδιο αυτό είναι κοινωνικά άδικο.
Είναι χαρακτηριστικό ότι οι φόροι που προέρχονται από τα εισο-
δήµατα των µισθωτών και των συνταξιούχων αντιστοιχούν στο
47,5% των συνολικών ετήσιων φορολογικών εσόδων. 

Και συνεχίζετε ακόµη την κοινωνική δικαιοσύνη, όπως εσείς
την αντιλαµβάνεστε, κύριε Υπουργέ. Εξαιρείτε σήµερα ορισµέ-
νες κατηγορίες εργαζοµένων από την µείωση των επιδοµάτων
του 12%. Βεβαίως για τους ένστολους δεν υπάρχει κανένας
λόγος. Θα έπρεπε να αµείβονται ακόµη καλύτερα. Οι φύλακες
όµως, των αρχαιολογικών χώρων και των µουσείων γιατί εξαι-
ρούνται; Ποιες ειδικές συνθήκες αντιµετωπίζουν αυτοί κατά την
εργασία τους; Γιατί η εξαίρεση αυτή, κύριε Υπουργέ, δεν επε-
κτείνεται και στους ένστολους του δικού σας Υπουργείου, στους
τελωνιακούς; ∆εν δουλεύουν αυτοί είκοσι τέσσερις ώρες το ει-
κοσιτετράωρο, σε αργίες, Σαββατοκύριακα, όλο τον χρόνο; ∆εν
δουλεύουν στα σύνορα, στα λιµάνια και στα αεροδρόµια; 

Η αύξηση επίσης, των φορολογικών συντελεστών, τόσο στα
φυσικά όσο και στα νοµικά πρόσωπα, αναµένεται να δηµιουργή-
σει µεγάλα προβλήµατα στους πολίτες και στις επιχειρήσεις. Η
στέρηση αγοραστικής δύναµης από τα µεσαία κυρίως στρώµατα
θα επηρεάσει καταλυτικά την αγορά και την επιχειρηµατικότητα. 

Και συνεχίζετε µε τα τεκµήρια διαβίωσης που οδηγούν σε φο-
ρολογική αφαίµαξη την µεσαία τάξη, τη φορολογική επιδροµή
σε βάρος της ιδιοκτησίας, µε την επαναφορά φόρων µεταβίβα-
σης, γονικών παροχών, κληρονοµιών, δωρεών και την επιβολή
τεκµηρίων στην ιδιοκατοίκηση, ενώ καταργείτε ουσιαστικά το
αφορολόγητο, αφού αυτό συναρτάται µε το δαιδαλώδες και γρα-
φειοκρατικό σύστηµα των αποδείξεων. 

Αυτό το φορολογικό νοµοσχέδιο έχει χαρακτήρα φοροεπι-
δροµής σε βάρος των µικρών και των µεσαίων εισοδηµάτων.
Είναι κατώτερο των περιστάσεων που περνάει η χώρα µας. Το
νοµοσχέδιο αυτό στραγγαλίζει την οικονοµία ακόµη περισσό-
τερο και βαθαίνει την ύφεση, δεν αντιµετωπίζει την φοροδια-
φυγή, δεν µειώνει αποτελεσµατικά τα ελλείµµατα, δεν
αποκαθιστά την κοινωνική δικαιοσύνη, δεν λειτουργεί υπέρ των
αδύναµων στρωµάτων. Συνθλίβει την µεσαία τάξη και τα µεσαία
εισοδήµατα, είναι σφοδρό χτύπηµα στην επιχειρηµατικότητα,
έχει αντιαναπτυξιακή λογική και είναι κοινωνικά άδικο. 

Οι πολίτες, κύριε Υπουργέ, θα νιώσουν την «δικαιοσύνη» του
συγκεκριµένου νοµοσχεδίου, όταν θα πάρουν τα εκκαθαριστικά.
«Στάχτη και µπούρµπουλη» θα αφήσει πίσω του το νοµοσχέδιο
και για το λόγο αυτό εµείς το καταψηφίζουµε. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς, ευχαρι-
στούµε. 

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. ∆ηµήτριος Κρεµα-
στινός. 

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-
δρε. 

Το υπό ψήφιση φορολογικό νοµοσχέδιο έχει τον τίτλο: «Περί
αποκαταστάσεως της φορολογικής δικαιοσύνης». «∆ικαιοσύνη
µάθετε οι ενοικούντες επί της γης». Να ήταν τόσο εύκολο να φέ-
ρουµε ένα νοµοσχέδιο που να είναι τόσο δίκαιο και να είναι όλοι
ευχαριστηµένοι θα ήταν ένα ιδεατό ακαδηµαϊκό νοµοσχέδιο. Η
Ακαδηµία του Πλάτωνος όµως, όπως ξέρετε, έχει κλείσει προ

πολλών αιώνων! 
Αναµφισβήτητα προσπαθεί πραγµατικά µε ισορροπία ακρο-

βάτη η Κυβέρνηση να φορολογήσει τόσο, ούτως ώστε να απο-
φύγει την ύφεση, να αποφύγει το κλείσιµο των µικροεπιχειρήσεων
που θα οδηγήσει σε αύξηση της ανεργίας και σε πάγωµα της
αγοράς. Για το λόγο αυτό, το φορολογικό νοµοσχέδιο δεν είναι
Σύνταγµα, θα µπορούσε όµως περίφηµα να συµπληρωθεί, εάν η
Κυβέρνηση δει ότι αυτό καθ’ αυτό όταν εφαρµόζεται δεν οδηγεί
στα συµπεράσµατα τα οποία αυτή επιδιώκει. 

Από τη συζήτηση που ακούω και ακούµε βλέπετε τις αντιθέ-
σεις. Φορολογεί τα κέρδη των επιχειρήσεων µε 45% και ακούγο-
νται φωνές µε επιχειρήµατα που λένε ότι: «Μα, δίπλα οι όµορες
χώρες δεν τα φορολογούν, οπότε οι επιχειρηµατίες θα πάνε
εκεί». Και από την άλλη πλευρά ακούµε επιχειρήµατα, τα οποία
λένε: «Περισσότερη φορολογία σ’ αυτούς που είναι οικονοµικά
ισχυροί». 

Από την άλλη πλευρά δεν υπάρχει κανένας που να µην κατα-
λαβαίνει ότι πρέπει να φορολογηθούν τα κέρδη των τραπεζών.
Πώς όµως µπορούν να φορολογηθούν τα κέρδη των τραπεζών,
όταν οι οίκοι από τους οποίους δανειζόµαστε έχουν άµεση σχέση
µε τις διεθνείς τράπεζες και όταν εµείς θέλουµε χαµηλά επιτόκια;
Και από την άλλη, µπορούµε να δώσουµε τόσο δυναµική απένα-
ντι στις τράπεζες, όταν το κράτος, κατά κάποιο τρόπο, είναι όµη-
ρος των διεθνών τραπεζών και τραπεζιτών; Είναι πράγµατι προς
προβληµατισµό αυτά τα επιχειρήµατα. 

Φαίνεται ότι επειδή υπάρχουν προσωπικά στους πολίτες απο-
θέµατα ακόµη οικονοµικά, δεν έχουµε αντιληφθεί το µέγεθος της
κρίσης. Η χώρα για πρώτη φορά βρίσκεται υπό απειλή χρεοκο-
πίας µετά την εποχή του Τρικούπη. Το «δυστυχώς επτωχεύσα-
µεν» θα είναι τραγικό να ξανακουστεί σ’ αυτήν την Αίθουσα.
Ποιες είναι όµως, οι πραγµατικές αιτίες; 

Εάν παρακολουθήσουµε διαχρονικά την αγωνία των προη-
γούµενων Πρωθυπουργών, τα συνθήµατα-στόχοι ήσαν το:
«Ήλθε η ώρα της αλλαγής» το ’81, ο «εκσυγχρονισµός» το ’96, η
«επανίδρυση του κράτους» το 2004 και τώρα «ή τα αλλάζουµε
όλα ή βουλιάζουµε» το σύνθηµα του Πρωθυπουργού. Τί στόχους
έχουν όλα αυτά τα συνθήµατα; Αν είχε επιτευχθεί το πρώτο δεν
θα υπήρχε το δεύτερο και αν είχε επιτευχθεί το τρίτο δεν θα
υπήρχε το σηµερινό. 

Θα πρέπει όµως, να δούµε, τί ακριβώς φταίει σ’ αυτήν όλη την
ιστορία. ∆υστυχώς τα δισεκατοµµύρια των ευρωπαϊκών προ-
γραµµάτων δεν απέδωσαν, δεν έφεραν την ανάπτυξη. Φτιάχτη-
καν σπίτια, φτιάχτηκαν βίλες, φτιάχτηκαν πισίνες ακόµη και στα
βουνά, αλλά ανάπτυξη δεν είδαµε. Και κατά συνέπεια η χώρα
αυτή δεν παράγει πρακτικά τίποτα, δεν εξάγει πρακτικά τίποτα
και η τουριστική της ανάπτυξη βρίσκεται υπό στασιµότητα. 

Οι χώρες που έχουν αυτά τα χαρακτηριστικά, δυστυχώς είναι
οι χώρες που κατευθύνονται προς το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο. Τί µέλλει γενέσθαι; Να αναµένουµε το ∆ιεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο; Να περιµένουµε το θαύµα; ∆υστυχώς όµως, ούτε µάγοι
ούτε θαύµατα γίνονται τον 21ο αιώνα!

Χρειάζεται οδυνηρή µετάβαση στη νέα εποχή της παγκοσµιο-
ποιηµένης οικονοµίας. Χρειάζονται διαρθρωτικές αλλαγές. Υλο-
ποιείται ουσιαστικά το πρόγραµµα αυτό, µόνο µε τις
διαρθρωτικές αυτές αλλαγές στην οικονοµία, για την αναζήτηση
στης σωστής επιχειρηµατικής νοοτροπίας. Ποια είναι, όµως,
αυτή; Θα βοηθήσει το νοµοσχέδιο; Αυτό είναι ένα ερώτηµα προς
συζήτηση. 

Στον τοµέα της Υγείας, το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο λέει ότι
συνιστά στις χώρες που µπήκαν, µείωση στον προϋπολογισµό
των νοσοκοµείων κατά 40%, όταν εµείς έχουµε αυξηµένα τα οι-
κονοµικά προβλήµατα των νοσοκοµείων στους προϋπολογι-
σµούς µας κατά 150% λόγω της παραοικονοµίας. Το 40%
δηλαδή, του ∆ιεθνές Νοµισµατικού Ταµείου είναι πολύ µικρό,
είναι πολύ χαµηλό σε σχέση µε την κατάσταση που υπάρχει σή-
µερα στα νοσοκοµεία µας.

Στον τοµέα της παιδείας, οι διαρθρωτικές αλλαγές πρέπει να
είναι ουσιαστικές. Πρέπει να αποκαταστήσουµε µια Τριτοβάθµια
παιδεία ανάλογη των άλλων ευρωπαϊκών κρατών. Έχει καµµία
σχέση µε το σύστηµα της Τριτοβάθµιας παιδείας στην Ευρώπη
το ελληνικό σύστηµα της δικής µας Τριτοβάθµιας παιδείας; Νο-
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µίζω ότι δεν µου παρέχεται ο χρόνος για να αρχίσω να µιλάω γι’
αυτό το θέµα διότι θα χρειαζόµουν µια ολόκληρη συνεδρίαση για
να το αναπτύξω. 

Οι αλλαγές αυτές πιθανόν να φέρουν συγκρούσεις και θα φέ-
ρουν συγκρούσεις. Πρέπει να φέρουν όµως, συγκρούσεις µε τις
συντεχνίες και ενδεχοµένως µε τον κακό συνδικαλισµό, µε τον
κακώς νοούµενο συνδικαλισµό. 

∆ιότι, µε τίποτα δεν θα πρέπει να ξαναπληρώσει ο αδύναµος
πολίτης. ∆εν αντέχει να ξαναπληρώσει, έχει τελειώσει µε αυτό
που λέγεται φορολογία. Και τι αποµένει, λοιπόν; Εκείνο το οποίο
αποµένει, κατά τη γνώµη µου, είναι η εξάρθρωση των µηχανι-
σµών της παραοικονοµίας. 

Μπορούµε να φορολογήσουµε τα ιδρύµατα, τα οποία στην
πραγµατικότητα είναι κερδοσκοπικά και τις επιστηµονικές εται-
ρείες, που είναι κερδοσκοπικές. Εάν κάνουν πραγµατικά κοινω-
φελές έργο, µη κερδοσκοπικό, τότε θα έχουµε νέες θέσεις
εργασίας, νέα προγράµµατα. Όταν, όµως, µαζεύουν χρήµα, τότε
τα ιδρύµατα και οι επιστηµονικές εταιρείες -οι πάσης φύσεως
εταιρείες και σε αυτές βάζω και τις ιατρικές- αποµυζούν από τον
κρατικό προϋπολογισµό. 

Με έναν εύκολο υπολογισµό φαίνεται ότι αν αυτό υλοποιηθεί,
τότε θα περισωθεί ένας ολόκληρος δέκατος τρίτος µισθός γιατί
η φορολογία αυτή µπορεί να ανέλθει στο 1,5 δισεκατοµµύριο.
Εάν, λοιπόν, κανένας λάβει όλα αυτά υπ’όψιν και θελήσει να είναι
καλόπιστος και να µην κάνει αντιπολιτευτική κριτική, θα πρέπει
να αναγνωρίσει ότι η Κυβέρνηση κάνει µια µεγάλη προσπάθεια,
η οποία µπορεί και να τροποποιηθεί στο δρόµο, γιατί το µεγάλο
πρόβληµα, το οποίο αντιµετωπίζουµε σήµερα δεν είναι ο προϋ-
πολογισµός, δεν είναι καν οι εκλογές, δεν είναι καν ποιο κόµµα
έχει τους περισσότερους ψηφοφόρους, αλλά είναι η επιβίωση
της χώρας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η κ.
Ντόρα Μπακογιάννη.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
παρακολούθησα και στην Επιτροπή, αλλά και στην Ολοµέλεια,
ορισµένους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ οι οποίοι µε µεγάλο εν-
θουσιασµό προσπαθούν να πείσουν τη Βουλή των Ελλήνων ότι
για όλα τα προβλήµατα της ελληνικής οικονοµίας φταίνε τα
πέντε χρόνια της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Η πραγµατικότητα, κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι πρέπει να ξε-
φύγουµε από αυτή τη λογική. Αν θέλουµε να είµαστε ειλικρινείς
σ’ αυτή την Αίθουσα, θα πρέπει να παραδεχτούµε ότι τριάντα
χρόνια λανθασµένων πολιτικών επιλογών στην οικονοµία πλη-
ρώνει η χώρα σήµερα, τριάντα χρόνια λογικής ελλειµµάτων, τριά-
ντα χρόνια αποδοχής συντεχνιακών λογικών, τριάντα χρόνια
λαϊκισµού, τριάντα χρόνια φόβου µπροστά στο πολιτικό κόστος.
Γι’ αυτό οδηγηθήκαµε εδώ! 

Αν θέλουµε, επίσης, να είµαστε ειλικρινείς θα πρέπει να
µπούµε στη λογική της αυτοκριτικής του κάθε χώρου. Εγώ, του-
λάχιστον, πιστεύω ότι εµείς πρέπει να το κάνουµε στο δικό µας
κι εσείς στο δικό σας και να ξεφύγουµε από αυτό και να δούµε
τι χρειάζεται αυτή τη στιγµή η χώρα. Και αυτό που χρειάζεται η
χώρα είναι να πούµε την αλήθεια στον ελληνικό λαό, στο σύνολό
του. 

Καλούµαστε, λοιπόν, να εγκρίνουµε σήµερα ή να απορρί-
ψουµε το φορολογικό νοµοσχέδιο, την επαύριον της απόφασης
της Ευρωπαϊκής Ένωσης για τη στήριξη της Ελλάδος. Πιστεύω
ότι η απόφαση αυτή είναι γενικά θετική, αλλά είναι πρόωρο
ακόµα να πούµε πώς θα λειτουργήσει. ∆ιότι, κύριοι συνάδελφοι,
ας µην ξεχνάµε ότι κάθε χώρα θα πάρει τη δική της απόφαση.
Χρειάζεται οµοφωνία άλλη µία φορά και υπάρχουν σε ορισµένες
χώρες εσωτερικές αντιδράσεις. Εύχοµαι και ελπίζω να πάνε όλα
καλά.

Ας µου επιτρέψει, όµως, ο αρµόδιος Υπουργός να πω ότι
υπάρχει ακόµα ένας κίνδυνος, να αισθανθεί κάποια σχετική
ασφάλεια η Κυβέρνηση λόγω αυτής της εξέλιξης και να αναβά-
λει για µία ακόµα φορά κρίσιµες αποφάσεις που απαιτούνται
τώρα. Κύριε Υπουργέ, είπα «αποφάσεις» και όταν σας κατηγο-
ρήσαµε για καθυστέρηση, µας απαντήσατε: «Εσείς, πέντε χρό-

νια, τι κάνατε»! 
Οι έκτακτες περιστάσεις απαιτούν να µην υπάρχει καθυστέ-

ρηση. Οι έκτακτες περιστάσεις απαιτούν να πάρετε τις αποφά-
σεις τώρα και να τις πάρετε πραγµατικά µε γνώµονα το
συµφέρον της χώρας, να προχωρήσετε τις επενδύσεις, να κα-
ταργήσετε τα Σ∆ΙΤ, να δεχτείτε ότι υπάρχουν έτοιµες επενδύ-
σεις, οι οποίες πρέπει να εγκριθούν διότι αυτές θα φέρουν θέσεις
εργασίας, αντί να προχωρείτε µε τη λογική του λαϊκισµού, στην
κατάργηση του βαθµού του «10», όπως άκουσα χθες έκπληκτη
την Κυβέρνηση, όπου θα µπαίνουν στα ελληνικά πανεπιστήµια
άνθρωποι µε βάση «2» για κοινωνικούς, λέει, λόγους. Κι έτσι, ου-
σιαστικά θα αλλάξετε το σύστηµα της παιδείας!

Φοβάµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι το φορολογικό νο-
µοσχέδιο προδίδει την αδυναµία της Κυβέρνησης να κατανοήσει
δύο απλούστατα πράγµατα. Ο µεγάλος εφιάλτης, εκτός από το
θέµα του δανεισµού είναι η ύφεση και η ανεργία. Η ύφεση και η
ανεργία υπάρχει µπροστά µας και αυτό είναι η µεγάλη κοινωνική
αδικία και αυτό θα δηµιουργήσει τις µεγάλες κοινωνικές εντά-
σεις. Με ό,τι κάνει η Κυβέρνηση, µα µε ό,τι κάνει, θα πρέπει να
βοηθάει την ανάπτυξη. Το είπε εµµέσως πριν ο κ. Κρεµαστινός.
Είτε µας βοηθήσει είτε δεν µας βοηθήσει η Ευρωπαϊκή Ένωση,
αν δεν έχουµε σύντοµα πρωτογενή πλεονάσµατα, ο λόγος του
χρέους προς το ΑΕΠ θα µείνει αρνητικός. Το χρέος θα µας πνί-
ξει.

∆εύτερον, η φορολογία και ο τρόπος φορολόγησης δεν είναι
κεραυνός εν αιθρία. Η φορολογία αποτελεί «όπλο» στα χέρια
κάθε Κυβέρνησης, για να πετύχει πέραν της κοινωνικής δικαιο-
σύνης, µε την οποία βεβαίως συµφωνώ, και την αύξηση των εσό-
δων, την προσέλκυση επενδύσεων και τη δηµιουργία νέων
θέσεων εργασίας. 

Με δύο λόγια, ένα φορολογικό νοµοσχέδιο δεν είναι παρά η
µία µόνο πλευρά της συνολικής πολιτικής µίας Κυβέρνησης για
την ανάπτυξη και την κοινωνική δικαιοσύνη. Αν η φορολογία
στραγγαλίζει την ανάπτυξη και λυγίζει τη µεσαία τάξη, τότε απο-
τρέπει επενδύσεις. Και ούτε η κοινωνική δικαιοσύνη εξυπηρετεί-
ται, γιατί προστίθενται στρατιές ανέργων, ούτε το ασφαλιστικό
επιλύεται, γιατί δεν υπάρχουν εισφορές, ούτε το δηµόσιο χρέος
µειώνεται γιατί δεν υπάρχει ανάπτυξη. Το φορολογικό νοµοσχέ-
διο που έχουµε µπροστά µας δυστυχώς αγνοεί ότι έπρεπε να
αποτελεί µέρος ενός συνολικού κυβερνητικού σχεδίου. Με την
έννοια αυτή το ονόµασα «κεραυνό εν αιθρία».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το φορολογικό -και το είπα πριν-
έχει την καθυστέρηση, την οποία έχει. Εσείς υποσχεθήκατε
εκατό ηµέρες, κοντεύει Μάιος. Οφείλω, επίσης, να αναφέρω ότι
κατά τη διαδικασία που ξεκίνησε µε την κατάθεσή του στην επι-
τροπή είχα κι εγώ την ευκαιρία να διαπιστώσω ότι ο αρµόδιος
Υπουργός έκανε αποδεκτές αρκετές από τις προτάσεις µας που
βελτιώνουν την εικόνα…

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆εχθή-
καµε πολλές προτάσεις.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Το λέω και µόνη µου, κύριε
Υπουργέ, αλλά, δυστυχώς παραµένουν οι θεµελιακές αδυναµίες. 

Είπα ήδη ότι το νοµοσχέδιο καταδεικνύει ότι δεν έχει αντιλη-
φθεί η Κυβέρνηση τη αναπτυξιακή διάσταση της φορολογίας. Ο
φορολογικός συντελεστής του 40% παραδείγµατος χάριν είναι,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πώς να το κάνουµε, ο υψηλότε-
ρος στη γειτονιά µας! Πώς θα προσελκύσουµε, λοιπόν, επενδύ-
σεις όταν σε όλες τις γειτονικές χώρες ο αντίστοιχος
συντελεστής είναι 10%; Η Κύπρος κατέβασε το φόρο στο 10%
από το 2003 κι έχει πληµµυρίσει σε ξένα κεφάλαια.

Αλλά αυτό δεν είναι το µόνο στοιχείο που προσδίδει στο νο-
µοσχέδιο αντιαναπτυξιακή διάσταση. ∆εν προβλέπονται ουσια-
στικά κίνητρα για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις που εξακολου-
θούν και δίνουν δουλειά στους Έλληνες. ∆εν υπάρχει ρύθµιση
που να επιτρέπει τον συµψηφισµό των οφειλών προς το δηµόσιο
µε απαιτήσεις των επιχειρήσεων από αυτό, και ειδικότερα µε
απαιτήσεις επιστροφής ΦΠΑ που θα έδινε µία ανάσα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα την ανοχή σας όπως
και στους άλλους. 
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Επιβαρύνετε περαιτέρω τη µεταβίβαση των επιχειρήσεων σε
συγγενείς πρώτου βαθµού και σε υπαλλήλους της επιχείρησης,
όταν αυτό δεν υπάρχει σε καµµία από τις είκοσι µία χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Τιµωρείτε την ιδιοκτησία επιβάλλοντας,
σας το είπα και στην επιτροπή, ληστρική, κυριολεκτικά, κλιµά-
κωση του  ΦΑΠ, που θα οδηγήσει σε πλήρη απαξίωση την ακί-
νητη περιουσία. Μια πιο λογική κλιµάκωση συντελεστών είναι
κατά τη γνώµη µου αναγκαία, έτσι ώστε οι φορολογούµενοι να
µπορούν πραγµατικά να ανταποκριθούν στις φορολογικές υπο-
χρεώσεις. ∆ίνετε χαριστική βολή στην οικοδοµική δραστηριό-
τητα ξεχνώντας ότι εβδοµήντα πέντε επαγγέλµατα ζουν από
αυτή. 

Με το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, κατά τη γνώµη µου, διευρύ-
νετε την ύφεση και τα αδιέξοδα, που αντιµετωπίζει ο κλάδος. ∆εν
θα συζητήσω πώς διατηρείτε τη γραφειοκρατία και το φορολο-
γικό σύστηµα. Κατά την άποψή µου, φορολογείτε υπερβολικά τα
µερίσµατα, ανεξάρτητα από το αν σχετίζονται µε επενδύσεις που
δηµιουργούν θέσεις εργασίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θέλω να είµαι αρνητική τε-
λείως για το νοµοσχέδιο, γιατί υπάρχουν αναµφίβολα θετικά ση-
µεία. Η διεύρυνση της φορολογικής βάσης, η κατάργηση της
αυτοτελούς φορολόγησης, τα τεκµήρια διαβίωσης, όσα από
αυτά είναι λογικά, ο έλεγχος των ενδοοµιλικών συναλλαγών, η
αύξηση της φορολόγησης των offshore εταιρειών, η κατάργηση
της τεκµαρτής φορολόγησης και η επέκταση ΦΠΑ σε όλες σχε-
δόν τις κατηγορίες επαγγελµατιών, είναι κατά τη γνώµη µου θε-
τικά στοιχεία του νοµοσχεδίου. 

∆υστυχώς επειδή το νοµοσχέδιο, όπως είπα στην αρχή, δεν
αποτελεί αναπόσπαστο κοµµάτι µιας συνολικής κυβερνητικής
πολιτικής και επειδή κυρίως στερείται τελείως αναπτυξιακού χα-
ρακτήρα και επειδή φοβάµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι
θα ξαναβρεθούµε σύντοµα εδώ και θα διαπιστώσουµε ότι τα
έσοδα δεν πάνε όπως τα περιµέναµε και ότι δυστυχώς η Ελλάδα
δεν έχει αντιµετωπίσει καν το δηµοσιονοµικό της πρόβληµα, και
επειδή φοβούµαι ότι η κατάσταση θα χειροτερέψει εάν η Κυ-
βέρνηση τώρα δεν µπει σε αναπτυξιακή λογική, είµαι υποχρεω-
µένη, κύριε Υπουργέ, κι εγώ να καταψηφίσω το νοµοσχέδιο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης. 
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Αν και κριτικός ο λόγος της κ. Μπακογιάννη, ήταν ήπιος. Θα

απαντήσω µόνο σ’ ένα σηµείο, σ’ αυτό που είπε: «Πάρτε τις απο-
φάσεις τώρα». Μα, κυρία Μπακογιάννη, σ’ αυτό το νοµοσχέδιο
υπάρχουν εκατοντάδες πολιτικές αποφάσεις και γι’ αυτό οι Έλ-
ληνες πολίτες στηρίζουν την Κυβέρνηση, γιατί πραγµατικά σ’
αυτή την κρίσιµη στιγµή έχει το θάρρος, τη δυνατότητα να παίρ-
νει αποφάσεις και µάλιστα δύσκολες αποφάσεις. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχοντας παρακολουθήσει για
δύο ηµέρες τη συζήτηση που διεξάγεται στην Αίθουσα αυτή, αι-
σθάνοµαι την ανάγκη να αποφύγω να αναφερθώ γενικά στο νο-
µοσχέδιο που συζητούµε. Αισθάνοµαι ότι θα συµβάλλω πολύ
περισσότερο στο διάλογο που γίνεται αν απαντήσω στα θέµατα
που έχουν θίξει οι συνάδελφοι από τις διάφορες πτέρυγες της
Βουλής. 

Ξεκινώ, λοιπόν, µε τις επισηµάνσεις που αφορούν τις γενικό-
τερες οικονοµικές εξελίξεις. ∆ιαπιστώνω µια προσπάθεια από
την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας να οικοδοµήσει έναν αντιπο-
λιτευτικό λόγο που κινείται περίπου στην εξής γραµµή. Θα εξαι-
ρέσω λίγο την κ. Μπακογιάννη, η οποία βλέπω ότι έχει ελαφρώς
διαφορετική άποψη. 

Λέει, λοιπόν, ο αντιπολιτευτικός λόγος της Νέας ∆ηµοκρατίας:
«Για ό,τι συµβαίνει στη χώρα σήµερα ευθύνεται το ΠΑΣΟΚ». Αν
κάποιος τρίτος, ουδέτερος παρατηρητής άκουγε τους Βουλευ-
τές της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, θα κατέληγε στο εύλογο
συµπέρασµα, ότι οι Βουλευτές που οµιλούν δεν είναι Βουλευτές
του κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, αλλά είναι Βου-
λευτές κάποιου κόµµατος της Ελάσσονος Αντιπολίτευσης, δεν
ανήκουν σε κάποιο κόµµα που κατά καιρούς είχε πάρει την
εντολή από τον ελληνικό λαό για να κυβερνήσει τη χώρα. 

Είµαι απόλυτα σίγουρος ότι αυτός ο τρίτος, ο ουδέτερος πα-
ρατηρητής θα δυσκολευόταν θα αναγνωρίσει ότι τα άτοµα αυτά,
τα οποία βρίσκονται σ’ αυτό το έδρανο και οµιλούν, ανήκουν σ’
εκείνο το κόµµα που µέχρι πριν από λίγους µήνες είχε την ευ-
θύνη για τη διακυβέρνηση της χώρας τα τελευταία πεντέµισι χρό-
νια.

Θα δυσκολευόταν να αναγνωρίσει ότι το κόµµα αυτό, το οποίο
σήµερα ισχυρίζεται ότι έχει λύσεις για όλα τα προβλήµατα της
χώρας, δεν επέλεξε να µείνει στην εξουσία πριν από λίγους
µήνες, µια και είχε εντολή να κυβερνήσει άλλα δύο ολόκληρα
χρόνια και να εφαρµόσει αυτές τις λύσεις που προτείνει τώρα,
προκειµένου η χώρα να αντιµετωπίσει τα προβλήµατά της. 

Τι έκανε; Αντί να µείνει, αντί να κυβερνήσει, αντί να εφαρµόσει
αυτά που λέει ότι είναι οι λύσεις και οι απαντήσεις στα προβλή-
µατα της χώρας, οδήγησε τη χώρα σε εκλογές, µόνο και µόνο
για να δοθεί στο κόµµα αυτό η ευκαιρία να εγκαταλείψει την κυ-
βέρνηση της χώρας στην πιο κρίσιµη µεταπολιτευτική στιγµή. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν πείθετε ότι είχατε λύσεις
για την ανάπτυξη γιατί εσείς ήσασταν που οδηγήσατε τη χώρα
στην πιο βαθιά οικονοµική ύφεση. ∆εν πείθετε ότι είχατε λύσεις
για την τεράστια απώλεια ανταγωνιστικότητας. Και πώς να πεί-
σετε, όταν επί των ηµερών σας το έλλειµµα στο ισοζύγιο τρε-
χουσών συναλλαγών έφτασε στο µεγαλύτερο σηµείο της
Μεταπολίτευσης, έφτασε στο 15% του ΑΕΠ. 

Και τι κάνατε εσείς; Περί άλλων τυρβάζατε. Παίρνατε τα διά-
φορα έτη και τα χαρακτηρίζατε «Έτη Ανταγωνιστικότητας» και
αντί να βελτιώνεται η ανταγωνιστικότητα της χώρας διαπιστώ-
ναµε ότι το έλλειµµα στο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών είχε
φτάσει σε πρωτοφανή επίπεδα στη µεταπολεµική ιστορία της
χώρας. Αυτό από µόνο του καταδείκνυε ότι το παραγωγικό πρό-
τυπο της χώρας είχε καταρρεύσει.

∆εν πείθετε όταν λέτε ότι: «Εµείς, ως κόµµα, όταν ήµασταν
στην κυβέρνηση, είχαµε λύσει τα δηµοσιονοµικά προβλήµατα
της χώρας». Και πώς να πείσετε, όταν επί των ηµερών σας η
χώρα µπήκε δύο φορές σε επιτήρηση; Πώς να πείσετε, όταν φτά-
σατε το δηµοσιονοµικό έλλειµµα σε διψήφιο αριθµό; Πώς να πεί-
σετε, όταν φτάσατε το χρέος της χώρας στα 300.000.000.000; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα σηµερινά οικονοµικά προ-
βλήµατα της χώρας δεν προέκυψαν από παρθενογένεση. Έχουν
τις ρίζες τους σε επιλογές που έγιναν πριν αναλάβει η σηµερινή
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και αυτό το γνωρίζουν οι Έλληνες πολί-
τες. Όσο, λοιπόν, εσείς δεν αναλαµβάνετε τις ευθύνες σας, να
ξέρετε ότι οι πολίτες της χώρας αυτής θα σας στρέφουν την
πλάτη και αυτό είναι που βιώνουµε σήµερα, αυτό είναι που νιώ-
θετε σήµερα όταν πάτε να απευθυνθείτε στους Έλληνες πολί-
τες. 

Προχωρώ στη δεύτερη κριτική παρατήρηση που κάνετε. Αν
εξαιρέσω την κ. Μπακογιάννη που αναγνώρισε προηγουµένως
ότι πραγµατικά και διάλογος έγινε, αλλά και ενσωµατώθηκαν αρ-
κετές από τις παρατηρήσεις που έκαναν οι Βουλευτές, πολλοί
από εσάς λέτε ότι δεν έγινε διάλογος, ότι δεν είχαµε προετοιµα-
στεί και γι’ αυτό παρακολουθούµε ένα «σβήσε-γράψε». 

Κύριοι συνάδελφοι, και διάλογος έγινε και συναινετική διάθεση
είχαµε και ανταποκριθήκαµε σε επισηµάνσεις που έγιναν από
Βουλευτές απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής. Και αν κάποιοι από
εσάς το αµφισβητείτε, ελάτε να σας δείξουµε εκείνες τις αλλα-
γές που κάναµε µέσα στη συζήτηση στην Επιτροπή Οικονοµικών
Υποθέσεων. Γιατί πραγµατικά εµείς δώσαµε τη δυνατότητα στον
κάθε Βουλευτή να έχει την αίσθηση ότι και δυνατότητα λόγου
είχε και δυνατότητα παρέµβασης. Τον βοηθήσαµε λοιπόν και του
δώσαµε…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: (∆εν ακούστηκε)
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε

συνάδελφε, το αναγνωρίζω αυτό που λέτε, αλλά θυµηθείτε πρα-
κτικές που υπήρχαν στο παρελθόν…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Πότε έγιναν αυτά, κύριε Υπουργέ;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): …όπου

παρά τις επισηµάνσεις που γίνονταν από Βουλευτές, υπήρχαν
Υπουργοί που είχαν κλειστά τα αυτιά τους και δεν άκουγαν τις
επισηµάνσεις που γίνονταν. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
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πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)
Άκουσα κριτική για τον τίτλο του νοµοσχεδίου. Σας ενόχλησε

που έχουµε βάλει στον τίτλο του νοµοσχεδίου την αποκατά-
σταση της φορολογικής δικαιοσύνης. Και σας ερωτώ, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, τι ακριβώς σας ενόχλησε στον τίτλο; Υπήρχε
φορολογική δικαιοσύνη επί των ηµερών σας; 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΙΠΙ∆ΗΣ: Επί των ηµερών σας υπήρχε;
Υπήρχε είκοσι χρόνια; 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Εσείς
δεν ήσασταν που δώσατε τη δυνατότητα σε διακόσιες επιχειρή-
σεις εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο να γλιτώσουν 1.000.000.000
ευρώ το χρόνο, 5.000.000.000 στα πεντέµισι χρόνια; 

Υπήρχε δικαιοσύνη όταν καταργήσατε το Φόρο Μεγάλης Ακί-
νητης Περιουσίας και επιβάλατε το ΕΤΑΚ; Απευθύνοµαι ιδιαίτερα
σε όσους από εσάς προέρχονται από την περιφέρεια, σε όσους
από εσάς προέρχονται από µικρά χωριά. 

Πώς νιώθατε όταν πηγαίνατε στα χωριά σας και µιλούσατε µε
τους κατοίκους που κλήθηκαν µε το ΕΤΑΚ να πληρώσουν 60, 80
και 200 ευρώ και έπρεπε να τους εξηγήσετε ότι η οικονοµική πο-
λιτική της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας ήταν να καταργή-
σει το Φόρο Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας που τον πληρώνουν
λίγοι και έπρεπε κάποιος, που είχε ένα βοηθητικό κτίσµα απα-
ραίτητο σε κάθε αγρότη, να πληρώσει φόρο γι’ αυτό το κτίσµα; 

Είναι κοινωνικά δίκαιο, κύριοι συνάδελφοι, να µπορεί να αγο-
ράζει κανείς, χωρίς έλεγχο του «πόθεν έσχες», ακίνητο 120 τε-
τραγωνικών σε οποιαδήποτε περιοχή της χώρας, χωρίς να
υπάρχει κανένας περιορισµός στη δαπάνη; Αγόραζε δηλαδή µε
µετρητά κάποιος 120 τετραγωνικά στην Εκάλη και δεν έπρεπε
να δικαιολογήσει πού βρήκε τα χρήµατα αυτά και αυτό το απο-
καλείτε κοινωνική δικαιοσύνη; 

Έρχεται και επανέρχεται και η Νέα ∆ηµοκρατία και ο Λαϊκός
Ορθόδοξος Συναγερµός στο ζήτηµα της φορολόγησης της µε-
γάλης –πάνω από 600.000- αντικειµενικής ακίνητης περιουσίας.
∆εν υπάρχει άλλη τάξη, δεν υπάρχει άλλη κατηγορία φορολο-
γουµένων που να έτυχε τέτοιας ευνοϊκής µεταχείρισης όπως οι
ιδιοκτήτες µεγάλης ακίνητης περιουσίας. 

Αν ληφθεί υπ’όψιν ότι ουσιαστική επιβάρυνση προκύπτει για
την ατοµική ιδιοκτησία αντικειµενικής αξίας πάνω από 1.000.000
ευρώ, τότε η ευαισθησία σας περιορίζεται έτσι ώστε να εκπρο-
σωπήσετε το 1% του πληθυσµού, γιατί µόνο το 1% του πληθυ-
σµού δηλώνει ακίνητη περιουσία αυτής της κατηγορίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, εσείς είχατε βρει τη λύση. Αντί να πληρώνουν οι ιδιοκτήτες
ανάλογα µε τις δυνάµεις τους και την αξία της περιουσίας τους,
πλήρωναν όλοι οι µικροϊδιοκτήτες το λογαριασµό των άλλων.
Πλήρωνε δηλαδή το 97% των φορολογουµένων τους φόρους
που αντιστοιχούσε στο 3% και ιδιαίτερα, θα έλεγα ότι πλήρωναν
τους φόρους που θα έπρεπε να πληρώσει το 0,8% των Ελλήνων
φορολογουµένων. 

∆εν είναι λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζήτηµα µιας
άλλης πολιτικής. Είναι υποχρέωση συνταγµατική και την υπο-
χρέωση αυτή, να δώσουµε δηλαδή τη δυνατότητα σε όλους να
συµµετέχουν µε βάση τις δυνατότητές τους, είναι που εκπληρώ-
νουµε µ’ αυτό το νοµοσχέδιο. 

Πείτε µου, όταν όλοι οι Έλληνες γνώριζαν ότι αυτά τα χρόνια
οργίαζαν οι offshore εταιρείες, τις οποίες χρησιµοποιούσαν κά-
ποιοι για να αποφεύγουν τη συµµετοχή τους στα φορολογικά
βάρη, ποιες ήταν οι πρωτοβουλίες που πήρατε εσείς; Ποια µέτρα
πήρατε για τις «τριγωνικές συναλλαγές»; Τι κάνατε για τις ενδο-
οµιλικές συναλλαγές; Είχατε µετατρέψει το φορολογικό σύ-
στηµα της χώρας σε γέφυρα τύπου Ρίου-Αντιρρίου για να
διευκολύνετε τους φοροφυγάδες!  

Άκουσα ότι το φορολογικό πλαίσιο της χώρας δεν είναι στα-
θερό. Αυτό είναι αλήθεια. Κάποιος συνάδελφος -αν δεν απατώ-
µαι ο κ. Μητσοτάκης- είπε χθες ότι είχαµε πενήντα δύο
τροποποιήσεις του φορολογικού. Έχει δίκιο και σ’ αυτό. 

Μία χώρα που θέλει να προσελκύσει επενδύσεις πρέπει να έχει
ένα σταθερό φορολογικό πλαίσιο, αλλά αυτό δεν σηµαίνει ότι το
νοµοσχέδιο αυτό δεν είναι σταθερό. Αυτό θα κριθεί από τη µελ-
λοντική του πορεία. 

Άκουσα να γίνεται κριτική ότι δεν είναι αναπτυξιακό. Να επα-

ναλάβω αυτό που είπα και στην επιτροπή, ότι το φορολογικό
πλαίσιο όταν είναι σταθερό, όταν είναι κατανοητό, όταν δεν έχει
«γκρίζες» περιοχές, τότε ναι, συµβάλλει στην ανάπτυξη. Και αυτό
το νοµοσχέδιο έχει αυτά τα χαρακτηριστικά. Όµως µε κανέναν
τρόπο ένα φορολογικό νοµοσχέδιο από µόνο του δεν µπορεί να
υποκαταστήσει τους αναπτυξιακούς εκείνους νόµους οι οποίοι
πραγµατικά έχουν ως στόχο να συµβάλουν στην ανάπτυξη της
χώρας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

∆ώστε µου ακόµη ένα λεπτό, σας παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεχίστε. 
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Τέλος,

σε ό,τι αφορά τις δηµοσιονοµικές επιπτώσεις του συγκεκριµέ-
νου νοµοσχεδίου, οι απόψεις σας διίστανται. Η µεγάλη πλειοψη-
φία των Βουλευτών της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης λέει ότι
πρόκειται για ένα νοµοσχέδιο φοροεισπρακτικό. Όµως άκουσα
και φωνές µέσα από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση να λένε ότι µ’
αυτό το νοµοσχέδιο θα χαθούν φορολογικά έσοδα. Σας παρα-
καλώ, αν µπορέσετε, καταλήξτε σε µία γνώµη. Τελικά, είναι φο-
ροεισπρακτικό; Είναι κοινωνικά δίκαιο; Ή θα χαθούν φορολογικά
έσοδα;

Τέλος, άκουσα να γίνεται µια κριτική για την οργάνωση και την
αποδοτικότητα του φοροεισπρακτικού µηχανισµού. Και σας
ερωτώ, κύριοι συνάδελφοι. Ποιος οδήγησε τους φοροελεγκτι-
κούς µηχανισµούς της χώρας στη σηµερινή κατάσταση; Κι αφού
εσείς είχατε τόσο καλές ιδέες για την οργάνωση και την αποτε-
λεσµατικότερη απόδοση των φοροεισπρακτικών µηχανισµών
γιατί τα φορολογικά έσοδα της χώρας κατέρρευσαν κατά την τε-
λευταία πενταετία; Κι όσοι από σας είναι εξοικειωµένοι και µε τα
ευρωπαϊκά δρώµενα ή έχουν τη δυνατότητα να παρακολουθή-
σουν πού βρίσκονται τα φορολογικά έσοδα της χώρας, σε σχέση
µε τα φορολογικά έσοδα της υπόλοιπης Ευρώπης, γιατί δεν ενο-
χλούνταν όταν αυτά τα χρόνια διαπίστωναν ότι τα φορολογικά
έσοδα της χώρας υπολείπονταν κατά πέντε ποσοστιαίες µονά-
δες, σε σχέση µε αυτά που είχαν οι υπόλοιπες χώρες της Ευρω-
παϊκής Ένωσης;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, έχετε ευθύνες για όλα αυτά και πρέπει αυτές τις ευθύνες να
τις αναλάβετε. Αφήστε λοιπόν τις αντιπολιτευτικές κορώνες! 

Εµείς αναλαµβάνουµε την ευθύνη να βγάλουµε τη χώρα από
την κρίση, να κτίσουµε την αξιοπιστία της χώρας και µε το ση-
µερινό νοµοσχέδιο επιχειρούµε να αποκαταστήσουµε τη φορο-
λογική δικαιοσύνη, να διαµορφώσουµε ένα φορολογικό πλαίσιο,
το οποίο θα συµβάλλει στην ανάπτυξη, αλλά και ταυτόχρονα θα
δίνει στον κάθε Έλληνα τη δυνατότητα να συµµετέχει στα φο-
ρολογικά βάρη µε βάση τις πραγµατικές δυνατότητές του. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ )

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υπουργό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
προς το Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη
συνεδρίαση, αφού ξεναγήθηκαν στην Έκθεση της Αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, είκοσι εννέα µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί
από το 5ο ∆ηµοτικό Σχολείο Χαϊδαρίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Πιερίας της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας κ. Κωνσταντίνος Κουκοδήµος. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΥΚΟ∆ΗΜΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-
δρε. 

Κύριε Υπουργέ, σας ακούσαµε να λέτε ότι η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας «δραπέτευσε»! Η Νέα ∆ηµοκρατία, κύριε
Υπουργέ, και η κυβέρνησή της είπε όλη την αλήθεια και µάλιστα
πριν από τις  εκλογές. Εσείς λέγατε ότι λεφτά υπάρχουν και µά-
λιστα λέγατε ότι υπάρχουν και 30.000.000.000. Πού είναι τα
λεφτά, κύριε Υπουργέ;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα το νέο φο-
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ρολογικό νοµοσχέδιο, µε το οποίο η Κυβέρνηση επιχειρεί να απα-
ντήσει στην έντονη και προοδευτικά διογκούµενη οικονοµική
κρίση που ταλαιπωρεί τη χώρα και τους Έλληνες πολίτες.

Αρχικά, πολλοί αισιόδοξοι οικονοµολόγοι και οικονοµικοί ανα-
λυτές είχαν προβλέψει ότι η οικονοµική κρίση θα υποχωρούσε
ραγδαία, για τη φετινή χρονιά. Τώρα όµως είναι προδήλως εµ-
φανές πως το 2010 θα είναι δυσκολότερο από το 2009, ακόµα
και στην Ευρωζώνη, όπου µετέχουν κατά τεκµήριο οι πλέον εύ-
ρωστες ευρωπαϊκές οικονοµίες. Όσο για τη χώρα µας προβλέ-
πεται σοβαρή επιδείνωση της οικονοµικής της κατάστασης -από
τα ήδη γνωστά σε όλους προβλήµατα- τόσο για φέτος όσο δυ-
στυχώς και για το 2011.

Στη σηµερινή συζήτηση εκτιµώ ότι πριν από τα ειδικότερα θέ-
µατα και τα επιµέρους ζητήµατα του νοµοσχεδίου, που άλλωστε
θα αναφερθούν διεξοδικά απ’ όλους τους συναδέλφους, θα πρέ-
πει αρχικά να συζητήσουµε θέµατα που αφορούν συνολικότερα
την άσκηση της κυβερνητικής πολιτικής, δηλαδή για το πώς,
πότε, µε ποιους όρους,  µε ποιο χρονικό ορίζοντα, µε ποιο ρυθµό
και εντέλει µε ποιο τρόπο η Κυβέρνηση εφαρµόζει το πολιτικό
της πρόγραµµα και τις ανειληµµένες δεσµεύσεις της απέναντι
στον ελληνικό λαό. Είναι προφανές, από την εισαγωγή µου, πως
κύριο µέληµα και στόχος της σηµερινής µου οµιλίας είναι να κα-
ταπιαστώ µε τη δραµατική καθυστέρηση στη λήψη των προτει-
νόµενων µέτρων και των επιδιωκόµενων µέσω αυτών
αποτελεσµάτων. 

Είναι γνωστό σε όλους όσοι βρίσκονται στην Αίθουσα αυτή
πως για να καρποφορήσει µία προσπάθεια θα πρέπει η σύλληψη,
η προετοιµασία και εντέλει η εφαρµογή της να γίνουν µε όρους
σύγχρονους και συµβατούς µε το περιβάλλον. Η άνευ προηγου-
µένου ασύγγνωστη καθυστέρηση της κατάθεσης του φορολογι-
κού νοµοσχεδίου είναι βέβαιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πως
απεµπόλησε κάθε ελπίδα για απτά αποτελέσµατα µέσα στο
2010. Αν αναλογιστούµε, δε, τις καθηµερινές ενδοκυβερνητικές
αλληλοδιαψεύσεις, τις διαρροές, τόσο στο εσωτερικό µέτωπο
όσο και διεθνώς, είναι παραπάνω από σίγουρο πως τα προτει-
νόµενα µέτρα δεν θα αποδώσουν το παραµικρό κέρδος. 

Χαρακτηριστικό παράδειγµα αποτελεί η δραστική µείωση κατά
10%, σε σύγκριση µε το Γενάρη, των εσόδων από το ΦΠΑ το
Μάρτιο. Η ζοφερή αυτή εξέλιξη απαντά από µόνη της στις αγω-
νιώδεις κυβερνητικές προσδοκίες για αύξηση των εσόδων µετά
από την αύξηση του συντελεστή του ΦΠΑ. Το µέλλον της  ελλη-
νικής οικονοµίας, όσο συνεχίζονται αυτοί οι κωµικοτραγικοί χει-
ρισµοί του οικονοµικού επιτελείου, παύει δυστυχώς να φαντάζει
ευχάριστο. Οι αιµατηρές θυσίες δεν θα πιάσουν τόπο, όσο και
να διατείνεται ο κύριος Πρωθυπουργός περί του αντιθέτου. Τα
έσοδα που θα προκύψουν από τα σκληρά µέτρα θα διατίθενται
εξ ολοκλήρου στην αποπληρωµή των δανείων. Όµως παρ’ όλα
αυτά, το έλλειµµα θα διογκώνεται, εφόσον η Ελλάδα θα συνεχί-
ζει να δανείζεται µε υψηλά επιτόκια.

Και κάνω µία υπενθύµιση προς όλους, για λόγους πολιτικού
ρεαλισµού. Το γεγονός πως η χώρα µας τα επόµενα δύο χρόνια
πρέπει να δανειστεί 150.000.000.000 ευρώ, ώστε να αποπληρώ-
σει µόνον τις υποχρεώσεις που λήγουν για το ίδιο διάστηµα. 

Τελικά, η πρόσφατη απόφαση της Συνόδου Κορυφής για το
µηχανισµό στήριξης και διάσωσης της ελληνικής οικονοµίας δεν
στάθηκε ικανή για να πειστούν οι αγορές. Μετά από λίγα εικοσι-
τετράωρα το επικοινωνιακό «θέατρο των σκιών» του παραλόγου
αποκαθηλώθηκε! Οι διεθνείς αγορές αξιολογούν πως τα ελλη-
νικά οµόλογα θα πρέπει τώρα να αποδίδουν τουλάχιστον 6,5% µε
7%, για να είναι ελκυστικά στους επενδυτές. Αντ’ αυτού η Κυ-
βέρνηση, µε ένα εκνευριστικό για τις αγορές και την ψυχολογία
των πολιτών «ράβε-ξήλωνε», δείχνει να µην έχει κατανοήσει τις
αρνητικές επιπτώσεις που δηµιουργεί η ασάφεια, η υπερβολική
φοβία και η ασυνεννοησία σε κρίσιµους τοµείς, όπως η οικονο-
µία. 

Τελικά, τα µόνα έσοδα στα οποία προσβλέπει το κράτος, προ-
έρχονται µονάχα από τη φορολογία και τις περικοπές. Ποιες
πρωτοβουλίες έχετε να επιδείξετε ως Κυβέρνηση προς την κα-
τεύθυνση της τόνωσης και της ενίσχυσης της παραγωγικότητας;
Πώς απαντάτε στην επερχόµενη έξαρση της ανεργίας; Με το να
σταµατάτε αθλητικά έργα που θα εκτελούνταν µέσω Σ∆ΙΤ, σε

πολύ µεγάλο µάλιστα αριθµό πόλεων σ’ όλη τη χώρα, και θα επι-
βάρυναν µε το λιγότερο δυνατό τον προϋπολογισµό, αφού ο
ιδιωτικός τοµέας θα σήκωνε το µεγαλύτερο βάρος της δαπάνης;
Κι ήταν εύλογο το ερώτηµα του συναδέλφου Γιώργου Ανατολάκη
σε µία συζήτηση. Έτσι θα λύσετε το πρόβληµα της οικονοµίας;
Με αυτό τον τρόπο απαντάτε στα διογκωµένα προβλήµατα εν
µέσω της οικονοµικής κρίσης; Με υψηλούς φορολογικούς συ-
ντελεστές, την ουσιαστική κατάργηση του αφορολόγητου των
12.000 ευρώ, τα «τεκµήρια ασφυξίας» για τους µικρούς, τη φο-
ρολογική επιδροµή σε βάρος της ιδιοκτησίας, τη φορολογική κα-
ταιγίδα σε βάρος των µικροµεσαίων, τη διόγκωση της
γραφειοκρατίας όλου του συστήµατος της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, περιµέναµε µετά από τόσους
µήνες επεξεργασίας και διαβουλεύσεων, ανακοινώσεων και αλ-
λαγών, µία γενναία φορολογική µεταρρύθµιση, για να ανασάνει
και να τονωθεί η ήδη καταρρέουσα αγορά. ∆υστυχώς και αντι-
θέτως, σήµερα βλέπουµε ένα άτολµο και ανεπαρκές νοµοσχέ-
διο. 

Για όλους αυτούς τους λόγους, κύριε Υπουργέ, καταψηφί-
ζουµε την πρόταση της Κυβέρνησης. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Κουκοδήµο. 

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Λέσβου της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας κ. Σπυρίδων Γαληνός. 

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Έχω την πολύ δυσάρεστη αίσθηση, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι εδώ και έξι µήνες παρακολου-
θούµε το ίδιο έργο. Κάθε µέρα που περνάει το κυβερνητικό
στίγµα γίνεται όλο και πιο σαφές, όλο και πιο επώδυνο. Η απου-
σία έµπνευσης και οράµατος και µία µυωπική εστίαση στα ελ-
λείµµατα έχει οδηγήσει στην άσκηση µίας άπνοης, αµήχανης και
µονοδιάστατης, φοβικής εισπρακτικής πολιτικής, που στερεί από
ανάσες ζωής και πνίγει την ούτως ή άλλως περιορισµένη οικο-
νοµική δραστηριότητα. Η υπερφορολόγηση όµως παράγει
ύφεση. 

Η απάντηση σ’ αυτό το φαύλο κύκλο της οικονοµικής καχε-
ξίας, είναι η οικονοµική της ανάπτυξη. Μια ανάπτυξη όµως, που
να στηρίζεται σε αύξηση της ζήτησης, που να µη στηρίζεται σε
αύξηση της ζήτησης µέσω δανεικών, αλλά σε επενδύσεις.

Η φορολογική σταθερότητα που αποτελεί αναγκαία συνθήκη
για την προσέλκυση ξένων επενδύσεων. Κάθε καινούργιο φορο-
λογικό νοµοσχέδιο δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι περνάει στη διε-
θνή οικονοµική κοινότητα δύο µηνύµατα. Το πρώτο ότι το
προηγούµενο νοµοσχέδιο απέτυχε. Το δεύτερο ότι το πολιτικό
µας σύστηµα όταν τα βρίσκει «σκούρα», θεωρεί αποδεκτό να αλ-
λάζει τους κανόνες του παιχνιδιού. Κανένα από τα δύο µηνύµατα,
όπως καταλαβαίνετε, δεν λειτουργεί ενθαρρυντικά για τη διεθνή
κοινότητα.

Αλήθεια, ποιος ξένος επενδυτής περιµένουµε να έλθει και να
επενδύσει στην Ελλάδα µ’ ένα φορολογικό νοµοσχέδιο που προ-
βλέπει επιβολή φορολογίας των διανεµόµενων κερδών των επι-
χειρήσεων µε συντελεστή 40%; ∆ηλαδή το µεγαλύτερο
φορολογικό συντελεστή στην Ευρώπη; Ποιος περιµένουµε να
έλθει σε µια χώρα όπου η λειτουργικότητα, η απλότητα και η δια-
χρονική σταθερότητα σε σχέση πάντα µε το φορολογικό νοµο-
σχέδιο φαντάζουν κακόγουστο αστείο;

Η Κυβέρνηση µη µπορώντας να διαχειριστεί την πραγµατικό-
τητα, διαχειρίζεται τις λέξεις. Αντιστρέφει τα νοήµατά τους, τις
χρησιµοποιεί ως ευφηµισµούς. Γιατί µόνο ως ευφηµισµός µπορεί
να χαρακτηριστεί αυτό που ακούστηκε από συναδέλφους της
Συµπολίτευσης ότι το νοµοσχέδιο αυτό είναι αναπτυξιακό. 

Το κεντρικό ερώτηµα που θέτουν οι συµπατριώτες µας είναι
αν και σε ποιο βαθµό οι ενέργειες που κάνει η Κυβέρνηση για
την αντιµετώπιση της κρίσης, όπως µ’ αυτό το νοµοσχέδιο, θα
οδηγήσουν σε κάποια στιγµή και σε ανάπτυξη. Και η απάντηση,
πολύ φοβάµαι ότι είναι ένα ηχηρό «όχι». Η σηµερινή κυβέρνηση
είναι ασυλλόγιστη. ∆ρα µε την αποφασιστικότητα του φανατικού
και την αποτελεσµατικότητα του µαθητευόµενου µάγου. Υιοθετεί
µυωπικές προσεγγίσεις οι οποίες αγνοούν το πλήρες εύρος των
επιδράσεων. Για παράδειγµα η αύξηση ακόµα και του φόρου πο-
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λυτελείας που σε όρους φορολογικής δικαιοσύνης µοιάζει
σωστή. 

Επειδή όµως προέρχοµαι και εκπροσωπώ το Νοµό Λέσβου,
πρέπει να σας πω πως θα έχει ως αποτέλεσµα να στείλει τους
τουρίστες από τα νησιά µας, να κάνουν τα ψώνια τους στις απέ-
ναντι τουρκικές ακτές. Και δεν είναι µόνο οι τουρίστες που περ-
νούν απέναντι. Τα νησιά του ανατολικού Αιγαίου έχουµε να
αντιπαλέψουµε έναν παίκτη σκληρό και ισχυρό. Έναν αντίπαλο
που ξέρει να µας αποµυζά τα κεφάλαια, να αντλεί επενδύσεις,
ενώ παράλληλα δηµιουργεί και εξαρτήσεις. Από την άλλη, οι πο-
λιτικές του δικού µας κράτους χαρακτηρίζονται από ένα µείγµα
εσωστρέφειας και απρονοησίας. Κανένα µέτρο για την αντιµε-
τώπιση αυτής της οικονοµικής επ’ ωφελεία της Τουρκίας αφαί-
µαξης. Η οικονοµική δυσπραγία και η έλλειψη ρευστότητας
απειλεί τις µικρές επιχειρήσεις µε κλείσιµο και τους υπαλλήλους
τους στην ανεργία. Κάθε µέτρο που τους αυξάνει το κόστος,
κάθε µέτρο που τους κάνει τη ζωή πιο δύσκολη, τους οδηγεί στην
έξοδο. Η επιβολή λογιστικού προσδιορισµού του εισοδήµατος,
ακόµα και στις πολύ µικρές επιχειρήσεις, οδηγεί σε διόγκωση
του λειτουργικού τους κόστους, µε αποτέλεσµα όλο και περισ-
σότερες να ωθούνται εκτός της αγοράς. Η γραφειοκρατία γιγα-
ντώνεται, χωρίς να υπάρχει αντίστοιχο αποτέλεσµα στα
φορολογικά έσοδα. Χαρακτηριστική η περίπτωση του λογιστικού
προσδιορισµού βάσει βιβλίων εσόδων-εξόδων για τα ενοικιαζό-
µενα δωµάτια. Νοικοκυριά στα  µικρά νησιά του Αιγαίου, σε όλα
τα νησιά που νοικιάζουν δύο-τρία δωµάτια τους καλοκαιρινούς
µήνες για να αντεπεξέλθουν και να συµπληρώσουν το εισόδηµά
τους, αίφνης αντιµετωπίζονται και αποκτάνε λογιστικές υποχρε-
ώσεις επιχείρησης. Με το φορολογικό νοµοσχέδιο, παύουν να
απαλλάσσονται από την τήρηση βιβλίων οι επιτηδευµατίες που
παρέχουν υπηρεσίες από επαγγελµατική εγκατάσταση ακόµα
και αν δηλώνουν εισόδηµα κάτω από 5.000 ευρώ. Πού φτάσαµε;
Μικρά µαγαζάκια σε αποµακρυσµένα χωριά και νησιά του Αι-
γαίου, αποκτούν τις ίδιες υποχρεώσεις τήρησης βιβλίων µε τα
οµοειδή καταστήµατα του Κολωνακίου. Πώς θα επιβιώσουν
αυτοί οι άνθρωποι; Για όνοµα του Θεού! Αυτοί θα πληρώσουν
την οικονοµική κρίση; 

Σε πολλά ζητήµατα η Κυβέρνηση έχει περάσει στην υπερβολή.
Μια υπερβολή που στο όνοµα της πρόσκαιρης εξοικονόµησης
κάποιων πόρων για την κεντρική εξουσία, οδηγεί στη σύνθλιψη,
στην κονιορτοποίηση των τοπικών οικονοµιών και κοινωνιών.
Μέτρα που πάρθηκαν για να αντισταθµίσουν τη µειωµένη ζήτηση
και να διατηρήσουν τον κόσµο στα χωριά µας, καταργούνται
στην πράξη και αυτό δυστυχώς δεν αφορά µόνο το παρόν νοµο-
σχέδιο. Χαρακτηριστική περίπτωση η κατάπτυστη εγκύκλιος 113
του ΟΑΕΕ µε την οποία ουσιαστικά καταστρατηγείται η εξαίρεση
από την υποχρέωση καταβολής εισφοράς για επαγγελµατίες που
µένουν σε περιοχές κάτω των δύο χιλιάδων κατοίκων. Ένα ου-
σιαστικό κίνητρο που κρατούσε τον κόσµο στα χωριά µας κα-
ταργείται οδηγώντας τους επιχειρηµατίες είτε να πάνε προς τα
αστικά κέντρα είτε να σταµατήσουν τη δραστηριότητά τους.

∆ιερωτώµαι, τελικά, γιατί αυτό το νοµοσχέδιο που συζητάµε
σήµερα ονοµάζεται: «Για την αποκατάσταση της φορολογικής
δικαιοσύνης και την αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής», ενώ κατά
την άποψή µου ορθότερος θα ήταν ο τίτλος «ο θάνατος του
εµποράκου»! Πράγµατι το νοµοσχέδιο δεν φείδεται τρόπων για
να χτυπήσει τους µικροµεσαίους και τους µικρούς. 

(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή )

Θέλω να κλείσω την οµιλία µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
µε κάτι που προχθές µου συνέβη στην αγορά της Μυτιλήνης.
Όταν πήγαινα επισκεπτόµενος την αγορά αυτή, κάποιοι έµποροι
βγήκαν από τα καταστήµατά τους και ένας συγκεκριµένα µου
λέει: «Πες τους αυτό το κατάστηµα, αυτό το µαγαζάκι το κρατώ
τριάντα δύο χρόνια. Τώρα θα το κλείσω. ∆εν το αντέχω»! Αυτό
είναι το µήνυµα που παίρνω και νοµίζω και σεις το παίρνετε από
πάρα πολλούς στην περιφέρειές σας. Ο κόσµος δεν αντέχει
άλλο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Η χώρα µας δεν αντέχει.

(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή )

Θέλω να ρωτήσω ειλικρινά, τελειώνοντας κυρία Πρόεδρε, ότι

πιστεύετε, κύριοι συνάδελφοι, ότι µ’ αυτό το νοµοσχέδιο θα βοη-
θήσουµε αυτό τον κόσµο ν’ αντέξει, ότι θα του δώσουµε κουρά-
γιο, ότι θα τονώσουµε την αγορά, ότι θα δώσουµε αναπτυξιακή
πνοή στη χώρα; Ε, λοιπόν, εγώ δεν το πιστεύω και επειδή δεν το
πιστεύω, δεν µπορώ παρά να το καταψηφίσω.

Τελειώνοντας, κύριε Υπουργέ, και κατεβαίνοντας επειδή στο
Σύνταγµά µας προβλέπεται ότι σε κάθε νοµοθέτηµα το οποίο πα-
ρουσιάζεται εδώ υποχρεούται ο κάθε νοµοθέτης να λαµβάνει υπ’
όψιν τις ιδιαίτερες συνθήκες των νησιωτικών και ορεινών περιο-
χών µεριµνώντας για την ανάπτυξή τους. Θέλω να σας κάνω µια
πρόταση που έχει δύο σκέλη, που έχει ως εξής. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Οι µειωµένοι συντελεστές του ΦΠΑ
που ισχύουν για τα νησιά µας να ισχύσουν και στα εισιτήρια από
και προς αυτά. Επίσης, θα ήθελα ένα δεύτερο ότι η φορολόγηση
των κατοίκων των νησιών να εξελίσσεται µε υστέρηση µιας φο-
ρολογικής κλίµακας, σε σχέση µε την υπόλοιπη χώρα. Το κατα-
θέτω στα  Πρακτικά και ελπίζω να το µελετήσετε. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων Γαληνός
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο , το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής).

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Γα-

ληνό. 
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Καβάλας του ΠΑΣΟΚ κ. Σάββας Εµι-

νίδης.
ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τις απο-

φάσεις της Συνόδου Κορυφής της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του
EURO GROUP της περασµένης Κυριακής για το πλαίσιο του µη-
χανισµού στήριξης της Ελλάδας σε περίπτωση αν χρειαστεί, ανα-
γνωρίστηκαν οι προσπάθειες που κάνει η χώρα και η συνέπειά
µας στην υλοποίηση του Προγράµµατος Σταθερότητας και Ανά-
πτυξης. Οι κόποι και οι θυσίες του ελληνικού λαού, θα µετατρέ-
ψουν µια χώρα που πριν από έξι µήνες είχε πέσει σε πλήρη
ανυποληψία, σε µια χώρα υπεύθυνη, σοβαρή και αξιόπιστη. 

Όσο δύσκολη όµως είναι η ανάκτηση της χαµένης αξιοπιστίας
της χώρας µας, άλλο τόσο και περισσότερο δύσκολη είναι η ανά-
κτηση της χαµένης αξιοπιστίας των πολιτών προς το κράτος.
Αυτός είναι ο στόχος του φορολογικού νοµοσχεδίου που συζη-
τάµε. Κοινή πεποίθηση είναι ότι το ισχύον φορολογικό σύστηµα
σήµερα δεν είναι δίκαιο. Υπάρχουν ευνοηµένες επαγγελµατικές
οµάδες και αδικηµένες που σηκώνουν µονίµως τα φορολογικά
βάρη. Κάποιοι πληρώνουν τους φόρους, ενώ κάποιοι άλλοι ζουν
προκλητικά, πλουσιοπάροχα και δηλώνουν τόσα λίγα που ορι-
σµένοι απ’ αυτούς πήγαν και εισέπραξαν ακόµη και το επίδοµα
αλληλεγγύης. Οι πολίτες αισθάνονται επίσης ότι οι φόροι που
πληρώνουν δεν έχουν ανταποδοτικό όφελος. 

Μια βασική, λοιπόν, προεκλογική δέσµευσή, µας για την οποία
µας ψήφισαν οι πολίτες, ήταν η δηµιουργία ενός δίκαιου φορο-
λογικού συστήµατος που θα ξέρουν οι πολίτες πού πηγαίνουν τα
χρήµατά τους και κυρίως µε ποια µορφή θα επιστρέφουν στους
ίδιους και στις οικογένειές τους.

Με το φορολογικό νοµοσχέδιο επιχειρείται η άρση των φορο-
λογικών αδικιών, η ισότιµη κατανοµή των φορολογικών βαρών
και η πάταξη της φοροδιαφυγής. Εφαρµόζεται µια ενιαία προο-
δευτική τιµαριθµοποιηµένη φορολογική κλίµακα µε περισσότερα
κλιµάκια, σηµαντικές φοροελαφρύνσεις για τους ασθενέστερους
και τους συµπολίτες µας µε µεσαία εισοδήµατα. Για τα ίδια ει-
σοδήµατα όλες οι επαγγελµατικές οµάδες θα πληρώνουν τον
ίδιο φόρο, ανάλογα µε το πραγµατικό τους εισόδηµα. 

Όσοι έχουν ατοµικό εισόδηµα µέχρι 40.000 ευρώ θα πληρώ-
νουν λιγότερο και θα επιβαρύνεται µόνο το 3% των σηµερινών
φορολογούµενων. Ταυτόχρονα, θα διευρυνθεί η φορολογική
βάση. Θα πληρώνουν και όσοι δεν πλήρωναν ή έδιναν λιγότερα
και επιτέλους κάποιοι θα µάθουν και την πόρτα της εφορίας. 

Καθιερώνεται ο λογιστικός προσδιορισµός των εισοδηµάτων
για όλους τους ελεύθερους επαγγελµατίες. Όλες ανεξαιρέτως οι
επιχειρήσεις και οι επιτηδευµατίες οφείλουν να εκδίδουν απο-
δείξεις. Επεκτείνεται ο ΦΠΑ παντού, όπου το επιτρέπουν οι κοι-
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νοτικές οδηγίες. Αυξάνεται ο συντελεστής επιστροφής ΦΠΑ
στους αγρότες σε 11%. 

Το αφορολόγητο για αγορά πρώτης κατοικίας αποσυνδέεται
από τα τετραγωνικά και συνδέεται µε την αντικειµενική αξία. Κα-
ταργούνται οι χαριστικές φοροαπαλλαγές µε εξαίρεση ορισµένες
ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες, ενώ εισάγονται φοροαπαλλαγές
για τη διατήρηση θέσεων εργασίας σε επιχειρήσεις που πλήττο-
νται από την κρίση και τόσο ανάγκη έχουν. Καταργούνται όλες οι
συντεχνιακές εξαιρέσεις και οι χαριστικές ειδικές ρυθµίσεις,
όπως η αυτοτελής φορολόγηση. 

Φορολογούνται πηγές πλούτου που µέχρι σήµερα είχαν ασυ-
λία και βρίσκονταν κάτω από ιδιότυπο καθεστώς προστασίας. Η
ακίνητη περιουσία αντικειµενικής αξίας κάτω από 400.000 ευρώ
φοροαπαλλάσσεται, ενώ η µεγάλη ακίνητη περιουσία θα φορο-
λογηθεί όπως πρέπει, σύµφωνα µε τις αρχές της κοινωνικής δι-
καιοσύνης που υπηρετούµε, σε αντίθεση µε την προηγούµενη
κυβέρνηση που επέβαλε το ΕΤΑΚ σε κάθε ακίνητη περιουσία. 

Τα κέρδη των επιχειρήσεων, τα οποία θα γίνονται επενδύσεις
και θέσεις εργασίας, θα φορολογούνται χαµηλά, ενώ τα κέρδη
που θα πηγαίνουν στις τσέπες των µεγαλοµετόχων θα φορολο-
γούνται µε τους ίδιους όρους, όπως το εισόδηµα των µισθωτών
και όχι µε ευνοϊκότερους, όπως συνέβαινε µέχρι σήµερα. 

Η νόµιµη και ηθική –κατά δήλωση Υπουργού της Νέας ∆ηµο-
κρατίας- φοροαποφυγή µέσω υπεράκτιων εταιρειών θα φορο-
λογείται πλέον 15% επί της αντικειµενικής αξίας των ακινήτων
που κατέχουν, χωρίς καµµία από τις εξαιρέσεις καταβολής
φόρου που προέβλεπε το σηµερινό καθεστώς και απολάµβαναν
–για παράδειγµα- ναυτιλιακές επιχειρήσεις και πλοιοκτήτριες
εταιρείες εµπορικών πλοίων. 

Η Εκκλησία για πρώτη φορά θα φορολογηθεί δίκαια και αυτή
όπως όλοι, ούτε ευνοϊκότερα ούτε δυσµενέστερα. Τα έσοδα από
την εµπορική αξιοποίηση των ακινήτων της θα φορολογούνται
και τα ακίνητά της θα φορολογούνται όπως και των άλλων νοµι-
κών προσώπων κοινωφελούς σκοπού. 

Για την αποτελεσµατική αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής ανα-
διοργανώνονται οι ελεγκτικοί µηχανισµοί που διαλύθηκαν από
την προηγούµενη κυβέρνηση και εισάγονται αντικειµενικά και δί-
καια τεκµήρια διαβίωσης και γίνεται έλεγχος των δαπανών και
των πηγών τους. 

Οι βίλες, οι πισίνες, τα πολυτελή αυτοκίνητα και τα κότερα που
διατηρούν κάποιοι που δηλώνουν άποροι θα αποτελούν επιτέ-
λους τεκµήρια. Οι πολίτες γίνονται σύµµαχοι στην καταπολέµηση
της φοροδιαφυγής καθώς και η συλλογή αποδείξεων θα συν-
δυάζεται µε την εξασφάλιση του αφορολόγητου και την επιπλέον
έκπτωση. Όσοι βοηθούν στην αποκάλυψη της διαφθοράς θα
έχουν φορολογική ασυλία. Θα αµείβονται και οι ποινές θα είναι
αυστηρότερες και πιο σύντοµες. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, άκουσα σε παλιότερη οµιλία του τον κ.
Σαµαρά από αυτό το Βήµα να χαρακτηρίζει ανήθικη τη φορολό-
γηση των αποζηµιώσεων από τις απολύσεις. Άρα, κύριε Σαµαρά,
είναι ανήθικο όταν οι απολυόµενοι της «SIEMENS» και όλων των
άλλων εργοστασίων που έκλεισαν, πλήρωσαν 20% για πάνω από
20.000!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την αναµόρφωση του φορο-
λογικού συστήµατος –κλείνω, κυρία Πρόεδρε- η Κυβέρνηση επι-
χειρεί την αµφίδροµη αποκατάσταση της χαµένης εµπιστοσύνης
µεταξύ πολίτη και κράτους. 

Σε κάποιες περιπτώσεις µπορεί να δηµιουργήθηκαν αδικίες,
αλλά η Κυβέρνηση απέδειξε µε τρίµηνη διαδικασία διαβούλευ-
σης, µε δέκα επιτροπές, τριάντα φορείς και δεκαπέντε χιλιάδες
πολίτες ότι και ακούει και διορθώνει αδικίες και παραλείψεις,
χωρίς να ξεφεύγει όµως από τις αρχές της κοινωνικής δικαιοσύ-
νης, της αποτελεσµατικότητας και της ισότητας. 

Γι’ αυτό ψηφίζω το νοµοσχέδιο και καλώ όλους να το ψηφί-
σετε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Εµι-

νίδη. 
Το λόγο έχει η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό ∆ράµας κ.

Χαρά Κεφαλίδου. 
ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέσα

στη µεγαλύτερη οικονοµική κρίση που γνώρισε ο µεταπολεµικός
κόσµος, η κρισιµότητα των περιστάσεων είναι προφανής και αυ-
ταπόδεικτη. 

Όλοι συναισθανόµαστε τις δραµατικές στιγµές που περνά η
Ελλάδα και όλοι συµφωνούµε ότι πρέπει να είµαστε και οµόψυ-
χοι και µεγαλόψυχοι. Όλοι πρέπει να γνωρίζουµε ποια είναι η κα-
τάσταση της χώρας. Είναι δικαίωµα και υποχρέωση για κάθε
πολίτη να ξέρει την αλήθεια. Όλοι µαζί και αποφασισµένοι
έχουµε πιθανότητες να κερδίσουµε τη µάχη και να ξεπεράσουµε
την κρίση και αυτό το «όλοι» υπήρξε ανέκαθεν πάγια πολιτική µας
θέση. 

Σήµερα συζητούµε ένα από τα κρισιµότερα νοµοσχέδια. Συ-
ζητούµε τον ακρογωνιαίο λίθο ενός θεσµικού οικοδοµήµατος
που πρέπει να προστατεύει την κοινωνική συνοχή και να κατανέ-
µει δίκαια τα φορολογικά βάρη. 

Είναι αλήθεια ότι ακούστηκαν πάρα πολλά γι’ αυτό το νοµο-
σχέδιο. Τίποτα όµως δεν είναι πιο σπουδαίο από την αποκατά-
σταση της φορολογικής δικαιοσύνης και την αντιµετώπιση της
ακραίας αντικοινωνικής συµπεριφοράς που είναι η φοροδιαφυγή. 

Η Κυβέρνηση καθηµερινά δίνει έναν τιτάνιο αγώνα για να ανα-
κτήσουµε την αξιοπιστία µας στις αγορές, για να ξεπεράσουµε
τα συσσωρευµένα προβλήµατα της οικονοµίας µας που πρέπει
µόνοι µας να τα λύσουµε. Οι εταίροι µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση
–ξέρετε- δεν είναι ούτε επιστήθιοι φίλοι µας, αλλά ούτε και κη-
δεµόνες µας. Καµµία απόφαση της Ευρωπαϊκής Ένωσης δεν
πρέπει και δεν µπορεί να υποκαταστήσει την απαρέγκλιτη τή-
ρηση των δεσµεύσεων που έχουµε αναλάβει και δεν είναι τίποτα
άλλο πέρα από την τήρηση του Προγράµµατος Σταθερότητας
και Ανάπτυξης. 

Τα τελευταία χρόνια, δυστυχώς, µέχρι και πολύ πρόσφατα, κυ-
βερνώµενοι και κυβερνώντες είχαµε παρασυρθεί σε ένα κατα-
στροφικό γαϊτανάκι ανευθυνότητας. Ξέραµε την αλήθεια ή την
υποπτευόµασταν, αλλά κανείς δεν έπαιρνε την ευθύνη να φέρει
τα µαύρα µαντάτα. Κανένας δεν ήθελε να είναι µάντης κακών.
Ήµασταν σίγουροι ότι το κακό δεν αφορά εµάς, αλλά το κράτος.
Αυτό το πελώριο, πανίσχυρο και πάµπλουτο κράτος που ο πολί-
της µπορεί να το εξαπατά και να το κλέβει. 

Το ξέσπασµα, όµως, της κρίσης αποκάλυψε µερικές θεµελιώ-
δεις και σκληρές αλήθειες. Πρώτον, ότι το κράτος ήταν µεν πε-
λώριο, αλλά δεν ήταν ούτε πανίσχυρο ούτε πάµπλουτο. Ήταν
απλά πελώριο. ∆εύτερον, ότι το κράτος είµαστε εµείς οι ίδιοι,
όλοι µας. Τρίτον, ότι όσο και αν οι άµεσες ευθύνες ανήκουν
στους κυβερνώντες δεν είναι καθόλου άµοιροι ευθυνών και οι κυ-
βερνώµενοι. 

Το νοµοσχέδιο που συζητούµε θέλει να ανατάξει εγγενείς πα-
θογένειες της ελληνικής οικονοµικής ζωής που έχουν στο µεταξύ
υπερδιογκωθεί από τη δυσχερή διεθνή συγκυρία. Απαιτούνται
από όλους µας πραγµατικές θυσίες και αυτό σηµαίνει ότι θα
χρειαστεί να ξεβολευτούµε. 

Θα χρειαστεί να κάνουµε οικονοµία, να κοιτάξουµε να παρά-
γουµε κάτι χρήσιµο, να πληρώνουµε τους φόρους µας, να πα-
ρακινούµε και τους άλλους να κάνουν το ίδιο, να µην εξωθούµε
ο ένας τον άλλο στη διαφθορά και τη σπατάλη, να µη διδάσκουµε
στα παιδιά µας τον εύκολο δρόµο και την κενοδοξία, να σκεφτό-
µαστε κάθε µας κίνηση µε γνώµονα και το προσωπικό, αλλά και
το ευρύτερο συµφέρον. 

Και αν όλα αυτά σας ακούγονται σαν παλιοµοδίτικες ηθικο-
πλαστικές παραινέσεις, πιστέψτε µε, δεν είναι. Είναι οι σηµερινές
επείγουσες θεσµικές ανάγκες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο επίπεδο της προσωπικής
αλλαγής νοοτροπίας, τη µάχη θα τη δώσει ο καθένας µόνος του
στην οικογένειά του και στο εργασιακό του περιβάλλον. 

Στο επίπεδο της αλλαγής της θεσµικής νοοτροπίας προχω-
ρούµε σε µία εκ βάθρων αλλαγή του φορολογικού συστήµατος,
κάνοντας το απαραίτητο βήµα αποκατάστασης της φορολογικής
δικαιοσύνης µε στόχο την αποτελεσµατικότητα και την ανάπτυξη.
Η φοροδιαφυγή και η φοροκλοπή, σχεδόν εθνικά σπορ και τα
δύο, δεν είναι απλά κακές συνήθειες, είναι εγκλήµατα σε βάρος
της χώρας και της µελλοντικής προοπτικής της . 
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∆εν ξέρω ποιες ιστορικές µνήµες ταυτίζουν τη φοροδιαφυγή
µε τη µαγκιά. Αυτό που ξέρω, όµως, είναι ότι ο πολίτης θα βλέ-
πει φοροφυγάδες και φοροκλέπτες να πλουτίζουν και να προκα-
λούν, χωρίς ποτέ να πληρώνουν τα εγκλήµατά τους και έτσι θα
ονειρεύεται και θα πασχίζει να τους µοιάσει. Και κάθε φορά που
θα συµβαίνει αυτό, η οµάδα θα αποδυναµώνεται και θα αποµα-
κρυνόµαστε ως χώρα από κάθε όραµα πολιτισµού και κοινωνι-
κής αλληλεγγύης.

Επιτέλους τελειώνουµε µε τα συντεχνιακά προνόµια ορισµέ-
νων επαγγελµατικών τάξεων, που απολάµβαναν προνοµιακή φο-
ρολογική αντιµετώπιση. Κάθε πολίτης φορολογείται πλέον µε
βάση το πραγµατικό του εισόδηµα και όλα τα εισοδήµατα φο-
ρολογούνται µε τον ίδιο τρόπο ανεξάρτητα από την πηγή τους.
Με τους οκτώ συντελεστές και τα αντίστοιχα κλιµάκια πετυχαί-
νεται ελάφρυνση των χαµηλών και µεσαίων εισοδηµάτων και αυ-
ξηµένη συνεισφορά των µεγαλυτέρων.

Καταργούνται οι φοροαπαλλαγές και οι αυτοτελείς φορολο-
γήσεις, που αποτέλεσαν γάγγραινα του φορολογικού συστήµα-
τος και επέτρεπαν σε ισχυρές προνοµιούχες οµάδες να
εκβιάζουν για µεγαλύτερα προνόµια και µικρότερη συνεισφορά
στα βάρη. Εισάγεται ο λογιστικός προσδιορισµός του εισοδή-
µατος σε µια σειρά επαγγελµάτων για τα οποία µέχρι σήµερα
ίσχυε τεκµαρτός προσδιορισµός. Όσο κι αν κάποιοι ξεβολεύο-
νται, πρέπει να γίνει κατανοητό ότι ο µόνος δίκαιος τρόπος προσ-
διορισµού του εισοδήµατος είναι ο λογιστικός και µόνο αυτός θα
εφαρµόζεται εφεξής. 

Η καταπολέµηση της φοροδιαφυγής χρειάζεται αφ’ενός τη
βοήθεια των φορολογουµένων, αφ’ετέρου έξυπνα τεκµήρια για
την εκ των υστέρων αποκάλυψή της. Όσο οι πολίτες επιµένουν
να ζητούν αποδείξεις –και αυτό γίνεται- η φοροδιαφυγή κατα-
στέλλεται στην πηγή της. Αλλά ακόµη και αν η φοροδιαφυγή συ-
ντελεστεί, µπορεί να συλληφθεί µε τα τεκµήρια που φυσικά δε
λέµε ότι είναι ούτε ο δίκαιος ούτε ο ακριβής τρόπος φορολόγη-
σης. Αναµφίβολα, όµως, µπορούν να σχεδιαστούν έτσι, ώστε να
αντιδρούν σε αυτό που αντιδρά και ο κάθε πολίτης, στην προ-
κλητική χρήση του προϊόντος της φοροδιαφυγής.

Με το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο διευρύνουµε τη φορολο-
γική βάση µε πηγές πλούτου που µέχρι σήµερα δεν συµµετείχαν,
µεγάλη ακίνητη περιουσία, µερίσµατα µετοχών, offshore εται-
ρείες, παροχές στα στελέχη εταιρειών σε είδος, διανεµόµενα
κέρδη εταιρειών.

Τέλος, επειδή η σωστή φορολόγηση µπορεί να γίνει και µο-
χλός ανάπτυξης –κι έτσι πρέπει- το νοµοσχέδιο βοηθάει τους επι-
χειρηµατίες να ανοίξουν τους ορίζοντές τους, να απασχολήσουν
εργαζόµενους, να κάνουν επενδύσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο χρόνος δεν µου επιτρέπει να
επεκταθώ περισσότερο στα επιµέρους µέτρα, αλλά είναι σαφές
σε κάθε καλοπροαίρετο κριτή ότι το νοµοσχέδιο θέλει να δηµι-
ουργήσει νέα φορολογική αντίληψη και συνείδηση, να αποκατα-
στήσει φορολογική δικαιοσύνη, να γίνει εφαλτήριο ανάπτυξης.

Τα µέτρα είναι αυστηρά, δίκαια και απολύτως αναγκαία. Εύ-
χοµαι ποτέ στο µέλλον να µην ξανακυλήσουµε ως λαός σε ευ-
φορικές φαντασιώσεις όπως αυτές που µας οδήγησαν στη
σηµερινή δεινή µας θέση. Εύχοµαι οι κυβερνώντες να µην δια-
νοούνται πλέον να χαϊδέψουν τα αυτιά των κυβερνουµένων. Εύ-
χοµαι οι κυβερνώµενοι να µην εξαπατώνται ούτε να εκβιάζουν
τους κυβερνώντες, για να ακούν µόνο όσα θέλουν να ακούν. Κι
εύχοµαι τέλος, να σταµατήσουµε να µιλούµε για πολιτικό κόστος
όταν ερχόµαστε αντιµέτωποι µε την αυτονόητη υποχρέωση που
έχουµε όλοι µας, να αναζητούµε την αλήθεια και να πράττουµε
το σωστό. Αν µη τι άλλο, τώρα πια όλοι ξέρουµε ότι έστω και
αργά, ο λογαριασµός έρχεται πάντα.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κα Κε-
φαλίδου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής παρακολου-
θούν τη συνεδρίασή µας, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της
Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας

της Βουλής, είκοσι ένα µαθητές και µαθήτριες και ένας εκπαι-
δευτικός από το 8ο ∆ηµοτικό Σχολείο Γαλατσίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει, ο Βουλευτής Β’ Αθηνών του ΠΑΣΟΚ κ. ∆ηµήτριος
Ανδρουλάκης.

Ορίστε, κύριε Ανδρουλάκη, έχετε το λόγο.
ΜΙΜΗΣ ΑΝ∆ΡΟΥΛΑΚΗΣ: Επειδή βλέπω το βαρύ πυροβολικό

της Κυβέρνησης στα έδρανα, να µου επιτρέψετε µία µικρή
εκτροπή. 

Λένε ότι όταν περάσει ο κίνδυνος, ο Θεός λησµονιέται. Και θα
ήθελα να πω να µην έχουµε αυταπάτες, κύριοι συνάδελφοι. Για
µια µακρά περίοδο η χώρα θα είναι σε ζώνη υψηλού κινδύνου
είτε µπει είτε όχι στο δίχτυ ασφαλείας. Η Ηµέρα Κρίσεως µπορεί
να είναι ο Μάης του 2010, µπορεί, όµως, να είναι και του 2012.
Και κανείς δεν είναι βέβαιος ότι µπορεί να έχει αυτό το δίχτυ
ασφαλείας και αύριο αν ο µη γένοιτο, χτυπήσουν και οι Ισπανοί
την πόρτα. Η παγκόσµια κρίση του δηµόσιου χρέους µάλλον θα
επιδεινωθεί τα επόµενα χρόνια. Το πολιτικό και κοινωνικό κεφά-
λαιο της Κυβέρνησης δεν µπορούµε να το θεωρούµε δεδοµένο.
Άρα, κύριε Αντιπρόεδρε της Κυβέρνησης, ισχύει το: «καβάλησες
την τίγρη, έτσι και ξεπεζέψεις, θα σε φάει». Πρέπει να προχωρή-
σουµε όλοι µαζί µέχρι το τέλος. Αυτό είναι το µήνυµα. 

Το νοµοσχέδιο είναι σηµαντικό. Είναι ένα από τα καλύτερα νο-
µοσχέδια που πέρασαν από αυτήν την Αίθουσα εδώ και πολλά
χρόνια. Αν ήθελα να κάνω µία ακραία σχηµατοποίηση, κύριοι συ-
νάδελφοι, θα έλεγα: Στους στόχους παίρνει 9 µε άριστα το «10»,
στη δικαιοσύνη παίρνει 8.5, στη σταθερότητα του φορολογικού
συστήµατος είναι άγνωστο, θα δούµε µετά από τρία χρόνια, στην
απλότητα παίρνει µέτριο βαθµό. Ίσως «έξι». Αναγκαστικά ό,τι
βρίσκει ο Παπακωνσταντίνου το ρίχνει και ό,τι πιάσει. Αυτή είναι
η πραγµατικότητα µε τη φοροδιαφυγή.

Κύριοι συνάδελφοι, στα φορολογικά νοµοσχέδια ισχύει ό,τι και
µε το χάρτη. Όσο µεγαλύτερες λεπτοµέρειες βάζουµε, τόσο το
χαλάµε, τον κάνουµε δύσχρηστο. Και πρέπει να πούµε ότι εµείς,
οι Βουλευτές όλων των κοµµάτων πιέζαµε τον Υπουργό να το
κάνει πιο περίπλοκο το νοµοσχέδιο. Να βάλει λεπτοµέρειες. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα. Αυτός αντιστάθηκε όσο µπορούσε. 

Όσον αφορά την αποτελεσµατικότητα του νοµοσχεδίου, κύ-
ριοι συνάδελφοι, η κινητοποίηση του φορολογικού µηχανισµού
είναι βεβαίως ένας γνωστός άγνωστος. Υπάρχουν και άγνωστοι
– άγνωστοι. Είναι η µεταβολή της συµπεριφοράς και των κινή-
τρων των παραγωγικών και των κοινωνικών δυνάµεων, είναι ο
νόµος των ακούσιων συνεπειών, άλλο θες δηλαδή και άλλο σου
προκύπτει. Και χτύπα ξύλο να µην πούµε µια µέρα «ωραίο νοµο-
σχέδιο, αλλά άτυχο», διότι έπεσε σε µία δίνη καθοδικού, αρνητι-
κού σπιράλ της ελληνικής οικονοµίας. 

Ο σύντροφός µου ο Παπαδηµούλης, έκανε µία ωραία παρα-
τήρηση προχθές λέγοντας ότι αν ο ραντιέρης που αγοράζει οµό-
λογα του ελληνικού δηµοσίου πληρώσει φόρο 10% στις
αποδόσεις του, αν ένας άλλος βάλει τα ίδια τα λεφτά εδώ ή εκεί,
θα πληρώσει πολύ µεγαλύτερο φόρο. Του λέω εγώ: «∆ηµήτρη,
αν τα λεφτά αυτά τα δώσουµε -ας πούµε ότι δίνω εγώ 100.000 κι
εσύ άλλες 100.000 και άλλος 200.000- σε έναν ανερχόµενο τα-
λαντούχο, δηµιουργικό επιχειρηµατία και υπάρχουν τέτοιοι στη
βάση του Συνασπισµού και ο Τσίπρας το ξέρει- πράσινο, καινο-
τόµο, οικολόγο, επιχειρηµατία, αυτός που δίνει τα λεφτά αυτά
θα φορολογηθεί το µέρισµά του µε 40%. 

∆ηλαδή, ως προοδευτική παράταξη, ως Αριστερά, θα αντα-
µείψουµε επιτέλους το ρίσκο, την καινοτοµία και την επιχειρη-
µατικότητα; Θα δηµιουργήσουµε -και είναι µία εκκρεµότητα,
κύριε Υπουργέ- µία κεφαλαιαγορά, µία αγορά κεφαλαίου συµ-
µετοχών εκτός Χρηµατιστηρίου και εκτός τραπεζών ή θα υπηρε-
τούµε, έστω άθελά µας, τον κρατικοδίαιτο ολιγοπωλιακό
καπιταλισµό και τη σκιώδη οικονοµία του; 

Ένα από τα µεγάλα στοιχήµατα του νοµοσχεδίου, κύριοι συ-
νάδελφοι, είναι αν θα καταφέρει να µετατοπίσει το σηµείο ισορ-
ροπίας της οικονοµίας, να µετασχηµατίσει την οικονοµία, να
µετατοπίσει πόρους και ταλέντα από τοµείς που φθίνουν και
δύουν σε ανατέλλοντες ανταγωνιστικούς τοµείς, διότι δυστυχώς,
κύριοι συνάδελφοι και µε τα φορολογικά νοµοσχέδια παγιδεύο-
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νται πόροι και ταλέντα σε τοµείς χαµηλής παραγωγικότητας και
απόδοσης αλλά χαµηλής φορολόγησης και µεγάλης φοροδια-
φυγής. Αυτό είναι ένα από τα µεγαλύτερα ζητήµατα. Το στοίχηµα
είναι, λοιπόν, αν θα καταφέρει η Κυβέρνηση να µειώσει την ύλη
της φοροδιαφυγής για να εκβιάσει τη µετατόπιση πόρων και τα-
λέντων σε πιο παραγωγικούς, αποδοτικούς τοµείς.

Εµείς του ΠΑΣΟΚ λέµε πολλά, είπαµε πολλά και σωστά, για τη
µείωση του φόρου από το 25% στο 20% επί των διανεµόµενων
κερδών. Οι της Νέας ∆ηµοκρατίας τόνισαν το 40% στα διανεµό-
µενα κέρδη. Ήθελα να πω, κύριοι συνάδελφοι, ότι ο επενδυτής
δίνει µικρή σηµασία πλέον στους επίσηµους φορολογικούς συ-
ντελεστές. Αυτό που τον ενδιαφέρει είναι αυτό που λένε «effec-
tive tax». ∆ηλαδή, ο πραγµατικός τελικός φόρος.

Και όλοι ξέρουµε εδώ -το έχουµε πει όλοι- ότι οι υπερρυθµί-
σεις στην οικονοµία, το γραφειοκρατικό κόστος, ο χρόνος και το
χρήµα για τη διευθέτηση των νοµικών διαφορών, τα χωροταξικά
εµπόδια και προβλήµατα συν τη διαφθορά λειτουργούν ως ένας
µεγάλος πρόσθετος φόρος. Αυτή είναι η σκληρή πραγµατικό-
τητα. Επίσης στην Αίθουσα αυτήν µετατραπήκαµε όλοι σε Κυ-
πρίους, -πλην της πέραν του ΠΑΣΟΚ Αριστεράς. 

∆ηλαδή, ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης µας λέει ότι πρέπει
να γίνουµε –και σωστά- Κύπριοι ως προς το κράτος. Η Ντόρα
µας είπε “Κύπριοι ως προς το µαγνήτη του ξένου κεφαλαίου”. Ο
εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας ύµνησε τον Πρόεδρο Βασι-
λείου, ο οποίος µείωσε τους φορολογικούς συντελεστές στο κε-
φάλαιο. Ξέχασε, όµως, να προσθέσει ότι ο Βασιλείου της
Αριστεράς και ο ∆ηµήτρης Χριστόφιας της Κοµµουνιστικής Αρι-
στεράς δεν διόρισαν εκατόν είκοσι χιλιάδες άτοµα και δεν έφε-
ραν την οικονοµία της Κύπρου στο χείλος της καταστροφής. 

Κύριοι συνάδελφοι, η πιο έξυπνη ιδέα, ακόµη κι αν είναι νεο-
συντηρητική, µπορεί να οδηγηθεί σε δόγµα. Οι συνάδελφοι της
Νέας ∆ηµοκρατίας -όχι τώρα και παλιά, το είχα πει στον κ. Αλο-
γοσκούφη- µένουν στο δόγµα “µειώνουµε τους φόρους, αυξά-
νουµε την ανάπτυξη κι εποµένως τα φορολογικά έσοδα”. Είναι η
περίφηµη καµπύλη Laffer, µόνο που στον Μπους και στο δίδυµο
Καραµανλή-Αλογοσκούφη οδήγησε στη δηµοσιονοµική κατα-
στροφή. Υπάρχει κι άλλο δόγµα που λέει «αυξάνουµε τους φό-
ρους, µειώνονται τα επιτόκια, αυξάνει η ανάπτυξη, αυξάνονται
τα έσοδα» (Κλίντον).

∆υστυχώς, κύριοι συνάδελφοι, εµείς δεν ανήκουµε σε καµµία
κατηγορία. Εµείς είµαστε σε ζώνη υψηλού κινδύνου και έχουµε
µία γιγάντια φοροδιαφυγή. 

Το στοίχηµα για µας είναι, Θοδωρή Πάγκαλε, να µειώσουµε
τις αντιπαραγωγικές δαπάνες του δηµοσίου, ότι τις επενδύσεις
και να αυξήσουµε εκείνους τους φόρους που δεν πληγώνουν την
ανάπτυξη. ∆υστυχώς, κύριοι συνάδελφοι, αυτό ενδεχοµένως να
είναι µία ακούσια συνέπεια του νοµοσχεδίου που πρέπει να την
υπολογίσουµε. Στην Ελλάδα, η οικοδοµή έχει τον υψηλότερο συ-
ντελεστή συσχέτισης µε την απασχόληση.

Θα ήθελα να πω µία λέξη για το επεισόδιο Πάγκαλου-ΚΚΕ.
Ετέθη ένα σοβαρό θέµα.

Κύριοι συνάδελφοι, το φορολογικό νοµοσχέδιο πρέπει να επι-
τεθεί κατά µέτωπο στη φοροδιαφυγή κατά 70%, κατά 20% πρέ-
πει να την “καναλιζάρει” στην πραγµατική οικονοµία, κατά 10%
πρέπει να δείξει ανοχή. Ήθελα να πω στους συντρόφους της
Κοµµουνιστικής Αριστεράς ότι ο πολεµικός κοµµουνισµός απέ-
τυχε στη σύλληψη της παραοικονοµίας και της σπεκουλάτσιας.
Ο Λένιν, λοιπόν –να µην το ξεχνάµε ποτέ- επινόησε τη Νέα Οικο-
νοµική Πολιτική, την περίφηµη ΝΕΠ, για να εντάξει την παραοι-
κονοµία, τη σπεκουλάτσια, δηλαδή το “µαύρο” χρήµα, στην
πραγµατική οικονοµία µέσω των εµπορευµατοχρηµατικών και πι-
στωτικών σχέσεων. Αυτό είναι το πραγµατικό στοίχηµα για την
Κυβέρνηση. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Άρα, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, έχουµε µία περίπλοκη µάχη.
Ξέρουµε όλοι ότι η φοροδιαφυγή στρεβλώνει τα κίνητρα, τον
ανταγωνισµό, προκαλεί αδικίες, αυξάνει τα επιτόκια, αλλά από
την άλλη η φοροδιαφυγή και η παραοικονοµία είναι ένα “µαξι-
λάρι” µέσα στην κρίση, συγκρατεί απασχόληση. Το στοίχηµα
είναι συν-πλην. Λένε τα µοντέλα ότι αν πέσει η ανάπτυξη µία µο-

νάδα, αυξάνει κατά 0,3% η παραοικονοµία.
Κύριοι Υπουργοί, το στοίχηµα είναι το κάθε ευρώ που θα πά-

ρετε από την παραοικονοµία, πρέπει να αποδείξετε ότι θα το
αξιοποιήσετε καλύτερα από αυτήν. Και αυτό δεν είναι δεδοµένο,
είναι µία µάχη που πρέπει όλοι µαζί να δώσουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος):  Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό
πρόγραµµα “ΕΡΓΑΣΤΗΡΙ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ” που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής πενήντα ένα µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί συνοδοί από το Πειραµατικό Γενικό Λύκειο Πάτρας
Αχαΐας. 

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να σας ενηµερώσω
ότι οι συνάδελφοι που είναι ακόµη εγγεγραµµένοι στον κατάλογο
και δεν έχουν πάρει µέχρι στιγµή το λόγο, είναι σαράντα ένας.
Μέχρι στιγµής, έχουν οµιλήσει ενενήντα ένας συνάδελφοι Βου-
λευτές επί της αρχής του νοµοσχεδίου.

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Τσί-
πρας έχει ζητήσει το λόγο. Θα τον έχει σε λίγο. Ο Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο κ. Αντώνης Σαµαράς, µε έχει ενη-
µερώσει ότι περί τις 12.30 θα οµιλήσει και µετά θα οµιλήσει και
ο Πρωθυπουργός, ο κ. Παπανδρέου. 

Προτείνω µετά την ολοκλήρωση και των οµιλιών των Προέ-
δρων των Κοινοβουλευτικών Οµάδων και του Πρωθυπουργού να
προχωρήσουµε στην ονοµαστική ψηφοφορία επί της αρχής, µε
βάση τις αιτήσεις που έχουν κατατεθεί από την πλευρά της Νέας
∆ηµοκρατίας και του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού και οι σα-
ράντα ένας συνάδελφοι θα προταχθούν για να οµιλήσουν επί των
άρθρων, αλλά και επί της αρχής ουσιαστικά και µάλιστα, θα
έχουν και ένα µικρό χρονικό κέρδος, διότι θα έχουν οκτάλεπτο
για να τοποθετηθούν. 

Συµφωνείτε να προχωρήσουµε έτσι τη διαδικασία, όπως έχει
συµβεί και σε άλλες περιπτώσεις στο παρελθόν;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος):  Η Βουλή συµφώνησε.
Ο Αρχηγός του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, ο κ. Καρα-

τζαφέρης, έχει ένα πρόβληµα µε τη φωνή του και κάνει µία θε-
ραπεία. Κάποια στιγµή, ίσως το απόγευµα αν του το επιτρέψει η
φωνή του, θα οµιλήσει και αυτός. 

Και διαπιστώνω ότι και ο κ. Ανδρουλάκης, επίσης, είχε ένα σχε-
τικό πρόβληµα όση ώρα µιλούσε. Ελπίζω αυτό να µην έχει να
κάνει µε καµµία επιδηµία αφωνίας εδώ στη Βουλή.

Αισθάνοµαι την υποχρέωση να σας ενηµερώσω και για κάτι
άλλο. Ένα ανθρώπινο θέµα. Ο κ. Θεοδωρόπουλος, ο ∆ιευθυντής
της Βουλής, είναι επί δεκαετίες συνεργάτης µας. Σήµερα, όµως,
αντιµετωπίζει ένα ανθρώπινο πρόβληµα. Έχασε τη µητέρα του
και του ευχόµαστε όλοι πολύ πολύ θερµά συλλυπητήρια. Έχασε
τη µητέρα του, αλλά είναι εδώ, επί του καθήκοντος.

Το λόγο έχει τώρα ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Αλέξης Τσίπρας.

Παρακαλώ, κύριε Τσίπρα, έχετε το λόγο.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Μπορώ να
χρησιµοποιήσω και το χρόνο της δευτερολογίας µου, κύριε Πρό-
εδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος):  Κοιτάξτε, από τον Κα-
νονισµό είναι δεκαπέντε λεπτά, αλλά θα έχετε την ανοχή σαφώς
του Προεδρείου. Μην έχετε άγχος επ’ αυτού.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Έλεγα να
χρησιµοποιήσω και το χρόνο της δευτερολογίας µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος):  Μην έχετε άγχος. Θα
υπάρξει η δυνατότητα της τοποθέτησής σας µε άνεση χρόνου.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.
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Κύριες και κύριοι συνάδελφοι, λίγες µέρες µόνο µετά τη νίκη
του ΠΑΣΟΚ στις προηγούµενες εκλογές, ο Πρωθυπουργός σε
αυτήν εδώ την Αίθουσα, απαντώντας σε επίκαιρη ερώτηση που
είχαµε καταθέσει, ζήτησε ειδικά από το δικό µας πολιτικό χώρο
να συµβάλει µε τις προτάσεις του στην πολιτική ζωή του τόπου.
Είχε πει ότι περιµένει από εµάς πρωτοβουλίες και προγραµµατι-
κές θέσεις. 

Από τότε έχουν περάσει σχεδόν πέντε µήνες, δεν έχουµε στα-
µατήσει να καταθέτουµε προτάσεις προγραµµατικού περιεχο-
µένου για τα πιο µεγάλα και τα πιο µικρά ζητήµατα, όµως, ο
Πρωθυπουργός φαίνεται να µην άκουσε καµµία από τις προτά-
σεις αυτές. Αντιθέτως, φαίνεται ότι άκουσε πάρα πολλές από τις
προτάσεις που κατά καιρούς έχει καταθέσει και εντός της Αι-
θούσης, αλλά και εκτός, η ακροδεξιά, από αυτές που προέτρε-
παν την Κυβέρνηση να λοξοκοιτάξει προς την άλλη πλευρά του
Ατλαντικού, παραµερίζοντας την ευρωπαϊκή λύση για χάρη του
∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, έως αυτές που έκαναν λόγο
ακόµη και για τον επαναπατρισµό κεφαλαίων και υπό αυτήν την
έννοια, τη νοµιµοποίηση ακόµα και χρηµάτων που µε παράνοµο
ή µε ανεξέλεγκτο τρόπο έχουν προέλθει, ενδεχοµένως και από
παράνοµες ενέργειες, ενδεχοµένως και από τα “µαύρα” ταµεία
της «SIEMENS».

Το τελευταίο διάστηµα, όµως, κύριες και κύριοι συνάδελφοι, ο
Πρωθυπουργός δεν µας ζητάει άλλες προτάσεις. Αυτό που µας
ζητάει είναι να προσαρµοστούµε –έτσι λέει- στις νέες συνθήκες,
στο νέο περιβάλλον, να αλλάξουµε κι εµείς, όπως αλλάζουν τα
πράγµατα γύρω µας και να µην είµαστε προσηλωµένοι στην αντί-
δραση και στο δογµατισµό. 

Στην πραγµατικότητα, αυτό που µας ζητάει είναι να µην αντι-
δρούµε στις δικές του, στις δικές σας, κύριοι της Κυβέρνησης,
αντιδραστικές επιλογές, ει δυνατόν να µη µιλάµε και καθόλου,
να σιωπήσουµε γιατί έχουµε µπροστά µας µία εθνική περιπέτεια
και όποιος σ’ αυτόν τον τόπο δεν συναινεί σε θατσερικού τύπου
επιλογές, είτε δεν αντιλαµβάνεται την πραγµατικότητα, είτε είναι
ιδεοληπτικός και διχαστικός.

Αυτά είπε χθες ο Πρωθυπουργός για την Αριστερά σε συνέ-
ντευξή του που δηµοσιεύθηκε σε µεγάλης κυκλοφορίας εφηµε-
ρίδα. Στην ίδια συνέντευξη απέδωσε τα εύσηµα στην ακροδεξιά.
Εύσηµα στην ακροδεξιά, ιδεοληπτική και διχαστική η Αριστερά! 

∆εν έχω να πω τίποτα, κύριοι συνάδελφοι, ας κρίνει όλος ο
προοδευτικός κόσµος. 

Εµείς πάντως, να ξέρετε, δεν πρόκειται να σας κάνουµε τη
χάρη να µην αντιδρούµε στις επιλογές σας και στις παρά φύση
συµµαχίες σας. Θα συνεχίσουµε και να µιλάµε και να αντιδρούµε,
γιατί υπάρχουν εναλλακτικές προτάσεις για την έξοδο από την
κρίση και είναι οι  προτάσεις που µε ευθύνη καταθέτει ο Συνα-
σπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς.

Όλο αυτό το εξάµηνο βέβαια, θα µου επιτρέψετε να σας πω,
δεν είναι η Αριστερά αυτή που έβαλε σε περιπέτεια τη χώρα
επειδή µιλούσε. Μάλλον τα µέλη της Κυβέρνησης είναι που δεν
έπρεπε να µιλούν και όχι η Αριστερά, γιατί από την πολύ σας
φλυαρία και από τη µαθητεία σας στου κασίδη το κεφάλι, µετα-
τρέψατε την κρίση δανεισµού σε γόρδιο δεσµό. Το καταλάβατε,
αλλά κάπως αργά και κηρύξατε σιωπητήριο. Και από δικές σας
επιλογές και µε τους νόµους που φέρνετε βυθίζετε την κοινωνία
σε µια ύφεση, που δεν έχει προηγούµενο. 

Προφανώς και έχει ευθύνες η προηγούµενη κυβέρνηση, προ-
φανώς και έχει τεράστιες ευθύνες η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας και εξ’ αυτού του λόγου δεν µπορεί και να µιλήσει, δεν
δικαιούται να οµιλεί, όµως έξι µήνες τώρα, εσείς κυβερνάτε και
όχι η Νέα ∆ηµοκρατία και κυβερνάτε µε παλινωδίες, µε γκάφες
και  µε ιδεολογικές εκπτώσεις. Eσείς τα λέτε.

Παίρνετε µέτρα, σαν αυτά της 3ης του Μάρτη, που µπορεί να
κάνουν τους έχοντες να πανηγυρίζουν αλλά οι πολίτες βλέπουν
το εισόδηµά τους να µειώνεται δραµατικά και την πραγµατική οι-
κονοµία να βουλιάζει. 

Και σήµερα, φτάσαµε προ των πυλών του ∆ιεθνούς Νοµισµα-
τικού Ταµείου, συγκεκριµένα προσχωρούµε στη βαρβαρότητα
του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου. Και ενώ όλος ο κόσµος το
καταλαβαίνει αυτό, εσείς πανηγυρίζετε για κάποιο περίεργο
λόγο, δεν έχω καταλάβει γιατί. Γιατί πανηγυρίζετε; Βεβαίως εσείς

το πρωτοβάλατε στη διεθνή δηµόσια συζήτηση το ενδεχόµενο
προσφυγής µας εκεί και τότε διερωτηθήκαµε, γιατί το κάνετε. 

Στην αρχή, κάποιοι  µας είπαν ότι µπλοφάρετε, ότι κάνετε
µπλόφα. Έτσι µπλοφάρουν µε το µέλλον του τόπου οι σοβαρές
κυβερνήσεις; ∆εν γνωρίζατε τι σηµαίνει ∆ιεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο; Ή µήπως θαρρείτε πως τώρα άλλαξε αυτό, επειδή έχει σο-
σιαλδηµοκράτη Πρόεδρο; 

Βγήκε µάλιστα ο Υπουργός των Οικονοµικών, µετά την 25η του
Μάρτη για να µας καθησυχάσει και µας είπε ότι το  ∆ιεθνές Νο-
µισµατικό Ταµείο δεν θα ζητήσει άλλα µέτρα, έχει αλλάξει. Και
ήρθε την επόµενη ο σύντροφός σας, ο κ. Στρος Καν και ουσια-
στικά σας διέσυρε µε αυτά που είπε και ξαναήρθε και χθες, σε
συνέντευξή του που διαβάσαµε όλοι και στην πραγµατικότητα
µας είπε ότι αυτό θα πονέσει και θα πονέσει και πολύ µάλιστα, σε
αντίθεση µε ό, τι λένε κυβερνητικά στελέχη, ότι τελειώσαµε µε τα
µέτρα.

Πήρε το περίφηµο περίστροφο από το τραπέζι και πυροβό-
λησε κατευθείαν στην καρδιά του Έλληνα µισθωτού και του Έλ-
ληνα µικροµεσαίου. Γιατί τώρα, ξέρετε, µετά το δράκο της
χρεοκοπίας που έφαγε ό,τι έφαγε, έρχεται άλλος δράκος. Είναι
ο δράκος της ανταγωνιστικότητας, ο οποίος για να τραφεί θέλει
µισθούς του ιδιωτικού τοµέα, θέλει τις συλλογικές συµβάσεις και
αργότερα ενδεχοµένως να θελήσει και συντάξεις. 

Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Κυβέρνησης, το ∆ιε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο δεν προσφέρει τεχνογνωσία, δεν συµ-
βουλεύει, δεν διαπραγµατεύεται. Επιβάλλει πολιτική, επιβάλλει
την πιο βαριά, την πιο άγρια νεοφιλελεύθερη πολιτική. Και αν νο-
µίζετε ότι µπορείτε εσείς και οι φίλοι σας σοσιαλιστές να εφαρ-
µόζετε τέτοιες πολιτικές χωρίς κόστος, είστε βαθιά γελασµένοι. 

Ρίξτε µια µατιά στην Ουγγαρία, διότι απ’ ό,τι φαίνεται δεν θα
µας κάνετε ∆ανία του νότου, Ουγγαρία του νότου πάτε να µας
κάνετε. Ρίξτε λοιπόν µια µατιά στην Ουγγαρία, να δείτε το πολι-
τικό κόστος από την εκλογική συντριβή των σοσιαλιστών που κά-
λεσαν εκεί το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και βύθισαν τη χώρα
στην ανέχεια και την ανεργία.

Και αν έχετε την εντύπωση ότι σε αυτή την προοπτική ελεύθε-
ρης πτώσης, την οποία έχετε επιλέξει, θα συµπαρασύρετε µαζί
σας και την Αριστερά, είστε βαθιά γελασµένοι. Αν θέλετε να συ-
µπαρασύρετε κάποιους µαζί σας να πιαστείτε χέρι χέρι µ’ αυτούς
που σας στηρίζουν σ’ αυτήν την πολιτική, όχι µε την Αριστερά.
Και όχι να θυµάστε την Αριστερά κάθε φορά που έρχονται τα δύ-
σκολα. Και δυστυχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όχι για την
Κυβέρνηση, αλλά για τον τόπο, τα δύσκολα είναι µπροστά µας,
όσο και αν πανηγυρίζουµε για το µηχανισµό στήριξης της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.

Η Ευρωπαϊκή Ένωση για να µην πειράξει την Ιερά Βίβλο του
Συµφώνου Σταθερότητας, για να µην ακουµπήσει τις τράπεζες,
έφτιαξε ένα µηχανισµό στήριξης, τον οποίο όπως φαίνεται, αργά
ή γρήγορα θα χρησιµοποιήσετε  µε συµµέτοχο το ∆ιεθνές Νοµι-
σµατικό Ταµείο. Και η εµπειρία απ’ όλες τις χώρες που είχαν την
ατυχία να γνωρίσουν τα νύχια του, είναι απολύσεις σε δηµόσιο
τοµέα, απελευθέρωση απολύσεων στον ιδιωτικό τοµέα, µείωση
µισθών παντού, ξεπούληµα δηµόσιας και κρατικής περιουσίας.

Θέλω όµως, να σας πω κάτι. Η Κυβέρνησή σας δεν έχει λαϊκή
εντολή για µια τέτοια επιλογή. ∆εν είπε τίποτα προεκλογικά για
κάτι τέτοιο, κύριοι της Κυβέρνησης. ∆εν είπατε τίποτα στις προ-
γραµµατικές σας δηλώσεις, απ’ ό,τι φαίνεται δεν σκέφτεστε καν
να φέρετε το θέµα στη  Βουλή και εµείς σας λέµε ότι δεν έχετε
τη δηµοκρατική νοµιµοποίηση να µας οδηγήσετε σε επιλογές κα-
τεδάφισης της κοινωνικής συνοχής, διάλυσης του ασφαλιστικού
και των εργασιακών σχέσεων. Και δεν την έχετε διότι αυτές τις
επιλογές δεν τις στηρίζει η κοινωνική βάση του κόµµατος σας,
των ψηφοφόρων που σας εξέλεξαν. ∆εν είναι η Αριστερά που
σας εµποδίζει, η κοινωνία σας εµποδίζει σε τέτοιες επιλογές.

Έρχοµαι στο νοµοσχέδιο που συζητάµε. Το είχε χαρακτηρίσει
ο κ. Παπακωνσταντίνου ως επανάσταση. Ήταν πράγµατι, η  τε-
λευταία ευκαιρία που είχατε, κύριοι της Κυβέρνησης, να εξιλεω-
θείτε µπροστά στα µάτια των εργαζόµενων που σφίγγουν το
ζωνάρι και δεν ξέρουν πού θα φθάσει αυτή η κατάσταση. ∆υ-
στυχώς, τη χάνετε παταγωδώς αυτή την ευκαιρία, τη χάνετε
εντυπωσιακά.
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Βέβαια, προεκλογικά άλλα µας λέγατε. Μας λέγατε ότι τα χρή-
µατα που χρειαζόµαστε θα τα πάρετε από τους έχοντες και κα-
τέχοντες, απ’ όσους φοροδιαφεύγουν και τώρα τα αναζητάτε
στους µισθωτούς και στους φορολογούµενους. 

Από το 1996 ως το 2007 η αύξηση του Ακαθάριστου Εγχώριου
Προϊόντος ήταν 150%, µιάµιση φορά πάνω, αλλά ταυτόχρονα
εννέα στους δέκα Έλληνες είδαν το εισόδηµα τους στην καλύ-
τερη περίπτωση να σταθεροποιείται. 

Ε, λοιπόν, κύριοι της Κυβέρνησης, είχε δίκιο ο προεκλογικός
Παπανδρέου, όχι ο µετεκλογικός και ας τον λοιδορείτε µε τη
στάση σας εσείς τώρα. Ο προεκλογικός είχε δίκιο όταν έλεγε ότι
λεφτά υπάρχουν, µόνο που τα λεφτά αυτά δεν είστε σε θέση να
τα αναζητήσετε εκεί που υπάρχουν, ούτε στα 11,8 δισεκατοµµύ-
ρια κερδών των εισηγµένων στο Χρηµατιστήριο το 2009, ούτε
φυσικά στην εκτεταµένη φοροδιαφυγή, στις δέκα χιλιάδες υπε-
ράκτιες εταιρείες ελληνικών συµφερόντων που διακινούν δεκά-
δες δισεκατοµµύρια ευρώ και το δηµόσιο χάνει ετησίως από
φόρους πάνω από 6.000.000.000. ∆ώδεκα δισεκατοµµύρια ευρώ
υπολογίζεται η ετήσια φοροδιαφυγή, 8.000.000.000 ευρώ η ετή-
σια φοροκλοπή. Θα εξοικονοµούσαµε 2.000.000.000 αν είχαµε
φορολογικό συντελεστή αυτόν που είχαµε τη δεκαετία του ’90,
από τις τριακόσιες µόνο πιο κερδοφόρες ανώνυµες εταιρίες.

Και τώρα είναι εύκολο να λέει κάποιος ρητορείες για τους
νέους επενδυτές στο χώρο της καινοτοµίας και στην «πράσινη
ανάπτυξη».

Όµως, εδώ ζούµε σε µια πραγµατικότητα, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, και δεν µπορούµε να λέµε τέτοια πράγµατα. Και να
σας δώσω ένα παράδειγµα, για να καταλάβετε πού ζούµε, ιδίως
όσοι έχετε θητεύσει στην Αριστερά και έχετε διαβάσει και Μαρξ
και Λένιν στα παιδικά και στα εφηβικά σας χρόνια. Μόνο µια εται-
ρεία σούπερ µάρκετ το 2008 στη χώρα µας είχε τζίρο 1,94 δισε-
κατοµµύρια ευρώ, κάτι λιγότερο, δηλαδή, από το 1% του
ελληνικού ΑΕΠ. Ξέρετε ποιος είναι ο φόρος που πλήρωσε το οι-
κονοµικό έτος 2008; Πλήρωσε 6,1 εκατοµµύρια ευρώ για 1,94 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ που είχε τζίρο. Η συγκεκριµένη εταιρεία
αριθµεί δώδεκα χιλιάδες υπαλλήλους. Αν κατά µέσο όρο -και δεν
είναι υπερβολή- καθένας από αυτούς πλήρωσε φόρο εισοδήµα-
τος 500 ευρώ, τότε οι εργαζόµενοι της εταιρείας απέδωσαν µε-
γαλύτερο φόρο από ότι ο ίδιος ο κολοσσιαίος όµιλος.

Αναρωτιέστε, λοιπόν, αν είστε εδώ µε το σοσιαλισµό ή µε τη
βαρβαρότητα; Και έχετε το θράσος -γιατί περί θράσους πρόκει-
ται- να µας λέτε «όλοι µαζί απέναντι στην κρίση, όλοι µαζί». Πώς
είναι δυνατόν όλοι µαζί απέναντι στην κρίση; Ήµασταν όλοι µαζί
απέναντι στα κέρδη όλο το προηγούµενο διάστηµα και θα είµα-
στε όλοι µαζί απέναντι στην κρίση; Και φέρνουµε και βγάζουµε
στη δηµοσιότητα και τα δύο ιδιαιτέρως συµπαθή παιδιά να σπά-
σουν τον κουµπαρά τους, την ίδια στιγµή, όµως, που δεν στέλ-
νετε καµµία κάµερα στα πολυτελή γραφεία των φοροφυγάδων,
µη τυχόν και σπάσει κανένας δικός τους κουµπαράς. Μονάχα ο
κουµπαράς των µικρών παιδιών να σπάσει.

Σε τι ωφελεί αυτό το µήνυµα που θέλετε να βγάλετε προς τα
έξω; ∆εν καταλαβαίνω. Τι ακριβώς θέλετε να πείτε στην ελληνική
κοινωνία; Να έχουµε ενοχές και να δώσουµε από το υστέρηµά
µας, όταν ακόµα και σήµερα άλλοι πληρώνουν και άλλοι κερδί-
ζουν, άλλοι εντίµως φορολογούνται και άλλοι νοµίµως φοροδια-
φεύγουν;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν και τα επικοινωνιακά
κόλπα και οι αλχηµείες τα όριά τους, ξέρετε. Και σας είπαµε και
κατά τη διάρκεια της συζήτησης και στην επιτροπή ότι είναι ψέµα
να λέτε ότι επιβαρύνονται µονάχα τα εισοδήµατα πάνω από
40.000 ευρώ. Επιβαρύνονται και το ξέρετε καλά τα εισοδήµατα
πάνω από 28.000 ευρώ. Και επιµένετε να συγκρίνετε τη νέα κλί-
µακα µε την περσινή και όχι µε τη φετινή, που έχει ενδιάµεσο συ-
ντελεστή 24% και όχι 25%. Τεράστιες αυξήσεις στους έµµεσους
φόρους, αύξηση του Φόρου Προστιθέµενης Αξίας και στα καύ-
σιµα, κατάργηση της αυτοτελούς φορολόγησης των επιδοµά-
των. Και αναρωτιέται κάποιος: Γιατί τόση βία προς τη µεγάλη
πλειοψηφία των εντίµων φορολογούµενων πολιτών;

Και επειδή το τελευταίο διάστηµα, ξέρετε, γίνεται µία συνο-
λική επίθεση απέναντι στο δηµόσιο χώρο, στη δηµόσια περιουσία
-και επιτρέψτε µου- και µια συκοφαντική επίθεση συλλήβδην απέ-

ναντι στους δηµόσιους λειτουργούς, εµείς θα υπερασπιστούµε
το δηµόσιο χώρο και τους δηµόσιους λειτουργούς και τους δη-
µόσιους υπαλλήλους, όχι εκείνους που ρουσφετολογικά εσείς
χρησιµοποιήσατε για να φτιάξετε ένα πελατειακό κοµµατικό κρά-
τος. Θα υπερασπιστούµε, όµως, τις νοσοκόµες που έχουν σα-
ράντα και πενήντα ασθενείς τη βάρδια, θα υπερασπιστούµε τους
γιατρούς που αγωνίζονται και βλέπουν ότι το κόψιµο των εφη-
µεριών δεν καλύπτει τις ανάγκες, θα υπερασπιστούµε τους δα-
σκάλους που πασχίζουν να διδάξουν σε Ελληνόπουλα και
µεταναστόπουλα µέσα σε ασφυκτικά γεµάτες τάξεις, σε δυσχε-
ρείς συνθήκες, θα υπερασπιστούµε τους εποχικούς πυροσβέ-
στες που απολύονται και επαναπροσλαµβάνονται, χωρίς να
ξέρουν τι τους ξηµερώνει, τις καθαρίστριες που καθαρίζουν δη-
µόσια κτήρια και ενοικιάζονται λες και είναι αντικείµενα και δέ-
χονται και επιθέσεις από τους εργοδότες, όχι τους επίορκους
κοµµατικούς στρατούς που διορίζονται τόσα χρόνια, πέρα και
έξω από κάθε αξιοκρατική διαδικασία. Γι’ αυτούς εσείς, τα δύο
κόµµατα, πρέπει να απολογηθείτε και όχι η Αριστερά, που υπε-
ρασπίζεται την εργασία. Και να σταµατήσετε επιτέλους να συ-
κοφαντείτε αυτόν τον κόσµο.

Και αν θέλετε να συνεχίσετε, να συζητήσουµε για τις µεγάλες
ελλείψεις που έχει το κράτος στις κοινωνικές υπηρεσίες και να
πάτε στην Κω και στο Καστελόριζο και στην Κοζάνη και να τους
πείτε ότι πρέπει να συνεχίσουν να πεθαίνουν, παιδιά και ασθε-
νείς, επειδή το ΕΚΑΒ αργεί, επειδή οι παιδιατρικές κλινικές είναι
κλειστές, επειδή δεν υπάρχουν κρεβάτια στα νοσοκοµεία.

Και αν δεν ήταν Υπουργός ο κ. Λοβέρδος -και περαστικά του,
να είναι καλά ο άνθρωπος- µπορεί να µην είχε αυτή τη θετική εξέ-
λιξη το πρόβληµα της υγείας του, όπως τα προβλήµατα που αντι-
µετωπίζει ο κάθε Έλληνας πολίτης καθηµερινά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πληρώνουν παραπάνω οι µη
έχοντες και οι έχοντες συνεχίζουν να κερδίζουν. Αυτή είναι η
ουσία του νοµοσχεδίου. Και θα σας δώσω µερικά παραδείγµατα
πριν κατέβω από το Βήµα. Οι κοινοπραξίες οι οποίες δεν διανέ-
µουν µέρισµα και άρα, το σύνολο των κερδών τους θα φορολο-
γείται µε το χαµηλό συντελεστή 20%, θα συνεχίσουν να
κερδίζουν. Να, µια µεγάλη, τεράστια τρύπα νοµιµότατης φορο-
αποφυγής. Οι τράπεζες που στεγνώνουν την αγορά και την ίδια
ώρα διασώζονται µε δηµόσιο χρήµα και σπεκουλάρουν πάνω στα
ελληνικά οµόλογα.

Εµείς λέµε κάτι πολύ απλό: Να επιστρέψουν στον Έλληνα φο-
ρολογούµενο όσα βγάζουν, κερδοσκοπώντας από τα οµόλογα
του ελληνικού δηµοσίου. Θα έχουν τη δυνατότητα µέχρι και το
2011 να το κάνουν αυτό. Είναι παράλογο αυτό που λέµε; Λέµε
να µετοχοποιούν ένα µέρος των κερδών τους και να το αποδί-
δουν στα ασφαλιστικά ταµεία. Είναι παράλογο αυτό; Λέµε να φο-
ρολογούνται κλιµακωτά: Όσο µεγαλύτερη είναι η διαφορά
επιτοκίου καταθέσεων χορηγήσεων, τόσο µεγαλύτερος να είναι
ο φόρος. Και αυτό είναι παράλογο;

Και εσείς τι κάνετε, που κάνετε τα λογικά και η Αριστερά προ-
τείνει τα παράλογα; Τους µειώνεται τη φορολογία µε βάση το
νόµο της Νέας ∆ηµοκρατίας, που τόσο κατακρίνατε προεκλο-
γικά, υποτίθεται για να επανεπενδύουν.

Ε, λοιπόν, να σας το πούµε. ∆εν πρόκειται να επενδύσουν. ∆εν
πρόκειται να επενδύσουν και το ξέρετε. Και αν δεν το ξέρετε,
έπρεπε να σας είχε διδάξει το γεγονός ότι η Νέα ∆ηµοκρατία µεί-
ωσε σχεδόν στο µισό τους συντελεστές και επενδύσεις δεν εί-
δαµε.

Εκκλησία: Τι θα γίνει µε την Εκκλησία; Φορολογείτε µε 9% τα
έσοδα από ακίνητα και µισθώµατα. Και οι δωρεές, ενώ είπατε να
φορολογούνται µε 10% σε χρήµα και 5% σε είδος, έπεσαν τελικά
στο 0,5%. Αυτή είναι µια τραγική κατάληξη ενός διαλόγου που
δεν έγινε. Και εδώ αναρωτιόµαστε: Σε αυτό τον πόλεµο τελικά
θα πάνε µόνο οι µισθωτοί; ∆εν πρέπει να συµβάλει και η Εκκλη-
σία; Και εκεί, λοιπόν, φοροαπαλλαγές.

Αντίθετα στο χώρο της τέχνης και στον κινηµατογράφο δεν
υπάρχει καµµία φοροελάφρυνση. Ακόµα και στους ηθοποιούς,
οι οποίοι δουλεύουν επί της ουσίας µε εξαρτηµένη εργασία και
πληρώνουν ΙΚΑ, τους βάζετε Φόρο Προστιθέµενης Αξίας. Είναι
λογικό αυτό; Περιµένω µία απάντηση γι’ αυτό. Όµως, βέβαια,
φαίνεται ότι δεν χρειαζόµαστε τέχνη. Έχουµε την τηλεόραση µε
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τα κάθε λογής σόου που µας προσφέρει.
Τέλος, δεν γίνεται καµµία αναφορά στις εφοπλιστικές και ναυ-

τιλιακές επιχειρήσεις που έχουν την πιο προκλητική φορολογική
µεταχείριση. Αποτέλεσµα είναι η Ελλάδα να έχει το µεγαλύτερο
εµπορικό στόλο στον κόσµο και φορολογικά έσοδα από αυτόν
λιγότερα από όσα πληρώνουν οι µετανάστες ετησίως µε τα πα-
ράβολά τους.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε ριζικά εναλλα-
κτική πρόταση για µια ριζοσπαστική φορολογική µεταρρύθµιση
που έχει ανάγκη ο τόπος και το επόµενο διάστηµα θα καταθέ-
σουµε την αναλυτική µας πρόταση, όπως κάναµε και πριν από
τις εκλογές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε αυτό το νοµοσχέδιο οι πλού-
σιοι δεν πληρώνουν τίποτα παραπάνω, τα βάρη πέφτουν στους
γνωστούς αγνώστους, στους µισθωτούς, στους συνταξιούχους,
το αφορολόγητο καταργείται, η Εκκλησία κρατάει τους χιτώνες
της, οι εφοπλιστές ταξιδεύουν ανέµελα στο πέλαγος των φορο-
απαλλαγών τους, οι τράπεζες παίρνουν δάνειο ζωής από δηµό-
σιο χρήµα και µε αυτό εκβιάζουν όλους µας και την κοινωνία και
όλοι µαζί πληρώνουν λιγότερο φόρο, ούτε 1 ευρώ παραπάνω.
Έτσι, για την τιµή των όπλων!

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Τσίπρα, παρα-
καλώ να ολοκληρώνετε.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Τελειώνω,
κύριε Πρόεδρε.

Έτσι, κανένας απ’ αυτούς δεν πρόκειται να σπάσει τον κου-
µπαρά του. Μονάχα οι µισθωτοί θα σπάσουν τον κουµπαρά τους,
όπως και τα δύο συµπαθή παιδιά που ήρθαν και σας έδωσαν από
το υστέρηµά τους.

Θα καταψηφίσουµε, λοιπόν, αυτό το νοµοσχέδιο. Θεωρούµε
ότι η Κυβέρνηση, εφόσον άλλα είπε προεκλογικά και για άλλο
λόγο τη στήριξαν οι πολίτες, δεν έχει λαϊκή εντολή να προχωρή-
σει σ’ αυτές τις πολιτικές. Η κοινωνία, ακόµα και το κοµµάτι που
σας στήριξε, είµαστε βέβαιοι ότι το επόµενο διάστηµα, µε αγώ-
νες, µε κινητοποιήσεις, θα προσπαθήσει να σας αποτρέψει απ’
αυτές τις επιλογές. 

Και ο ΣΥΡΙΖΑ θα πρωταγωνιστήσει το επόµενο διάστηµα σε
ενωτικούς αγώνες µέσα και έξω από τη Βουλή, µε συγκεκριµένες
προτάσεις για µία εναλλακτική διέξοδο από την κρίση, µε την κοι-
νωνία όρθια και όχι ισοπεδωµένη.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας παρακαλώ να ολο-
κληρώσετε, κύριε Τσίπρα. Βρείτε την καταληκτική σας διατύ-
πωση, σας παρακαλώ.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): ∆ιότι, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι –και κλείνω µ’ αυτό, κύριε Πρόεδρε- σαν
σήµερα στις 14 Απριλίου 1930 έφυγε από τη ζωή ένας µεγάλος
ποιητής, ο Μαγιακόφσκι, ο οποίος είχε πει κάτι πολύ προφητικό
για την εποχή του, πολύ επίκαιρο για σήµερα. Είχε πει «ξελα-
σπώστε το µέλλον». Με την πολιτική σας µας οδηγείτε στο
βούρκο. Εµείς θα αγωνιστούµε για να ξελασπώσουµε το µέλλον,
µαζί µε την κοινωνία και µε αγώνες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει για πέντε
λεπτά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Καραθανασόπουλος και µετά θα ακολου-
θήσει η οµιλία του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ.
Αντώνη Σαµαρά.

Ορίστε, κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είδαµε και χθες στην τοποθέτηση

του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας και της ίδιας της Αλέ-
κας Παπαρήγα ότι θα πρέπει κάποια στιγµή να σταµατήσουν οι
πανηγυρισµοί που έχει στήσει η πλουτοκρατία στην Ελλάδα για
τη συµφωνία σχετικά µε το µηχανισµό δανειοδότησης της Ελλά-
δας από την Ευρωπαϊκή Ένωση και το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο.

Αυτός ο µηχανισµός αποκαλύπτει τη βεβαιότητα που έχουν οι

κεφαλαιοκράτες ότι η ελληνική Κυβέρνηση θα φανεί συνεπέ-
στατη στις δεσµεύσεις που έχει αναλάβει απέναντι στο κεφάλαιο
και θα προωθήσει το σύνολο των αντιδραστικών ανατροπών, δι-
ευρύνοντας το επόµενο διάστηµα τα αντιλαϊκά µέτρα. Άλλωστε,
αυτό κρύβεται πίσω και από την εκτίµηση των φυσικών, αλλά και
πολιτικών εκπροσώπων της πλουτοκρατίας, ότι η Ελλάδα έχει
µπροστά της ένα µακρύ δρόµο προσαρµογής. 

Την ίδια ώρα, το ενδεχόµενο ενεργοποίησης αυτού του µηχα-
νισµού δανειοδότησης στην Ελλάδα φέρνει εκ νέου στην επιφά-
νεια τους ανταγωνισµούς που εξελίσσονται σε όλο το εύρος της
ιµπεριαλιστικής πυραµίδας. ∆εν είναι τυχαία η χθεσινή δήλωση
του κ. Ντοµινίκ Στρος Καν, του Προέδρου του ∆ιεθνούς Νοµι-
σµατικού Ταµείου, ότι το µόνο αποτελεσµατικό φάρµακο για την
Ελλάδα παραµένει ο αποπληθωρισµός. Αυτό σηµαίνει µείωση µι-
σθών, µείωση τιµών. 

Αυτή η πρόταση, λοιπόν, για τη σύσταση και τη συγκρότηση
του µηχανισµού ενσωµατώνει όλα τα αιτήµατα της πλουτοκρα-
τίας, όπως την κατάργηση των συλλογικών συµβάσεων και του
κατώτερου µισθού, την κατάργηση των ορίων απολύσεων, την
επέκταση των ελαστικών σχέσεων απασχόλησης στο όνοµα του
ξεπεράσµατος των αγκυλώσεων στην αγορά εργασίας και της
ενίσχυσης της ανταγωνιστικότητας. Και εννοείται ότι αυτές οι πο-
λιτικές δεν θα εφαρµοστούν για ένα ή δύο χρόνια, αλλά σε βάθος
χρόνου, µε στόχο να γίνει φθηνότερη για το κεφάλαιο η εργα-
τική δύναµη. Άλλωστε, ο ίδιος ο κ. Ντοµινίκ Στρος Κάν ξεκαθά-
ρισε ότι η παραπάνω στρατηγική αντίληψη δεν υποστηρίζεται
µόνο από το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, αλλά και από την ίδια
την Ευρωένωση, αποδεικνύοντας και επιβεβαιώνοντας την κοινή
πορεία αυτών των δύο ιµπεριαλιστικών Οργανισµών και Ενώ-
σεων.

Από την άλλη µεριά, έρχονται στην επιφάνεια οι συµφωνίες
που έχει κάνει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ σε επίπεδο Ευρωπαϊκής
Ένωσης και ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, στο όνοµα να βγει
ο ελληνικός καπιταλισµός από την κρίση. Είναι συµφωνίες που
κυριολεκτικά στάζουν αίµα, αίµα θυσίας των εργατικών και ασφα-
λιστικών δικαιωµάτων! Είναι συµφωνίες που θα επιταχύνουν τη
λήψη νέων σκληρών αντιλαϊκών µέτρων.

Απ’ αυτήν την άποψη, επιβεβαιώνεται για µία ακόµα φορά ότι
είναι ψευδεπίγραφο το δίληµµα «Ευρωπαϊκή Ένωση ή ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο». Η Ευρωενωσιακή Συµµαχία, λοιπόν, δεν
αλλάζει το χούι, όπως καµµία ανάγκη δεν έχει να εισάγει λογική
και πρακτική του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, για τον απλό
λόγο ότι από την ίδια τη σύστασή της η Ευρωένωση έχει ακριβώς
την ίδια λογική και πρακτική. Βεβαίως, εδώ πέρα αποκαλύπτεται
ότι ακόµα µία φορά ο ρόλος των οπορτουνιστών που είναι να
εξωραΐζουν το ρόλο και τη φύση της, όπως είναι η προσπάθεια
γίνεται σήµερα δαιµονοποίησης του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου, αλλά και αγιοποίησης της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Αυτή η προσπάθεια βγάζει µάτι και έρχεται σε πλήρη αντίθεση
µε την πραγµατικότητα. Και απ’ αυτήν την άποψη, εµείς λέµε κα-
θαρά ότι το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου που συζητάµε σήµερα
για τη φορολογική µεταρρύθµιση δεν πρέπει να το δούµε απο-
σπασµένο από το σύνολο της κυβερνητικής πολιτικής, γιατί ακρι-
βώς είναι ψευδεπίγραφος ο τίτλος ότι ελαφρύνονται τα λαϊκά
εισοδήµατα από την άποψη ότι έχουµε αύξηση της έµµεσης φο-
ρολογίας. Άρα, λοιπόν, πληρώνει φόρο και αυτός ακόµα που έχει
ελάχιστα πενιχρά εισοδήµατα. Ακόµα και ο άνεργος πληρώνει
έµµεση φορολογία και αυξήθηκε συνολικά η επιβάρυνσή του, αν
συνυπολογιστούν έµµεσοι µε άµεσους φόρους.

∆εύτερον, µε τα τεκµήρια τα οποία βάζετε, ουσιαστικά νοµι-
µοποιείτε τον πλουτισµό και οδηγείτε στην προκρούστεια κλίνη
το νέο εργαζόµενο και την οικογενειακή βοήθεια που του δίνει.
Αποτελεί ψευδεπίγραφη αντίληψη το κυνηγητό στη φοροδια-
φυγή, γιατί στο στόχαστρό σας έχετε βάλει τον αυτοαπασχο-
λούµενο και τον επαγγελµατία, γιατί γνωρίζετε πολύ καλά ότι το
µεγάλο κεφάλαιο που φοροαποφεύγει και φοροδιαφεύγει δεν
µπορείτε να το αντιµετωπίσετε.

Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο σας παραπέµπω να κοιτάξετε στο
πόρισµα της Επιστηµονικής Επιτροπής της Βουλής, όπου έχει
δέκα σηµεία στα οποία εκφράζει την άποψή της ότι οι διατάξεις
για τα µερίσµατα, για τις τριγωνικές συναλλαγές, για τη φορο-



5624 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

λόγηση της Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας έρχεται σε αντίθεση
µε το ευρωπαϊκό κεκτηµένο της ελευθερίας κίνησης κεφαλαίου
και της ελεύθερης εγκατάστασης επιχειρήσεων.

Να, λοιπόν, που είναι άνθρακες ο θησαυρός αυτός τον οποίο
λέτε! 

Και τέλος, επιτρέψτε µου, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µία
µικρή αναφορά. ∆εν µπορούµε να επιτρέψουµε στα ναυάγια της
ταξικής πάλης να δίνουν µαθήµατα στο ΚΚΕ και, µάλιστα, µαθή-
µατα «λενινισµού», όταν ο ίδιος ο Λένιν εθνικοποίησε τη γη,
έδιωξε τους σφετεριστές του κοινωνικού πλούτου, τους τραπε-
ζίτες, τους βιοµήχανους και έκανε κοινωνική περιουσία τα βα-
σικά και συγκεντρωµένα µέσα παραγωγής. 

Και στο κάτω-κάτω της γραφής, στο σπίτι του κρεµασµένου
δεν πρέπει να µιλάνε για σκοινί. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Καραθανασό-
πουλε, σας παρακαλώ να ολοκληρώσετε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω µ’ αυτό, κύριε
Πρόεδρε.

∆ιαβάζω από τα επίσηµα Πρακτικά: «Με την επαναφορά των
κεφαλαίων, µε το νόµο που φέρατε –βεβαίως όχι µόνο αυτό-
εσείς επιβραβεύετε και τις χειρότερες συµπεριφορές, όχι µόνο
φοροφυγάδων, αλλά και ξεπλύµατος χρήµατος από εµπόρους
ναρκωτικών, από εµπόρους όπλων και λευκής σαρκός. Αυτές
είναι οι αξίες που θέλετε εσείς, συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, να φέρετε στο δηµόσιο βίο;».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ποιος την έκανε αυτήν την τοποθέτηση στις 22 ∆εκεµβρίου
2004; Ο Γεώργιος Παπανδρέου, ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ και ση-
µερινός Πρωθυπουργός της χώρας. Την ίδια ακριβώς διάταξη
φέρνετε και εσείς σήµερα! Άρα, δεν πρέπει να µιλάτε για σκοινί
στο σπίτι του κρεµασµένου. Απ’ αυτήν την άποψη δεν µπορεί να
αντιµετωπιστεί το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο και συνολικά η πο-
λιτική της Κυβέρνησης, αν δεν ανατραπεί από την οργανωµένη
πάλη του λαϊκού παράγοντα σε ταξική κατεύθυνση σύγκρουσης,
ρήξης και απειθαρχίας µε τις Ευρωενωσιακές εντολές και τις
εντολές του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Καραθανασόπου-
λος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν απόσπασµα
Πρακτικών, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βου-
λής)

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε συνάδελφε, συ-

γκρουστήκαµε λίγο και µε το χρόνο, αλλά τα καταφέρατε.
Το λόγο έχει τώρα ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-

σης κ. Αντώνης Σαµαράς για είκοσι λεπτά.
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ (Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας):
Κύριε Πρόεδρε, θα είναι πολύ λιγότερος ο χρόνος. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν εξετάσει κάποιος το φορο-
λογικό νοµοσχέδιο, προκύπτουν τρία απογοητευτικά, θα έλεγα,
συµπεράσµατα. Αυτά που έχουν κατατεθεί είναι απίστευτα πρό-
χειρα, χαρακτηριστικά άδικα και κραυγαλέα αντιαναπτυξιακά,
γιατί το νοµοσχέδιο είναι πρόχειρο.

Πριν από τις εκλογές, το ΠΑΣΟΚ έλεγε ότι το είχε έτοιµο. Το
κατέθεσε έξι µήνες µετά τις εκλογές. Αναγκάστηκε να το τροπο-
ποιήσει πολλές φορές, όπως συνέβη µε την πρόβλεψη για την
παρακράτηση του 8%. Και ακόµα φαίνεται ότι δεν έχει καταλάβει
τι ακριβώς επιζητεί και πού ακριβώς οδηγούν οι ρυθµίσεις που
προτείνει.

Τέτοια προχειρότητα σηµαίνει ότι δεν είχαν ιδέα τι ακριβώς κά-
νουν µε τη φορολογία. ∆εν είχαν κανένα σχέδιο και φοβάµαι ότι
ακόµα δεν έχουν.

∆εύτερον, είναι άδικο. Επιφέρει µικρές φορολογικές ελα-
φρύνσεις από την αλλαγή των κλιµάκων, αλλά τις παίρνει πίσω µε
πολλούς τρόπους. Μεγαλύτερη µείωση φόρου µε τις νέες κλί-
µακες γίνεται στα εισοδήµατα των 22.000 ευρώ ετησίως και η

µείωση αυτή φτάνει στα 340 ευρώ, αλλά το ποσό αυτό υπερκα-
λύπτεται από τις περικοπές µισθών και επιδοµάτων, καθώς και
την αύξηση των εµµέσων φόρων, κυρίως του ΦΠΑ, αλλά και του
φόρου στα καύσιµα, που όπως το έχουµε πει πολλές φορές απ’
αυτό το Βήµα, ο φόρος αυτός στα καύσιµα µεταφέρεται σε ολό-
κληρη την οικονοµία.

Μία κραυγαλέα αδικία είναι η κατάργηση των φοροαπαλλα-
γών για τους αγρότες, η οποία τους αποστερεί το κίνητρο να πα-
ραµείνουν στις περιοχές τους και να συνεχίσουν τις αγροτικές
τους ασχολίες. Η Κυβέρνηση θα κερδίσει ασήµαντα ποσά από
τη φορολόγηση των αγροτών. Όµως θα χάσει η χώρα από την
επιδείνωση της αποψίλωσης της υπαίθρου. Ο αγροτικός κόσµος
για µας χρειάζεται στήριξη, όχι φοροεπιδροµές. Καταργήστε το
το σχετικό άρθρο.

Μια επίσης κραυγαλέα αδικία είναι ότι φορολογούνται τα επι-
δόµατα επικίνδυνων επαγγελµάτων που σχετίζονται µε την
εθνική άµυνα και την ασφάλεια, όπως των αεροπόρων µας που
κάνουν αναχαιτίσεις, των πυροτεχνουργών, των δυτών. ∆ύο µόνο
λόγια πάλι, αλλάξτε το. 

Και µία ακόµη αδικία. Η φορολογία των επιδοµάτων των δι-
πλωµατών του εξωτερικού. Έχουµε και οι δύο υπάρξει Υπουρ-
γοί των Εξωτερικών στο παρελθόν, κύριε Πρόεδρε. Γνωρίζετε ότι
η φορολόγηση αυτή είναι άδικη, γιατί γίνεται σαν να πρόκειται
για κανονικό εισόδηµα και όχι για κάλυψη στοιχειωδών αναγκών
των οικογενειών των διπλωµατών µας που ζουν στο εξωτερικό.
Αν δεν θέλετε να διαλύσουµε τη διπλωµατική υπηρεσία ή τις προ-
σωπικές ζωές των διπλωµατών µας και ιδιαίτερα των χαµηλό-
βαθµων που έχουν παιδιά που πηγαίνουν στο σχολείο, αλλάξτε
το κι αυτό αµέσως. 

Τρίτον, το νοµοσχέδιο είναι αντιαναπτυξιακό. Επιτείνει δηλαδή
την ύφεση. ∆ιατηρεί αυτό που πρωτίστως όφειλε να καταργήσει,
τον απηρχαιωµένο κώδικα βιβλίων και στοιχείων, ενώ αυξάνει
αυτό που έπρεπε να µειώσει, δηλαδή το εξωγενές κόστος των
επιχειρήσεων. Ακόµα η αύξηση των οριακών φορολογικών συ-
ντελεστών θα προκαλέσει περεταίρω καθίζηση της ανταγωνιστι-
κότητας σε µια χώρα που έχει ήδη υστέρηση ανταγωνιστικότη-
τας. Και εδώ η Κυβέρνηση κάνει το αντίθετο απ’ αυτό που θα
έπρεπε. Αντί να τονώσει την αγορά, για να αντέξει την ύφεση,
όπως µε τα µέτρα-ανάσες που τόσες φορές έχουµε προτείνει,
επιτείνει την ύφεση µε την αύξηση των φορολογικών συντελε-
στών. Να δούµε, όµως, τελικά τι θα βρείτε να φορολογήσετε.
Εξαιρετικά υφεσιακή είναι και η αύξηση των φορολογικών συ-
ντελεστών των µερισµάτων που αφορά κατά 95% µεσαία και µι-
κροµεσαία εισοδήµατα. Η πρόσθετη φορολογία διανεµοµένων
κερδών έχει επίσης το σοβαρό κίνδυνο να θεωρηθεί διπλή φο-
ρολόγηση, προσέξτε το. Προσκρούει στο Κοινοτικό ∆ίκαιο. Και οι
µεγαλοµέτοχοι µπορούν πάντα να µεταβιβάζουν τις δικές τους
µετοχές στο εξωτερικό και να τη γλιτώνουν. Εδώ το νέο φορο-
λογικό σύστηµα που προωθεί η Κυβέρνηση δε µειώνει τη φορο-
διαφυγή. Επιτείνει τη φυγή κεφαλαίων η οποία ήδη έχει αρχίσει
και το ξέρετε. Υπονοµεύει και τους στόχους που το ίδιο το νο-
µοσχέδιο επιδιώκει. Πάρτε ένα παράδειγµα χαρακτηριστικό. Τις
περιβόητες αποδείξεις και την αύξηση του ΦΠΑ. Με το µπερδε-
µένο σύστηµα που εγκαινιάζεται, σε πολλές περιπτώσεις –προ-
σέξτε το αυτό, κύριε Παπανδρέου- θα συµφέρει τον συναλλασ-
σόµενο να µην πάρει απόδειξη και να έχει έκπτωση τιµής 21% από
τον ΦΠΑ. Γιατί αν πάρει απόδειξη µε πληρωµένο το ΦΠΑ θα πε-
τύχει στην καλύτερη περίπτωση έκπτωση µόνο 10% επί του ει-
σοδήµατός του. Με άλλα λόγια δίνουµε κίνητρο στους συναλ-
λασσόµενους να αποφεύγουν τον ακριβότερο ΦΠΑ. Είναι ακόµη
αντιαναπτυξιακό, γιατί πνίγει την οικοδοµή από την οποία ζουν,
µέχρι και εκατόν πενήντα επαγγέλµατα στην ελληνική οικονοµία.
Και το νοµοσχέδιο αυτό δίνει την εντύπωση ότι δεν φορολογεί
απλώς. Ουσιαστικά τιµωρεί την ακίνητη ιδιοκτησία, ακόµη κι
εκείνη –προσέξτε- που δεν αποδίδει εισόδηµα. Είµαστε υπέρ
απλών και διαφανών κριτηρίων που θα φορολογούν για παρά-
δειγµα την αντικειµενική αξία των ακινήτων, όχι το εµβαδόν τους
και δεν θα εξισώνουν παλιές κατοικίες από κληρονοµιά σε υπο-
βαθµισµένες περιοχές, µε πολυτελείς κατοικίες που είναι προϊό-
ντα φοροδιαφυγής σε πανάκριβες περιοχές. 

Επειδή κοινός µας στόχος είναι η φοροδιαφυγή, η πρότασή
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µας είναι η εξής: Αντί της ισοπεδωτικής λογικής «πονάει µάτι
κόβει κεφάλι» που εξουθενώνει εκατοντάδες χιλιάδες αθώους
για να πιάσει πολύ λιγότερους επιτήδειους, εµείς προτείνουµε
ένα σύστηµα διπλής επιλογής. ∆ηλαδή, να δώσουµε επιλογή
στους επαγγελµατίες και τους ελεύθερους επιχειρηµατίες, είτε
να φορολογηθούν µε τεκµαρτό υπολογισµό, είτε να φορολογη-
θούν µε αναλυτικό λογιστικό υπολογισµό. ∆ηλαδή, είτε να απο-
δεχθούν ότι έχουν ένα τεκµαρτό εισόδηµα που ορίζεται
αντικειµενικά µε λογικούς συντελεστές, είτε διαφορετικά, να µπει
µέσα η εφορία και να τους τα ψάξει όλα. Έτσι για πολύ µεγάλο
αριθµό φορολογουµένων προκύπτει αντικειµενική φορολόγηση
χωρίς καµµία συναλλαγή µε τον έφορο. Προσέξτε, χωρίς καµµία
συναλλαγή µε τον έφορο, ενώ για τους υπόλοιπους αυτούς που
δεν θα αποδεχθούν, θα υπάρξει αναλυτικός έλεγχος που δεν θα
επιτρέψει ούτε να φοροδιαφύγουν, όταν µπορούν να πληρώ-
σουν, ούτε το κράτος να τους εξουθενώσει, όταν δεν θα έχουν
µια καλή χρονιά. Εδώ έγκειται στις φορολογικές αρχές να προσ-
διορίζουν απρόσωπα το τεκµαρτό εισόδηµα των πολλών, τόσο
υψηλό, ώστε να πιάνει όσο το δυνατόν µεγαλύτερο µέρος της
φορολογητέας ύλης που αλλιώς θα διέφευγε και τόσο χαµηλό,
ώστε να έχουν κίνητρο να το αποδεχθούν οι περισσότεροι για να
αποφύγουν τη συναλλαγή µε τον έφορο. Αυτή η λύση που προ-
τείνουµε έχει δύο πλεονεκτήµατα. Αντικειµενικοποίηση της φο-
ρολόγησης, ώστε να αποφεύγεται ακριβώς η συναλλαγή και
ευελιξία, ώστε να αποτρέπεται η ισοπέδωση δικαίων και αδίκων.

Η Κυβέρνηση έχει υποκαταστήσει την οικονοµική λογική, θα
έλεγα µε τη στείρα λογιστική. Νοµίζει ότι αν αυξήσει τις κλίµακες
θα αυξήσει αντίστοιχα και τα έσοδά της. ∆εν αντιλαµβάνεται ότι
τα ποσά επί των οποίων φορολογεί, θα µειωθούν κι αυτά. ∆εν
διανοείται ότι το ΑΕΠ θα µειωθεί δυσανάλογα, ότι τα κέρδη και
οι µισθοί θα µειωθούν επίσης και ότι θα υπάρξει ανταγωνισµός
στη φοροδιαφυγή. Για να το πω διαφορετικά, επιδιώκουµε να µει-
ώσουµε τη συνολική τιµή ενός κλάσµατος, όπου στον αριθµητή
υπάρχει το έλλειµµα και στον παρανοµαστή υπάρχει το ΑΕΠ. Η
Κυβέρνηση προσπαθεί να µειώσει τον αριθµητή, θεωρώντας δε-
δοµένο τον παρανοµαστή. ∆εν αντιλαµβάνεται ότι µε τα µέτρα
που παίρνει, µπορεί να προκαλέσει µεγαλύτερη αναλογικά µεί-
ωση του παρανοµαστή και έτσι το έλλειµµα, ως ποσοστό του
ΑΕΠ, να µη µειωθεί ή και να αυξηθεί κιόλας, ή στην καλύτερη πε-
ρίπτωση να µειωθεί λιγότερο από εκείνο που επιδιώκει.

Τέλος, δείτε πως εξελίχθηκε το κόστος δανεισµού χθες. Η τε-
λευταία έκδοση του Ιανουαρίου ήταν 2,2% για τα ετήσια, τα
έντοκα γραµµάτια, ενώ τώρα δανειστήκαµε µε 4,85%. Υπερδι-
πλασιάστηκε το κόστος δανεισµού και στα εξάµηνα το ίδιο. Από
1,36%, έγινε 4,56%. Εδώ έχουµε υπερτριπλασιασµό. Τι άλλο θέ-
λετε για να αντιληφθείτε ότι δεν έχουν ακόµη πειστεί οι αγορές
για την αποτελεσµατικότητα της πολιτικής σας. Μέχρι πριν λίγο
αµφισβητούσαν ότι µπορούσατε να πάρετε µέτρα για την εξυ-
γίανση. Σήµερα αµφισβητούν την αποτελεσµατικότητα αυτών
των µέτρων, γιατί προκαλούν µεγαλύτερη ύφεση µάλλον, παρά
µικρότερα ελλείµµατα. Και πάνω απ’ όλα αυτό το φορολογικό νο-
µοσχέδιο είναι υφεσιακό και µάλλον θα αναγκαστείτε να το αλ-
λάξετε και αν δεν το κάνετε εσείς θα το κάνουµε εµείς, όταν θα
αναλάβουµε τη διακυβέρνηση της χώρας.

(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Θα δηµιουργήσουµε ένα φορολογικό σύστηµα που θα ενθαρ-

ρύνει την οικονοµική δραστηριότητα, θα ανακουφίζει τους πολ-
λούς και θα εξουδετερώνει τη φοροδιαφυγή, αλλά στοχευµένα,
εκεί που πρέπει, όχι ισοπεδωτικά, εξουθενώνοντας τους πάντες. 

Για τα spreads των δεκαετών οµολόγων δεν θα πούµε τίποτα
σήµερα. Άλλωστε σε λίγη ώρα θα επισκεφθώ τον Πρωθυπουργό
και είµαι πολύ προσεκτικός, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, όταν
µιλάω για θέµατα που αφορούν το δηµόσιο συµφέρον.

Σας θυµίζω, όµως, ότι µετά την εξαγγελία του ευρωπαϊκού πα-
κέτου στήριξης στις 25 Μαρτίου πανηγυρίζατε, ενώ εγώ συνι-
στούσα να είµαστε πιο προσεκτικοί. Και ύστερα τα speads
συνέχιζαν να ανεβαίνουν και να δηµιουργούν νέα ιστορικά
υψηλά. Και αργότερα, µετά την απόφαση της περασµένης Κυ-
ριακής στις Βρυξέλλες που δεν άλλαξε τίποτα από εκείνα για τα
οποία είχαµε εκφράσει επιφυλάξεις, συνέστησα και πάλι να απο-
φύγουµε τους πανηγυρισµούς. Και τα speads υποχώρησαν λίγο,

αλλά ξέρετε ότι µετά έχουν γυρίσει ήδη προς τα πάνω, εκεί που
ήταν πριν από την απόφαση της Κυριακής και πολύ πιο πάνω από
εκεί που ήταν πριν ανακοινωθεί ο περίφηµος «µηχανισµός στή-
ριξης».

Την ύφεση φοβούνται πλέον όλοι και το φαύλο κύκλο ύφεσης,
ελλειµµάτων, µεγαλύτερης ύφεσης και ακόµα µεγαλύτερων ελ-
λειµµάτων. Αυτόν τον κίνδυνο ήθελα να πω µε δυο λόγια ότι τον
επιτείνει αυτό το φορολογικό νοµοσχέδιο. Γι’ αυτό και σήµερα
θα το καταψηφίσουµε και αύριο θα το αλλάξουµε! 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Πριν πάρει το λόγο ο
Πρωθυπουργός κ. Παπανδρέου, έχει ζητήσει το λόγο για µια δι-
ευκρινιστική τρίλεπτη παρέµβαση ο Υπουργός Οικονοµικών κ.
Παπακωνσταντίνου. 

Κύριε Παπακωνσταντίνου, έχετε το λόγο για τρία λεπτά µόνο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης αναφέρθηκε στο

φορολογικό νοµοσχέδιο ως πρόχειρο, άδικο και αντιαναπτυ-
ξιακό. 

Ως προς το πρόχειρο, µίλησε για καθυστέρηση κατάθεσης
και για πάρα πολλές τροποποιήσεις. Είναι προφανές ότι η Νέα
∆ηµοκρατία συγχέει τη διάθεση  της Κυβέρνησης να ακούσει την
κοινωνία και τη διάθεση της Κυβέρνησης να µπει σε έναν πραγ-
µατικό κοινοβουλευτικό διάλογο από τον οποίο προέκυψαν πολ-
λές αλλαγές µέσα στο πνεύµα του νοµοσχεδίου, αλλά όµως βελ-
τιώνοντάς το. Αυτό, λοιπόν, το συγχέει και το ονοµάζει
«υπερβολικές τροποποιήσεις και καθυστερήσεις». Εµείς αυτό το
θεωρούµε δηµοκρατία. Αυτό για µας είναι η ουσία του κοινο-
βουλευτικού διαλόγου. 

Επίσης, το αποκάλεσε «άδικο». Ο καθένας µπορεί να κρίνει το
πόσο δίκαιο και άδικο είναι. Είναι, όµως, σίγουρα δικαιότερο από
το προηγούµενο, γιατί ελαφραίνει το βάρος στα χαµηλά και µε-
σαία εισοδήµατα και µετατοπίζει το βάρος στα υψηλά εισοδή-
µατα, στους κατόχους υψηλών µερισµάτων και µεγάλης ακίνητης
περιουσίας, κάτι που έχουν καταλάβει όλοι οι Έλληνες πολίτες. 

Επιπλέον, το ονόµασε «αντιαναπτυξιακό». Και εδώ φαίνονται
και οι βασικές µας διαφορές µε τη Νέα ∆ηµοκρατία. Η Νέα ∆η-
µοκρατία µείωσε αδιάκριτα τους φορολογικούς συντελεστές
στις επιχειρήσεις και παρ’ όλα αυτά δεν έφερε επενδύσεις. 

Εµείς µειώνουµε τους φορολογικούς συντελεστές στα κέρδη
που γίνονται επενδύσεις και θέσεις εργασίας. Όµως, αυξάνουµε
–και δεν απολογούµαστε γι’ αυτό- τη φορολόγηση των µερισµά-
των. Αντιστοίχως, δεν έχουµε κανένα λόγο να απολογηθούµε
γιατί αυξάνεται η φορολογική επιβάρυνση στη µεγάλη ακίνητη
περιουσία. Και ειλικρινά, δεν αντιλαµβανόµαστε πώς αυτό λει-
τουργεί αντιαναπτυξιακά. 

Τέλος, ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης είπε ότι
όταν η Νέα ∆ηµοκρατία έρθει στην κυβέρνηση θα αλλάξει το νο-
µοσχέδιο. Αυτή η επισήµανση ήταν πάρα πολύ χρήσιµη, γιατί
τώρα όλοι οι Έλληνες πολίτες αντιλαµβάνονται τι ακριβώς θα συ-
νέβαινε αν ποτέ ερχόταν στην εξουσία η Νέα ∆ηµοκρατία. 

Αυτά που θα συνέβαιναν, λοιπόν, θα ήταν τα εξής: Θα είχαµε
µείωση των φορολογικών συντελεστών στα υψηλά εισοδήµατα,
αύξηση των φορολογικών συντελεστών στα χαµηλά εισοδήµατα,
µείωση της φορολόγησης της µεγάλης ακίνητης περιουσίας, αύ-
ξηση της φορολόγησης της µικρής και µεσαίας ακίνητης περι-
ουσίας, κατάργηση των τεκµηρίων από τα οποία «πιάνεται» η
φοροδιαφυγή. Άρα, λοιπόν, θα είχαµε κατάργηση ακριβώς όλων
αυτών των µέτρων που κάνουν ένα φορολογικό σύστηµα πιο δί-
καιο. 

Και τέλος, θα ήθελα να πω πως τελειώνοντας στην Επιτροπή
Οικονοµικών της Βουλής, ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας
είπε ότι η Νέα ∆ηµοκρατία θα υπερψηφίσει περίπου τα τριάντα
µε σαράντα άρθρα από τα περίπου ενενήντα του νοµοσχεδίου.
Αυτό εµείς το είδαµε ως πάρα πολύ θετικό και είναι κρίµα που η
Νέα ∆ηµοκρατία ενώ αναγνωρίζει ότι σχεδόν το µισό νοµοσχέδιο
κινείται στη σωστή κατεύθυνση, δεν έχει το πολιτικό θάρρος να
έρθει και να το ψηφίσει επί της αρχής. 

Ευχαριστώ πολύ. 
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρόε-

δρος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σαµαράς. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ (Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας):

Πρώτα απ’ όλα, θα ήθελα να πω ότι είναι απλά µαθηµατικά για
τον Υπουργό Οικονοµικών να γνωρίζει ότι τα τριάντα στα ενενή-
ντα είναι το 1/3 και όχι το 1/2! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Το δεύτερο το οποίο πρέπει να γνωρίζει είναι ακριβώς ότι εµείς

είµαστε υπερήφανοι που µπορούµε και ξεχωρίζουµε εκείνα τα
άρθρα τα οποία είναι καλά και σωστά και τα αναγνωρίζουµε και
τα ψηφίζουµε. Και θυµίζω ότι πολλές φορές προτείναµε κιόλας
αυτά που δεν είχε το θάρρος να κάνει η Κυβέρνηση, όπως το
φόρο για τα καπνά και το φόρο για το αλκοόλ, τους οποίους και
ψηφίσαµε και ας ήταν σε βάρος της τσέπης του ελληνικού λαού.
Αυτή είναι η µεγάλη διαφορά! 

Και ας µας πει το ΠΑΣΟΚ πότε στο παρελθόν ψήφισε έστω και
ένα φορολογικό άρθρο της Νέας ∆ηµοκρατίας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρωθυ-

πουργός κ. Γεώργιος Παπανδρέου. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χαίρο-
µαι που, έστω και εµµέσως, ο κ. Σαµαράς αποδέχεται τα πολλά
θετικά που έχει το φορολογικό νοµοσχέδιο, που καταθέτει και
ψηφίζει σήµερα η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
Εδώ και πολλά χρόνια, δεκαετίες, ζούσαµε σε µια χώρα όπου

µε άλλους συντελεστές φορολογούνταν το εισόδηµα από την ερ-
γασία και, µε άλλους συντελεστές, και µάλιστα µικρότερους, τα
κέρδη ενός µετόχου από µία επιχείρηση. 

Με άλλη διαδικασία φορολογούνταν οι υπάλληλοι, µε άλλη φο-
ρολογούνταν ή δεν φορολογούνταν οι γιατροί, µε άλλη οι µηχα-
νικοί, µε άλλη οι δικηγόροι, µε άλλη οι ελεύθεροι επαγγελµατίες,
µε άλλη οι επιχειρηµατίες. 

Εισοδήµατα από εργασία βρίσκονταν σε καθεστώς φοροα-
παλλαγής, επειδή βαφτίστηκαν «επιδόµατα», ενώ την ίδια ώρα
εκείνοι που δεν µπορούσαν να επιβάλλουν στον εργοδότη τους
επιδόµατα, φορολογούνταν για το σύνολο των αποδοχών τους. 

Φτάσαµε στο σηµείο, ορισµένοι κλάδοι να φορολογούνται όχι
για τα πραγµατικά τους εισοδήµατα, αλλά για πλασµατικά εισο-
δήµατα, όπως αυτά προέκυπταν από ειδικές ρυθµίσεις και εξαι-
ρέσεις. 

Στην πράξη, η έννοια της ίσης µεταχείρισης, της ισότητας απέ-
ναντι στο νόµο, είχε καταργηθεί. Το οικοδόµηµα στηριζόταν στην
ανισότητα και την αδικία, στην άδικη κατανοµή βαρών, στην
άνιση διανοµή πλούτου. 

Εδώ και πάρα πολλά χρόνια, στην Ελλάδα, η εξαίρεση είχε
γίνει ο κανόνας και ο κανόνας είχε γίνει εξαίρεση. Και αυτό οδή-
γησε στην ανοµία. Έντιµοι, συνεπείς φορολογούµενοι, στην πλει-
οψηφία τους οι µισθωτοί του δηµοσίου και του ιδιωτικού τοµέα,
έβλεπαν δίπλα τους κραυγαλέες περιπτώσεις πλουτισµού και πο-
λυτέλειας από συµπολίτες τους που είτε πλήρωναν ελάχιστα είτε
δεν πλήρωναν απολύτως τίποτα στην εφορία. ∆ηλαδή, συνεχή
µικροµερεµέτια σε ένα πολυδαίδαλο φορολογικό καθεστώς, που
κάθε λίγο και λιγάκι αποθάρρυνε τις επενδύσεις στη χώρα και
δηµιουργούσε αστάθεια, ανασφάλεια και έλλειψη δικαίου. Ευ-
κολία αυθαίρετων ερµηνειών, τεράστια γραφειοκρατία και δυσ-
νόητες διαδικασίες. 

Αυτά οδήγησαν µε µαθηµατική ακρίβεια στην εκτεταµένη δια-
φθορά, στην αυθαιρεσία του ίδιου του φοροεισπρακτικού µηχα-
νισµού. Οδηγούσαν και οδήγησαν στην κατάρρευση του
φορολογικού συστήµατος, όπου µε αδιαφάνεια κυριαρχούσαν οι
ισχυροί και οι µεσάζοντες της εξουσίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή δεν ήταν µια κοινωνία δι-
καιοσύνης, ισότητας και κανόνων. Αυτή η οικονοµία, πολύ απλά,
δεν ήταν βιώσιµη. Και αυτή η πολιτεία δεν ήταν άξια της εµπι-
στοσύνης των πολιτών. Αυτό ήταν και το µεγαλύτερο έλλειµµα
της χώρας µας, η έλλειψη εµπιστοσύνης και η απόλυτη δυσπι-
στία απέναντι στο κράτος. 

∆ικαίως, πολλοί συµπολίτες µας είχαν χάσει την εµπιστοσύνη
τους σε ολόκληρο το πολιτικό σύστηµα, όταν έβλεπαν ότι, σ’
αυτήν τη χώρα, επί δεκαετίες, τα δικαιώµατα και τα προνόµια των
πολιτών δεν ήταν αποτέλεσµα της βούλησης του νοµοθέτη, που
τους εκπροσωπεί σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, αλλά αποτέλεσµα
συναλλαγής. Και όσο πιο στενές σχέσεις και εξαρτήσεις είχε
κάθε συντεχνία ή κάθε συµφέρον µε τις κυβερνήσεις, τόσο πιο
πολλά ήταν και τα προνόµια, τόσο πιο πολλές ήταν και οι εξαι-
ρέσεις. 

Η χώρα µας µπορεί να απέφυγε την οικονοµική χρεοκοπία και
σήµερα να διεκδικεί µε αξιώσεις την επάνοδο στη σταθερότητα
και την ανάπτυξη, όµως προϋπόθεση είναι να ανατραπεί το µο-
ντέλο διοίκησης του κράτους. ∆ιότι αυτό, σίγουρα χρεοκόπησε.

Ο τρόπος που ασκούσαµε πολιτική, το πλέγµα των αξιών που
έβαλε µπροστά στο «εµείς» το «εγώ», η αποθέωση του νεοπλου-
τισµού, ακόµα και η αισθητική µας, τη στρεβλή αίσθηση που απο-
κτήσαµε για τον κοινωνικό πολιτισµό και τη συλλογική µας
συνύπαρξη, µε την αποδοχή αυθαιρεσιών και ανοµίας. Όλα αυτά
είναι που δηµιούργησαν τελικά και την οικονοµική κρίση. Γι’ αυτό
και η ευθύνη για την ανατροπή αυτής της πραγµατικότητας για
την Ελλάδα ανήκει σε όλους µας, ανήκει σε κάθε Έλληνα, σε
κάθε Ελληνίδα. 

Εµείς, µε τη νοµοθετική µας πρωτοβουλία, συγκρουόµαστε µε
κατεστηµένα και αντιλήψεις του παρελθόντος. ∆ίνουµε ένα νέο
πλαίσιο, που απελευθερώνει από παλιά δεσµά. ∆ηµιουργεί ένα
περιβάλλον δηµιουργικό, ασφαλές, δίκαιο. Όµως, η νοµοθετική
µας πρωτοβουλία, αποτελεί µόνο ένα πλαίσιο απαραίτητο, αλλά
όχι αρκετό. Θα πετύχουµε, µόνο όταν όλοι µας αλλάξουµε νοο-
τροπίες, πρακτικές, συµπεριφορές και αντιλήψεις. Να δηµιουρ-
γήσουµε τη χώρα, που θα εµπνεύσει αλληλοσεβασµό, στην
οποία θα χαιρόµαστε να ζούµε και για την οποία θα είµαστε πε-
ρήφανοι, για το τι έχει καταφέρει.

Ελλάδα, είµαστε όλοι οι πολίτες, όχι µόνο οι Κυβερνήσεις, όχι
µόνο οι Βουλευτές. Και η Ελλάδα ανήκει σε όλους του Έλληνες. 

Όµως, το πρώτο βήµα δεν µπορεί να γίνει από την κορυφή της
πυραµίδας, από την Κυβέρνηση του τόπου, απ’ όσους εκπρο-
σωπούν τους πολίτες. Αυτό περιµένουν να δουν οι πολίτες, να
πιστέψουν, να αγωνιστούν, να πειστούν ότι αξίζει τον κόπο να
συµµετάσχουν στην κοινή προσπάθεια για την αναγέννηση αυτής
της χώρας.

Προεκλογικά δεσµευτήκαµε ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ θα
έκανε αυτό το βήµα, για να ενεργοποιήσει την κοινωνική συνεί-
δηση όλων των πολιτών. Να ξαναφέρει την αξιοπιστία, και κάθε
µέρα που περνάει, εδώ και έξι µήνες, το αποδεικνύουµε. Με το
φορολογικό νοµοσχέδιο το επιβεβαιώνουµε µε τον πιο εµφατικό
τρόπο.

Το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο είναι για την Ελλάδα µία επα-
νάσταση. Με ανατροπές υπέρ των πολλών, υπέρ µιας καθαρής
από µαύρο χρήµα, ορθολογικής οικονοµίας. Καµµία κυβέρνηση
στο παρελθόν δεν τόλµησε να κάνει παρόµοιες τοµές. 

Με το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο, κάνουµε πράξη µια ακόµα
από τις προεκλογικές µας δεσµεύσεις. Αποκαθιστούµε επιτέλους
τη δικαιοσύνη στον τρόπο που το Κράτος φορολογεί κάθε είδους
εισοδήµατα. Είναι ένα ακόµα βήµα, είναι µία ακόµα προϋπόθεση
για να καταφέρουµε να επανεκκινήσουµε την Ελλάδα. Να κατα-
φέρουµε να δηµιουργήσουµε ένα κράτος, το οποίο θα είναι δί-
καιο, θα είναι δίπλα στους πολίτες, θα είναι αρωγός και όχι
εµπόδιο στις προσπάθειες των πολιτών και στην ανάπτυξη του
τόπου. 

Με το φορολογικό νοµοσχέδιο, εµπεδώνονται οι αρχές της δι-
καιοσύνης, της ισότητας και της διαφάνειας. Τολµά ουσιαστικές
τοµές, µε µία πιο δίκαιη φορολόγηση, αλλά και µε µια δίκαιη ανα-
διανοµή των εισοδηµάτων και των φορολογικών βαρών. Εισάγε-
ται και στη συλλογική συνείδηση της κοινωνίας µας, ως
αποδεικτικό της φερεγγυότητας, της δικαιοσύνης και της ισότη-
τας απέναντι στο νόµο από πλευράς της Πολιτείας. Χωρίς να
στρέφεται στα συνήθη υποζύγια του φορολογικού συστήµατος,
δηλαδή στους µισθωτούς, τους συνταξιούχους, στους έντιµους
φορολογούµενους, τους µη προνοµιούχους φορολογούµενους
και σε όλους αυτούς τους πολίτες, που τελικά αισθάνονται να
πληρώνουν µόνιµα τα οικονοµικά βάρη αυτού του Κράτους, οι
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οποίοι όµως βλέπουν γύρω τους, όµως, τον πλούτο να συσσω-
ρεύεται, να φοροαποφεύγει µε τις ευλογίες και την κάλυψη του
ίδιου του νόµου.

Με το νοµοσχέδιο αυτό, απαντάµε στο άδικο και στο παρά-
λογο. Γιατί είναι άδικο να πληρώνουν κυρίως µισθωτοί και συ-
νταξιούχοι, είναι παράλογο να πληρώνουν µόνο αυτοί που δεν
µπορούν να κρύψουν. Είναι άδικο να µπορεί µόνιµα να γλυτώνει
ο πλούτος, που συσσωρεύεται προκλητικά και εξαργυρώνεται
σε βίλλες, πανάκριβα αυτοκίνητα, σκάφη, πολυτελή διαβίωση.
Είναι απολύτως παράλογο, αυτοί οι ίδιοι άνθρωποι να καταλή-
γουν να δικαιούνται ακόµα και επίδοµα αλληλεγγύης, γιατί τα ει-
σοδήµατα που δηλώνουν είναι κάτω από αφορολόγητο όριο.

Προσωπικά, θυµάµαι άπειρες συσκέψεις µε συνεργάτες, µε
φορείς, είτε ως Αντιπολίτευση είτε ως Κυβέρνηση, όπου υπήρχε
µεγάλη δυσκολία να ασκήσουµε κοινωνική πολιτική υπέρ των
αδύναµων, ή ακόµα και της µεσαίας τάξης, είτε στην Πρόνοια
είτε στην Υγεία είτε στην Παιδεία, διότι δεν µπορούσαµε να δια-
πιστώσουµε τα πραγµατικά εισοδήµατα. ∆εν µπορούσαµε να
αξιολογήσουµε αν κάποιος δικαιούνταν ή όχι µια ουσιαστική στή-
ριξη.

Τώρα, µε αυτό το φορολογικό νοµοσχέδιο θα µπορούµε στο-
χευµένα να βοηθήσουµε να εφαρµοστεί και σοβαρότερη και απο-
τελεσµατικότερη και, βεβαίως, και δικαιότερη κοινωνική πολιτική.
Με το νέο φορολογικό σύστηµα που εισάγουµε, απαντάµε σε βα-
σικά και υπαρκτά προβλήµατα, σε πρακτικά προβλήµατα. ∆εν
στρουθοκαµηλίζουµε, δεν βάζουµε τα προβλήµατα κάτω από το
χαλί. Όταν για πολλά χρόνια δεν έχεις τη βούληση να αντιµετω-
πίσεις τα προβλήµατα, κάποια στιγµή βέβαια σε πνίγουν. 

Προβλήµατα, τα οποία οι πολίτες βλέπουν, ζουν µε τις επι-
πτώσεις τους, αλλά η πολιτική ηγεσία, µέχρι χθες, προσποιού-
νταν ότι δεν υπάρχουν. Γιατί έτσι µπορούσε να συνεχίσει την
πελατειακή διαχείριση των δηµοσίων εσόδων, την εξυπηρέτηση
συγκεκριµένων συµφερόντων. Μια πελατειακή διαχείριση, που
ασκούνταν επί έξι χρόνια, η οποία οδήγησε σε πρωτοφανή κα-
τάρρευση τα φορολογικά έσοδα, αλλά το κυριότερο, οδήγησε
σε διόγκωση της αδικίας.

Πάντα λέγαµε ότι λεφτά υπήρχαν και εξακολουθούν να υπάρ-
χουν. Το ερώτηµα όµως ήταν πού πήγαιναν τα λεφτά µέχρι σή-
µερα και όχι αν υπήρχαν. Ο πλούτος ήταν δίπλα µας και τον
βλέπαµε καθηµερινά. Χαρίζονταν, όµως, δισεκατοµµύρια ευρώ
στα κέρδη των µεγαλοµετόχων, στα πολύ µεγάλα εισοδήµατα,
σκορπίζονταν εισοδήµατα από φοροαπαλλαγές στις µεγάλες πε-
ριουσίες, πολλαπλασιάζονταν οι ανείσπρακτες οφειλές και, τε-
λικά, το βάρος της χρηµατοδότησης του Κράτους έπεφτε
ολοένα και περισσότερο στις πλάτες έντιµων φορολογούµενων,
φορολογούµενων που επιλέγουν να είναι έντιµοι, ή αναγκάζονται
να είναι, γιατί δεν µπορούν να κρύψουν. Και φυσικά, το βάρος
έπεφτε στις πλάτες ακόµα και των επόµενων γενεών, στις πλάτες
των παιδιών µας, λόγω και του υπέρογκου δανεισµού. Γιατί ενώ
οι πηγές εσόδων περιορίζονταν, το όργιο σπατάλης και ανεξέ-
λεγκτης αύξησης των δαπανών πολλαπλασιαζόταν: τριάντα δι-
σεκατοµµύρια ευρώ αύξηση στις δαπάνες του Κράτους,
δεκαπέντε δισεκατοµµύρια ευρώ αύξηση στα έσοδα. 

Παθογένειες και προβλήµατα στον τρόπο µε τον οποίο διαχει-
ριστήκαµε το δηµόσιο χρήµα σε αυτή τη χώρα, είχαµε για δεκα-
ετίες και αφορούσαν σε όλες τις προηγούµενες κυβερνήσεις.
Παρ’ ότι είχαν γίνει βήµατα, το αναγνωρίζω πρώτα απ’ όλα εγώ
ο ίδιος, το αναγνωρίζουν και οι πολίτες και το να λέµε το αντί-
θετο είναι σαν να προσπαθούµε να ρίξουµε στάχτη στα µάτια.
Όµως, αυτό το απερίγραπτο πλιάτσικο στα δηµόσια οικονοµικά
της χώρας, αυτή η απίστευτη έλλειψη ευθύνης, αυτός ο δραµα-
τικός απολογισµός είναι, δυστυχώς, ο απολογισµός της Νέας ∆η-
µοκρατίας. 

Και ήταν αυτές οι πολιτικές και πράξεις, κύριε Τσίπρα, που µας
οδήγησαν σε ένα σκληρό «Θατσερικό» περιβάλλον και σε µία
σκληρή επιτήρηση από διεθνείς και ευρωπαϊκούς θεσµούς και
µηχανισµούς. Ακριβώς, από αυτή την κατάσταση, από αυτή την
επιτήρηση, αγωνιζόµαστε να φύγουµε µε τις πολιτικές µας. Για
να µπορέσουµε να ορίζουµε εµείς την τύχη µας. Γι’ αυτό σας κα-
λούµε να συµβάλλετε, να συµβάλλουµε όλοι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

Απ’ την άλλη πλευρά, η Νέα ∆ηµοκρατία επιµένει να υπερα-
σπίζεται όσα συνέβησαν τα τελευταία χρόνια, πολιτικές που µας
έφεραν ως εδώ. Μιλάτε, κύριε Σαµαρά, για τα spreads; Για τις
δανειακές ανάγκες, δηλαδή, που αυξήθηκαν; Το χρέος αυξήθηκε
κατά 50% στα χρόνια τα δικά σας, και εσείς τολµάτε να µιλάτε
για το πού είναι τα spreads σήµερα στη χώρα µας;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Αφήστέ τα. Αφήστέ τα, οριστικά πίσω! Βοηθήστε, από τη θέση

της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, την εθνική προσπάθεια να χτί-
σουµε µια καλύτερη, µια οικονοµικά σταθερή και δικαιότερη Ελ-
λάδα.

Καταψηφίζετε σήµερα, το νοµοσχέδιο. Χαίροµαι που αναφερ-
θήκατε στην δεύτερη παρέµβασή σας, στα θετικά του νοµοσχε-
δίου, αλλά εµείς βάζουµε βάσεις για µια νέα Ελλάδα, για την
οποία, αδηµονούν όλοι οι Έλληνες πολίτες.

Αφήστε τις ψευδεπίγραφες κριτικές περί χρονοτριβής, όταν
εµείς σε έξι µήνες καταφέραµε, όχι απλά να φέρουµε ένα ριζο-
σπαστικό φορολογικό νοµοσχέδιο, αλλά να κάνουµε και συστη-
µατική και πρωτοφανή διαβούλευση. Ενώ για έξι χρόνια
αιµορραγούσε η οικονοµία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι όλοι µας γνωρίζουµε ότι τα δη-
µόσια έσοδα είναι µέρος του δηµοσιονοµικού µας προβλήµατος.
Πρέπει να αυξηθούν, αλλά πρέπει να αυξηθούν µε τρόπο που
εξασφαλίζει βιωσιµότητα στην οικονοµία και απελευθερώνει την
ανάπτυξη. Και βεβαίως, η αύξηση αυτή πρέπει να γίνει και µε δί-
καιο τρόπο. 

Όπως είχαµε δεσµευτεί στο πρόγραµµά µας, εισάγουµε µια
νέα ενιαία και προοδευτική φορολογική κλίµακα. Για όλα τα ει-
σοδήµατα, για όλους τους φορολογούµενους. Ένα νέο τρόπο
φορολόγησης, που µειώνει την φορολογική επιβάρυνση για το
ατοµικό εισόδηµα κάτω των 40.000 ευρώ και µειώνει ακόµη πε-
ρισσότερο τη φορολογική επιβάρυνση για την οικογένεια, αφού
αυξάνεται το αφορολόγητο όριο για κάθε παιδί. 

Την ίδια ώρα, αυξάνεται η φορολογική επιβάρυνση για τα πολύ
µεγάλα εισοδήµατα, µε την εισαγωγή ενός νέου, ανώτερου συ-
ντελεστή 45%, για τα εισοδήµατα άνω των 100.000 ευρώ. 

Ακούω όλες αυτές τις ηµέρες την Αντιπολίτευση να πασχίζει
για να διατηρήσει τις απαλλαγές που έδωσε στην µεγάλη ακί-
νητη περιουσία, τροµοκρατώντας µάλιστα όλους τους ιδιοκτή-
τες ακινήτων. Όµως, ρωτώ: είναι µικρή η ακίνητη περιουσία ενός
ατόµου που έχει αντικειµενική αξία πάνω από 600.000 ευρώ; Ή,
αντιστοίχως, είναι µικρή η ακίνητη περιουσία ενός ζευγαριού,
αξίας πάνω από 1.200.000 ευρώ; 

∆ιότι αυτή είναι η περιουσία που θα φορολογείται πλέον πε-
ρισσότερο, µε την κατάργηση του ΕΤΑΚ και την αντικατάστασή
του από την εισαγωγή ενός προοδευτικού φόρου µεγάλης ακί-
νητης περιουσίας. Ενώ απαλλάσσονται από τον φόρο χιλιάδες
µικροί και µεσαίοι ιδιοκτήτες µε ακίνητα αξίας κάτω από 400.000
ευρώ. Και όπως ακόµα είχαµε επίσης δεσµευτεί φόρο ακίνητης
περιουσίας θα πληρώνει πλέον και η Εκκλησία, όπως και φόρο
για τα ενοίκια, που  Νέα ∆ηµοκρατία είχε καταργήσει. 

Μια από τις µεγαλύτερες αλλαγές που φέρνει το νέο νοµο-
σχέδιο, όµως µια ανατροπή στο καθεστώς της ειδικής µεταχεί-
ρισης που απολάµβαναν ορισµένες κοινωνικές οµάδες, είναι η
κατάργηση της αυτοτελούς φορολόγησης, παράλληλα µε την
κατάργηση των εξαιρέσεων και των απαλλαγών, που δεν πλη-
ρούν συγκεκριµένα κοινωνικά και αναπτυξιακά κριτήρια. Εξαιρέ-
σεις και απαλλαγές που οδηγούσαν κάποιον µισθωτό -και είναι
πραγµατικό το παράδειγµα που θα αναφέρω- µε 120.000 ευρώ
ετήσιο εισόδηµα, να πληρώνει φόρο 3.000 ευρώ, όσο, δηλαδή,
κάποιος άλλος µισθωτός µε εισόδηµα 24.000 ευρώ. ∆ηλαδή,
120.000 ευρώ και 24.000 ευρώ πλήρωναν τον ίδιο φόρο. Ή ένας
πολίτης, µε αποκλειστικό εισόδηµα από ενοίκια, ύψους 12.000
ευρώ. Αυτός είναι ο παραλογισµός που υπήρχε µέχρι σήµερα και
σε αυτόν τον παραλογισµό, βάζουµε τέλος µε δίκαιους φόρους. 

Τα εισοδήµατα από µερίσµατα φορολογούνται ανάλογα µε τα
εισοδήµατα από εργασία, ώστε να µην επιβαρύνονται δυσανά-
λογα οι µικροµέτοχοι και οι µικροµεσαίοι επιχειρηµατίες, αλλά
και να µην απαλλάσσονται παράλογα οι µεγαλοµέτοχοι µεγάλων
εταιρειών και τραπεζών.

Κάνουµε σήµερα και µια σοβαρή προσπάθεια σύλληψης της
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φορολογητέας ύλης, αλλά και διεύρυνσης της φορολογικής
βάσης. Με τεκµήρια προσδιορισµού ελαχίστου εισοδήµατος, επι-
χειρούµε για πρώτη φορά να βάλουµε τέρµα στο καθεστώς φο-
ρολογικής ασυλίας µερικών χιλιάδων φορολογουµένων που
δηλώνουν εισοδήµατα κάτω από το αφορολόγητο, ή στο επίπεδο
του µέσου  µισθωτού, ενώ διαµένουν σε πολυτελείς βίλες και
χρησιµοποιούν πανάκριβα αυτοκίνητα, κότερα και εξοχικά. Το
νοµοσχέδιο δηµιουργεί τεκµήριο εισοδήµατος και φορολογείται
η πολυτελής ζωή, που δεν µπορεί να δικαιολογηθεί από τα δη-
λωθέντα εισοδήµατα. 

Με στοχευµένους ελέγχους, µε διασταυρώσεις στοιχείων που
καθιερώνονται, αλλά και που διευρύνονται µε το νέο νοµοσχέ-
διο, επιχειρούµε -για πρώτη φορά, σοβαρά- να συλλάβουµε και
την πολύ µεγάλη φοροδιαφυγή. Γιατί και αυτό το βλέπουµε. Οι-
κογενειακό εισόδηµα πάνω από 250.000 ευρώ το χρόνο, να δη-
λώνουν µόλις περίπου δυο χιλιάδες Έλληνες, την ίδια στιγµή που
χιλιάδες ακίνητα και βίλες είναι δηλωµένα σε off-shore εταιρείες,
ενώ η συντριπτική πλειοψηφία των πολυτελών αυτοκινήτων δεν
ανήκουν σε φυσικά πρόσωπα ώστε να µπορούν βεβαίως να φο-
ροαποφεύγουν. 

Στέλνουµε λοιπόν, και χρειάζεται όλοι να στείλουµε το µήνυµα,
ένα καθαρό µήνυµα σε όλους: από εδώ και πέρα, καµία ασυλία
για την φοροδιαφυγή. Το ίδιο θα τιµωρηθεί παραδειγµατικά και
η φοροαποφυγή. Κανένας δεν µπορεί να εξαιρεθεί από αυτήν
την αρχή. Αυτή είναι η έννοια της ισότητας, της ισονοµίας, της
ίσης µεταχείρισης απέναντι στο νόµο. ∆εν είναι πλέον δεκτό, ει-
σοδήµατα να κρύβονται πίσω από συναλλαγές µέσω οµίλων,
πίσω από τριγωνικές συναλλαγές µέσω εταιρειών, που εδρεύουν
σε φορολογικούς παραδείσους. 

∆εν είναι αυτά ζητήµατα που πρέπει να αντιµετωπιστούν; Γιατί
ακούω την Αξιωµατική Αντιπολίτευση να µιλάει –λίγο αργά το θυ-
µήθηκε- για ανάπτυξη. Αυτήν την  ανάπτυξη θέλουµε; Αυτό το
κεφάλαιο και αυτήν την επιχειρηµατικότητα θέλουµε; Την επιχει-
ρηµατικότητα της φοροδιαφυγής; Την επιχειρηµατικότητα των
off-shore, για καµουφλάζ στην πολυτέλεια και στον πλούτο; Αυτή
την ανάπτυξη που δεν επενδύεται, αλλά γίνεται απλώς επίδειξη; 

Ήταν δέσµευσή µας και, σήµερα, αυτό το υλοποιούµε. Τα
κέρδη που παραµένουν στην επιχείρηση για να γίνουν επένδυση,
για να γίνουν θέσεις εργασίας φορολογούνται µε χαµηλό συντε-
λεστή. Οι επιχειρήσεις που, σε αυτήν την δύσκολη για την οικο-
νοµία περίοδο, πασχίζουν και διατηρούν θέσεις εργασίας, παρά
την πτώση του τζίρου, έχουν περαιτέρω φορολογικές εκπτώσεις.
Και οι νέοι επιχειρηµατίες στηρίζονται µέσω του νέου φορολογι-
κού νοµοσχεδίου. Έρευνα, καινοτοµία, ευρεσιτεχνίες, πράσινη
ανάπτυξη, έχουν φορολογικά κίνητρα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνω την οµιλία µου, µε µια
παρότρυνση σε όλες τις δυνάµεις του Κοινοβουλίου: Ελάτε να
αλλάξουµε όλοι µαζί εποχή. Ξέρω ότι υπάρχουν πολλοί συνά-
δελφοι, σε όλα τα κόµµατα, που γνωρίζουν καλά, ότι αυτό που
ζήσαµε για χρόνια δεν πάει άλλο. Ελάτε να αφήσουµε πίσω µας
την Ελλάδα της αναξιοπιστίας, της αδικίας, της υπανάπτυξης,
της διαφθοράς, των εξαιρέσεων, των αθέµιτων προνοµίων. Ελάτε
να αποδείξουµε όλοι µαζί, ότι το πολιτικό σύστηµα µπορεί αυτά
να τα διορθώσει τα λάθη που έκανε στο παρελθόν και να γεµίσει
τους Έλληνες και τις Ελληνίδες µε πίστη, µε περηφάνια, ότι αν
δουλέψουµε όλοι µαζί, µπορούµε να ζήσουµε σε µια πολύ καλύ-
τερη χώρα. 

Η Κυβέρνηση, η κοινοβουλευτική µας οµάδα, δουλεύει νύχτα-
µέρα για να γυρίσουµε σελίδα. Και θα το κάνουµε. Θα το πετύ-
χουµε. Με την ψήφιση του φορολογικού νοµοσχεδίου, θα
κάνουµε ένα ακόµα σηµαντικό βήµα. 

Σας καλώ, λοιπόν, όλους, σε αυτήν την εθνική προσπάθεια για
ανάταξη, για ανάπτυξη, για δικαιοσύνη, για σταθερότητα και ευ-
ηµερία, να πάρετε θέση ευθύνης απέναντι στους συµπολίτες
µας, απέναντι στο µέλλον της χώρας, να ψηφίσετε το νοµοσχέ-
διο για την φορολογική πολιτική στη χώρα µας. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής του
νοµοσχεδίου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Αποκατάσταση της

φορολογικής δικαιοσύνης, αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής και
άλλες διατάξεις». 

Έχουν υποβληθεί δυο αιτήσεις ονοµαστικής ψηφοφορίας, µια
αίτηση από Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας και µια επίσης αί-
τηση από Βουλευτές του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, επί
της αρχής του νοµοσχεδίου, των οποίων τα κείµενα έχουν ως
εξής:

«ΑΙΤΗΣΗ ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗΣ ΨΗΦΟΦΟΡΙΑΣ
Οι υπογράφοντες Βουλευτές της Ν∆ µε την αίτηση αυτή ζη-

τούµε την διεξαγωγή ονοµαστικής ψηφορορίας επί της αρχής
του συζητούµενου σχεδίου νόµου «Αποκατάσταση φορολογικής
δικαιοσύνης, αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής και άλλες διατά-
ξεις».

Αθήνα, 13 Απριλίου 2010
Γ. Βλάχος
Ελ. Αυγενάκης
Εµ. Κεφαλογιάννης
Θ. Καράογλου
Κ. Τασούλας
Αθ. Μπούρας
Ι. Βρούτσης
Γ. Κασαπίδης
Μ. Τζίµας
Αλ. ∆ερµετζόπουλος
Στ. Καλαφάτης
Μιχ. Χαλκίδης
Θεοφ. Λεονταρίδης
Ευρ. Στυλιανίδης
Σπ. Ταλιαδούρος
Ελ. Βόζεµπεργκ
Ι. Ανδριανός
Ι. Πλακιωτάκης
Έλσα Παπαδηµητρίου
Οι υπογράφοντες Βουλευτές του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-

γερµού αιτούµεθα τη διενέργεια ονοµαστικής ψηφοφορίας επί
της Αρχής του Σχεδίου Νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών:
«Αποκατάσταση της φορολογικής δικαιοσύνης, αντιµετώπιση της
φοροδιαφυγής και άλλες διατάξεις».

Οι Βουλευτές:
Καρατζαφέρης Γεώργιος
Αϊβαλιώτης Κωνσταντίνος
Ανατολάκης Γεώργιος
Αποστολάτος Βαΐτσης
Βελόπουλος Κυριάκος
Βορίδης Μαυρουδής
Γεωργιάδης Σπυρίδων-Άδωνις
Κοραντής Ιωάννης
Κολοκοτρώνης Άγγελος
Μαρκάκης Παύλος
Παπανδρέου-Παπαδάκη Ουρανία
Πλεύρης Αθανάσιος
Πολατίδης Ηλίας
Ροντούλης Αστέριος
Χρυσανθακόπουλος Αλέξανδρος»
Θα αναγνώσω και τον κατάλογο των υπογραφόντων την αί-

τηση Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας για να διαπιστωθεί αν
υπάρχει ο απαιτούµενος από τον Κανονισµό αριθµός για την
υποβολή της. 

Ο κ. Βλάχος. Παρών.
Ο κ. Αυγενάκης. Παρών.
Ο κ. Κεφαλογιάννης. Παρών.
Ο κ. Καράογλου. Παρών.
Ο κ. Τασούλας. Παρών.
Ο κ. Μπούρας. Παρών.
Ο κ. Βρούτσης. Παρών.
Ο κ. Κασαπίδης. Παρών.
Ο κ. Τζίµας. Παρών.
Ο κ. ∆ερµεντζόπουλος. Παρών.
Ο κ. Καλαφάτης. Παρών.
Ο κ. Χαλκίδης. Παρών.
Ο κ. Λεονταρίδης. Παρών.
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Ο κ. Στυλιανίδης. Παρών.
Ο κ. Ταλιαδούρος. Παρών.
Η κα. Βόζεµπεργκ. Παρούσα.
Ο κ. Αδριανός. Παρών.
Ο κ. Πλακιωτάκης. Παρών.
Η κ. Παπαδηµητρίου. Παρούσα.
Άρα, ο προβλεπόµενος αριθµός έχει συµπληρωθεί. 
Και τώρα θα αναγνώσω και τον κατάλογο των υπογραφόντων

την αίτηση ονοµαστικής ψηφοφορίας των Βουλευτών του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού για να διαπιστωθεί εάν υπάρχει ο
απαιτούµενος από τον Κανονισµό αριθµός για την υποβολή της. 

Ο κ. Καρατζαφέρης Γεώργιος. Παρών.
Επανέκαµψε στην Αίθουσα. Όπως είπα και νωρίτερα, επειδή

έχει ένα µικρό φωνητικό πρόβληµα θα του δώσουµε το λόγο
µετά την ονοµαστική ψηφοφορία.

Ελπίζω µέχρι τότε, κύριε Πρόεδρε, να έχετε ανακτήσει πλή-
ρως τις φωνητικές σας ικανότητες, γιατί είναι αδύνατο να σας
φανταστούµε άφωνο σε αυτήν την Αίθουσα.

Ο κ. Αϊβαλιώτης Κωνσταντίνος. Παρών. 
Ο κ. Ανατολάκης Γεώργιος. Παρών. 
Ο κ. Αποστολάτος Βαΐτσης. Παρών.
Ο κ. Βελόπουλος Κυριάκος. Παρών.
Ο κ. Βορίδης Μαυρουδής. Παρών.
Ο κ. Γεωργιάδης Σπυρίδων-Άδωνις. Παρών.
Ο κ. Κοραντής Ιωάννης. Παρών.
Ο κ. Κολοκοτρώνης Άγγελος. Παρών.
Ο κ. Μαρκάκης Παύλος. Παρών. 
Η κ. Παπανδρέου-Παπαδάκη Ουρανία. Παρούσα.
Ο κ. Πλεύρης Αθανάσιος. Παρών.
Ο κ. Πολατίδης Ηλίας. Παρών.
Ο κ. Ροντούλης Αστέριος. Παρών.

Ο κ. Χρυσανθακόπουλος Αλέξανδρος. Παρών.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει ο απαιτούµενος από

τον Κανονισµό αριθµός υπογραφόντων την αίτηση ονοµαστικής
ψηφοφορίας Βουλευτών.

Συνεπώς διακόπτουµε τη συνεδρίαση για δέκα (10) λεπτά,
σύµφωνα µε τον Κανονισµό.

(∆ΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι,  επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.

Θα διεξαχθεί ονοµαστική ψηφοφορία επί της αρχής του νο-
µοσχεδίου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Αποκατάσταση της
φορολογικής δικαιοσύνης, αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής και
άλλες διατάξεις».

Οι αποδεχόµενοι την αρχή του νοµοσχεδίου λέγουν «ΝΑΙ».
Οι µη αποδεχόµενοι την αρχή του νοµοσχεδίου λέγουν «ΟΧΙ».
Οι αρνούµενοι ψήφο λέγουν «ΠΑΡΩΝ».
Καλούνται επί του καταλόγου ο κ. ∆ηµήτριος Λιντζέρης από

το ΠΑΣΟΚ και ο κ. Αλέξανδρος ∆ερµεντζόπουλος από τη Νέα
∆ηµοκρατία.

Σας ενηµερώνω επίσης, ότι έχουν έρθει στο Προεδρείο τηλε-
οµοιοτυπίες από τους κ.κ. συναδέλφους Βάσω Παπανδρέου, Άγ-
γελο Τόλκα, Μιχάλη Τιµοσίδη, Αγγελική Γκερέκου από το
ΠΑΣΟΚ, των κυρίων Αναστάσιου Νεραντζη και Σωτήριου Χατζη-
γάκη από τη Νέα ∆ηµοκρατία, που βρίσκονται σε αποστολή της
Βουλής και της Κυβέρνησης στο εξωτερικό, σύµφωνα µε το
άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής. 

Οι ψήφοι αυτές θα ανακοινωθούν και θα συνυπολογιστούν
στην καταµέτρηση η οποία θα ακολουθήσει.  

(Οι επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά και έχουν ως
εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Παρακαλώ να αρχίσει η
ανάγνωση του καταλόγου και παρακαλώ να εκφωνηθεί λόγω
υποχρεώσεων πρώτο το όνοµα του κυρίου Πρωθυπουργού του
κ. Παπανδρέου και µετά του κ. Αντώνη Σαµαρά γιατί µε ειδοποί-
ησαν ότι έχουν ανυπερθέτως υποχρεώσεις.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
(ΚΑΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΡΚΕΙΑ ΤΗΣ ΨΗΦΟΦΟΡΙΑΣ)

(Κατά τη διάρκεια της ψηφοφορίας την Προεδρική Έδρα κα-
ταλαµβάνει ο Α’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩ-
ΤΗΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχω την τιµή να ανα-
κοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολου-
θούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας είκοσι τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευ-
τικοί  συνοδοί τους από το 3ο Γενικό Λύκειο Πόρου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακαλώ να συνεχιστεί η ανάγνωση του καταλόγου. 
(ΣΥΝΕΧΙΣΗ ΤΗΣ ΨΗΦΟΦΟΡΙΑΣ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ∆ΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Υπάρχει συνάδελφος ο

οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς.
Κηρύσσεται περαιωµένη η ψηφοφορία και παρακαλώ τους κυ-

ρίους ψηφολέκτες να προβούν στην καταµέτρηση των ψήφων
και στην εξαγωγή του αποτελέσµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το αποτέλεσµα
της διεξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας.

Ψήφισαν 284 Βουλευτές.
Υπέρ της αρχής του νοµοσχεδίου, δηλαδή «ΝΑΙ» ψήφισαν 158

Βουλευτές.
Κατά της αρχής του νοµοσχεδίου, δηλαδή «ΟΧΙ» ψήφισαν 126

Βουλευτές.
«ΠΑΡΩΝ» κανένας, σύµφωνα µε το παρακάτω πρωτόκολλο

ονοµαστικής ψηφοφορίας:
«ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗ ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ ΕΠΙ ΤΗΣ ΑΡΧΗΣ

EΠIKPATEIAΣ NAI OXI 
Ραγκούσης Ιωάννης + 
Παναρίτη Ελένη (Έλενα) + 
Μόσιαλος Ηλίας + 
Τσόκλη Μαρία Γλυκερία (Μάγια) + 
Γερουλάνος Παύλος + 
Σιούφας ∆ηµήτριος + 
Τσουµάνη-Σπέντζα Ευγενία + 
Αυγερινοπούλου ∆ιονυσία + 
Αντώναρος Ευάγγελος + 
Καζάκος Κωνσταντίνος + 
Κοραντής Ιωάννης + 
Μουλόπουλος Βασίλειος + 

Α’ ΑΘΗΝΩΝ 
Σκανδαλίδης Κωνσταντίνος + 
∆ιαµαντοπούλου Άννα +   
Παπουτσής Χρήστος + 
Αλευράς Αθανάσιος (Νάσος) + 
Τσούρας Αθανάσιος + 
Κουβέλης Σπυρίδων + 
Οικονόµου Παντελής + 
Ζούνη Παναγιώτα (Πέµη) + 
Μπακογιάννη Θεοδώρα (Ντόρα) + 
Αβραµόπουλος ∆ηµήτριος +  
Παυλόπουλος Προκόπιος + 
Βόζεµπεργκ Ελισσάβετ (Ελίζα) + 
Πιπιλή Φωτεινή + 
Κανέλλη Γαρυφαλλιά (Λιάνα) -  
Παφίλης Αθανάσιος + 
Πλεύρης Αθανάσιος + 

Τσίπρας Αλέξιος + 

Β’ ΑΘΗΝΩΝ 
Λοβέρδος Ανδρέας + 
Χρυσοχοΐδης Μιχαήλ -   
Κατσέλη Λουκία-Ταρσίτσα (Λούκα) + 
Κακλαµάνης Απόστολος + 
∆ηµαράς Ιωάννης + 
Αποστολάκη Ελένη-Μαρία (Μιλένα) + 
Ανδρουλάκης ∆ηµήτριος (Μίµης) + 
Ξενογιαννακοπούλου Μαρία-Ελίζα (Μαριλίζα) + 
Ευθυµίου Πέτρος + 
Παπανδρέου Βασιλική (Βάσω) + 
Σακοράφα Σοφία + 
Χυτήρης Τηλέµαχος + 
Κουτρουµάνης Γεώργιος + 
Νταλάρα Άννα + 
Γείτονας Κωνσταντίνος + 
Παπαϊωάννου Μιλτιάδης + 
Βούρος Ιωάννης + 
Χαραλαµπόπουλος Γεώργιος-Ερνέστος + 
Πρωτόπαπας Χρήστος + 
Μίχος Λάµπρος +   
Σπηλιωτόπουλος Αριστόβουλος (Άρης) + 
Χατζηδάκης Κωνσταντίνος (Κωστής) + 
Μεϊµαράκης Ευάγγελος-Βασίλειος + 
Μητσοτάκης Κυριάκος + 
Γιακουµάτος Γεράσιµος + 
Καµµένος Παναγιώτης (Πάνος) + 
Παναγιωτόπουλος Παναγιώτης (Πάνος) + 
Παπαθανασίου Γιάννης + 
Πολύδωρας Βύρων + 
Βαρβιτσιώτης Μιλτιάδης + 
Ντινόπουλος Αργύρης + 
Παπαρήγα Αλεξάνδρα -  
Χαλβατζής Σπυρίδων -  
Μαυρίκος Γεώργιος -  
Παπακωνσταντίνου Νικόλαος -  
Πρωτούλης Ιωάννης  -  
Καρατζαφέρης Γεώργιος + 
Γεωργιάδης Σπυρίδων-Άδωνις + 
Αϊβαλιώτης Κωνσταντίνος + 
Κουβέλης Φώτιος-Φανούριος + 
Παπαδηµούλης ∆ηµήτριος + 
Ψαριανός Γρηγόριος + 

ΝΟΜΟΣ ΑΙΤΩΛΙΑΣ ΚΑΙ ΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ 
Μωραΐτης Αθανάσιος (Θάνος) + 
Μακρυπίδης Ανδρέας + 
Γιαννακά Σοφία + 
Κουρουµπλής Παναγιώτης + 
Σαλµάς Μάριος + 
Σταµάτης ∆ηµήτριος + 
Καραγκούνης Κωνσταντίνος + 
Μωραΐτης Νικόλαος - 

ΝΟΜΟΣ ΑΡΓΟΛΙ∆ΟΣ 
Μανιάτης Ιωάννης + 
Ανδριανός Ιωάννης + 
Παπαδηµητρίου Ελισάβετ (Έλσα) + 

ΝΟΜΟΣ ΑΡΚΑ∆ΙΑΣ 
Ρέππας ∆ηµήτριος + 
Κωνσταντινόπουλος Οδυσσέας + 
Λυκουρέντζος Ανδρέας + 

ΝΟΜΟΣ ΑΡΤΗΣ 
Τσιρώνης ∆ηµήτριος + 
Στασινός Παύλος + 
Παπασιώζος Κωνσταντίνος + 



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ]]ΣΤ’ - 14 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 (ΠΡΩΪ) 5637

ΝΟΜΟΣ ΑΤΤΙΚΗΣ 
Παπανδρέου Γιώργος + 
Χριστοφιλοπούλου Παρασκευή (Εύη) + 
Οικονόµου Βασίλειος  + 
Πάγκαλος Θεόδωρος + 
Ασπραδάκης Παντελεήµων (Παντελής) + 
Βρεττός Κωνσταντίνος (Ντίνος) + 
Βλάχος Γεώργιος + 
Μπούρας Αθανάσιος + 
Καντερές Νικόλαος + 
Γκιόκας Ιωάννης -  
Βορίδης Μαυρουδής (Μάκης) + 
Λεβέντης Αθανάσιος + 

ΝΟΜΟΣ ΑΧΑΪΑΣ  
Κατσιφάρας Απόστολος + 
Σπηλιόπουλος Κωνσταντίνος + 
Παπαδόπουλος Αθανάσιος + 
Τριανταφυλλόπουλος Ανδρέας + 
Μπεκίρης Μιχαήλ + 
Νικολόπουλος Νικόλαος + 
Καραθανασόπουλος Νικόλαος + 
Τσούκαλης Νικόλαος + 
Χρυσανθακόπουλος Αλέξανδρος + 

ΝΟΜΟΣ ΒΟΙΩΤΙΑΣ  
Τόγιας Βασίλειος + 
Τσόνογλου-Βυλλιώτη Βασιλική + 
Αγάτσα  Αριάδνη + 
Γιαννάκης Μιχαήλ + 

ΝΟΜΟΣ ΓΡΕΒΕΝΩΝ  
Χαντάβας Αθανάσιος + 

ΝΟΜΟΣ ∆ΡΑΜΑΣ  
Αηδόνης Χρήστος + 
Κεφαλίδου Χαρούλα (Χαρά) + 
Τζίµας Μαργαρίτης + 

ΝΟΜΟΣ ∆Ω∆ΕΚΑΝΗΣΟΥ  
Κρεµαστινός ∆ηµήτριος + 
Νικητιάδης Γεώργιος   + 
Ζωΐδης Νικόλαος + 
Κουσουρνάς Ευστάθιος  + 
Ιατρίδη Τσαµπίκα (Μίκα) + 

ΝΟΜΟΣ ΕΒΡΟΥ 
Ντόλιος Γεώργιος + 
Ρενταρή-Τέντε  Όλγα + 
Τσιαούση Ελένη + 
∆ερµεντζόπουλος Αλέξανδρος + 

ΝΟΜΟΣ ΕΥΒΟΙΑΣ  
Περλεπέ-Σηφουνάκη Αικατερίνη + 
Κεδίκογλου Συµεών + 
Μαρκόπουλος Κωνσταντίνος + 
Κεδίκογλου Συµεών (Σίµος) + 
Μαρίνος Γεώργιος -  
Παπανδρέου-Παπαδάκη Ουρανία + 

ΝΟΜΟΣ ΕΥΡΥΤΑΝΙΑΣ  
Καρανίκας Ηλίας + 

ΝΟΜΟΣ ΖΑΚΥΝΘΟΥ  
Βαρβαρίγος ∆ηµήτριος + 

ΝΟΜΟΣ ΗΛΕΙΑΣ  
Κατρίνης Μιχαήλ + 
Κουτσούκος Γιάννης + 
Αντωνακόπουλος Παναγιώτης  + 
∆ηµητρουλόπουλος Παναγιώτης (Τάκης) + 

Κοντογιάννης Γεώργιος + 
Τζαβάρας Κωνσταντίνος + 

ΝΟΜΟΣ ΗΜΑΘΙΑΣ  
Σιδηρόπουλος Αναστάσιος + 
Γικόνογλου Αθανάσιος + 
Τόλκας Άγγελος + 
Χαλκίδης Μιχαήλ + 

ΝΟΜΟΣ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ  
Κεγκέρογλου Βασίλειος + 
Αρναουτάκης Σταύρος + 
Παρασύρης Φραγκίσκος + 
Στρατάκης Εµµανουήλ + 
Σκραφνάκη Μαρία + 
Αυγενάκης Ελευθέριος + 
Κεφαλογιάννης Εµµανουήλ + 
Κριτσωτάκης Μιχαήλ + 

ΝΟΜΟΣ ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ 
Κατσούρας Χρήστος +       

Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ 
Βενιζέλος Ευάγγελος +   
Καστανίδης Χαράλαµπος  +   
Αράπογλου Χρυσή +   
Μαγκριώτης Ιωάννης +   
Καϊλή Ευδοξία-Εύα -   
Βούγιας Σπυρίδων +   
Ροµπόπουλος Θωµάς +   
Καραµανλής Κωνσταντίνος +  
Γκιουλέκας Κωνσταντίνος +  
Καλαφάτης Σταύρος + 
Ιωαννίδης Ιωάννης +  
Ράπτη Ελένη +  
Ζιώγας Ιωάννης +  
Καλαντίδου  Σοφία -  
Κολοκοτρώνης Άγγελος +  
Κουράκης Αναστάσιος (Τάσος) +      

Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ 
Γερανίδης Βασίλειος +   
Αρβανιτίδης Γεώργιος +   
Καράογλου Θεόδωρος +  
Αναστασιάδης Σάββας +  
Τζέκης Άγγελος +  
Βελόπουλος Κυριάκος +  
Αµανατίδου-Πασχαλίδου  Ευαγγελία (Λίτσα) +

NOMOΣ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ 
Παντούλας Μιχαήλ +   
Αργύρης Ευάγγελος +   
Οικονόµου Αθανάσιος +   
Τασούλας Κωνσταντίνος +  
Καλογιάννης Σταύρος +      

ΝΟΜΟΣ ΚΑΒΑΛΑΣ  
Τιµοσίδης Μιχαήλ +   
Παπουτσής ∆ηµήτριος +   
Εµινίδης Σάββας +   
Παναγιωτόπουλος Νικόλαος +      

ΝΟΜΟΣ ΚΑΡ∆ΙΤΣΗΣ 
Ρόβλιας Κωνσταντίνος +   
Σαλαγιάννης Νικόλαος +   
Θεοχάρη Μαρία +   
Τσιάρας Κωνσταντίνος +  
Ταλιαδούρος Σπυρίδων +      

ΝΟΜΟΣ ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ 
Πετσάλνικος Φίλιππος +   
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Τζικαλάγιας Ζήσης  +      

ΝΟΜΟΣ ΚΕΡΚΥΡΑΣ 
Γκερέκου Αγγελική (Άντζελα) +   
∆ένδιας Νικόλαος-Γεώργιος +  
Χαραλάµπους Χαράλαµπος +      

ΝΟΜΟΣ ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ 
Μοσχόπουλος Σπυρίδωνας +       

ΝΟΜΟΣ ΚΙΛΚΙΣ 
Φλωρίδης Γεώργιος +   
Παραστατίδης Θεόδωρος +   
Κιλτίδης Κωνσταντίνος +      

ΝΟΜΟΣ ΚΟΖΑΝΗΣ 
Κουκουλόπουλος Παρασκευάς +   
Αθανασιάδης Αλέξανδρος +   
Βλατής Ιωάννης +   
Κασαπίδης Γεώργιος +  
Παπαδόπουλος Μιχάλης +      

ΝΟΜΟΣ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ 
Μπεγλίτης Παναγιώτης  +   
Φαρµάκη Αικατερίνη +   
Μανωλάκης Άγγελος +   
Κόλλιας Κωνσταντίνος +      

ΝΟΜΟΣ ΚΥΚΛΑ∆ΩΝ 
Ρήγας Παναγιώτης +   
Παπαµανώλης Γεώργιος +   
Βρούτσης Ιωάννης +      

ΝΟΜΟΣ ΛΑΚΩΝΙΑΣ 
Γρηγοράκος Λεωνίδας +   
∆αβάκης Αθανάσιος +  
Αποστολάκος Γρηγόριος +      

ΝΟΜΟΣ ΛΑΡΙΣΗΣ 
Έξαρχος Βασίλειος +   
Σαχινίδης Φίλιππος +   
Νασιώκας Έκτορας +   
Χαρακόπουλος Μάξιµος +  
Ζώης Χρήστος +  
Σκυλλάκος  Αντώνιος +  
Ροντούλης Αστέριος +  
∆ιώτη Ηρώ +      

ΝΟΜΟΣ ΛΑΣΙΘΙΟΥ 
Καρχιµάκης  Μιχαήλ +   
Πλακιωτάκης Ιωάννης +      

ΝΟΜΟΣ ΛΕΣΒΟΥ 
Σηφουνάκης Νικόλαος +   
Γαληνός Σπυρίδων +  
Σκοπελίτης Σταύρος -

ΝΟΜΟΣ ΛΕΥΚΑ∆ΟΣ 
Μαργέλης  Σπυροπάνος +       

ΝΟΜΟΣ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ 
Καρτάλης  Κων/νος +   
Ζήση Ροδούλα +   
Νάκος Αθανάσιος  +  
Νάνος Απόστολος +  
Μαρκάκης Παύλος +      

ΝΟΜΟΣ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ  
Κουσελάς ∆ηµήτριος +   
Γιαννακοπούλου Κωνσταντίνα (Νάντια) +   
Βουδούρης Οδυσσέας +   

Σαµαράς Αντώνιος +  
Λαµπρόπουλος Ιωάννης +      

ΝΟΜΟΣ ΞΑΝΘΗΣ  
Μάντατζη Τσετίν +   
Ξυνίδης Σωκράτης +   
Κοντός Αλέξανδρος +      

Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ  
Καρύδης ∆ηµήτριος +   
Μπεντενιώτης Εµµανουήλ +   
Μιχαλολιάκος Βασίλειος +  
Μανωλάκου ∆ιαµάντω -  
Αποστολάτος Βαϊτσης +  
∆ρίτσας Θεόδωρος +      

Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ 
Νιώτης Γρηγόριος +   
Λιντζέρης ∆ηµήτριος +   
∆ιαµαντίδης Ιωάννης +   
Τραγάκης Ιωάννης +  
Νεράντζης Αναστάσιος +  
Νικολαΐδου Βαρβάρα (Βέρα) -  
Ανατολάκης Γεώργιος +  
Λαφαζάνης Παναγιώτης +      

ΝΟΜΟΣ ΠΕΛΛΗΣ 
Τζάκρη Θεοδώρα +   
Θεοδωρίδης Ηλίας +   
Γιουµατζίδης Βασίλειος +   
Καρασµάνης Γεώργιος +      

ΝΟΜΟΣ ΠΙΕΡΙΑΣ 
Αµοιρίδης Ιωάννης +   
Παπαγεωργίου Αθανάσιος +   
Μίχου Μαρία +   
Κουκοδήµος Κωνσταντίνος +      

ΝΟΜΟΣ ΠΡΕΒΕΖΗΣ 
Παπαχρήστος Ευάγγελος +   
Τσουµάνης ∆ηµήτριος +      

ΝΟΜΟΣ ΡΕΘΥΜΝΗΣ 
Όθωνας Εµµανουήλ +   
Κεφαλογιάννη Όλγα +      

ΝΟΜΟΣ ΡΟ∆ΟΠΗΣ 
Χατζή Οσµάν Αχµέτ +   
Πεταλωτής Γεώργιος +   
Στυλιανίδης Ευριπίδης +      

ΝΟΜΟΣ ΣΑΜΟΥ 
Βαρδίκος Πυθαγόρας +       

ΝΟΜΟΣ ΣΕΡΡΩΝ 
Μπόλαρης Μάρκος +   
Κουτµερίδης Ευστάθιος +   
Τζελέπης Μιχαήλ +   
Λεονταρίδης Θεόφιλος +  
Καριπίδης Αναστάσιος +  
Κόλλια-Τσαρουχά Μαρία +  
Πολατίδης Ηλίας +      

ΝΟΜΟΣ ΤΡΙΚΑΛΩΝ 
Χάιδος Χρήστος +   
Μαγκούφης Χρήστος +   
Μερεντίτη Αθανασία (Σούλα) +   
Λέγκας Νικόλαος +  
Χατζηγάκης Σωτήριος +
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ΝΟΜΟΣ ΦΘΙΩΤΙ∆ΟΣ 
Τσώνης Νικόλαος +   
Αντωνίου Αντωνία (Τόνια) +   
Μπατζελή Αικατερίνη +   
Σταϊκούρας Χρήστος +  
Γιαννόπουλος Αθανάσιος -      

ΝΟΜΟΣ ΦΛΩΡΙΝΗΣ 
Λιάνης Γεώργιος +   
Κωνσταντινίδης Ευστάθιος +      

ΝΟΜΟΣ ΦΩΚΙ∆ΟΣ 
Παπαθανάση Αφροδίτη +       

ΝΟΜΟΣ ΧΑΛΚΙ∆ΙΚΗΣ 
∆ριβελέγκας  Ιωάννης +   
Λαφαζάνης Αργύριος +   
Βαγιωνάς Γεώργιος +      

ΝΟΜΟΣ ΧΑΝΙΩΝ 
∆αµιανάκης Ευτύχιος +   
Σκουλάκης Εµµανουήλ +   
Βαλυράκης Ιωσήφ +   
Μαρκογιαννάκης Χρήστος +      

ΝΟΜΟΣ ΧΙΟΥ 
Τσουρή Ελπίδα +   
Μουσουρούλης Κωνσταντίνος +  
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O ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ»
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Συνεπώς, το σχέδιο

νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών «Αποκατάσταση της φορο-
λογικής δικαιοσύνης, αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής και άλλες
διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής κατά πλειοψηφία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα συνεχίσουµε τη συζήτηση
επί των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών «Αποκατάσταση της φορολογικής δικαιοσύ-
νης, αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής και άλλες διατάξεις». Θα
προταχθεί η οµιλία του Προέδρου του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη.

Ακολούθως θα συζητηθεί η πρώτη ενότητα των άρθρων 1 έως
64. Κατά τη διάρκεια της οµιλίας του κ. Καρατζαφέρη και των
αµέσων επόµενων τριών οµιλητών, δηλαδή κατά τη διάρκεια της
οµιλίας των τεσσάρων πρώτων οµιλητών οι συνάδελφοι Βου-
λευτές που θέλουν να εγγραφούν επί των άρθρων, µπορούν να
το κάνουν. Μπορούν να ξεκινήσουν από την αρχή της οµιλίας του
κ. Καρατζαφέρη. 

Η διαδικασία ακολούθως θα έχει ως εξής: Θα οµιλήσουν οι ει-
σηγητές και οι ειδικοί αγορητές επί της πρώτης ενότητας των
άρθρων, θα ακολουθήσουν οι αποµείναντες οµιλητές επί της
αρχής και τέλος θα µιλήσουν όσοι τυχόν Βουλευτές εγγραφούν. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επί της διαδικασίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Τώρα θα ακούσουµε την

οµιλία του κ. Καρατζαφέρη και µετά θα πάρετε το λόγο, γιατί κα-
ταλαβαίνω ότι θέλετε να πείτε κάτι για τη διαδικασία που θα ακο-
λουθήσουµε στα άρθρα. Πρέπει όµως να σεβαστούµε τον
Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, που θέλει να µι-
λήσει. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΤΟΓΙΑΣ: Θα διακόψουµε, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Θα διακόψουµε στις

16.00’ και θα ξεκινήσουµε την απογευµατινή συνεδρίαση στις
18.00’.

Κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο για δεκαπέντε λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Θα προσπαθήσω να µιλήσω µε µία αλλοι-
ωµένη φωνή, η οποία αλλοιώθηκε χθες ευθύς µόλις έκανα την
πρόταση στη Νέα ∆ηµοκρατία να κατέβουµε µαζί στους δήµους.
∆εν ξέρω, έκαναν βουντού; Μετά έκλεισε η φωνή µου. Εν πάση

περιπτώσει, έστω και µ’ αυτό το υπόλοιπο της φωνής, θα προ-
σπαθήσω να πω ορισµένα πράγµατα. 

Βρισκόµαστε σε µια τραγική κατάσταση. Θυµάµαι το βράδυ
της 25ης Μαρτίου τα πανηγύρια από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ για
το µεγάλο επίτευγµα. Τότε είχα πει ότι η κ. Μέρκελ κέρδισε και
εµείς δεν χάσαµε. ∆εν κερδίσαµε, αλλά δεν είχαµε χάσει τότε.
Τώρα αποδεικνύεται εν τοις πράγµασι ότι είναι ακόµα αγριότερα
τα πράγµατα.

Κοιτάξτε να δείτε µία παγίδα, στην οποία πέσαµε µέσα και να
τη συνειδητοποιήσετε. Αυτό το λέω χωρίς καµµία διάθεση αντι-
πολιτευτικής τσιρίδας. Και να ήθελα, δεν µπορώ εξάλλου να το
κάνω. 

Η Ευρώπη βρήκε τον εξής µηχανισµό. Κάθε µία χώρα ξεχωρι-
στά, αλλά µε παρτενέρ το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, θα µας
δώσει χρήµατα. Πότε; Αφού «τα τινάξουµε» σαν οικονοµία. Άρα,
αφού οµολογήσουµε ότι είµαστε ένα κράτος- πτώµα. 

Αυτό θα γίνει µε µία διαφορά, ότι η Ευρώπη θα µας δώσει χρή-
µατα µε 5% τοκογλυφικό, δηλαδή παραπάνω από ό,τι δανείζο-
νται οι Φιλιππίνες, το Μεξικό, τριτοκοσµικές χώρες. Για να
καταλάβετε, η Γερµανία δανείζεται µε 2,5% και την ίδια ώρα θα
τα δίνει σε µας µε 5% και θα µας κάνει και χάρη. Ταυτόχρονα,
βάζουµε µέσα στο παιγνίδι το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο για
να µας κάνει «ντα-ντα», το οποίο µας δίνει µε 2,8%.

Λέω, λοιπόν, µπορεί η Κυβέρνηση της Ελλάδος να πει: «Τα ξε-
χωρίζω. Θέλω τα 32 της Ευρώπης, χωρίς τα 8 του ∆ιεθνούς Νο-
µισµατικού Ταµείου». Να πληρώσω δηλαδή µε 5%, αλλά χωρίς
να έχω το βραχνά και τη θηλιά του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου. «Όχι, δεν µπορείς. Μπορώ να πάρω µόνο τα χρήµατα του
∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου µε 2,8%, µε ό,τι σκληρό συνε-
πάγεται αυτό για τη χώρα µου και να µην πάρω τα άλλα λεφτά µε
5%, που είναι τοκογλυφικό; Όχι, δεν µπορείς». 

Ακούστε τι κόλπο βρήκαν και είναι ευχαριστηµένη η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ που πέτυχε την παγίδευση, δηλαδή δύο θηλιές.
Τους είπατε «την µία θηλιά, διαλέξτε ποια θηλιά θέλετε»… 

ΜΙΧΑΛΗΣ ΜΠΕΚΙΡΗΣ: ∆εν υπάρχει κανείς από την Κυβέρνηση
εδώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): ∆εν υπάρχει. Και που είναι παρόντες, είναι
τελικά απόντες, µην στενοχωριέστε. 

Ερωτώ, λοιπόν, µπορεί µε µία θηλιά; Εφόσον δεν µπορούµε
να αποφύγουµε καµµία θηλιά, γιατί πρέπει να έχουµε τρεις θη-
λιές, Ευρωπαϊκή Ένωση, Ευρωπαϊκή Τράπεζα και ∆ιεθνές Νοµι-
σµατικό Ταµείο; Άρα, λοιπόν, να ξεκαθαρίσουµε ότι από εκεί δεν
υπάρχει καµµία βοήθεια. Αν βοηθηθούµε, θα βοηθηθούµε µόνοι
µας. Επιτέλους, όµως, να υπάρξει µία εθνική πολιτική, την οποία
δεν βλέπω. 

Ακούω διαµαρτυρίες από την Αριστερά. Βεβαίως είναι δικαί-
ωµά της και µάλιστα σύµφυτο. Πρόταση, όµως, δεν ακούω. ∆εν
άκουσα να ανακαλέσει το ένα µέρος της Αριστεράς την πρότασή
του προ µερικών µηνών να προσλάβουµε ακόµα εκατό χιλιάδες
δηµοσίους υπαλλήλους. Είναι δυνατόν µ’ αυτήν την πρόταση εν
ισχύι να συζητάµε σοβαρά ότι µπορεί ο τόπος να πάει µπροστά; 

Είναι εν ισχύι ακόµα η πρόταση του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας για κατώτατο µισθό 1.400 ευρώ. Εγώ θα στρογγυ-
λέψω το ποσό στα 2.000 ευρώ. Με ποιες προϋποθέσεις; Ποιος
θα τα δώσει; Ποιο πτωχευµένο κράτος ή ποια επιχείρηση θα
δώσει αυτά τα λεφτά, όταν η µία επιχείρηση µετά την άλλη βάζει
λουκέτο; Άρα, δεν υπάρχει ένα µίνιµουµ εθνικής συµπεριφοράς,
για το πώς θα βγάλουµε τη χώρα από το τέλµα.

Εµείς προσήλθαµε στο ΠΑΣΟΚ να βοηθήσουµε τουλάχιστον
όσον αφορά τη διεθνή αντιµετώπιση, να δώσουµε την οποιαδή-
ποτε βοήθεια µπορούσαµε. Βεβαίως, δεν ψηφίσαµε τα µέτρα
σταθερότητας στο µεγαλύτερο βαθµό, γιατί δεν το πιστεύαµε. 

Θυµίζω στους νεοδηµοκράτες ότι ψήφισαν δεκαέξι άρθρα και
εµείς δεκαπέντε. Τώρα πώς εµείς, που ψηφίσαµε λιγότερα, εί-
µαστε πιο κοντά στο ΠΑΣΟΚ και κάνουµε αβάντα, αυτό µόνο η
µαθηµατική ανάλυση του Αρχηγού της Νέας ∆ηµοκρατίας µπο-
ρεί να το καταφέρει. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Σήµερα, βεβαίως, διαφωνούµε πλήρως. Κύριε Υπουργέ, υπάρ-
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χει µία ιδεολογία στο όλο φορολογικό σύστηµα, όπως το φα-
ντάζεστε, που έχει να κάνει µε τη φυσική σας ιδεολογία. Αυτά
που κάνετε τώρα τα έκανε το Σοβιέτ πριν από εκατό χρόνια. Το
Σοβιέτ δεν τους πήρε τα σπίτια. Τους έβαλε τέτοια φορολογία,
ώστε τα έδωσαν µόνοι τους τα σπίτια. 

Αυτό κάνετε εσείς. Στοχοποιείτε την ιδιοκτησία και ποινικο-
ποιείτε το επιχειρείν. Τιµωρείται δηλαδή οποιοσδήποτε Έλληνας
υπήρξε νοικοκύρης. Αυτός ο Έλληνας που έκανε το φαγητό του
παξιµάδι -για να µην χρησιµοποιήσω την λέξη όπως λέγεται, γιατί
δεν είναι καθόλου εύηχη- αυτός που κατόρθωσε να χτίσει δύο
κεραµίδια, ποινικοποιείται. «Κακώς το έκανες, θα σου αλλάξω τα
φώτα». 

Ή τους λέτε σήµερα: να τα χαλάς στο καφενείο, να τα τρως,
να µη δουλεύεις, να µη προσπαθήσεις. Αυτή είναι η λογική.
Έχετε υπόψη σας ότι ξεχαρβαλώνει το κράτος; Ουδείς, µε οποι-
οδήποτε τρόπο βγάζει λεφτά, δεν θα αγοράζει ακίνητο. Αυτός
που αύριο θα πάρει 19.000.000 στο τζακ-ποτ δεν πρόκειται να
αγοράσει ακίνητα. Γιατί να τα αγοράσει; Σου λέει «να µε πιάσει
ο Παπακωνσταντίνου και να µε τινάξει στον αέρα;». 

Για ποιο λόγο; Εξηγήστε µου, ποια είναι η λογική σας; Τι έχετε
µε την ιδιοκτησία και την µισείτε τόσο πολύ; Εδώ την ποινικοποι-
είτε. Αυτός είναι ο λόγος. Λάθη επί λαθών. Την κρίση –το λέω
άλλη µια φορά- την έχω µελετήσει σε βάθος. ∆εν τη φοβάµαι.
Την ακρισία σας φοβάµαι. 

Και δεν είναι ότι η διάθεσή σας δεν είναι να βοηθήσετε. Θέ-
λετε να βοηθήσετε, αλλά δεν ξέρετε τον τρόπο, κύριε Υπουργέ.
Πολλά κολέγια, πολλά ντοκτορά βλέπω και ανακατεύονται στο
Μαξίµου. Άνθρωπος «της πιάτσας» κανένας. Βρήκατε έναν άν-
θρωπο που να είχε ένα ευρώ και να το έκανε δύο ευρώ; 

Εγώ, κύριε Υπουργέ, ήµουν πιο «ξεβράκωτος» από εσάς, κύριε
Υπουργέ και κατόρθωσα από το µηδέν να φτιάξω αυτά που έχω.
Έναν άνθρωπο δεν έχετε και εσείς να σας πει πώς λειτουργεί η
αγορά; Αλλιώς αντιδρούν οι αριθµοί εις τη θεωρία και αλλιώς εις
την πράξη.

Πείτε µου κάτι στο οποίο µπορούµε να βασιζόµαστε. Είστε
ξένος επενδυτής, είστε ξένος αναλυτής. Γιατί να βασιστείτε στο
ότι η Ελλάδα θα βγει από απ’ αυτόν το φαύλο κύκλο; Γιατί; Ποια
είναι η ευκαιρία; Τι βγάζουµε; Τι προϊόν βγάζουµε; Η Ελλάδα
αποφασίζει να ενισχύσει να κάνουµε, ξέρω εγώ, φασόλια κον-
σέρβα. Τίποτα! Αυτή η ύφεση είναι που µας καταδικάζει. Ό,τι και
να κάνετε, και µαγικά να κάνετε, δεν µπορείτε να αλλάξετε τη
γνώµη των έξω για µας. Αυτά τα φορολογικά µέτρα είναι πράγ-
µατι καθοριστικά, για να κάνουµε την Ελλάδα από κώµα, πτώµα!
Αυτό κάνετε. Πείτε µου τι θα κινηθεί µε όλα αυτά. 

Εµείς έχουµε προτάσεις, αλλά κινούνται στην αντίθετη κατεύ-
θυνση από σας. Σας λέµε, κύριε Υπουργέ: Μέχρι 200.000 τζίρο
οποιασδήποτε επιχείρησης, αφορολόγητο. Με µία προϋπόθεση:
Να έχει µίνιµουµ δέκα εργαζόµενους. Μίνιµουµ! ∆εν θέλουµε
λεφτά. Γιατί αν έχω µια επιχείρηση που κάνει 200.000 τζίρο, εγώ,
σαν κράτος, παίρνω ήδη τις 42.000 από το ΦΠΑ και µου απα-
σχολεί και κάποιους εργαζόµενους. Προχωρήστε σε τολµηρά
πράγµατα! 

Έχουµε µετά, κύριε Υπουργέ, ένα εκατοµµύριο εκατόν πενή-
ντα χιλιάδες  δηµοσίους υπαλλήλους. Ξέρετε πόσους χρειάζεται
για να λειτουργήσει το κράτος; Τριακόσιους πενήντα. Εξυπηρε-
τεί τους οκτακόσιους να τους έχετε στο σπίτι και να τους πλη-
ρώνετε. Ζηµιά κάνουν. Και το είπε Υπουργός δικός σας. 

Εµείς λοιπόν προτείνουµε ριζοσπαστικά πράγµατα. Πληρώνο-
νται από το δηµόσιο, δεν χάνουν τη σχέση που έχουν µε το ∆η-
µόσιο και πάρτε τους και δώστε τους σε παραγωγικές
επιχειρήσεις εξαγωγικές, να κατέβει το κόστος του προϊόντος.
Τους έχετε, που τους έχετε και τους πληρώνετε. Ας βγει κάτι,
λοιπόν, απ’ αυτή την πληρωµή την οποία τους κάνετε. Ας έχουµε
παραγωγή προϊόντων ανταγωνιστικών, να πουλήσουµε, να φέ-
ρουµε λεφτά µέσα. Τίποτα δεν γίνεται. Αυξάνονται οι δηµόσιοι
υπάλληλοι -ακούω συνεχώς πάλι για προσλήψεις- δεν παράγε-
ται έργο, δεν κινείται η µηχανή. Πείτε µου εσείς, οι Βουλευτές
του Ελληνικού Κοινοβουλίου, ένα µεγάλο εργοστάσιο που να ξέ-
ρετε, πείτε µου ότι γίνεται σε αυτή την περιοχή, να πάµε κι εµείς
να το φωτογραφίσουµε, να πούµε «µπράβο». Πείτε µου µία επέν-
δυση. 

Είπα προχθές µία πρόταση και ευτυχώς που ο Πρωθυπουργός
-το είπα και την άλλη φορά- έχει καλό αυτί και την πρόταση την
οποία του έκανα, ότι «επιτέλους, πάρε στο Μέγαρο Μαξίµου τις
επενδύσεις», το κάνει. ∆ιάβασα σήµερα στην ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ -
εκτός αν δεν το γράφει σωστά η ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ- ότι το Μαξίµου
θα αναλάβει επιτέλους το διοικητικό έλεγχο των επενδύσεων. Εκ-
κρεµούν επενδύσεις από την εποχή που ήταν η Νέα ∆ηµοκρα-
τία, επί Αλογοσκούφη ακόµα. Και πέρασε και ο Παπαθανασίου,
ήρθατε κι εσείς, η κ. Κατσέλη, και υπάρχουν ακόµα εκκρεµείς
επενδύσεις. Μα, είναι δυνατόν; ∆εν µπορούµε να απλοποιήσουµε
τα πράγµατα; ∆εν µπορούµε να βγάζουµε γρήγορα άδειες; ∆εν
µπορεί αυτός ο οποίος έρχεται απέξω να γλυτώνει το να «λαδώ-
νει» από το δήµαρχο, το νοµάρχη, τον πολεοδόµο, µέχρι τον πε-
ριφερειάρχη; Αυτά δεν µας λένε; Τους ίδιους ανθρώπους –σας
είπα και την άλλη φορά- ακούσαµε στο Λονδίνο, κύριε Υπουργέ.
∆εν ξέρω αν εσάς σας τα κρύψανε. Εµένα αυτά µου είπαν. 

∆εν µπορούµε, λοιπόν, να βρούµε τον τρόπο να αυξήσουµε
επιτέλους το τζίρο; Πέφτει ο τζίρος. Πήγατε 21% το Φ.Π.Α. Μα-
ζέψατε περισσότερα λεφτά απ’ ό,τι µαζεύατε µε το 19%; Ερώ-
τηση: Με 19% µαζεύατε το σύνολο του προϊόντος; Όχι. Αυξάνετε
τη φορολογητέα ύλη, βάζετε παντού φορολογία. Με ποιους εφο-
ριακούς, κύριε Υπουργέ; Με αυτούς που έχετε; Υπάρχουν έντι-
µοι, δεν λέω, αλλά ξέρουµε όλοι τι συµβαίνει µέσα στο σύστηµα.
Ξέρουµε ότι δεν υπάρχει καµµία Εφορία όπου δεν υπάρχουν κά-
ποιοι οι οποίοι στήνουν τις δουλειές. Αυτοί οι ίδιοι δηλαδή αύριο
θα φέρουν περισσότερη φορολογητέα ύλη; ∆ηλαδή θα βάλετε
έναν εφοριακό σε κάθε ταξί µέσα; Είναι σοβαρά πράγµατα αυτά;
Ή σε κάθε λαϊκή αγορά; ∆ηλαδή µαζί µε τις µπάµιες και τις ντο-
µάτες θα έχετε κι έναν εφοριακό; Αυτή είναι η πρόταση; Όχι.
Πρέπει να γίνει τελείως διαφορετικά. 

Ακούστε, κύριε Υπουργέ. Έχετε εκατό χιλιάδες ταξί. Θα πείτε:
«Εγώ θα βάλω ένα ειδικό τέλος, όπως έχω στα ΙΧ», ένα ποσό που
θα προσδιορίσετε. Θα είναι 2.000; ∆υο χιλιάδες. «Για να πάρεις
το σήµα να κυκλοφορήσεις την 1η Γενάρη, εγώ θα πάρω 2.000».
Θα ξέρεις µετρηµένα ότι έχεις 2.000 επί εκατό χιλιάδες ταξί. 

Θα πας στη λαϊκή αγορά και θα πεις: «Για να σου δώσω άδεια
να πας στη λαϊκή αγορά» -υπολογίστε το ποσοστό- «θέλω 1.500
το χρόνο». Έχεις τόσους πάγκους, τόσα  και χιλιοπεντακοσά-
ρικα. Τελειώνει η υπόθεση. 

Θα πάτε στα ιατρεία των γιατρών. Βεβαίως, είναι για πλάκα
όταν ακούς ότι µεγαλοµαιευτήρας για µια έκτρωση παίρνει όσα
δηλώνει το χρόνο. Θα πείτε λοιπόν: «Πού έχεις το ιατρείο σου;»
Όπως έχουµε αντικειµενικές αξίες, θα πείτε: Περιοχή Κολωνα-
κίου: «Για να σου δώσω άδεια ιατρείου εγώ θέλω 30.000». Εάν
πας στο Αιγάλεω, 10.000. Αν πάς, ξέρω εγώ, στο Κιάτο, θα είναι
2.000. Αν πας σε νησί ή σε κωµόπολη µε κάτω από πέντε χιλιά-
δες, θα πεις «δεν θέλω καθόλου φορολογία», για να γίνει και απο-
κέντρωση. Απλά πράγµατα. Θα βάλουµε τώρα σε κάθε ιατρείο
µαζί µε τη νοσοκόµα κι έναν εφοριακό! ∆εν γίνονται αυτά που
λέτε. ∆είχνουν ότι είστε εκτός πιάτσας. Έχετε λάθος στόχο.
Πάρτι κάνουν οι εφοριακοί. Σαµπάνιες ανοίγουν. Λένε: «Αµάν, πε-
λατεία που µας στέλνει ο κ. Παπακωνσταντίνου». Περί αυτού
πρόκειται και αυτό κάνετε. 

Σας έχω πει χίλιες φορές για την οικοδοµή. Θάβετε την οικο-
δοµή. Νεκροταφείο η οικοδοµή! Μόνο η οικοδοµή µπορεί να µας
βγάλει στο µεσοδιάστηµα, ώσπου να πάρει µπρος η ατµοµηχανή
της ανάπτυξης. Μόνο η οικοδοµή! 

Και φωνάζω γι’ αυτό το έρηµο το «πόθεν έσχες». Τι σηµαίνει
«πόθεν έσχες»; Με τα κρυµµένα -ή όπως θέλετε πείτε τα- τα
κλεµµένα -οποιαδήποτε ορολογία θέλετε βάλτε µπροστά, την πιο
προκλητική, εγώ είµαι έτοιµος να ακούσω- µε αυτά τα λεφτά
ούτως ή άλλως εγώ, το κράτος, δεν έχω καµµία σχέση, µε έπια-
σαν στον ύπνο, κλείσανε τη δουλειά, έχασα την επαφή. Κι είπα
την άλλη φορά την εξής κουβέντα κι έγινε επανάσταση στην Αί-
θουσα. Όποιος, επιτέλους, έχει αγοράσει ένα διαµέρισµα έχει
κάνει φοροδιαφυγή. Λέει: 110 η αντικειµενική, το πληρώνει 220
το διαµέρισµα και συνεργάζεται η Εφορία, µε την κοµπίνα, η συµ-
βολαιογράφος, ο ιδιοκτήτης, ο αγοραστής, όλοι. Και τα 120 δεν
δηλώνονται. Έχετε σκεφθεί για τι λεφτά µιλάµε; Λέω, λοιπόν:
Όλα αυτά τα λεφτά, τα οποία απεκρύβησαν από το κράτος, τα
οποία δεν τα πήρα στην προσοχή µου εγώ, να τα βγάλω έξω, να
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αρχίσω να παίρνω απ’ αυτά τα κλεµµένα από το κράτος. 
Όσον αφορά το 21% που βάλατε τώρα µε την οικοδοµή, πείτε:

«κτίστε, κτίστε, κτίστε». Ήταν εντολή του Καραµανλή προς το
Μάρτη του 1988 και φύγαµε από την ύφεση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Καρατζαφέρη)

Κύριε Πρόεδρε, θα χρειαστώ λίγο χρόνο ακόµη. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεχίστε, κύριε Πρόε-

δρε. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Είναι λάθος επί λαθών. ∆εν καταλαβαίνετε.
∆εν έχετε κακή διάθεση και πρόθεση. ∆εν ξέρετε. Κι αυτό είναι
το επικίνδυνο. 

Κι έρχοµαι στο πιο σκληρό ίσως θέµα.  Κι εγώ θα σας πω αλή-
θειες. Θέλει, δεν θέλει η Ελλάδα θα προχωρήσει σε αναδιαµόρ-
φωση, αναδιαπραγµάτευση όχι του χρέους, κύριε Υπουργέ, -δεν
θα επιτρέψουµε η Ελλάδα να γίνει Λατινική Αµερική- αλλά των
ηµεροµηνιών λήξεως. Θα τους πείτε: Σε καθετί που λήγει το
2010, το 2011, το 2012, το 2013 εγώ θέλω να πάει πίσω τρία χρό-
νια. Αν πάρετε µια αναπνοή τριών ετών, τότε θα µπορέσουµε να
τα βάλουµε σε ρύθµιση. ∆ιαφορετικά, ό,τι και να κάνετε, όσα και
να σας δώσει η Ευρώπη, οποιοδήποτε επιτόκιο και να πετύχετε,
θα σας καβαλάνε αυτά τα οποία λήγουν. Καταλάβετέ το. Θάρ-
ρος θέλει, θάρρος το οποίο δεν το δείχνετε, γιατί φοβάστε το
οτιδήποτε. 

Κι εδώ κάνω και µια έκκληση προς την Αριστερά. Η πιο εύκολη
λύση είναι να ξεσηκώσουµε τον κόσµο, να πούµε: «βγείτε όλοι
στο δρόµο. Να, αυτή η κακιά  Κυβέρνηση που σας φορολογεί,
που σας κάνει…» Και µετά; Κι αν ανάψει η σπίθα; Πόσο χωρίζει
τη σπίθα από µια ειρηνική διαδήλωση; Τόσο δα. Βλέπετε ότι δεν
ελέγχονται. Αν εξαιρέσεις βεβαίως του ΚΚΕ κάποιες συγκε-
ντρώσεις, οι άλλες δεν ελέγχονται. Έρχεται η «παρέα» του κ. Μα-
ζιώτη και βάζει µια σπίθα κι αλλάζει την κατάσταση. Όσο, κύριε
Υπουργέ, ο Μαζιώτης είναι αρχηγός του «Επαναστατικού
Αγώνα», άλλο τόσο µε αυτά τα µέτρα θα µπορέσετε να βγείτε
πάνω. Να το ξέρετε.

Αυτά, λοιπόν, προς γνώση και συµµόρφωση. Εµείς θα συνεχί-
σουµε να δείχνουµε µια φιλική διάθεση εις την προσπάθεια επί-
λυσης του µεγάλου εθνικού θέµατος. Πέτρες στη τζαµαρία εµείς
δεν θα πετάµε, όµως δεν µπορεί κανείς να µας αναγκάσει να ψη-
φίζουµε πράγµατα, τα οποία δεν πιστεύουµε. Και αυτό το νοµο-
σχέδιο δεν το πιστεύουµε από την αρχή µέχρι το τέλος. Είναι
λάθος η φιλοσοφία του, ξεκινάει λάθος και καταλήγει λάθος!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑ.Ο.Σ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Πρό-

εδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού. Και τώρα να προχω-
ρήσουµε στη συζήτηση, έτσι όπως συνεννοηθήκαµε. 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε θα ήθελα, παρα-
καλώ, το λόγο επί της διαδικασίας, για ένα λεπτό. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κ. Μακρυπίδη,
έχετε το λόγο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Στην πρόταση που έγινε από τη
µεριά του Προεδρείου, οι εισηγητές, µετά από συνεννόηση, κά-
νουµε µια άλλη αντιπρόταση που νοµίζω ότι θα διευκολύνει
όλους µας, για να υπεισέλθουµε και στην ουσία των διατάξεων
και των άρθρων του νοµοσχεδίου.  Προτείνουµε, λοιπόν, να γίνει
τώρα η εισήγηση εκ µέρους των εισηγητών όσον αφορά τα
άρθρα από το 1 µέχρι το 26, στην απογευµατινή συνεδρίαση από
το άρθρο 27 µέχρι το 64, να γίνουν οι τοποθετήσεις των Βου-
λευτών, κι αυτών που έχουν γραφτεί επί της αρχής, αλλά και επί
των άρθρων, και αύριο να συνεχίσουµε από το άρθρο 65 µέχρι το
τέλος.

∆εν αλλάζουµε στην ουσία τη διαδικασία που έχετε, αφού θα
διευκολυνθούµε σήµερα, γιατί ήδη η ώρα έχει πάει 14.30’. Με τις
εισηγήσεις που θα κάνουµε, κλείνει ο χρόνος µέχρι το µεσηµέρι. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν είναι...
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι, ορίστε κ. Καράο-

γλου, έχετε το λόγο. 
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Συµφωνούµε µε την προτεινόµενη

διαδικασία, γιατί πιστεύουµε ότι πραγµατικά τα άρθρα 1 έως 26

είναι πάρα πολύ σηµαντικά. Νοµίζουµε ότι µε αυτόν τον τρόπο θα
υπάρχει ο επαρκής χρόνος των δεκαπέντε λεπτών που φαντά-
ζοµαι ότι θα µας δώσετε, έτσι ώστε να υπάρξει µία αναλυτική
προσέγγιση των συγκεκριµένων άρθρων, γιατί πραγµατικά υπάρ-
χει µεγάλη ανάγκη να γίνει αναλυτική προσέγγιση. Και βέβαια,
να συνεχίσουµε, όπως είπε το απόγευµα, από τα άρθρα 27 έως
64 και αύριο το πρωί µε τα υπόλοιπα άρθρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ο κ. Τζέκης έχει το
λόγο. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ. 
Θέλω να συµφωνήσω µε την πρόταση, η οποία γίνεται. Πι-

στεύουµε ότι είναι ρεαλιστική και ότι µπορεί να πραγµατοποιηθεί.
Γιατί, ξέρετε, ότι µέχρι το 67 είναι τα κυριότερα άρθρα. Είναι
τόσο για τη φορολογία του εισοδήµατος, είναι για την ακίνητη
περιουσία, είναι για το ΦΠΑ κ.λπ..

Πιστεύω δηλαδή ότι το Προεδρείο πρέπει να λάβει υπ’ όψιν
την πρόταση που έγινε και η οποία είναι βγαλµένη µέσα από µία
συνεννόηση, για να µπορέσουµε να έχουµε και καλό αποτέλε-
σµα. Να ενηµερώσω, βέβαια, το Προεδρείο ότι στην Επιτροπή
έγιναν τέσσερις ή πέντε, αν θυµάµαι, ενότητες. Εδώ ας γίνουν
τουλάχιστον τρεις, για να µπορέσουµε να αναλύσουµε τα θέ-
µατα. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρά το γεγονός ότι
υπάρχει µία λογική στο αίτηµα, θέλω να σας πληροφορήσω ότι
είναι εγγεγραµµένοι για την πρώτη ενότητα, έτσι όπως έγινε η
ανακοίνωση, εξήντα πέντε συνάδελφοι. Επιδίωξη του Προε-
δρείου είναι να εξαντληθεί ο κατάλογος. Έτσι, λοιπόν, εάν δια-
νεµηθεί ο χρόνος σε δύο υποενότητες, αυτής της βασικής
ενότητας, δεν προβλέπεται ότι θα ολοκληρωθεί ο κατάλογος.
Έτσι, θα επιµείνουµε στον προγραµµατισµό του Προεδρείου για
τη µία ενότητα, σας παρακαλώ, να προχωρήσουµε στη συζήτηση
για να εξοικονοµήσουµε χρόνο, γιατί απόψε η συζήτηση επί της
πρώτης ενότητος στη 01.00’ η ώρα θα πρέπει να έχει τελειώσει.
Και αύριο θα προχωρήσουµε στη δεύτερη ενότητα. 

∆υστυχώς, δεν υπάρχει ευχέρεια να έχουµε µια πιο άνετη συ-
ζήτηση είτε µε υποδιαιρέσεις των κεφαλαίων του νοµοσχεδίου
είτε µε οποιοδήποτε άλλο τρόπο ή διεύρυνση του χρόνου. Συνε-
πώς, θα µιλήσουν οι εισηγητές, θα προχωρήσουµε µε µία άνεση
χρόνου όσο αφορά τη χρονική διάρκεια των οµιλιών και θα το
δούµε στην πορεία. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Πόσο χρόνο, κύριε Πρόεδρε; Γιατί κά-
ποιοι από εµάς είµαστε από τις 10.00’ το πρωί, θα πάρουµε το
λόγο για δέκα λεπτά, για είκοσι λεπτά; 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Με συγχωρείτε. Οι ει-
σηγητές θα έχουν το χρόνο των δεκαπέντε λεπτών µε ανοχή. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου δίνετε το λόγο πα-
ρακαλώ;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μην επιµένετε, γιατί ο
προγραµµατισµός λαµβάνει περισσότερα πράγµατα υπ’ όψιν
του. Θα σας έλεγα, παραδείγµατος χάριν, για την ποιότητα των
άρθρων, που ήταν βασικό επιχείρηµα, επειδή τα πρώτα άρθρα
έχουν µία βαρύτητα και από τους τρεις εισηγητές άκουσα αυτή
την άποψη. Σας λέω ότι µπορεί να γίνει η έµφαση στα άρθρα τα
ποιοτικά και τα υπόλοιπα να τα παρακάµψουµε µε δευτερεύου-
σες αναφορές. Για όλα υπάρχει λύση από τους καλούς Κοινο-
βουλευτικούς, όπως είναι οι συνάδελφοι στους οποίους
απευθύνοµαι. 

Ορίστε, κύριε Τζέκη. 
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: ∆εν έχω αντίρρηση σ’ αυτό που λέτε, αλλά

πρέπει να λάβετε υπ’ όψιν το Προεδρείο ότι µέχρι το 67, το 68
είναι σοβαρά ζητήµατα πολύ µεγάλης σηµασίας. ∆ηλαδή τα δε-
καπέντε λεπτά και εδώ είναι πολλά τα σηµαντικά σηµεία, δεν
µπορούν να καλύψουν τα εξήντα επτά. Και θα παρακαλέσω πάρα
πολύ, επειδή έχουµε ασχοληθεί µε το περιεχόµενο του νοµο-
σχεδίου, ότι πραγµατικά η πρόταση που σας γίνεται, πρέπει να
παρθεί  υπ’ όψιν. Πρέπει να παρθεί υπ’ όψιν από την πλευρά του
Προεδρείου. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα προχωρήσουµε µε
την αγόρευση των εισηγητών.

Ο κ. Πολατίδης έχει το λόγο. 
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε, για το συ-
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γκεκριµένο θέµα ότι πρέπει να γίνεται µία ουσιαστική συζήτηση.
Με το εάν συζητήσουµε σε µία ενότητα έστω δεκαπέντε λεπτών
τα άρθρα 1 έως 67, γιατί υπάρχουν νοµοσχέδια ολόκληρα, τα
οποία είναι πολύ µικρότερα και αφιερώνεται αυτός ο χρόνος. ∆εν
νοµίζω ότι το ζητούµενο είναι να προσαρµοστεί η συζήτηση στον
προγραµµατισµό του Προεδρείου, αλλά µάλλον να γίνει η συζή-
τηση όπως πρέπει. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν έχω ευχέρεια να
αλλάξω τον προγραµµατισµό του Προεδρείου. Ζητώ όµως να
σκεφτείτε τον αντίλογο. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόε-
δρε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μισό λεπτό, κύριε Πρό-
εδρε. 

Σας ζητώ, όµως, να σκεφτείτε τον αντίλογο από πλευράς Προ-
εδρείου, ο οποίος λέει απλά ότι πρέπει να εξαντληθεί, ότι επι-
διώκουµε να εξαντληθεί ο κατάλογος των οµιλητών. Εάν θέλετε
να προχωρήσω σε πιο εξονυχιστικό έλεγχο των προτάσεών σας,
σας λέω ότι θα µπορούσε να γίνει και καταµερισµός του έργου,
των παρεµβάσεων δηλαδή των συναδέλφων, ώστε να καλυφθούν
όλα τα σηµεία µε µία κατανοµή των άρθρων µεταξύ των παρεµ-
βαινόντων συναδέλφων. Αλλά δεν είναι της παρούσης αυτό. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: ∆ώστε, αν θέλετε το χρόνο. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Πρόεδρε. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: ∆ώστε, αν θέλετε στους ειση-

γητές τη δυνατότητα περισσότερου χρόνου τον οποίο να µοιρά-
σουν τώρα στην αρχή και το απόγευµα να ξαναπάρουν το λόγο.
Και οι Βουλευτές που θα µιλήσουν έχουν προφανώς κάποια
άρθρα υπ’ όψιν τους ώστε να τοποθετηθούν. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το έπραξα ήδη. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ας πάει όλη η ενότητα, αλλά οι

εισηγητές να τοποθετηθούν τώρα, το πρωί, µέχρι εκεί που νοµί-
ζουν και το απόγευµα να αναφερθούν στα υπόλοιπα. Θα έχουν
περισσότερο χρόνο και θα ικανοποιηθούν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Τώρα θα σας απαντήσω. Σας ευχαριστώ πολύ. 
Σας λέω ότι κατά τον προγραµµατισµό που έχω στα χαρτιά, οι

Εισηγητές είχαν οκτώ λεπτά και το κάναµε µε γενναιότητα και
ευελιξία ταυτόχρονα, δεκαπέντε λεπτά. Τώρα, για τους εισηγη-
τές, έτσι αποδέχοµαι την παρέµβασή σας. Προχωρούµε. 

Ο εισηγητής της πλειοψηφίας κ. Μακρυπίδης έχει το λόγο. 
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά τις τοποθετήσεις που έγι-

ναν επί του νοµοσχεδίου επί της αρχής µπορώ να πω ότι η συ-
ζήτηση επί των άρθρων γίνεται πιο εύκολη και θέλω να πιστεύω
θα είναι, παρά την πίεση του χρόνου, και πιο αποτελεσµατική και
αυτό γιατί ήδη σε µεγάλο βαθµό το ζητούµενο νοµοσχέδιο επι-
βεβαιώνεται ότι είναι ένα νοµοσχέδιο που έρχεται να αλλάξει
άρδην το υπάρχον φορολογικό σύστηµα και µάλιστα είναι το πιο
ριζοσπαστικό φορολογικό νοµοσχέδιο της τελευταίας εικοσαε-
τίας. Αυτό επιβεβαιώνεται µε τη συζήτηση που έγινε επί της
αρχής, αλλά και από τα συγκεκριµένα άρθρα. 

Στο άρθρο 1 περιλαµβάνεται ο τρόπος φορολόγησης των ει-
σοδηµάτων φυσικών προσώπων µ’ έναν τρόπο δίκαιο και αποτε-
λεσµατικό. Γιατί; Γιατί µε το υπάρχον σήµερα, που ήταν τρεις οι
φορολογικοί συντελεστές στη φορολογική κλίµακα, έρχονται
πλέον οκτώ φορολογικοί συντελεστές να κάνουν δίκαιη τη φο-
ρολογική επιβάρυνση, µειώνοντας τη φορολογική επιβάρυνση
στα µικρά και µεσαία εισοδήµατα, επιβαρύνοντας τα υψηλά ει-
σοδήµατα. Έτσι, µπορούµε να πούµε ότι µέσα απ’ αυτή τη φο-
ρολογική κλίµακα έχουµε µείωση των εισοδηµάτων, όσον αφορά,
τη φορολογική τους επιβάρυνση µέχρι 40.000 ατοµικό εισόδηµα
και µε την καθιέρωση του συντελεστή 45% για εισοδήµατα πάνω
από τις 100.000, δίνεται το στίγµα της επιβάρυνσης αυτών που
έχουν υψηλά φορολογητέα εισοδήµατα. Έτσι, µπορούµε να
πούµε ότι από τα οκτώ εκατοµµύρια των φορολογουµένων, επι-
βαρύνονται µόνο διακόσιες είκοσι έξι χιλιάδες. Όλοι οι άλλοι ή
δεν έχουν επιβάρυνση ή έχουν και φορολογική µείωση. 

Πάµε τώρα στο άρθρο 3. Επειδή όλοι έχουµε αναγνωρίσει ότι
υπάρχει µεγάλη, τεράστια φοροδιαφυγή στη χώρα µας και ανα-

γνωρίζοντας ότι ο υπάρχων φοροελεγκτικός και φοροεισπρακτι-
κός µηχανισµός βρίσκεται σε διάλυση για µια σειρά λόγους –δεν
είναι της παρούσης- κρίνεται σήµερα –κι αυτό εκφράστηκε απ’
όλες τις πτέρυγες- αναγκαίο το µέτρο της εφαρµογής των τεκ-
µηρίων.

Θα ήθελα να πω εξ υπ’ αρχής ότι, πρώτον, τα τεκµήρια είναι
µαχητά και, δεύτερον, αποτελούν τη βάση φορολόγησης και όχι
εξάντλησης της φορολογικής υποχρέωσης των φορολογουµέ-
νων. Όµως τα τεκµήρια έρχονται να αποδώσουν φορολογική δι-
καιοσύνη και να φέρουν έσοδα από τη φοροδιαφυγή και όχι µε
επιβάρυνση των ειλικρινών φορολογουµένων και κύρια µισθω-
τών και συνταξιούχων, αλλά οµάδων πολιτών που µέχρι σήµερα
ή είχαν φορολογική ασυλία ή επιβαρύνονταν δυσανάλογα σε
σχέση µε το πραγµατικό τους εισόδηµα.

Η ρύθµιση, όσον αφορά τα τεκµήρια για τους συνταξιούχους
πέρα των εξήντα πέντε ετών µε µείωση κατά 30% του ύψους που
ισχύει για τα τεκµήρια των άλλων φορολογουµένων, είναι δίκαιη
και κλείνει µια κερκόπορτα, που θα µπορούσε να γίνει µεγάλη
πόρτα φοροδιαφυγής σε όσους έχουν εξασκηθεί στο σπορ της
φοροδιαφυγής.

Με το άρθρο 4 το νοµοσχέδιο προχωρά στην κατάργηση µιας
σειράς φοροαπαλλαγών µε εξαίρεση φοροαπαλλαγές, που
έχουν το στοιχείο της κοινωνικής δικαιοσύνης. Κατ’ επανάληψη
έχουµε τονίσει σ’ αυτή την Αίθουσα –και όχι µόνο- ότι σε διάφο-
ρες περιόδους ισχυρές οµάδες µπορούσαν και πίεζαν και πετύ-
χαιναν φορολογικές απαλλαγές εις βάρος και των εσόδων του
κράτους, αλλά και εις βάρος των άλλων φορολογουµένων.

Σήµερα µε το νοµοσχέδιο αυτό καταργούνται όλες αυτές οι
φοροαπαλλαγές και µπαίνουν σε ίση βάση, επιβεβαιώνοντας τις
αρχές του νοµοσχεδίου ότι έχει συγκεκριµένους στόχους, συ-
γκεκριµένες αρχές για όλους τους πολίτες για όλους τους φο-
ρολογουµένους. 

Επαναλαµβάνω ότι έχει ρητά και κατηγορηµατικά την εξαί-
ρεση, όσον αφορά τα κοινωνικά επιδόµατα και συγκεκριµένα
αναφερόµαστε στη διάταξη για το επίδοµα του ΟΑΕ∆ ότι τυγχά-
νει της φοροαπαλλαγής κάποιος που είναι στον ΟΑΕ∆ και µάλι-
στα για εισόδηµα µέχρι 30.000 ευρώ και αυτό διότι µπορεί
κάποιος να είναι για κάποια πρόσκαιρη περίοδο άνεργος, αλλά
να έχει άλλα εισοδήµατα από µερίσµατα, από µετοχές, από ενοί-
κια. ∆εν σηµαίνει ότι όλοι οι άνεργοι είναι στην ίδια κατάσταση
στο επίπεδο διαβίωσής τους.

Αυτό δείχνει ότι και το συγκεκριµένο άρθρο και γενικότερα το
νοµοσχέδιο διακατέχεται και από κοινωνική ευαισθησία,αλλά και
διάθεση εκπλήρωσης των στόχων,που είναι η φορολογική δικαι-
οσύνη και η αύξηση των φορολογικών εσόδων του κράτους.

Το άρθρο 5 έρχεται, επίσης, να αντιµετωπίσει µια στρέβλωση
–που δυστυχώς ήταν διαχρονική- του υπάρχοντος φορολογικού
συστήµατος µέσα από την αυτοτελή φορολόγηση,που υπήρχε
µέχρι πρότινος,µιας σειράς εισοδηµάτων.

Σήµερα, επιτέλους, τίθεται τέλος σ’ αυτόν τον άνισο και άδικο
τρόπο φορολόγησης και συγχρόνως, στα πλαίσια και του προη-
γούµενου άρθρου, έρχεται µε υπέρµετρη,θα έλεγα, κύριε
Υπουργέ, κοινωνική ευαισθησία να αντιµετωπίσει το πρόβληµα
της φορολόγησης των αποζηµιώσεων.

Είπα και στην πρωτολογία µου –και θέλω να πιστεύω ότι αυτό
εισακούστηκε από τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης-
ότι ήταν λάθος η τοποθέτηση πριν από δεκαπέντε µέρες στην
Ολοµέλεια, όταν είπε ότι ήταν «ντροπή και ανάλγητη» η διάταξη
για τη φορολόγηση των αποζηµιώσεων που γίνεται µ’ αυτό το
νοµοσχέδιο. Το θεωρήσαµε ότι ήταν αυτοκριτική του κ. Σαµαρά
σε σχέση µε την κυβερνητική πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας επί
πέντε χρόνια που φορολογούσε την αποζηµίωση από 20.000
ευρώ και πάνω µε 20%. 

Σήµερα, µε τη συγκεκριµένη διάταξη και για µέχρι 60.000 ευρώ
αποζηµίωση, δεν υπάρχει επιβάρυνση στο ελάχιστο. Είναι κλι-
µακωτά µέχρι 150.000 ευρώ, για να δώσουµε το στίγµα ότι υπάρ-
χει κοινωνική ευαισθησία, αλλά µπορούµε επίσης να κλείσουµε
µια κερκόπορτα στις εικονικές απολύσεις κάποιων µεγαλοεισο-
δηµατιών.

Με το άρθρο 6 εφαρµόζεται πλέον ενιαίος κανόνας φορολό-
γησης των εισοδηµάτων σε µια σειρά κατηγορίες και κοινωνικές
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οµάδες φορολογουµένων που µέχρι εχθές είχαν διαφορετικό
τρόπο φορολόγησης, τον τεκµαρτό τρόπο φορολόγησης.

Σήµερα καταργείται αυτός ο τεκµαρτός τρόπος και επαναφέ-
ρεται ο λογιστικός τρόπος, ο λογιστικός προσδιορισµός των ει-
σοδηµάτων, σε σχέση δηλαδή µε την πάγια αρχή έσοδα-δαπάνες.
Αναγνωρίζεται σχεδόν το σύνολο των δαπανών για να προσδιο-
ρίσουµε το πραγµατικό καθαρό φορολογητέο εισόδηµα.

Θέλω να πιστεύω ότι όποιες αντιδράσεις των όποιων κοινωνι-
κών οµάδων, απ’ ό,τι φάνηκε τουλάχιστον από τη διαβούλευση
που είχαµε και στην επιτροπή, αλλά και µε τους εκπροσώπους
των φορέων, ήρθαν να επιβεβαιώσαν του λόγου το αληθές.
Απλούστατα, περιορίστηκαν στο να υπάρχει κάποια παράταση,
προκειµένου να προετοιµαστούν και όχι διαφωνία επί της βασι-
κής αυτής αρχής που είναι ένας βασικός κανόνας.

Με παραξένεψε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η τοποθέτηση
του κ. Σαµαρά, του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
σήµερα στη Βουλή που είπε να διατηρήσουµε και τεκµαρτό
τρόπο για κάποιες περιπτώσεις ή εναλλάξ και λογιστικό προσ-
διορισµό, δηλαδή «και µε το χωροφύλαξ και µε τον αστυφύλαξ». 

∆εν θέλω να πιστεύω ότι η πρόταση αυτή από τη µεριά της
Νέας ∆ηµοκρατίας είναι αποτέλεσµα των όποιων ενδεχόµενων
πιέσεων κοινωνικών οµάδων να πετύχουν ευνοϊκό τρόπο φορο-
λόγησης εις βάρος άλλων κατηγοριών. Νοµίζω ότι σήµερα η δύ-
σκολη θέση της οικονοµίας επιβάλλει όλοι να σταθούµε στο
ύψος των περιστάσεων και να είµαστε ειλικρινείς προς όλους και
όχι να χαϊδεύουµε αυτιά.

Στα πλαίσια αντιµετώπισης του ζητήµατος φορολόγησης των
υψηλών εισοδηµάτων υπάρχει διάταξη του άρθρου 8 για τη φο-
ρολόγηση µε µία κλίµακα των µπόνους µέχρι 90% και φυσικά,
υπάρχει και η διάταξη για διευκόλυνση και εξυπηρέτηση των φο-
ρολογουµένων µε εξόφληση εφάπαξ των χρεών τους, µε µείωση
κατά 1,5% της οφειλής.

Με το άρθρο 9 αντιµετωπίζεται ένα αδύνατο σηµείο του φο-
ρολογικού συστήµατος, µία καταστρατήγηση των βασικών
αρχών του φορολογικού συστήµατος, που µάλιστα γινόταν και
από τους έχοντες υψηλά εισοδήµατα ως διευθυντικά στελέχη
διαφόρων εταιρειών. 

Αυτό γινόταν µέσα από τη χρήση επιβατικών αυτοκινήτων µε-
γάλης αξίας, πολυτελών αυτοκινήτων, τα οποία ήταν στο όνοµα
των εταιρειών και όµως γινόταν χρήση από τα διευθυντικά στε-
λέχη, επιβαρύνοντας την εταιρεία, µειώνοντας την επιβάρυνση
της εταιρείας, γιατί ήταν δαπάνη και συγχρόνως ήταν οι ίδιοι που
απολάµβαναν αυτό το προνόµιο στη λογική που κατ’ επανάληψη
είπαµε ότι υπήρχαν οι «έξυπνοι και οι εξυπνάκηδες».

Άρα, βλέπετε ότι µε µια σειρά συγκεκριµένα στοιχεία, διατά-
ξεις και άρθρα κλείνουν όλες αυτές οι πόρτες της φοροδιαφυ-
γής, όλες αυτές οι δυνατότητες καταστρατήγησης των γενικών
διατάξεων του φορολογικού νοµοσχεδίου.

Επίσης, µε το άρθρο 11 αντιµετωπίζεται µ’ έναν ουσιαστικό και
θα έλεγα αποτελεσµατικό τρόπο, η µεγάλη κερκόπορτα της φο-
ροδιαφυγής που γινόταν από αντίστοιχα τέτοια στελέχη ή αν-
θρώπους µε οικονοµική επιφάνεια. Εννοώ αυτούς που είχαν τη
δυνατότητα και προσέτρεχαν στη δηµιουργία off shore εται-
ρειών, προκειµένου να έχουν ευµενή φορολογική µεταχείριση ή
και να αποφύγουν την όποια φορολογική επιβάρυνση.

Έτσι, µέσα από την αύξηση του συντελεστή φορολογίας στα
ακίνητα από το 3% στο 15% σηµαίνει ότι για κάποιον που έχει
ένα ακίνητο στη Μύκονο, στην Κηφισιά, στο Ψυχικό, µεγάλης
αξίας και δηµιουργούσε off shore εταιρεία για να µην έχει φορο-
λογική επιβάρυνση ή να έχει ελαχιστότατη, σήµερα µε το 15%, σε
έξι χρόνια επιβαρύνεται το σύνολο της αξίας του ακινήτου. 

Άρα, όχι µόνο κλείνει η κερκόπορτα, αλλά δηµιουργείται και
αντικίνητρο να διατηρήσουν στην κατοχή τους ακίνητα σε off
shore εταιρείες. Έτσι, δίνεται η δυνατότητα να ξαναέρθουν στα
φυσικά πρόσωπα, προκειµένου να πετύχουµε αυτό που θέλουµε
και είναι σε παρακάτω διατάξεις, δηλαδή τη δηµιουργία επιτέ-
λους του περιουσιολογίου, που εκεί θα καταγράφεται –για όσα
φυσικά πρόσωπα έχουν Αριθµό Φορολογικού Μητρώου- το σύ-
νολο των περιουσιακών τους στοιχείων, κινητών και ακίνητων,
ακριβώς για να µπορούµε στο µέλλον να παρακολουθούµε τις
όποιες µεταβολές στην απόκτηση περιουσιακών στοιχείων, για

να έχουµε πραγµατική και αποτελεσµατική εφαρµογή του «πόθεν
έσχες».

Και φυσικά, κυρίες και κύριοι, µέσα εκεί υπάρχουν και µια
σειρά άλλες διατάξεις σε σχέση µε τον έλεγχο των επιχειρήσεων,
που οι όποιοι φορολογικοί έλεγχοι καταγράφουν και αδυναµίες,
κύριε Πρόεδρε, όσον αφορά τις υποχρεώσεις των εταιρειών στα
ασφαλιστικά ταµεία, γιατί δεν έχουµε µόνο φοροδιαφυγή,
έχουµε και εισφοροδιαφυγή. Υποχρεώνονται πλέον οι υπηρεσίες,
όχι µόνο να ενηµερώνουν τα ασφαλιστικά ταµεία, αλλά και να
µην αναγνωρίζεται σαν δαπάνη και η µισθοδοσία, εάν δεν έχει
αποδοθεί µέσα από τραπεζικούς λογαριασµούς.

Γιατί τι γινόταν; Γινόταν παρακράτηση του φόρου µισθωτών
υπηρεσιών και δεν αποδιδόταν, εκπίπτονταν οι δαπάνες της επι-
χείρησης, αλλά το κράτος δεν έπαιρνε τα αναγκαία έσοδα, ούτε
σε επίπεδο εσόδων ούτε και σε επίπεδο εισφορών. Είναι µια
σειρά από σοβαρές αδυναµίες που έρχονται πλέον να αντιµετω-
πιστούν –επαναλαµβάνω- ουσιαστικά και αποτελεσµατικά.

∆εν ακούσαµε σήµερα τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης, να τοποθετείται στο θέµα της φορολόγησης της εκκλη-
σίας. Και θέλω να πιστεύω, ακούγοντας τις προτάσεις από τους
εκπροσώπους της Ιεράς Συνόδου στην αρµόδια ∆ιαρκή Επι-
τροπή, ότι ήρθαν και αυτοί σήµερα στο ύψος των περιστάσεων -
και τις ανάγκες που έχει η οικονοµία- µε την πρόταση την οποία
ήδη σε µεγάλο βαθµό έχει υιοθετηθεί, παρά τις όποιες αντιρρή-
σεις από τους συναδέλφους της άλλης Αριστεράς. 

Και για πρώτη φορά έχουµε µε δίκαιο τρόπο φορολόγηση της
εµπορικής δραστηριότητας της Εκκλησίας -και το επαναλαµ-
βάνω για να γίνει καθαρό και ξεκάθαρο την εµπορική και δρα-
στηριότητα- όπως λέµε «ή παπάς, παπάς ή ζευγάς, ζευγάς».
Όταν η Εκκλησία εµπορεύεται, εκµεταλλεύεται την περιουσία
της µε µισθώµατα και άλλες δραστηριότητες, θα πρέπει -όπως
και άλλα νοµικά πρόσωπα- να έχει αντίστοιχη φορολογική επι-
βάρυνση, αναγνωρίζοντας ένα µέρος της δαπάνης που έχει
στόχο τη συντήρηση της συγκεκριµένης περιουσίας, των συγκε-
κριµένων ακινήτων. Γι’ αυτό µιλάµε για δίκαιη φορολόγηση της
Εκκλησίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Στο άρθρο 13 και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, κύριε Μα-

κρυπίδη. 
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Όσον αφορά το θέµα της φορολό-

γησης διανεµόµενων και µη διανεµόµενων κερδών. Υπάρχει µία
βασική τοµή που εκεί είναι και η διαφορετική, η διαχωριστική
γραµµή της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ από τις προηγούµενες κυ-
βερνήσεις και από την πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας. 

Άκουσα τον κ. Σαµαρά που είπε ότι µε τη φορολόγηση και µά-
λιστα µε τον υψηλό συντελεστή του 40% στα διανεµόµενα κέρδη,
δεν θα έχουµε επενδύσεις. Και µάλιστα, άφησε αιχµή –απ’ ό,τι
σηµείωσα- ότι αυτό ενδεχόµενα να είναι και αντισυνταγµατικό.
∆ηλαδή, η φορολόγηση των υψηλών εισοδηµάτων από µερί-
σµατα, από διανεµόµενα κέρδη -αυτά που πάνε στην κατανά-
λωση- είναι αντισυνταγµατική. 

Η µείωση που γίνεται τµηµατικά κατά έτος από το 25% στο
20% στα µη διανεµόµενα κέρδη, που παραµένουν στην επιχεί-
ρηση, που πάνε προς τον εκσυγχρονισµό του µηχανολογικού
εξοπλισµού, που πάνε στη δυνατότητα να δηµιουργηθούν αντα-
γωνιστικές σχέσεις στην επιχείρηση προκειµένου να δηµιουργή-
σει και νέες θέσεις εργασίας, αυτό δεν είναι σε µια κατεύθυνση
στήριξης των επιχειρήσεων σε µία περίοδο κρίσης; Βλέπουµε,
δηλαδή, ότι για µια ακόµη φορά η Νέα ∆ηµοκρατία αντιµετωπί-
ζει επιδερµικά σοβαρά ζητήµατα, που έχουν να κάνουν και µε το
φορολογικό σύστηµα, αλλά και µε την προσπάθεια στήριξης της
οικονοµίας σήµερα.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε µία σειρά από άλλες διατάξεις
που έχουν να κάνουν µε τη φορολόγηση των κερδών των µετο-
χών στο Χρηµατιστήριο και εκεί έχουµε σοβαρή διαφορά από τη
µεριά της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και θα ήθελα,
κύριε Υπουργέ εδώ να δείτε την πρόταση που έχει γίνει για το
αν θα πάµε στο τρίµηνο ή στο δωδεκάµηνο, σε σχέση µε τη φο-
ρολόγηση των µετοχών ή θα µείνει έως έχει. Νοµίζω ότι υπάρχει
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η δυνατότητα να πάµε σε µία λύση επί το βέλτιστον. 
Θα ήθελα να κλείσω µε µια σειρά ζητήµατα, αλλά θα µείνω στο

θέµα που έχει να κάνει µε το ότι δεν αρκούν σήµερα οι όποιες αλ-
λαγές γίνουν µε στο φορολογικό σύστηµα, αν δεν έχουµε και τη
συµπαράσταση των ενδιάµεσων εµπλεκόµενων φορέων µεταξύ
φορολογούσας αρχής και µεταξύ φορολογουµένων. Και αυτοί
είναι οι λογιστές φοροτέχνες, είναι Ορκωτοί Ελεγκτές Λογιστές.
Για πρώτη φορά γίνεται µια ουσιαστική παρέµβαση στα πλαίσια
της υποχρέωσης της υπευθυνότητας και της συνυπευθυνότητας
των φοροτεχνών λογιστών, προκειµένου να έχουν τη δέσµευση,
την υποχρέωση και φυσικά τις προβλεπόµενες κυρώσεις να απει-
κονίζουν τα πραγµατικά γεγονότα στα βιβλία των επιχειρήσεων,
προκειµένου να υπάρχει η ευθύνη όσον αφορά τον έλεγχο ή τα
αποτελέσµατά τους.

Κυρίες και κύριοι, το σύνολο των διατάξεων και των άρθρων
του νοµοσχεδίου από το 1 µέχρι το 64 είναι σε µία κατεύθυνση
εκσυγχρονισµού του φορολογικού συστήµατος, δηµιουργίας,
αποτελεσµατικότητας των φοροτεχνικών µηχανισµών, αύξηση
των εσόδων από τη φοροδιαφυγή και γι’ αυτό προτείνω την
υπερψήφισή τους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μακρυπίδη.

Ειλικρινώς, σάς ζητώ και από τους άλλους εισηγητές και από
τους άλλους οµιλητές, να κάνουν αξιολόγηση των άρθρων για
να µην αδικούν την αγόρευσή τους. Έµφαση εκεί που κρίνουν
ότι πρέπει να δοθεί είτε κριτικά είτε, µε έπαινο από πλευράς κυ-
βερνητικής παράταξης, όταν είναι. Αξιολογείστε τις διατάξεις και
δώστε την αναγκαία και επιβαλλόµενη έµφαση, ώστε  να οικονο-
µήσουµε το χρόνο. 

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα Άνω ∆υτικά
Θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού ξεναγήθη-
καν στην Έκθεση της Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και
ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργά-
νωσης και λειτουργίας της Βουλής τριάντα πέντε µαθητές και
µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί  του 1ου Τµήµατος από το Πει-
ραµατικό Γυµνάσιο Κορίνθου του Πανεπιστηµίου Πελοποννήσου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Θεόδωρος
Καράογλου. 

Ορίστε, κύριε Καράογλου, έχετε το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Θα ξεκινήσω λέγοντας δύο κου-

βέντες γι’ αυτό που πραγµατικά µου ακούστηκε µε πολύ µεγάλη
περιέργεια. 

Κατηγορηθήκαµε από τον Υπουργό ότι είµαστε υπεύθυνοι. Κα-
τηγορηθήκαµε γιατί κρατήσαµε και είχαµε µία θετική προσέγ-
γιση για συγκεκριµένα άρθρα του νοµοσχεδίου, αλλά εµείς
θεωρούµε ότι αυτό είναι η πεµπτουσία της ∆ηµοκρατίας. ∆εν ση-
µαίνει αυτό ότι ερχόµαστε στο Κοινοβούλιο, γιατί είµαστε στην
Αντιπολίτευση και πρέπει να λέµε «όχι σε όλα» ή για τους συνα-
δέλφους του ΠΑΣΟΚ ότι πρέπει να λένε «ναι σε όλα», γιατί τότε
να καταργήσουµε το Κοινοβούλιο. ∆εν έχει καµµία λογική να
υπάρχει Κοινοβούλιο έτσι.

Είναι προφανές ότι εµείς  εδώ ερχόµαστε µε θετική διάθεση,
ερχόµαστε να προσεγγίσουµε την αντιµετώπιση των προβληµά-
των µε ανοικτό πνεύµα, µε ανοικτούς ορίζοντες, δεν είµαστε δογ-
µατικοί. Λέµε, λοιπόν, όπου πρέπει να πούµε «ναι» και λέµε «όχι»,
όπου πρέπει να πούµε «όχι». Αλλά βέβαια, γιατί είµαστε ένα σο-
βαρό, ένα υπεύθυνο κόµµα, κάνουµε µία υπεύθυνη και τεκµη-
ριωµένη Αντιπολίτευση. Συνεπώς, όπου λέµε «όχι» εξηγούµε
γιατί λέµε «όχι» και καταθέτουµε και τη δική µας πρόταση.

Θεωρούµε αν µη τι άλλο, ότι αυτά αποτελούν στοιχειώδεις
αρχές και στοιχειώδεις κανόνες της δηµοκρατίας και έτσι πρέπει
να λειτουργούµε όλοι. Τώρα βέβαια, είναι προφανές ότι σ’ αυτό
έχουµε πολύ µεγάλη διαφορά µε το ΠΑΣΟΚ, γιατί θυµίζω ότι το
ΠΑΣΟΚ δεν υπήρξε ούτε ένα άρθρο κανενός νόµου που να ψή-
φισε ποτέ όλα αυτά τα πεντέµισι χρόνια που ήταν κυβέρνηση η
Νέα ∆ηµοκρατία.

Με αυτή την εισαγωγική παρατήρηση -γιατί πραγµατικά µου

ακούστηκε πάρα πολύ περίεργο αυτό που είπε ο κ. Παπακων-
σταντίνου- µπαίνω στην κατ’ άρθρο συζήτηση του νοµοσχεδίου
από τα άρθρο 1 έως 64.

Είναι προφανές ότι η διαδικασία είναι πάρα πολύ δύσκολη,
είναι πάρα πολύ πιεστική και είναι προφανές επίσης, ότι θα υπάρ-
ξουν πολλά κοµµάτια τα οποία δεν θα µπορέσω να προσεγγίσω.
Θα προσπαθήσω όσο πιο γρήγορα µπορώ, να κάνω µία αξιολό-
γηση -που µπορεί να αδικώ και κάποια σηµεία, τα οποία θα ξε-
περάσω- και να σταθώ σ’ αυτά που κατά την άποψή µου θεωρώ
πολύ σηµαντικά.

Πρώτα, πρώτα στο άρθρο 1, παράγραφος 1. Είναι προφανές
ότι η νέα φορολογική κλίµακα µε τα οκτώ διαφορετικά κλιµάκια
από το 0 έως το 45%, είναι σίγουρα πιο προοδευτική. Κατά την
άποψή µας, όµως, συνιστά παγίδα για τα µεσαία εισοδήµατα,
αφού πλέον τα εντάσσει σε υψηλότερους φορολογικούς συντε-
λεστές. Την όποια ελάφρυνση δίνει, των εισοδηµάτων µέχρι
30.000 ευρώ, θα την πληρώσουν ακριβά τα µεσαία εισοδήµατα
από 35.000 ευρώ και άνω, γεγονός που ενθαρρύνει την από-
κρυψη εισοδηµάτων από αυτούς που βεβαίως έχουν αυτή τη δυ-
νατότητα. 

Ακόµη, η ύπαρξη πολλών κλιµακίων έρχεται σε αντίθεση µε µια
από τις βασικές αρχές του φορολογικού συστήµατος, την αρχή
της απλότητας, ενώ η επιβολή υψηλότερου συντελεστή σε µε-
γαλύτερο φάσµα εισοδηµάτων, επιβαρύνει τη µεσαία τάξη και
λειτουργεί ως αντικίνητρο στη φορολογική συµµόρφωση. 

Οι φόροι, κατά την άποψή µας, πρέπει να αποσπούν όσο το
δυνατόν µικρότερο ποσοστό του διαθέσιµου εισοδήµατος του
πολίτη, για να µπορεί το υπόλοιπο να διοχετεύεται στην πραγ-
µατική οικονοµία και να τροφοδοτείται η ανάπτυξη.

Με τον τρόπο αυτό το φορολογικό σύστηµα αποβλέπει και
συµβάλλει στην ενθάρρυνση του κινήτρου για εργασία, στην αύ-
ξηση της παραγωγικότητας, στην αύξηση των αποταµιεύσεων,
των επενδύσεων, αλλά και της κατανάλωσης, για να αποφεύγε-
ται η ύφεση. Η καταπολέµηση της φοροδιαφυγής, σε συνδυα-
σµό µε την διεύρυνση της φορολογικής βάσης, δικαιολογούν
χαµηλότερους συντελεστές στη φορολογία εισοδήµατος. Και γι’
αυτό υπάρχει ένα λαµπρό παράδειγµα. Υπάρχει η φορολογική
µεταρρύθµιση του πρώην Προέδρου της Κυπριακής ∆ηµοκρα-
τίας, του Γιώργου Βασιλείου, ο οποίος, παρά το ότι µείωσε τους
φορολογικούς συντελεστές, απλοποιώντας το φορολογικό σύ-
στηµα, πέτυχε να αυξήσει τα έσοδα.

Αποδείξεις αγοράς αγαθών και παροχής υπηρεσιών. Είναι το
δεύτερο στοιχείο που περιλαµβάνει το άρθρο 1. Κατ’ αρχάς, το-
νίζουµε και ξεκαθαρίζουµε ότι είναι θετική η καλλιέργεια κλίµα-
τος φορολογικής συνείδησης µέσα από τη συλλογή αποδείξεων.
Όµως, εµείς εκτιµούµε ότι η καλλιέργεια αυτή της φορολογικής
συνείδησης πρέπει να ξεκινάει από πολύ µικρή ηλικία, από τα
σχολεία. Γι’ αυτό το λόγο και αρκετοί Βουλευτές της Νέας ∆η-
µοκρατίας καταθέσαµε σχετική επίκαιρη επερώτηση, µε την
οποία προτείναµε την εισαγωγή συγκεκριµένων κεφαλαίων στο
µάθηµα της πολιτικής αγωγής µε τους µαθητές της Ε’ και ΣΤ’ ∆η-
µοτικού, έτσι ώστε από πολύ µικρή ηλικία να αρχίσει να καλλιερ-
γείται στους µελλοντικούς, αυριανούς πολίτες η φορολογική
συνείδηση.

Από εκεί και πέρα, η σύνδεση του αφορολόγητου των 12.000
ευρώ µε υποχρεωτική συλλογή αποδείξεων, στην ουσία είναι η
πλήρης κατάργηση του αφορολόγητου. Η συλλογή των αποδεί-
ξεων θα έπρεπε να λειτουργεί, για λόγους φορολογικών εκπτώ-
σεων πλέον του αφορολόγητου ορίου. Ειδικά, η σύνδεση του
αφορολόγητου µε αποδείξεις για εισοδήµατα κάτω των 12.000
ευρώ, πραγµατικά θα δηµιουργήσει ένα πολύ µεγάλο πρόβληµα
σε αυτά τα χαµηλά εισοδήµατα, όταν, µάλιστα, έχουµε εξαιρέσει
ήδη µία σειρά από βασικές, αναγκαίες για τη ζωή τους, αποδεί-
ξεις, όπως είναι οι αποδείξεις των ενοικίων, όπως είναι οι απο-
δείξεις ηλεκτρισµού, τηλεφώνου, ύδρευσης, αποχέτευσης κ.λπ.

Εµείς, λοιπόν, προτείνουµε, το Υπουργείο να προχωρήσει στην
πλήρη αποσύνδεση του αφορολόγητου έως 12.000 ευρώ, µε
αποδείξεις και αν δεν προχωρήσει σ’ αυτό, τότε τουλάχιστον ας
προχωρήσει στην ακύρωση της ποινής για όσους δεν συγκε-
ντρώνουν το απαιτούµενο συνολικό ποσό αποδείξεων και ας
απαλλάξει τουλάχιστον τους συνταξιούχους άνω των εξήντα
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πέντε ετών από την υποχρέωση αυτή.
Επίσης, δεν είδαµε στόχευση στις αποδείξεις οι οποίες είναι

και πιο επικίνδυνες για τη φοροδιαφυγή, στις αποδείξεις παρο-
χής υπηρεσίας. Ποια είναι τα κίνητρα, δηλαδή, τα οποία δίνονται
για κάποιον πολίτη για να ζητήσει µια απόδειξη παροχής υπηρε-
σίας;

Στην παράγραφο 3 του άρθρου 1, στις εκπτώσεις τόκων στε-
γαστικών δανείων, είναι προφανές ότι η µεταχείριση των τόκων
στεγαστικών δανείων γίνεται δυσµενέστερη, γεγονός που ση-
µαίνει µικρότερη ωφέλεια για το φορολογούµενο, αλλά ενδεχό-
µενα και αρνητικές επιπτώσεις, δηλαδή, συρρίκνωση των
στεγαστικών δανείων.

Στην παράγραφο 4, εδάφιο ζ’, προβλέπεται µείωση του φόρου
κατά ποσοστό 20% των χρηµατικών δωρεών και χορηγιών στο
δηµόσιο, στους ΟΤΑ, την Εκκλησία κ.λπ. Αυτή πραγµατικά η αλ-
λαγή µπορεί να σηµατοδοτήσει την κατάργηση των δωρεών σε
αυτά τα νοµικά πρόσωπα. Είναι ένα ζήτηµα το οποίο θα πρέπει να
επανεξετάσετε, γιατί πραγµατικά µπορεί να δηµιουργηθεί ένα
πολύ σηµαντικό αντικίνητρο για δωρεές σε τέτοιου είδους ιδρύ-
µατα.

Ακόµη, στην ίδια παράγραφο, στην παράγραφο 4, εδάφιο θ’,
προβλέπεται επιστροφή φόρου 10% σε επιλέξιµες δαπάνες για
παρεµβάσεις εξοικονόµησης ενέργειας στα κτήρια µέσα από τη
διεξαγωγή ενεργειακής επιθεώρησης. Επίσης, τίθεται ανώτατο
όριο επιστροφής ποσού πλαφόν τα 600 ευρώ.

Είναι, κατά την άποψή µας, ανεπαρκέστατη αυτή η διάταξη,
δεν προάγει την πράσινη ανάπτυξη. Αυτό πρακτικά σηµατοδοτεί
το διαζύγιο του ΠΑΣΟΚ µε την πράσινη ανάπτυξη. Υπάρχει σχε-
τικό κείµενο της «GREENPEACE», µιας οργάνωσης που εσείς,
φαντάζοµαι ότι, όπως και εµείς και σέβεστε και εκτιµάτε. Θα πα-
ρακαλούσα να του ρίξετε µία µατιά και να κάνετε κάποιες αλλα-
γές, στα πλαίσια των προτεινόµενων που είναι και λογικές και
ρεαλιστικές αλλαγές από την «GREENPEACE».

Άρθρο 2: Εκτός από το εισόδηµα, είµαστε αντίθετοι στα προ-
βλεπόµενα από το άρθρο 2, γιατί µεταξύ άλλων, ισοπεδωτικά και
ολοκληρωτικά καταργεί την έκπτωση των δωρεών προς αθλη-
τικά σωµατεία, γεγονός που αναµφισβήτητα θα επηρεάσει τα οι-
κονοµικά, εποµένως και τη δράση των ερασιτεχνικών αθλητικών
σωµατείων. Καταργεί την έκπτωση από το συνολικό εισόδηµα
της δαπάνης του µισθώµατος κύριας κατοικίας λόγω µετεγκα-
τάστασης από τους Νοµούς Αττικής και Θεσσαλονίκης προς την
περιφέρεια, ενώ ακόµη καταργεί την ίδια έκπτωση του µισθώµα-
τος κύριας κατοικίας λόγω µετάθεσης υπαλλήλου που εκµισθώ-
νει ιδιόκτητη κατοικία στον τόπο απ’ όπου µετατέθηκε.

Στο άρθρο 3 λέµε ότι κατ’ αρχάς, συµφωνούµε µε την επιβολή
τεκµηρίων διαβίωσης, γιατί, άλλωστε, πραγµατικά υπάρχει ένα
πρόβληµα. Ο φοροελεγκτικός µηχανισµός δεν µπορεί να εντοπί-
σει το φορολογητέο εισόδηµα και έχουµε πολύ µεγάλη φορο-
διαφυγή. Όµως, τα τεκµήρια αυτά πρέπει να είναι λογικά, πρέπει
να είναι µελετηµένα, πρέπει να είναι κοινωνικά δίκαια. Εκτιµούµε
ότι τα τεκµήρια διαβίωσης τα οποία επιβάλλονται µε το συζη-
τούµενο νοµοσχέδιο, είναι τεκµήρια ασφυξίας που οδηγούν σε
φορολογική αφαίµαξη των µεσαίων κυρίως εισοδηµάτων.

Πράγµατι, µετά τις επισηµάνσεις µας, µετά την εκτίµηση που
είχαµε, όχι µόνο εµείς, αλλά και τα υπόλοιπα κόµµατα της Αντι-
πολίτευσης, αλλά και πολλοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ότι τα τεκ-
µήρια είναι άδικα, ότι συνθλίβουν τα µεσαία και τα χαµηλά
εισοδήµατα και ευνοούν σκανδαλωδώς τα µεγάλα, έγιναν κά-
ποιες διορθωτικές κινήσεις από την πλευρά του Υπουργείου.
Είναι σε θετική κατεύθυνση. Παρ’ όλα αυτά, εξακολουθεί να
υπάρχει το πρόβληµα. Συνεχίζουµε να πιστεύουµε ότι υπάρχει
ακόµη περιθώριο να ανέβουν ακόµη περισσότερο τα τεκµήρια
διαβίωσης σε ό,τι αφορά τα υψηλά εισοδήµατα.

Επίσης, είναι άδικα γιατί, για παράδειγµα, λειτουργούν ισοπε-
δωτικά για τα ακίνητα στη βάση της περιοχής και των τετραγω-
νικών µέτρων, αγνοώντας άλλες παραµέτρους, όπως, για
παράδειγµα, το έτος κατασκευής και την αξία κατασκευής. Για
παράδειγµα, αν έχουµε ένα ακίνητο 300 τ.µ. σε µία άλφα περιοχή
της Αθήνας, το οποίο έχει χτιστεί πριν από πενήντα χρόνια, είναι
κληρονοµικό και µόνο τα έξοδα συντήρησής του είναι πολύ µε-
γαλύτερα από την ίδια την αξία του ακινήτου, θεωρείται ότι είναι

το ίδιο τεκµήριο διαβίωσης µ’ ένα νεόδµητο ακίνητο, επίσης των
ίδιων µέτρων, στην ίδια περιοχή και πολύ µεγαλύτερης αξίας.
Είναι ζητήµατα τα οποία θα πρέπει να δείτε. Κατά την άποψή µας,
θα πρέπει να λάβετε υπ’ όψιν σας την αντικειµενική αξία του ακι-
νήτου, δηλαδή, να συνυπολογίσετε την παλαιότητα του κτηρίου,
αλλά να συνυπολογίσετε και την αξία κατασκευής του κτηρίου.

Ακόµη, τα τεκµήρια είναι ισοπεδωτικά εις ό,τι αφορά τα αυτο-
κίνητα, γιατί τα µόνα στοιχεία που λαµβάνονται υπ’ όψιν είναι ο
κυβισµός και ο χρόνος παλαιότητας του αυτοκινήτου, ενώ αγνο-
ούνται η µάρκα και ο τύπος του αυτοκινήτου, καθώς και η αξία
του. Για παράδειγµα, ένα αυτοκίνητο 2.000 κυβικών, Mercedes
µε όλα τα κοµφόρ έχει το ίδιο τεκµαρτό µ’ ένα αυτοκίνητο µάρ-
κας KIA, 2.000 κυβικών, επίσης. Αυτό είναι ένα ζήτηµα που πρέ-
πει να επανεξετάσετε. Θα πρέπει, σε ό,τι αφορά τα αυτοκίνητα,
να υπάρξει µία σύνδεση και µε την αξία και µε τη µάρκα των αυ-
τοκινήτων.

Ως προς το ότι τα τεκµήρια είναι πρόχειρα, νοµίζω ότι δεν χρει-
άζεται να επιµένω ιδιαίτερα. Άλλωστε, το συνεχές «ράβε-ξήλωνε»
της Κυβέρνησης επιβεβαιώνει αυτό το πράγµα. Και απορούµε:
Τη στιγµή που το νοµοσχέδιο µας είπατε ότι ετοιµαζόταν τόσο
µεγάλο χρονικό διάστηµα, ένα χρονικό διάστηµα έξι µηνών, για
ποιο λόγο τόσες πολλές αλλαγές;

Άρθρο 4: Συνεχίζουµε να καταθέτουµε τη διαφωνία µας σε
σχέση µε την παράγραφο 2 σε ό,τι αφορά την αύξηση της φο-
ρολόγησης των Αξιωµατικών και των κατωτέρων πληρωµάτων
του Εµπορικού Ναυτικού. Σας θυµίζω ότι η φορολόγηση αυτή
ήταν 1% για το κατώτερο πλήρωµα, 3% για τους Αξιωµατικούς.
Την πήγατε, αδικαιολόγητα, στο 6% για το κατώτερο πλήρωµα
και στο 9% για τους Αξιωµατικούς και µετά από τις εντάσεις και
την κατακραυγή που υπήρξε απ’ όλους τους συναδέλφους απ’
όλες τις πτέρυγες της Βουλής, αναγκαστήκατε να το προσαρ-
µόσετε, να το πάτε πιο χαµηλά, να κάνετε 3% τη φορολόγηση
για το κατώτερο πλήρωµα και 6% για τους Αξιωµατικούς.

Θεωρούµε ότι και αυτό είναι λάθος, είναι άδικο. Οι άνθρωποι
που εργάζονται στην Εµπορική Ναυτιλία είναι πραγµατικά ένας
από τους βασικούς πυλώνες ανάπτυξης της ελληνικής οικονο-
µίας. Γι’ αυτό το λόγο, θα πρέπει, ως πολιτική κινήτρων προσέλ-
κυσης νέων ανθρώπων στο Ναυτικό, να το επανεξετάσετε και να
αφήσετε τους συντελεστές εκεί που ήταν από το 1955. Εδώ και
πενήντα πέντε χρόνια ήταν σε συγκεκριµένους συντελεστές.

Και βέβαια, είµαστε κάθετα αντίθετοι µε την κατάργηση της
απαλλαγής από τη φορολογία του επιµισθίου των διπλωµατικών
υπαλλήλων, γιατί πιστεύουµε ότι αυτά που παίρνουν οι διπλω-
µατικοί υπάλληλοι είναι λίγα σε σχέση µε αυτά που προσφέρουν,
γιατί εκπροσωπούν την πατρίδα µας σε ξένες χώρες, γιατί έχουν
αυξηµένα έξοδα διαβίωσης στην ξένη χώρα, γιατί εκτός του ότι
πρέπει να νοικιάσουν σπίτι, να ζήσουν στη χώρα αυτή, πρέπει να
πληρώσουν και τα ιδιωτικά σχολεία, για να πάνε τα παιδιά τους
και όλα τα συνακόλουθα. Στο κάτω-κάτω, το «κέρδος» -σε εισα-
γωγικά πάντοτε η λέξη- που θα βγάλετε από την κατάργηση αυτή
είναι τόσο µικρό, που δεν αξίζει τον τρόπο να δηµιουργούµε ένα
πολύ µεγάλο πρόβληµα σε µία σοβαρή κοινωνική οµάδα, η οποία
εκπροσωπεί τα εθνικά συµφέροντα της χώρας µας στο εξωτε-
ρικό. Αντιµετωπίστε το µε µεγαλύτερη κατανόηση.

Άρθρο 5: Στέκοµαι ιδιαίτερα στην παράγραφο 7. Καταργείτε,
µεταξύ άλλων, την αυτοτελή φορολόγηση για τα ειδικά επιδό-
µατα επικίνδυνης εργασίας που καταβάλλονται σε στελέχη των
Ενόπλων ∆υνάµεων, των Σωµάτων Ασφαλείας, της Πυροσβεστι-
κής, του Λιµενικού κ.λπ., για πραγµατικά άκρως επικίνδυνα επαγ-
γέλµατα, όπως είναι το πτητικό των πιλότων της Πολεµικής
Αεροπορίας, όπως είναι το επίδοµα των πυροτεχνουργών, των
ναρκαλιευτών, των βατραχανθρώπων, των δυτών, των καταδυ-
τών, αλεξιπτωτιστών κ.λπ..

Πιστεύω ότι είναι ένα λάθος µήνυµα που στέλνετε στην ελλη-
νική κοινωνία. Είναι ένα πραγµατικά πολύ λάθος µήνυµα. Κανέ-
νας πολίτης δεν θα έλεγε “όχι” αν υπάρχουν εξαιρέσεις. Στο
κάτω-κάτω, οι κανόνες επιβεβαιώνονται όταν υπάρχουν και οι
εξαιρέσεις.

Εκτιµούµε, λοιπόν, ότι για τη συγκεκριµένη κατηγορία ανθρώ-
πων, αυτών που πραγµατικά βάζουν πάνω από όλα το καθήκον,
υπεράνω της σωµατικής τους ασφάλειας και ακεραιότητας, αξί-
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ζει τον κόπο να κάνουµε την εξαίρεση αυτή. ∆ιαφορετικά, βέ-
βαια, υπάρχει ο κίνδυνος να απογοητεύσουµε όσους ασκούν
αυτά τα επαγγέλµατα και όσοι έχουν κατοχυρώσει το δικαίωµα
της πρόωρης συνταξιοδότησης να οδηγηθούν µε αυτόν τον
τρόπο στην αποχώρηση.

Όσον αφορά τη φορολογία εµπορικών επιχειρήσεων του άρ-
θρου 6, κατ’ αρχάς, ο λογιστικός προσδιορισµός των εισοδηµά-
των των επιχειρήσεων είναι σωστός και δίκαιος. Καθένας πρέπει
να φορολογείται µε βάση τα λογιστικά του αποτελέσµατα. Όµως,
εκτός από τη δικαιοσύνη, µας ενδιαφέρει  το αποτέλεσµα και ει-
δικά στη δύσκολη αυτή στιγµή. Άλλωστε και τα τεκµήρια δια-
βίωσης ξεφεύγουν από τη δικαιοσύνη. Όµως, ο νοµοθέτης τα
επιβάλλει γιατί είναι αναγκαστικό κριτήριο για την αντιµετώπιση
της φοροδιαφυγής. Ακόµη, υπάρχει το πρόβληµα της αυξηµέ-
νης επιβάρυνσης του λειτουργικού κόστους και της γραφειο-
κρατίας στις µικρές επιχειρήσεις, χωρίς να υπάρχει το
αναµενόµενο αποτέλεσµα για τα φορολογικά έσοδα. 

Άρα, λοιπόν, για όλους αυτούς τους λόγους, προτείνουµε κάτι
συγκεκριµένο που θα έχει πολύ µεγαλύτερη απόδοση σε ό,τι
αφορά το φορολογικό σύστηµα. Προτείνουµε τη φορολογία δι-
πλής επιλογής, δηλαδή ειδικά για µικρές επιχειρήσεις εµπορίας,
παροχής υπηρεσιών ή ελευθέρων επαγγελµάτων, κάτω από ένα
συγκεκριµένο όριο εσόδων, να έχουν τη δυνατότητα να επιλέ-
γουν οι επιχειρήσεις αυτές, µεταξύ λογιστικού προσδιορισµού
και τεκµαρτού καθεστώτος, ενός λογικού, ορθολογικού, προσ-
διορισµένου τεκµαρτού καθεστώτος. 

Φυσικά, αυτό δεν σηµαίνει ότι επιλέγοντας το τεκµαρτό καθε-
στώς φορολόγησης, απαλλάσσονται από την τήρηση βιβλίων και
στοιχείων ή από τη δυνατότητα του φορολογικού µηχανισµού να
εξετάζει την περιουσιακή τους κατάσταση. Θα είναι, όµως, ένα
σύστηµα απλό, ένα σύστηµα άµεσης και σίγουρης φορολογικής
απόδοσης από µικρές επιχειρήσεις, που σε διαφορετική περί-
πτωση πρακτικά δεν πρόκειται ποτέ να ελεγχθούν. 

Με αυτόν τον τρόπο, απαντούµε σε µια σειρά ζητηµάτων που
έχουν σχέση µε επαγγελµατίες, οι οποίοι διαµαρτύρονται –και
λογικά διαµαρτύρονται- γιατί πραγµατικά ανατρέπετε κάποια θέ-
µατα, για τα οποία είχαν µάθει µε έναν τρόπο συγκεκριµένο να
λειτουργούν και τους δηµιουργείτε µια µεγάλη περιπέτεια. Αυ-
ξάνετε το εξωγενές κόστος και δηµιουργείτε µια πρόσθετη γρα-
φειοκρατία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε λίγο. 
Επίσης, εξετάστε την παράγραφο 9 του ίδιου άρθρου, η οποία

λέει ότι «χρόνος κτήσης εισοδήµατος ελευθέρων επαγγελµατιών
θεωρείται ο χρόνος που παρέχονται οι υπηρεσίες και όχι ο χρό-
νος είσπραξης των αµοιβών». Αυτό, ειδικά στις σηµερινές δύ-
σκολες συνθήκες, είναι ένα πολύ µεγάλο πρόβληµα, γιατί
υπάρχουν επαγγελµατίες, οι οποίοι ολοκληρώνουν την παροχή
υπηρεσίας τους και ή πληρώνονται και πληρώνονται πολύ αργό-
τερα, παραδείγµατος χάριν, λογιστές, δικηγόροι, συµβολαιο-
γράφοι. Τι σηµαίνει πρακτικά αυτό; Ότι θα φορολογούνται και
θα πληρώνουν ΦΠΑ, ενώ δεν θα έχουν εισπράξει τα χρήµατα από
τους πελάτες τους. Επανεξετάστε το. Επανέλθετε εκεί που ήταν. 

Τι να πω τώρα για την παρακράτηση 8%; Τα είπαµε τόσες φο-
ρές και στην αρχική τοποθέτησή µας και στις επιτροπές. Πραγ-
µατικά, είναι τραγικό λάθος αυτό το οποίο έγινε. Κάλλιο αργά,
παρά ποτέ. Το αποσύρατε κάτω από την κοινωνική κατακραυγή,
κάτω από τις αντιδράσεις όλων των πτερύγων της Βουλής και του
ΠΑΣΟΚ συµπεριλαµβανοµένου. Αναγκαστήκατε να το αποσύ-
ρετε. Αλλά, είναι ενδεικτική η συγκεκριµένη πρόβλεψή σας, η πα-
ρακράτηση, δηλαδή, του 8% για τις αµοιβές που παρέχουν για
παροχή υπηρεσίας γενικώς οι επιχειρήσεις. Είναι ενδεικτικό για
το πώς αντιλαµβάνεστε εσείς την επιχειρηµατικότητα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, βρίσκοµαι ακόµη στο άρθρο 6 και έπρεπε να
µιλήσω εώς το άρθρο 65. Θα κάνω µια γρήγορη ανάγνωση, ένα
πέρασµα µόνο. Θα προσπαθήσω να τελειώσω σ’ ένα-δύο λεπτά.
Καταλαβαίνω την πίεση που υπάρχει. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Επάνω που πήγαινα να

σας επαινέσω για την αξιολόγηση που είχατε κάνει στις διατά-
ξεις. Φροντίστε να συµπεράνετε. 

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. 
Στο άρθρο 18 εµείς λέµε «ναι». Το άρθρο 18 αφορά την εν-

θάρρυνση του επαναπατρισµού κεφαλαίου. Είναι ένα άρθρο που
προσβλέπει σε µια προσπάθεια από το κράτος για επαναπατρι-
σµό κεφαλαίων, µε παράλληλη χορήγηση φορολογικής αµνη-
στίας, όπως άλλωστε έγινε µε µεγάλη επιτυχία στην Ιταλία, όπου
εκτιµάται ότι επέστρεψαν στην Ιταλία περισσότερα από
150.000.000.000 ευρώ. 

Όµως -γιατί ο χρόνος και ο καιρός έχει γυρίσµατα- θα σταθώ
λίγο και θα πω ότι το συγκεκριµένο ζήτηµα προσπάθησε να αντι-
µετωπίσει, όχι µε µεγάλη επιτυχία, µε το ν. 3259/2004, η κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. 

Συγκεκριµένα, στη συζήτηση που έγινε τότε, στις 26 Αυγού-
στου 2004 στην Ολοµέλεια της Βουλής, υπήρχαν κάποιοι συνά-
δελφοι, οι οποίοι εξακολουθούν να είναι και σήµερα και έκαναν
κάποιες τοποθετήσεις. Αξίζει τον κόπο να σταθούµε λίγο, για να
δούµε τη διγλωσσία του ΠΑΣΟΚ. Και είµαι περίεργος να δω τι θα
πουν οι συνάδελφοι αυτοί. 

Ο Στάθης Κουτµερίδης που ήταν εισηγητής της Πλειοψηφίας,
είχε πει ότι «µε αυτόν τον τρόπο δίνεται φορολογική ασυλία στα
κεφάλαια που βρίσκονται στο εξωτερικό και νοµίζουµε ότι είναι
ξεκάθαρη η θέση και η πρόθεση της Κυβέρνησης, όχι µόνο να
µην πατάξει τη διαφθορά από την προσπάθεια αυτή, αλλά και να
την υπηρετήσει. Ανάπτυξη» –λέει- «µε τέτοια κεφάλαια δεν µπο-
ρεί να υπάρξει». 

Και συνεχίζουµε, ο Γιάννης Κουτσούκος ο οποίος είπε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Φτάνει. Το συµπέρασµα

είναι ότι η ζωή εκδικείται. Προχωρήστε. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Παρακαλώ να τον ακούσουµε, κύριε

Πρόεδρε. 
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Είναι ένα πολύ καλό συµπέρασµα.

Είναι παρών ο Γιάννης Κουτσούκος και αξίζει τον κόπο να το ανα-
φέρουµε. «∆εν καταλαβαίνω» είπε ο συνάδελφος ο Γιάννης Κου-
τσούκος «ποια είναι η σκοπιµότητα αυτής της ρύθµισης, να
νοµιµοποιήσουµε δηλαδή αυτά τα κεφάλαια. Θέλουµε να ρωτή-
σουµε καλόπιστα για να πάρουµε απαντήσεις, ποιος τίµιος Έλ-
ληνας φορολογούµενος, επαγγελµατίας ή επιχειρηµατίας,
αναγκάστηκε να βγάλει κεφάλαιο στο εξωτερικό, αφού φορολο-
γήθηκαν εδώ; Έχει χρήµατα στο εξωτερικό ένας που τα απέ-
κτησε παράνοµα στην Ελλάδα, είναι αυτά που λέµε «µαύρα»
χρήµατα. ∆εν µπορεί να τα χρησιµοποιήσει σε µια νόµιµη δρα-
στηριότητα και τα πήγε στο εξωτερικό. Απέκτησε χρήµατα στο
εξωτερικό κάποιος απατεώνας του κοινού ποινικού δικαίου.»
Είµαι περίεργος, λοιπόν, να ακούσω τον αγαπητό συνάδελφο τον
κ. Κουτσούκο τι θα πει αύριο βέβαια και ο Υπουργός, ο κ. Κα-
στανίδης, η Υπουργός η κ. Τζάκρη κ.λπ..

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αρκετά. 
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Καταλαβαίνω ότι ο χρόνος πιέζει

παρά πολύ. Είναι σαφέστατο ότι η συζήτηση δεν ήταν ολοκλη-
ρωµένη και όπως θα έπρεπε να είναι. Υπάρχουν πάρα πολλά ζη-
τήµατα. Θα προσπαθήσω, σε συνεργασία µε τους υπόλοιπους
συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας που θα τοποθετηθούν να
σταθούν σε κάποια άρθρα που δεν µπορούσα εκ των πραγµά-
των να καλύψω. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σωστά. Ευχαριστούµε,
κύριε Καράογλου. Παρακαλείται ο ειδικός αγορητής…

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Άλλη ώρα, άλλη ώρα. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ζητώ το λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καταλαβαίνω. Άλλη

ώρα. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να µε ακού-

σετε και µετά να απορρίψετε το αίτηµα. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ο ειδικός αγορητής του

Κ.Κ.Ε., κ. Άγγελος Τζέκης καλείται να λάβει το λόγο. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Πρέπει να σας εξηγήσω γιατί ζητώ

το λόγο επί προσωπικού και µετά να απορρίψετε το αίτηµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μα, δεν έχουµε χρόνο.

Αντιλαµβάνοµαι, δεν χρειάζεται εξήγηση. Αντιλαµβάνεται το
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Προεδρείο γιατί ζητάτε το λόγο και σας προτείνω, όταν έρθει η
σειρά σας να µιλήσετε, να απαντήσετε στον κ. Καράογλου. Λήξις.
Αντιλαµβάνοµαι. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Πολύ ωραία, αλλά πρέπει να συ-
νεννοούµεθα, όµως. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Να µην ροκανίζουµε το
χρόνο για τη συναδελφική... 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ήθελα να δηλώσω ότι δυστυχώς,
δικαιώθηκα, διότι αποδείχθηκε στο σκάνδαλο της «SIEMENS» ότι
µε αυτήν την διάταξη έφεραν µέσα τα λεφτά και δώσανε µίζες.
Ευχαριστώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αδικήσατε τον εαυτό
σας γιατί ήλπιζα να δίνατε µια πληρέστερη απάντηση.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Στην τοποθέτησή µου. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Στην ώρα σας.
Κύριε Τζέκη, έχετε το λόγο. 
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Επί της αρχής

είχαµε αποδείξει µε συγκεκριµένα στοιχεία που καταθέσαµε -και
εισηγητικά, αλλά και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος και η Γε-
νική Γραµµατέας της Κεντρικής Επιτροπής του κόµµατος- ότι το
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο δεν µπορεί να επιφέρει την φορολο-
γική δικαιοσύνη, πολύ περισσότερο να πατάξει τη φοροδιαφυγή,
γιατί αποδείξαµε ότι µε τα στοιχεία που περιέχει µέσα το συγκε-
κριµένο σχέδιο νόµου νοµοθετεί συνεχώς µεγάλες φοροαπαλ-
λαγές, τόσο σε εισοδήµατα, αλλά και σε νοµικά πρόσωπα και σε
ακίνητη περιουσία και πολύ περισσότερο, βέβαια, ότι νοµοθετεί
για την επαναφορά.

Ξεκινώ από το τελευταίο που ακούστηκε για το άρθρο 18. Πρέ-
πει να αποσυρθεί, να αποσύρει δηλαδή η Κυβέρνηση τη συγκε-
κριµένη διάταξη, γιατί είναι εκτεθειµένη. 

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος κατέθεσε το τι είχε πει ο Αρ-
χηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης το 2004 στη συζήτηση
του κρατικού προϋπολογισµού του 2005 και βέβαια, είναι και
αυτά τα ονόµατα που ακούστηκαν, αλλά είναι και άλλα, τα οποία
τα έχουµε.

Εδώ είναι τα Πρακτικά, κύριε Πρόεδρε, τα οποία µιλούσαν για
προσπάθεια της Κυβέρνησης για ξέπλυµα «µαύρου» χρήµατος
και έβαζαν και ζήτηµα ηθικό. 

Άρα, δηλαδή, το ότι το νοµοθετεί σήµερα το ΠΑΣΟΚ δεν είναι
και ηθικό. Το ανήθικο δεν µπορεί να καλυφθεί µέσα από τη νο-
µοθέτησή του. Και εδώ ακριβώς, είναι που γίνεται ξέπλυµα «µαύ-
ρου» χρήµατος. Εποµένως, δεν είναι συκοφάντης το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος που είχε µια διαχρονική πολιτική
σταθερότητα απέναντι στο συγκεκριµένο ζήτηµα. Συκοφάντες
είναι εκείνοι που προσπαθούν να χτυπήσουν το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας, ενώ γνωρίζουν ότι ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση
τότε είχαν την ίδια θέση, αλλά τώρα αλλάζουν γιατί έτσι συµφέ-
ρει τα µεγάλα συµφέροντα. Να την αποσύρετε, εδώ και τώρα,
γιατί αλλιώς είστε εκτεθειµένοι σε αυτά που λέγατε πριν από τέσ-
σερα χρόνια, µε αυτά που κάνετε τώρα. 

Και είναι εκτεθειµένη η Κυβέρνηση, κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, γιατί µας λέει ότι εδώ µειώνει τη φορολογία. ∆εν πρόκειται
για κάτι τέτοιο. Απεναντίας, συνδέει το αφορολόγητο µε τις απο-
δείξεις και δεν βάζει µέσα, όπως έχουµε πει, µια σειρά αποδεί-
ξεις, όπως είναι ο ηλεκτρισµός, η ύδρευση, οι τηλεπικοινωνίες,
τα εισιτήρια, τα εστιατόρια και άλλα. Και, µάλιστα, αν λείπουν οι
αποδείξεις, εκεί επιβάλλεται πρόστιµο, ενώ αν έχουν αποδείξεις,
τότε υπάρχει ωφέλεια. Και αυτοί που θα υπερκαλύπτουν είναι
γνωστό ότι δεν είναι τα χαµηλά στρώµατα, αλλά είναι αυτοί οι
οποίοι έχουν και µπορούν να ξοδεύουν.

Επίσης, δεν τιµαριθµοποιεί το αφορολόγητο. Απεναντίας, τι-
µαριθµοποιεί τους φορολογικούς συντελεστές, πράγµα που ση-
µαίνει δηλαδή ότι µε τον πληθωρισµό που τρέχει, του χρόνου θα
πληρώσει µεγαλύτερο φόρο ο εργαζόµενος και όλοι πλέον. 

Και αποδεικνύουµε ότι αυτή η πρόταση συνδέεται και µε την
εφαρµογή των αντικειµενικών δαπανών διαβίωσης, κύριε Πρόε-
δρε, τα γνωστά τεκµήρια, δηλαδή 3.000 ευρώ για τον άγαµο,
5.000 ευρώ για τον έγγαµο. Και, µάλιστα, εδώ είναι που έκανε
ορισµένες αλλαγές τώρα, αλλά πιστεύουµε ότι και πάλι µ’ αυτές
τις αλλαγές ωφελούνται τα µεγάλα εισοδήµατα. Ναι, θα προτι-
µήσει να δηλώσει ότι έχει 65.000 ευρώ, 70.000 ευρώ εισόδηµα,

προκειµένου να γλιτώσει άλλες 50.000 ευρώ, άλλες 150.000
ευρώ εισόδηµα, ενώ έτσι όπως γίνεται µε τα τεκµήρια, ένας ο
οποίος έχει δώσει στο παιδί του ένα σπίτι ή έχει και ένα µικρό
αµάξι, αλλά είναι κάτω από την εργασία των STAGE µε 400 ευρώ
και 500 ευρώ, θα έλθει η τσιµπίδα και θα του πει «έλα να πλη-
ρώσεις παραπάνω φόρο, γιατί έτσι δηλώνουν τα τεκµήρια».

Μάλιστα, αυτό γίνεται και για τους συνταξιούχους. Είχαµε το-
νίσει τότε να προσέξετε και εσείς βάζετε τη διαφορά ηλικίας και
όχι εισοδήµατος. 

Καταργείτε, επίσης, πολλές φοροαπαλλαγές. Οι αξιωµατικοί
και τα κατώτερα πληρώµατα του Εµπορικού Ναυτικού είχαν ένα
µικρό φόρο. Αυτά έρχεστε τώρα και τα αυξάνετε, γιατί αυξάνετε
τους συντελεστές από το 3% στο 6% και από το 1% στο 3%. 

Και εµείς αυτό, κύριε Πρόεδρε, το βάζουµε σε αντιδιαστολή
µε τις χαριστικές ρυθµίσεις που υπάρχουν και σήµερα και στο
παρελθόν για τους εφοπλιστές. ∆εν µπορεί, δηλαδή, σε αυτόν ο
οποίος κινεί τον εµπορικό στόλο, σε αυτόν που είναι κινητήρια
δύναµη για τα πλοία, προκειµένου οι εφοπλιστές να βγάλουν
κέρδη, να έρχεσαι εδώ και να του λες «εσύ θα πληρώσεις πε-
ρισσότερο, αλλά ο εφοπλιστικός όµιλος θα απαλλαγεί και για τα
ακίνητα που έχει».

Επίσης, όσον αφορά τα ειδικά επιδόµατα επικίνδυνης εργα-
σίας, καταργείτε την αυτοτελή φορολόγησή τους στα Σώµατα
Ασφαλείας, στο ΕΚΑΒ, τις εφηµερίες ιατρών κ.λπ. Εµείς σας
έχουµε πει ότι δεν ήµασταν υπέρ της επιδοµατικής πολιτικής,
γιατί όλα αυτά θα έπρεπε να είναι µέσα στο βασικό µισθό, προ-
κειµένου να µην υπάρχει καµµία αδικία και µεταξύ των εργαζο-
µένων. Πρέπει, δηλαδή, να υπάρχει το ενιαίο µισθολόγιο για
όλους. Όµως, εδώ πρόκειται για µια ειδική κατηγορία, την οποία
πιστεύω ότι πρέπει να λάβετε υπ’ όψιν. 

Και µάλιστα, µε αυτοτελή φόρο ήταν και το ειδικό επίδοµα
ανεργίας σε προβληµατικές επιχειρήσεις. Τώρα έρχεσθε και το
καταργείτε και αυτό. Και σας ανέφερα ένα κλασσικό παράδειγµα
της Νάουσας, εκεί όπου έκλεισαν πολλά εργοστάσια ενός µεγα-
λοεπιχειρηµατία, του Λαναρά. Όλοι αυτοί είχαν µπει σ’ ένα τέτοιο
πρόγραµµα και έρχεστε τώρα και τους λέτε: όχι, θα φορολογη-
θεί ως φυσικό εισόδηµα. Όµως, ο κ. Λαναράς, εδώ και πάρα
πολλά χρόνια, µε όλες τις κυβερνήσεις, πήρε δάνεια, ξαναπήρε
δάνεια και µε εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου επιδοτήθηκε για
να κάνει εργοστάσια στη Βουλγαρία και σε άλλες χώρες! 

Άρα, δηλαδή, βλέπουµε και εδώ ότι δεν υπάρχει φορολογική
δικαιοσύνη, αλλά υπάρχει ακριβώς η αδικία εξαιτίας της πολιτι-
κής σας. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Με τα άρθρα 6 και 7 που αφορούν τη φορολογία ελευθέρων
επαγγελµατιών και εµπορικών επιχειρήσεων, αυξάνετε τη φορο-
λογία από το 20% στο 25% σε µία σειρά από µικροεπιχειρήσεις
και µικροεπαγγελµατίες, ταξί, ενοικιαζόµενα δωµάτια, λιανοπω-
λητές σε λαϊκές αγορές, παραγωγούς αγροτικών προϊόντων,
στους οποίους βέβαια επιβάλλετε και Φόρο Προστιθέµενης
Αξίας.

Και για όλα αυτά, εµείς δεν λέµε ότι δεν πρέπει να υπάρχει λο-
γιστικός προσδιορισµός της φορολογίας µε βιβλία εσόδων-εξό-
δων, αλλά αυτό το συνδέουµε µε το αφορολόγητο που πρέπει
να υπάρχει για όλους, δηλαδή 20.000 ευρώ το άτοµο, 40.000
ευρώ η οικογένεια, 5.000 κατά παιδί. Έτσι πιστεύουµε ότι είναι η
φορολογική δικαιοσύνη. Έτσι θα βαδίσεις. ∆εν µπορείς, δηλαδή,
για τους µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους να λες «εσάς, σας
απαλλάσσω» και να έρχεσαι στη «µαρίδα» να λες «εσένα, θα σε
βάλω από κάτω, γιατί από εσένα προσδοκώ να πάρω, ενώ τον
άλλον πρέπει να τον ευνοήσω», γιατί έτσι είναι σχεδιασµένο το
ευρωπαϊκό, διεθνές, αλλά και εθνικό δίκαιο, προκειµένου να
υπάρχει ελεύθερη κίνηση κεφαλαίων, ελεύθερη κίνηση προϊό-
ντων, γιατί αυτό συµφέρει ακριβώς το µεγάλο κεφάλαιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε συνάδελφε, µε
συγχωρείτε που σας διακόπτω, αλλά θα ήθελα να κάνω µία ανα-
κοίνωση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αί-
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θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, τριάντα έξι µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκ-
παιδευτικοί του Β’ Τµήµατος από το Πειραµατικό Γυµνάσιο Κο-
ρίνθου Πανεπιστηµίου Πελοποννήσου. 

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα)

Κύριε Τζέκη, µπορείτε να συνεχίσετε.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Έτσι, λοιπόν, αυτό που λέω για τους τόκους των οµολογιακών

δανείων και τους τόκους που κατέβαλαν φυσικά πρόσωπα στην
αλλοδαπή, το ενισχύει και το άρθρο 10.

Κατ’ αρχάς, λέµε ότι είναι µικρός ο συντελεστής του 10%,
αλλά σας έχουµε πει ότι πρέπει να υπάρχει και µία ειλικρίνεια –
όχι µόνο µεταξύ µας, αλλά και απέναντι στον ελληνικό λαό- ότι
αυτά τα φυσικά πρόσωπα µπορούν πραγµατικά να στείλουν διά-
φορα οµολογιακά δάνεια, τόκους σε επενδυτικές εταιρείες. ∆η-
λαδή, υπάρχουν όλα εκείνα τα σχήµατα, µε τα οποία µπορούν
πραγµατικά να µην πληρώσουν ούτε µία δραχµή. 

Επίσης, µε το άρθρο 11 για τον προσδιορισµό των καθαρών
κερδών των επιχειρήσεων, γίνεται εδώ µία προσπάθεια, όπως
µας λέτε, να φορολογήσετε τις εξωχώριες εταιρείες. Σας είπε
και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπός µας σήµερα ότι η αρµόδια
Επιτροπή της Βουλής σάς λέει ότι η νοµοθεσία της Ευρωπαϊκής
Ένωσης έχει δηµιουργήσει το ευρωπαϊκό δίκτυο που µέσα από
τη διµερή συναλλαγή που υπάρχει και που σου λέει ότι πρέπει να
τα κάνεις αποδεκτά, υπάρχει όλο εκείνο το νοµικό πλαίσιο αυτές
οι εταιρείες συνεχώς να φοροδιαφεύγουν. Και µάλιστα, σας ανα-
φέρει µέσα συγκεκριµένες δικαστικές αποφάσεις του Ευρωπαϊ-
κού ∆ικαστηρίου. 

Με την παράγραφο 7 λέτε ότι δεν εκπίπτουν οι τόκοι δανείων
για αγορά µετοχών, εταιρικών µεριδίων επιχειρήσεων, αν τα µε-
ταβιβάσει αυτά σε δύο χρόνια. Και σ’ αυτό υπάρχουν εξαιρέσεις.
Είναι οι τράπεζες Ελλάδος. 

Σας λέµε, λοιπόν, συνεχώς ότι υπάρχουν εξαιρέσεις πάνω στις
εξαιρέσεις.

Όσον αφορά το άρθρο 12 που αφορά την κατάργηση φοροα-
παλλαγών νοµικών προσώπων, αυτό είναι υποκριτικό, διότι σας
έχουµε πει και επί της αρχής ότι εξαιρείτε αµοιβαία κεφάλαια,
εταιρείες επενδύσεων χαρτοφυλακίου, αµοιβαία κεφάλαια ακι-
νήτων, εταιρείες επενδύσεων σε ακίνητη περιουσία, αµοιβαία κε-
φάλαια επιχειρηµατικών συµµετοχών, εταιρείες κεφαλαίων
επιχειρηµατικών συµµετοχών, εταιρείες διανοµής φυσικού αε-
ρίου, τεχνικές εταιρείες. ∆εν αφήσατε κανέναν που να µην τον
εξαιρέσετε! 

Μάλιστα, εδώ ακριβώς είναι που µέσα απ’ αυτόν τον πακτωλό
χρηµάτων µπορείτε να πιάσετε µεγάλη φορολογητέα ύλη, για να
κάνετε και κοινωνική πολιτική, δηλαδή να πάρετε το αναγκαίο
προσωπικό στα νοσοκοµεία. Τα νοσοκοµεία, βέβαια, τα απαξιώ-
νετε µε την πολιτική σας και ευνοείτε έτσι τους ιδιωτικούς επεν-
δυτικούς οµίλους, οι οποίοι έχουν επενδύσει µεγάλα ποσά στο
ζήτηµα της υγείας και µέσα σε δέκα χρόνια ο τζίρος τους από
450.000.000 ευρώ, ξεπερνά τα 2.000.000.000! 

Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο, τώρα έρχεστε και επιβάλλετε σ’
αυτά τα ιδιωτικά κέντρα Φόρο Προστιθέµενης Αξίας 10%. Γιατί;
∆ιότι µε την απαξίωση πλέον βλέπετε ότι υπάρχει κόσµος που
πηγαίνει εκεί, άρα πρέπει να τον φορολογήσετε για να καλύψετε
τις µεγάλες φοροαπαλλαγές που κάνετε. Και όλα αυτά, βέβαια,
τα πληρώνει ο λαός και τα ασφαλιστικά ταµεία.

Όσον αφορά το άρθρο 13 που αναφέρεται στα µερίσµατα και
τη γνωστή φορολόγηση –δήθεν- του 40% σε όσα διανέµονται,
σας είπαµε και επί της αρχής ότι δεν στοχεύει στα µεγάλα χαρ-
τοφυλάκια, τα οποία εύκολα µεταβιβάζονται σε άλλα επενδυτικά
σχήµατα ή µετακινούνται στο εξωτερικό. Και εδώ έχετε σαν
στόχο τους µικρούς.

Όσον αφορά το άρθρο 16, µία άλλη διάταξη για τα κέρδη από
την πώληση µετοχών εισηγµένων στο Χρηµατιστήριο, υπάρχει
απαλλαγή προσώπων και εταιρειών εισηγµένων, αν τα κρατή-
σουν για τρεις µήνες περίπου. Και υπάρχει και φορολόγηση µόνο
1,5% επί των συναλλαγών στο Χρηµατιστήριο.

Στο άρθρο 19, σας λέµε ότι προσπαθείτε να στρέψετε την

κοινή γνώµη στους µικρούς επαγγελµατίες αυτοαπασχολούµε-
νους, ότι αυτοί είναι που φοροδιαφεύγουν και σ’ αυτούς βάζετε
τώρα περιοριστικούς όρους.

Για τους αυτοαπασχολούµενους επαγγελµατίες, τους αγρό-
τες στη λαϊκή, λέτε ότι είναι µεγάλοι φοροφυγάδες. Έρχεστε λοι-
πόν εδώ και τους λέτε ότι θα πρέπει να φορολογηθούν, ότι θα
πρέπει δηλαδή, να πάνε στο λογιστή, να έχουν βιβλία δεύτερης
κατηγορίας κ.λπ. και µάλιστα επιβάλετε και Φόρο Προστιθέµε-
νης Αξίας 21%.

Έρχοµαι στο άρθρο 21. Την απαλλαγή που προβλεπόταν για
την πρώτη κατοικία 200 τ.µ., την αλλάζετε τώρα και βάζετε
250.000 για τον έγγαµο και ανάλογα βέβαια, προσαυξάνει για
κάθε παιδί. Όµως, εδώ, πρέπει να το συνδέσουµε αυτό και µε τη
βούληση που έχει η σηµερινή Κυβέρνηση, να αυξήσει τις αντι-
κειµενικές αξίες, ούτως ώστε να προσαρµοστούν στις πραγµα-
τικές και αυτό βέβαια το αφορολόγητο θα ξεπεραστεί.

Επίσης, το άρθρο 25, για τη φορολογία κληρονοµιών, δωρεών
γονικών παροχών, καταργεί και εδώ την απαλλαγή από τα 200
τ.µ.. Εδώ όµως, καταργεί και µία σειρά από φοροαπαλλαγές  που
είχαµε και για τους αγρότες, όταν αυτός που τα έπαιρνε θα έµενε
στο αγροτικό επάγγελµα. Το ίδιο ισχύει και για τους νεοεισερ-
χόµενους νέους αγρότες.

Το Κεφάλαιο ∆’, κύριε Πρόεδρε, αφορά τη φορολογία ακίνη-
της περιουσίας και εδώ πραγµατικά, όπως είπαµε και επί της
αρχής, µπορεί να καταργεί το ΕΤΑΚ, αλλά υπάρχουν πολλές
απαλλαγές. 

Απαλλάσσει τα δάση και τις δασικές εκτάσεις, που έχουµε πει
ότι αυτά πρέπει να είναι κάτω από τον απόλυτο δηµόσιο έλεγχο,
εδώ έχετε όµως στόχο να κάνετε ακριβώς το αντίθετο. Υπάρχουν
επιχειρηµατικοί όµιλοι, µοναστήρια, εκκλησίες που έχουν εκατο-
ντάδες εκατοµµύρια στρέµµατα πλέον, υπό κατοχή. Είναι µέσα
και στις προθέσεις που έχει η Κυβέρνηση για την ιδιωτικοποίηση
δηµόσιων οργανισµών, δηµόσιων επιχειρήσεων αλλά και γης που
είναι στο δηµόσιο. Και αυτό εµείς πιστεύουµε ότι πρέπει να το
πάρετε πίσω. Επίσης εξαιρούνται και τα δικαιώµατα ιδιοκτησίας
και εξόρυξης µεταλλευµάτων και ορυκτών. Και σας είπα ένα
κλασσικό παράδειγµα. Στη Χαλκιδική ο Μπόµπολας µε άλλους
συνεταίρους, έχει τριάντα χιλιάδες στρέµµατα και έχει εκεί τα
ορυχεία και τα αγόρασε µε 11.000.000.000 δραχµές τότε. ∆εν θα
πρέπει τώρα δηλαδή να φορολογηθεί; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ώστε µου τρία λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Τρία δεν γίνεται, κύριε

συνάδελφε.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Όσο πήρε και ο εισηγητής της Νέας ∆η-

µοκρατίας. ∆είξτε λίγη ανοχή. Τελειώνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε συ-

νάδελφε, συνεχίστε.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Έρχοµαι στον υπολογισµό φόρου ακίνη-

της περιουσίας. Να πούµε εδώ ότι οι επενδύσεις στα ακίνητα, οι
επιχειρήσεις στα ακίνητα εξαιρούνται; Να πούµε ότι τους ξενο-
δόχους τους βάζετε µε 0,33‰ και θέλετε να φορολογήσετε τα
ενοικιαζόµενα που είναι εκεί µε 4 ή 5 δωµάτια; ∆εν είναι εκείνη η
µεγάλη ακίνητη περιουσία. Σας είπαµε πολύ χαρακτηριστικά πα-
ραδείγµατα. 

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω το εξής για το
άρθρο 64. Είπαµε για τα ιδιωτικά πλοία αναψυχής. Εκεί πρέπει να
είστε ακόµα πιο προσεχτικοί, γιατί βάζετε ένα συγκεκριµένο χρο-
νικό περιθώριο για να έρθει εδώ µέσα και αν κάνει εδώ, δήθεν
τις επισκευές, εκείνον τον καθαρίζουµε.

Έχουµε και τα επαγγελµατικά πλοία αναψυχής και ξέρουµε
πάρα πολύ καλά ότι και εκείνα τα βάζουν να κάνουν δυο τρία
δροµολόγια και ύστερα τα παίρνει ο ιδιοκτήτης και τα έχει για
ίδιον όφελος. 

∆ηλαδή µε αυτόν τον τρόπο θέλουµε να πούµε -και κλείνω µε
αυτό, κύριε Πρόεδρε- ότι όλα αυτά τα άρθρα, στα οποία ανα-
φερθήκαµε, τα καταψηφίζουµε εκτός από ορισµένες θετικές αλ-
λαγές που κάνατε. Και αυτές είναι η φορολόγηση στην
αποζηµίωση λόγω απόλυσης που ήταν θετική και η δήλωση που
κάνατε ότι δεν συντρέχει λόγος για το εφάπαξ, λόγω συνταξιο-
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δότησης. Και αυτό είναι πολύ θετικό. Εµείς σας λέµε όµως ότι
και το άρθρο 18 πρέπει να το πάρετε πίσω. Είναι το γνωστό ξέ-
πλυµα µαύρου χρήµατος. Πάρτε το πίσω.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Να γρα-
φτεί στα Πρακτικά κύριε Πρόεδρε, ότι εκτιµούµε ότι το Κοµµου-
νιστικό Κόµµα Ελλάδας βρίσκει κάτι θετικό στο φορολογικό
νοµοσχέδιο.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Μα, αυτό σας το είπαµε και στην πρωτο-
λογία µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το ΚΚΕ πάντα έχει
εποικοδοµητικές προτάσεις.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε Υφυ-
πουργέ.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Απ’ ό,τι
κατάλαβα από την εισήγηση του κ. Τζέκη, µάλλον δεν κατανόησε
την παρέµβαση του κ. Ανδρουλάκη, ο οποίος τους παρέπεµψε
στη νέα οικονοµική πολιτική του Λένιν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Τώρα τον προκαλείτε.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε, γιατί προ-

κλήθηκα. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Τζέκη, σας πα-

ρακαλώ.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Απάντησε πάρα πολύ ωραία, ο Κοινοβου-

λευτικός µας Εκπρόσωπος παραπέµποντας στο Λένιν τις ενέρ-
γειες του και τις δράσεις του και µάλιστα µίλησε για αξίες, οι
οποίες διαχρονικά αποδεικνύουν τις πραγµατικές αξίες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Τζέκη, παρα-
καλώ ολοκληρώστε.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Αυτήν όµως τη ρύθµιση του άρθρου 18
για το ξέπλυµα µαύρου χρήµατος πάρτε την πίσω. Είστε εκτε-
θειµένοι και ο Πρωθυπουργός και όλοι όσοι εδώ µέσα σ’ αυτήν
την Αίθουσα τοποθετήθηκαν αρνητικά τότε, στη συγκεκριµένη
διάταξη της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ.

Ηλίας Πολατίδης, ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Πριν αναφερθώ στα επί των άρθρων, θα πω κάτι το οποίο είχε

πει τότε στην Επιτροπή ο κ. ∆ρίτσας, αναφερόµενος σε εµένα
και το επανέλαβε και σήµερα ο αξιότιµος Πρόεδρος του Συνα-
σπισµού, σχετικώς µε το θέµα των εσόδων, που έχει η Ελλάδα
από τη ναυτιλία και των εσόδων, που έχει από τα παράβολα που
καταβάλλουν οι αλλοδαποί. 

Έχω κάνει µία ερώτηση σ’ εσάς, κύριε Υπουργέ, δεν ξέρω αν
τη θυµάστε. Υπάρχουν –και το λέω για να καταγραφούν στα Πρα-
κτικά- είκοσι χιλιάδες εκατόν εβδοµήντα οχτώ ΑΦΜ που αφορούν
ενεργές επιχειρήσεις αλλοδαπών εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Τρεις χιλιάδες τριάντα οχτώ δεν µας έκαναν τη χάρη να υποβά-
λουν δήλωση. ∆ώδεκα χιλιάδες εννιακόσιοι ογδόντα δύο έχουν
υποβάλει δήλωση σε µηδενικό φόρο και τέσσερις χιλιάδες εκα-
τόν πενήντα οχτώ που µας έκαναν τη χάρη να δηλώσουν εισό-
δηµα, πληρώνουν κατά µέσο όρο 560 ευρώ.

Επειδή υπάρχει, λοιπόν, µία προπαγάνδα, ότι δήθεν η Ελλάδα
ζει χάρη στους αλλοδαπούς κ.λπ. θα πω ότι και άµα ακολουθή-
σουµε τη λογική του Προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ, θα πρέπει να διώ-
ξουµε όλο το εφοπλιστικό κεφάλαιο και να φέρουµε και άλλους
αλλοδαπούς να µας πληρώνουν παράβολα. Το καταθέτω αυτό
στα Πρακτικά για να υπάρχει, για όποιον ενδιαφερόµενο.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ως προς το άρθρο 1, σχετικά µε τις αποδείξεις, θα πω ότι οι
αποδείξεις είναι ένα µέτρο το οποίο έχει δοκιµαστεί και κατά το
παρελθόν και υπάρχουν πάρα πολλοί τρόποι µε τους οποίους
µπορεί κάποιος να ξεφύγει απ’ αυτήν την υποχρέωση, µε το θέµα
των αποδείξεων.

Είστε βέβαια περήφανος, όπως µας αναφέρατε πολλές φορές

για το κίνηµα των αποδείξεων. Μακάρι να φέρει αποτελέσµατα.
Το θέµα όµως είναι να µην µπορεί να γίνεται η παράνοµη διακί-
νηση αυτών των προϊόντων, τα οποία κατόπιν πάνε χωρίς ΦΠΑ.
Εφόσον τα προϊόντα διακινούνται ελεύθερα, µε κάποιον τρόπο,
µε τον α’ ή β’ τρόπο, θα ξεφύγουν από την όλη αυτή µέγγενη,
την οποία πάτε να βάλετε.

Στο άρθρο 1 επίσης, υπάρχει το θέµα της ενεργειακής ανα-
βάθµισης, στο οποίο µειώσατε την έκπτωση φόρου και την κά-
νατε 10%. Με αυτόν τον τρόπο, όποιος έχει εισόδηµα πάνω από
20.000, εφόσον κάνει τη δαπάνη της ενεργειακής αναβάθµισης,
είναι χαµένος. Γιατί δεν το βάζετε όλο να εκπίπτει από το φορο-
λογητέο εισόδηµα, ούτως ώστε να έχουν κίνητρο αυτό οι οποίοι
έχουν µεγαλύτερο εισόδηµα -άρα έχουν και τη δυνατότητα- να
αυτοχρηµατοδοτήσουν αυτές  τις δαπάνες, οι οποίες τελικά θα
φορολογηθούν από τους παρόχους των υπηρεσιών και τους πω-
λητές των προϊόντων; Έτσι θα είναι συνολικά το όφελος για την
οικονοµία πολύ µεγαλύτερο. Γιατί δεν το κάνετε; Νοµίζω ότι εδώ
µπορείτε να βάλετε να µην είναι η έκπτωση στο φόρο, αλλά να
είναι στο φορολογητέο εισόδηµα και αναλόγως να έχουν και οι
πλουσιότεροι µεγαλύτερο κίνητρο, για να κάνουν την ενεργειακή
αναβάθµιση, συν όλα τα προβλήµατα τα περιβαλλοντικά που θα
λυθούν και την καλύτερη ποιότητα των κτηρίων. 

Στο άρθρο 3, έχουµε τα τεκµήρια διαβίωσης. Τα τεκµήρια δια-
βίωσης είναι ένα µέτρο το οποίο το 1978, ως επείγον τότε ή ως
το καλύτερο µέτρο που µπορούσε να σκεφτεί η τότε κυβέρνηση
και ο τότε Υπουργός Οικονοµικών, Αθανάσιος Κανελλόπουλος,
έχουν µία ζωή τριών δεκαετιών και πάνω, στην Ελλάδα.

Πρέπει να δυσκολέψουµε τον τρόπο µε τον οποίο διακινείται
το χρήµα. Πράγµατι, γίνονται ορισµένα µέσα στο νοµοσχέδιο,
αλλά καταλαβαίνετε και εσείς ότι δεν είναι αρκετά. Πρέπει κά-
ποτε να φύγουµε από τα κριτήρια, γιατί ακριβώς δεν θα υπάρχει
νόηµα να υπάρχουν τα αντικειµενικά κριτήρια. Και δεν θα πρέπει
να προσπαθούν η µία µετά την άλλη κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και
της Νέας ∆ηµοκρατίας να κάνουν καλύτερη διαχείριση αυτών
των αντικειµενικών κριτηρίων. 

Και αυτό είναι το ζητούµενο της οικονοµικής δικαιοσύνης, στην
οποία αναφέρθηκε και ο εισηγητής της Πλειοψηφίας, γιατί πολλά
από αυτά τα αντικειµενικά κριτήρια τα κατήργησαν οι κυβερνή-
σεις του ΠΑΣΟΚ; ∆εν ήθελαν αυτές οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ
αντικειµενικά κριτήρια και φορολογική δικαιοσύνη; Τα κατήργη-
σαν. 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Τότε δεν είχαµε φοροδιαφυγή σ’
αυτό το βαθµό. Τώρα έχουµε έξαρση. 

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Τότε δεν είχαµε φοροδιαφυγή; Εντάξει.
Άρα, βρήκαµε την εποχή κατά την οποία δεν είχαµε φοροδια-
φυγή στην Ελλάδα. Ήταν κάποιες ακαθόριστες εποχές που κυ-
βερνούσε τη χώρα το ΠΑΣΟΚ!

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Τα είχαµε νοικοκυρέψει τότε! 
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Βεβαίως. 
Όσον αφορά τώρα στο άρθρο 4 που ασχολείται µε το θέµα

των ναυτικών, ειλικρινά δεν µπορώ να κατανοήσω την εµµονή
σας. Κατεβάσατε µεν τα όρια, αλλά δεν καταλαβαίνω γιατί δεν τα
επαναφέρετε εκεί που είναι και γιατί δεν τα µηδενίζετε κιόλας.
∆υστυχώς, η πλειοψηφία των ναυτιλιακών επιχειρήσεων επειδή
έχουν –για να µην το πούµε ελαττωµένη εθνική συνείδηση- εν
πάση περιπτώσει άλλες προτεραιότητες –τις οικονοµικές πάνω
από τις εθνικές- προσλαµβάνουν αλλοδαπούς. Ας πάρουµε, για
παράδειγµα, µία ελληνική επιχείρηση, η οποία µεταφέρει προϊό-
ντα από την Κίνα στις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής. Τι κίνη-
τρα έχει αυτή η επιχείρηση να πάρει Έλληνες; ∆εν παίρνει
Έλληνες. Εµείς όµως, ως οικονοµία, ως κράτος οφείλουµε να
απασχολούµε στα ελληνικά πλοία Έλληνες ναυτικούς, ούτως
ώστε να έρθουν αυτοί τελικά να πάρουν κάποιο σπίτι εδώ, να
επενδύσουν, να το δώσουν στην οικογένειά τους και έτσι αυτό το
εισόδηµα να έχει κάποια φορολογία. 

Μ’ αυτό που κάνετε και αυτοί οι ελάχιστοι, δυστυχώς, ναυτικοί
οι οποίοι δουλεύουν σήµερα σε ελληνικά πλοία θα σταµατήσουν,
γιατί τελικά το εισόδηµά τους µειώνεται και θα έχει µεγαλύτερη
ζηµία το κράτος απ’ ότι όφελος. Οι ναυτικοί αποτελούν µία ει-
δική κατηγορία και δεν ισχύουν αυτά περί οµογενοποιήσεως και
καταργήσεως των φορολογικών απαλλαγών. 
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Επίσης, όσον αφορά το θέµα µε τους ιπτάµενους και τους
αξιωµατικούς ναρκαλιευτές κλπ., είπατε ότι πράγµατι κατανοείτε
στην επιτροπή ότι υπάρχει ένα πρόβληµα και θα το λύσετε. 

Για να υπάρχει, όµως, κοινή φορολογική αντιµετώπιση όλων,
θα πρέπει να δεσµευθείτε εδώ ότι ταυτοχρόνως θα αυξηθούν
αυτές οι αµοιβές, ούτως ώστε µετά από το φόρο που θα πλη-
ρώνει ένας τυπικός φορολογούµενος που ανήκει σ’ αυτήν την
κατηγορία, να µην έχει µείωση των εισοδηµάτων του. ∆ιότι νο-
µίζω ότι δεν είναι προς τη σωστή κατεύθυνση, χάριν της φορο-
λογικής δικαιοσύνης να στερήσουµε το εισόδηµα από κάποιον ο
οποίος έχει ένα επίπεδο ζωής που δεν είναι και ιδιαίτερα µεγάλο
και διακινδυνεύει κάθε µέρα τη ζωή του για τη δική µας ασφάλεια
πάνω στο Αιγαίο αντιµετωπίζοντας τους Τούρκους. 

Όσον αφορά στο άρθρο 5, εκεί έχουµε το γνωστό πρόβληµα
µε τις εφηµερίες των γιατρών. Κάνετε µία σωστή ρύθµιση για τις
αποζηµιώσεις άνω των 60.000. Σας είχα πει να µπει και µια ακόµα
παράµετρος, ώστε να φορολογούνται, όταν είναι πολύ σύντοµο
το χρονικό διάστηµα, στο οποίο έγινε η επαναπρόσληψη. Πρό-
κειται για το γνωστό κόλπο των «golden boys», οι οποίοι φεύγουν
από το ∆Σ µιας θυγατρικής εταιρείας οργανισµού, για παρά-
δειγµα του ΟΤΕ, και σε µία εβδοµάδα πηγαίνουν σε άλλη εταιρεία
και ενώ έχουν εισπράξει την αποζηµίωση. Ακόµα, λοιπόν, κι αν εί-
ναι 60.000 αυτή η αποζηµίωση, αυτός θα πρέπει να φορολογηθεί,
γιατί στην ουσία δεν είναι ποτέ άνεργος. Άρα, για ποιο λόγο να
έχει µια ευνοϊκή φορολογική µεταχείριση; Στην ουσία, είναι θεω-
ρητικώς µία εβδοµάδα άνεργος, αλλά έχει εισπράξει και τις
60.000. Απολύεται από το ένα ∆Σ, πάει σε άλλο ∆Σ και έχει πάλι
τις αποζηµιώσεις. Αυτό είναι ένα γνωστό κόλπο, το οποίο γίνεται. 

Θα πρέπει, δηλαδή, εκτός από τον περιορισµό του ύψους της
αποζηµιώσεως, να υπάρχει και ο χρονικός περιορισµός. 

Όσον αφορά τώρα στο άρθρο 6, αφιερώνεται σχεδόν το µισό
άρθρο σε µεταβατικές διατάξεις περί του χρόνου εφαρµογής
των δωδεκάτων στα οποία δεν θα ισχύσει κλπ. Για να έχουν
χρόνο και να µπορέσουν και η αγορά και φορολογούµενοι να
ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους, κάντε το τουλάχιστον να
πάει από 1/1/2011. Είναι αδύνατα αυτά που λέτε. Και άνθρωποι
οι οποίοι καλώς ή κακώς δεν έχουν την εµπειρία µέχρι τώρα από
λογιστές και από ταµειακές µηχανές δεν θα µπορέσουν να αντα-
ποκριθούν στο χρονικό διάστηµα των δύο µηνών, δηλαδή από
1/7/2010. ∆εν µπορούν να ανταποκριθούν. Και καλό είναι να µην
έρθουµε εδώ τότε, παραµονές της εφαρµογής, µε µια κατεπεί-
γουσα νοµοθετική πρωτοβουλία για να το διορθώσουµε αυτό.
Μπορείτε να το κάνετε από τώρα. ∆εν νοµίζω ότι θα αλλάξει και
τίποτα, αλλά ούτε πιστεύω ότι θα είναι τόσο σοβαρά τα έσοδα σ’
αυτό το χρονικό διάστηµα. 

Όσον αφορά στο άρθρο 8 για τη φορολόγηση των µπόνους,
θα έλεγα ότι αποτελεί ένα παράδειγµα της κακής νοοτροπίας
που υπάρχει. Έλεγε ο Περικλής –άλλωστε είναι γραµµένο κάτω
από την προτοµή του στην είσοδο της Βουλής- ότι η αθηναϊκή
δηµοκρατία «ου ζηλούσι τους των πέλας νόµους…». 

Εµείς, δυστυχώς, για να πάρουµε µια νοµοθετική πρωτοβου-
λία, κάπου πρέπει να τη δούµε. Αυτή εδώ η νοµοθετική πρωτο-
βουλία έγινε µε βάση κάτι αντίστοιχο, το οποίο συνέβη στην
Αµερική. Και τελικά, έρχεστε εδώ να το διορθώσετε. 

Όµως, βάσει των διαφόρων ενηµερωτικών σηµάτων που µας
έστειλαν διάφοροι που ασχολούνται µε τα χρηµατοοικονοµικά,
υπάρχει ένα πρόβληµα. Υπάρχουν κενά. Και νοµίζω ότι ήταν βια-
στικός ο τρόπος µε τον οποίο έγινε αυτό. Και πάντα κάνουµε κάτι
µε τη νοοτροπία: αφού το κάνουν οι Αµερικάνοι, ας το κάνουµε
και εµείς. Όµως, δεν είναι έτσι η πραγµατικότητα, γιατί άλλες οι
συνθήκες εκεί και άλλες εδώ. 

Όσον αφορά στο άρθρο 10, θα ήθελα να πω ότι αποτελεί επί-
σης ένα παράδειγµα για το πώς εκµεταλλεύονται πολλές φορές
οι φοροδιαφεύγοντες ή οι φοροαποφεύγοντες µία σωστή ρύθ-
µιση. 

Και εξηγώ τι εννοώ. Υπήρχε µία σωστή ρύθµιση της οποίας ο
σκοπός ήταν να δώσει κάποια επιπλέον κίνητρα στους αλλοδα-
πούς για να κρατήσουν τα οµολογιακά δάνεια. Και εκεί, λοιπόν,
την παραµονή της λήξεως των οµολογιακών δανείων, πήγαιναν
και ερχόταν εδώ, µε σκοπό τη µειωµένη φορολογία. 

Όσον αφορά στο άρθρο 11, όπως έχει ήδη αναφερθεί, υπάρ-

χει ένα πλέγµα νόµων και ένα πλέγµα δυνατοτήτων το οποίο δίνει
το ευρωπαϊκό, αλλά και το διεθνές δίκαιο και οι συµβάσεις απο-
φυγής διπλής φορολογίας, που αφειδώς υπογράφει η ελληνική
Κυβέρνηση, η οποία δηµιουργεί ένα θέµα για το αν θα µπορέ-
σουν πράγµατι να εφαρµοστούν τα όσα προβλέπει το άρθρο 11. 

Κάνει, δηλαδή, κάποιες υποθέσεις το άρθρο, όπως για παρά-
δειγµα ότι θα δουλέψουν µ’ ένα συγκεκριµένο τρόπο. Πώς ακρι-
βώς θα διαπιστώσει την ταυτότητα της εταιρείας και αν ανήκει
στην ίδια παραγωγική επιχείρηση; Και εάν χρησιµοποιηθούν
άλλοι κωδικοί, πώς ακριβώς θα διαπιστωθεί ότι µιλάµε για το ίδιο
συγκεκριµένο προϊόν; ∆εν υπάρχει δυνατότητα στους φοροελε-
γκτικούς µηχανισµούς να κάνουν αυτούς τους ελέγχους. 

Εκτός αυτού, υπάρχει και το παράδειγµα µιας επιχείρησης στη
βόρειο Ελλάδα η οποία κάνει ένα υποκατάστηµα στη Βουλγαρία.
Γίνεται διακίνηση εικονικά µέσα από τη Βουλγαρία και τελικά, σ’
έναν πελάτη στην Αθήνα δεν πουλάει το προϊόν η ελληνική επι-
χείρηση, αλλά το πουλάει η αντίστοιχη βουλγαρική, µε αποτέλε-
σµα εκεί να φορολογείται µε 10% και όλα αυτά τα περί 40% και
45% να πηγαίνουν περίπατο. 

Εδώ, δηλαδή, έχουµε µία παγκοσµιοποιηµένη οικονοµία. Και
εγώ είµαι ο τελευταίος που θα πω ότι αυτή η παγκοσµιοποίηση
προσφέρει γενικώς στην παγκόσµια ανάπτυξη, αλλά και στην ελ-
ληνική, που µε ενδιαφέρει πιο πολύ. Όµως, εδώ εσείς από τη µία
αποδέχεστε την παγκοσµιοποίηση, αλλά στο µυαλό σας νοµο-
θετείτε σαν να έχουµε µια κλειστή εθνική οικονοµία. 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): …τα
έχετε µπερδέψει. 

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Φιλοσοφικά και πρακτικά, εγώ πιστεύω
ότι η παγκοσµιοποίηση φέρνει µόνο δεινά στην παγκόσµια οικο-
νοµία, αλλά και ιδιαιτέρως στην ελληνική. 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Άρα,
βρίσκετε καλά στη ρύθµισή µας. 

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Στη ρύθµιση φυσικά υπάρχουν σωστά.
Όµως, είναι τέτοιο το υπόλοιπο νοµικό πλαίσιο, που δεν θα µπο-
ρέσει να εφαρµοστεί τίποτα. Σας λέω ότι αυτό είναι κάτι θεωρη-
τικό. Σε θεωρητική βάση είναι σωστό, αλλά δεν θα µπορέσει να
εφαρµοστεί. 

Όσον αφορά στο άρθρο 12 που αφορά την κατάργηση φορο-
λογικών απαλλαγών νοµικών προσώπων, θεωρώ ότι υπάρχει ένα
ζήτηµα, το οποίο εγώ το έχω ρωτήσει. Υπάρχει κάποιος αντικλη-
ρικανισµός, κάποιο κόµπλεξ µε την Ορθόδοξη Εκκλησία. Είναι δι-
καίωµα του καθενός να έχει τις απόψεις του, εντός και εκτός της
Αιθούσης. 

Έχουµε κάνει δεκαπέντε φορές την ερώτηση αν ό,τι ισχύει για
την Ορθόδοξη Εκκλησία, θα ισχύσει και για τα Βακούφια. Άκρα
του τάφου σιωπή! Γιατί αποφεύγετε να καταγραφεί αυτό στα
Πρακτικά; 

Στην Ορθόδοξη Εκκλησία αναφέρεται το Πατριαρχείο, οι Σταυ-
ροπηγιακές Μονές της Κύπρου, το Πατριαρχείο Αλεξανδρείας, η
Εκκλησία της Κύπρου κλπ. Όλα αυτά αναφέρονται ονοµαστικά.

Στα υπόλοιπα δόγµατα υπάρχει µια πολύ περίεργη διατύπωση
«και ξένα δόγµατα». Τι θα πει «ξένα δόγµατα», δεν υπάρχει ξένο
δόγµα. Αν υπάρχουν κάποιοι Έλληνες πολίτες που πιστεύουν σ’
ένα συγκεκριµένο θρησκευτικό δόγµα, αυτό γίνεται και ελληνικό.
Άρα, είναι η διατύπωση τέτοια που θα πάει σε δικαστήριο και κατ’
ευθείαν θα καταπέσει. Και εδώ να υπάρχει και καταγεγραµµένο
στα Πρακτικά. Θα ισχύσει και για τα άλλα δόγµατα ό,τι ισχύει και
για την Ορθόδοξη Εκκλησία; Γιατί εµείς θέλουµε την ισονοµία -
εµείς ως ΛΑΟΣ εννοώ- αλλά κάποιοι άλλοι θέλουν να τιµωρηθεί
η Ορθόδοξη Εκκλησία. Λέω, λοιπόν, θα ισχύσουν τα ίδια και για
το κεντρικό Ισραηλιτικό Συµβούλιο και για τα µουσουλµανικά βα-
κούφια και για τους οποιουσδήποτε, όπως και να λέγονται; Ναι,
ή όχι; Μια απλή απάντηση περιµένω. 

Στο άρθρο 16 το µεγάλο πρόβληµα υπάρχει µε τις αλλοδαπές
εταιρείες. Έτσι όπως είναι διατυπωµένο υπάρχει µειονέκτηµα
των ελληνικών εταιρειών έναντι των αλλοδαπών. Μόνο οι ελληνι-
κές έχουν τις υποχρεώσεις, άρα, θα φροντίσουν όλοι να κάνουν
τις συναλλαγές µέσω αλλοδαπών εταιρειών.

Στο άρθρο 20 -για να επιταχύνουµε λίγο- λέτε ότι οι συναλλα-
γές µεταξύ επαγγελµατιών άνω των 30.000 ευρώ θα γίνονται
µέσω λογαριασµών, οι οποίοι δεν θα έχουν κόστος. Μεταξύ ιδιω-
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τών, όµως, που είναι 1.500 ευρώ, εκεί δεν αναφέρεται τίποτα
σχετικό, αναφέρεται χρεωστικές και πιστωτικές κάρτες. Σήµερα,
µια εταιρεία που εκδίδει πιστωτική κάρτα, παίρνει µέχρι και 7%
προµήθεια σε σχέση µε το κόστος. Καταλαβαίνετε ότι αυτό είναι
τεράστιο ποσοστό. ∆εν έχετε κάποια συγκεκριµένη ρύθµιση εδώ. 

Και σας έχω προτείνει, επίσης, να αυξηθούν τα όρια, γιατί είναι
πολύ χαµηλά και θα δηµιουργήσουν ένα τεράστιο αριθµό συ-
ναλλαγών. Ξεκινήσετε το πιλοτικά µε µεγαλύτερα χρηµατικά
ποσά και όταν δείτε ότι πράγµατι έχει επιτυχία, να αρχίσουν να
κατεβαίνουν τα ποσά, µέχρι να φτάσουν σ’ αυτά τα οποία θέλετε. 

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Να κλείσετε, παρα-
καλώ.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Θα κλείσω, αναφερόµενος µόνο στο
θέµα της ακίνητης περιουσίας…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Γιατί ο Υφυπουργός
µου είπε να κάνει πρόταση να φορολογήσει την οµιλία τώρα,
γιατί εκεί θα πάµε. 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Τις χρο-
νικές υπερβάσεις. 

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ναι, εάν υπάρχει ισότητα και µε τους άλ-
λους, κανένα πρόβληµα. Αλλά πάλι µόνο στον Λαϊκό Ορθόδοξο
Συναγερµό υπάρχει υπερβάλλων χρόνος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Όχι, όχι. Πάντα υπάρ-
χει ανακοίνωση. 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Επειδή στηρίζετε τους έχοντες και
κατέχοντες.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Μακάρι οι έχοντες και κατέχοντες να
είχαν στήριξη µόνο από τους δεκαέξι από εµάς, κύριε Μακρυ-
πίδη. ∆υστυχώς, έχουν από πολύ ισχυρότερους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μην κάνετε διάλογο.
Να δώσουµε το χρόνο σε όλους και να ξεκινήσουµε πάλι στις 6
η ώρα. Έχουµε έναν οµιλητή ακόµα.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Όσον αφορά το θέµα της ακίνητης περι-
ουσίας, υπάρχει ένα τεράστιο θέµα, µε τη φορολογία της κατο-
χής περιουσίας. Είναι τελείως διαφορετικό πράγµα η κατοχή
περιουσίας από το εισόδηµα από την περιουσία. Αυτό το πράγµα
κάνετε ότι δεν καταλαβαίνετε. Και µας λέτε τα ποσοστά για 3%,
το 1%, ότι εµείς είµαστε µε το 3%, η Κυβέρνηση είναι µε το 97%.
Είναι παραπλανητικά τα ποσοστά. Σας λέω υπάρχει κάποια πε-
ριουσία που δεν φέρνει εισόδηµα. Πώς; Μα, είναι 1%, αλλά..

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Είναι 1%. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, κύριε

Πολατίδη.
ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θα σας πω ένα παράδειγµα και για τα νοµικά πρόσωπα. Υπάρ-

χει ένα γνωστό ξενοδοχείο -θα σας το πω κατ’ ιδίαν το ξενοδο-
χείο- το οποίο έχει ζηµιές και ανήκει στην Εθνική Τράπεζα. Θα
πληρώσει, ενώ έχει ζηµιές -και έχει δώσει τη διεύθυνση σε αµε-
ρικάνικη εταιρεία και παρ’ όλα αυτά δεν µπόρεσε να το φέρει σε
κερδοφορία- 3,8 εκατοµµύρια φόρο µεγάλης ακίνητης περιου-
σίας. Αυτό είναι το ζητούµενο; Να φορολογήσουµε, δηλαδή και
να βάλουµε µέσα στο λάκκο αυτούς που ούτως ή άλλως είναι ζη-
µιογόνοι ή να πάρουµε από εκεί που πραγµατικά δηµιουργείται
το εισόδηµα; Αυτό είναι ένα βασικό θέµα και θέλω –εντάξει, δεν
µπορούµε φυσικά να αναφερθούµε- σ’ αυτό κάποια απάντηση,
όπως και στο θέµα των Βακουφίων. 

Ευχαριστώ.
( Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ )

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο ειδικός αγορητής
του ΣΥΡΙΖΑ κ. ∆ηµήτριος Παπαδηµούλης έχει το λόγο και θα
ολοκληρώσουµε την πρωινή συνεδρίαση.

Έτσι όπως έγιναν τώρα, έχουµε αλλάξει λίγο τους όρους της
πρωινής και της απογευµατινής συνεδρίασης. 

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να κάνω δύο εισαγωγικές παρατηρήσεις. Η πρώτη είναι

ότι ο τρόπος που συζητάµε κατ’ άρθρον αυτό το µεγάλο νοµο-
σχέδιο, ένα νοµοσχέδιο που θα επηρεάσει καθοριστικά τα εισο-
δήµατα εκατοµµυρίων Ελλήνων πολιτών, είναι υποβαθµισµένος,
δεν είναι ουσιαστικός. Και νοµίζω ότι πρέπει να το δούµε ως Κοι-
νοβούλιο. ∆εν εννοώ ότι είµαστε µόνο οι εισηγητές των κοµµά-
των παρόντες στην Αίθουσα και αυτοί ούτε καν όλοι

ενδεχοµένως, αλλά αυτή η διαδικασία να συζητούµε εξήντα τέσ-
σερα άρθρα σ’ έναν κύκλο συζήτησης, νοµίζω ότι υποβαθµίζει
τον ουσιαστικό πολιτικό και κοινοβουλευτικό διάλογο.

Η δεύτερη παρατήρηση που θέλω να κάνω, είναι ότι στην επι-
τροπή είχαµε την ευκαιρία, επειδή κάναµε πέντε - έξι κύκλους, να
αναφερθούµε και στα άρθρα που εµπεριέχουν θετικές διατάξεις
και τα οποία θα υπερψηφίσουµε όταν φτάσουµε σ’ αυτήν τη
φάση και στα άρθρα στα οποία έχουµε ριζική διαφωνία και τα
οποία θα καταψηφίσουµε, όπως και το νοµοσχέδιο στο σύνολό
του και στα άρθρα που έχουµε επιφυλάξεις, κριτικές απόψεις και
από τα οποία κρατάµε µια απόσταση και διεκδικούµε αλλαγές. 

Το χρόνο που διαθέτω επιτρέψτε µου να τον αφιερώσω, κύ-
ριοι συνάδελφοι, κύριε Υφυπουργέ…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συµφωνήσαµε όµως
ότι από οκτώ λεπτά που έχετε οι εισηγητές είναι δεκαπέντε και µε
την ανοχή πάει δεκαοκτώ. 

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ναι. ∆εν µιλώ για το δικό
µας χρόνο. Μιλώ για τον τρόπο που η Βουλή συζητάει. Όταν συ-
ζητάς µονοκοπανιά εξήντα τέσσερα άρθρα, δεν κάνεις ουσια-
στικό διάλογο. Τώρα µη γελιόµαστε, κύριε Πρόεδρε. 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Πάντως,
συζητήσαµε στις επιτροπές, αυτό πρέπει να το αναγνωρίσετε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ναι, χρειάζεται να συζητάµε
παραπάνω.

‘Ενας δείκτης που θα δικαιολογήσει και θα αυξήσει το κύρος
του Κοινοβουλίου, είναι να µετρήσουµε κάποια στιγµή τα νοµο-
σχέδια πώς µπαίνουν και πώς βγαίνουν και να βλέπουµε τη
Βουλή να κάνει αλλαγές και την Κυβέρνηση να δέχεται και πα-
ρατηρήσεις που έρχονται από κόµµατα της Αντιπολίτευσης. Εί-
µαστε ακόµα πολύ πίσω σ’ αυτό το θέµα, εάν συγκρίνουµε το
ελληνικό Κοινοβούλιο και την κυβερνητική συµπεριφορά µε άλλα
Κοινοβούλια. Έχουµε πολύ δρόµο µπροστά µας. 

Έρχοµαι, λοιπόν, τώρα στην ουσία αυτών που ήθελα να πω. Θα
σταθώ, κύριε Υπουργέ και κύριοι συνάδελφοι, σε ορισµένα ση-
µεία που έχουµε διαφορές, που έχουµε αντιρρήσεις και που ζη-
τάµε αλλαγές. Και σας ζητώ, κύριε Υπουργέ, να µη χορτάσετε µε
τις αλλαγές που κάνατε, αλλά να σκεφθείτε και άλλες αλλαγές.

Άρθρο 1. Φορολογική κλίµακα. Είναι απαράδεκτο ότι µένει πα-
γωµένο το αφορολόγητο στις 12.000 ευρώ, εκεί που το είχε κα-
θιερώσει ο κ. Αλογοσκούφης πριν από χρόνια. Κάντε,
τουλάχιστον, τιµαριθµική αναπροσαρµογή του αφορολογήτου
από εκεί που το άφησε ο κ. Αλογοσκούφης, αλλιώς τι τον κα-
ταγγέλλετε αφού το κρατάτε και µάλιστα επί τα χείρω, καθώς
κλέβετε τον πληθωρισµό;

∆εύτερον, κάντε προοδευτικότερη την κλίµακα. Ανεβάστε το
συντελεστή φορολόγησης και πάνω από το 45%. Κοιτάξτε γύρω
σας την Ευρωζώνη, θα βρείτε πολλές χώρες όπου η φορολογία
φυσικών προσώπων πάει και πάνω από το 45%. Ο Πρωθυπουρ-
γός δεν έλεγε, θα σας κάνω ∆ανία του Νότου; ∆έστε, λοιπόν, η
∆ανία τι φορολογικό συντελεστή έχει στα φυσικά πρόσωπα.
Πολύ παραπάνω. Και άλλες χώρες. 

Τρίτον, µε τις αποδείξεις. Ουσιαστικά µειώνεται το αφορολό-
γητο για µεγάλη κατηγορία µισθωτών µεσαίου εισοδήµατος. Σας
προτείνουµε το εξής: για να µη γκρεµιστεί τόσο το αφορολόγητο
στο τέλος της χρονιάς, όταν θα ψάχνει ο κόσµος τις αποδείξεις
και θα βλέπει ότι δεν µπορεί να τις µαζέψει, συµπεριλάβετε και
άλλες αποδείξεις σε αυτές που  µετράνε όπως, εισιτήρια, λογα-
ριασµούς ∆ΕΚΟ, κινητή τηλεφωνία και καθιερώστε και ένα συ-
ντελεστή ενδιάµεσο, ανάµεσα στο 10% και στο 30%, της τάξης
του 20%, για να πιάνει το µικροµεσαίο µισθωτό. Σας προτείνουµε
και τα δύο. 

Κάντε τουλάχιστον ένα από τα δύο, για να µη φτάσει ο µισθω-
τός των 1.000, 1.500 ευρώ το µήνα στο τέλος να συνειδητοποιή-
σει ότι το παγωµένο αφορολόγητο έχει µειωθεί και άλλο, γιατί
δεν µπόρεσε να µαζέψει αποδείξεις και για να µη χρειάζεται να
αγοράζει αποδείξεις, σαν τον περίφηµο υπάλληλο του ΥΠΕ-
ΧΩ∆Ε, ο οποίος πήγαινε από τα διόδια και µάζευε αποδείξεις και
τις πούλαγε µετά για να δικαιολογούν διάφοροι εκτός έδρας, για
ταξίδια που δεν είχαν κάνει, κύριε Υπουργέ. ∆εν ξέρω τι τύχη είχε
αυτός ο υπάλληλος, πιθανόν να απολύθηκε µετά πολλών επαί-
νων και να πήρε και προαγωγή. 
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Φοροελαφρύνσεις. Υποσχεθήκατε µία πράσινη ανάπτυξη και
έχουµε πολιτικές για ενεργειακή αναβάθµιση των κτηρίων, για
ανάπτυξη του φυσικού αερίου και για ανανεώσιµες πηγές ενέρ-
γειας που το νοµοσχέδιο προτείνει µάξιµουµ φοροαπαλλαγών
600 ευρώ, όταν η κ. Μπιρµπίλη πριν από εβδοµάδες έλεγε ότι
είχε συνεννοηθεί µαζί σας για 2.500 ευρώ. 

Η Greenpeace σας εγκαλεί ότι ρίχνετε στον Καιάδα την πρά-
σινη ανάπτυξη. Και δεν είναι ο Συνασπισµός της Ριζοσπαστικής
Αριστεράς η Greenpeace που σας κάνει αντιπολίτευση, είναι µία
κοινωνική οργάνωση µε µεγάλο κύρος. Ακούστε την όσο ακούτε
και την Ιερά Σύνοδο. 

∆εν θέλετε να πάτε στα 2.500 ευρώ; ∆ιπλασιάστε το αφορο-
λόγητο. Γιατί αλλιώς ο φοροφυγάς θα πάρει την επιδότηση, γιατί
έχει χαµηλό εισόδηµα και δεν τον πιάνει το όριο των 15.000
ευρώ, ο µισθωτός, όµως, που δεν µπορεί να πάρει τα κίνητρα της
κ. Μπιρµπίλη, θα πάρει για µια δαπάνη δεκάδων χιλιάδων ευρώ,
που θα περιορίσει την σπατάλη της ενέργειας και θα κάνει πιο οι-
κολογική και καλύτερη τη ζωή µας, µία αστεία φορολογική ελά-
φρυνση.

Εδώ υπάρχει και ένα καραµπινάτο θέµα. Υπάρχει ένα θέµα όχι
µόνο δικαιοσύνης, ένα θέµα τάξης. Σε αυτούς που τους κόβετε
το εισόδηµα µε µείωση µισθών, µε µείωση αµοιβών και µε αύ-
ξηση φορολογικής παρακράτησης, τους τα κόβετε αµέσως. Σε
αυτούς για τους οποίους θα προκύψει µειωµένη φορολογική πα-
ρακράτηση, λέτε ότι θα τους δώσετε ένα χρόνο µετά. ∆εν θα κα-
ταλάβουν τη φορολογική ελάφρυνση αµέσως, αλλά θα τα
πάρουν ένα χρόνο µετά. Αυτό δίνει την εικόνα ενός κράτος «µπα-
ταξή», ενός κράτους το οποίο στα παίρνει αµέσως και στα επι-
στρέφει µε καθυστέρηση και άτοκα. Αυτό είναι η αποθέωση της
αδικίας και της ασυνέπειας. Ή αλλάξτε τον τίτλο του νοµοσχε-
δίου περί αποκατάστασης της δικαιοσύνης ή αλλάξτε αυτήν τη
διάταξη, καταργήστε την. 

Άρθρο 3. Κάνατε κάποιες αλλαγές υπό την πίεση και τη δική
µας και άλλων και Βουλευτών της Πλειοψηφίας στα τεκµήρια,
αλλά τα τεκµήρια συνεχίζουν να παραµένουν χάδι για τους έχο-
ντες, κατέχοντες και φοροδιαφεύγοντες. Ένας σκαφάτος της
Μυκόνου µε βίλα, εξοχικό, οδηγό και πισίνα, µε τα τεκµήρια που
έχετε καθιερώσει, παρά τις αλλαγές που πετύχαµε στην επι-
τροπή, µπορεί µε 40.000 ευρώ να τη βγάλει καθαρή, εις υγείας
των κορόιδων, και θα πάει να το γιορτάσει στο µπαρ «ΝΑΜΟΣ»
της Μυκόνου µαζί µε άλλους επωνύµους, το οποίο ακόµη δεν
έχει πληρώσει πρόστιµο για την αρπαχτή του καλοκαιριού.

Εδώ στα άρθρα 3 και 4  υπάρχει και ένα θέµα στοιχειώδους
ευαισθησίας, όχι κοινωνικής δικαιοσύνης. ∆εν µπορείτε µε τρο-
πολογία που τη φέρατε νύχτα, αφού είχε τελειώσει η επιτροπή,
να αίρετε την περικοπή επιδοµάτων στους ένστολους και να δια-
τηρείται την περικοπή επιδοµάτων και την άδικη φορολογία για
τα προβλήµατα των ανθρώπων µε ειδικές ανάγκες. Μιλώ και για
τα επιδόµατά τους και για το πώς αντιµετωπίζεται το αυτοκίνητο
που παίρνουν για να καλύψουν την αναπηρία τους κ.λπ.. Εδώ
πρέπει να κάνετε αλλαγές, γιατί αλλιώς θα εµφανιστείτε ανάλ-
γητοι µε δύο µέτρα και δύο σταθµά, υποταγµένοι στη λογική του
πολιτικού κόστους. 

Έρχοµαι στο άρθρο 4. Κάνατε υπό την πίεση και τη δική µας
και άλλων κάποιες διορθώσεις στο θέµα της φορολογίας των
ναυτικών. Πού παραµένει όµως το πρόβληµα; Και παραµένει
παρά τις διορθώσεις. Φοροαπαλλαγές στους εφοπλιστές έως
µηδενική φορολογία, διπλασιασµός της φορολογίας για τους
αξιωµατικούς του ναυτικού, τριπλασιασµός της φορολογίας για
τα κατώτερα πληρώµατα, για το αµπάρι, για τον απλό ναύτη. Πού
είναι η κοινωνική δικαιοσύνη που έχετε στον τίτλο του νοµοσχε-
δίου; 

Άρθρο 5. Κατάργηση της αυτοτελούς φορολόγησης. Σωστή
ιδέα. Την επικροτούµε ως γενική ιδέα και την έχουµε υποστηρί-
ξει µε συνέπεια σε όλα και τη διεκδικούσαµε εδώ και χρόνια,
αλλά όχι και τα δικά µας δικά µας και τα δικά σας δικά µας. Εσείς
κάνατε επιδοµατική πολιτική. Εσείς και η Νέα ∆ηµοκρατία στον
ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. Εντάξτε στους µισθούς τα επιδόµατα
και φορολογήστε τα µε ενιαία κλίµακα. 

Επίσης, για τις φορολογίες της αποζηµίωσης για απολύσεις,
εµείς λέµε, παρά τις βελτιώσεις που έγιναν υπό την πίεσή µας

και την κατακραυγή της δηµόσιας κριτικής, να εξαιρούνται από
τις αποζηµιώσεις όσοι απολύονται µε τον ν. 2112. Για τα golden
boys που παίρνουν αποζηµιώσεις απόλυσης για εικονικές απο-
λύσεις, απολύεται από τη µητρική, παίρνει την αποζηµίωσή του
και επαναπροσλαµβάνεται στη θυγατρική σε µία εβδοµάδα, να
του παίρνετε πίσω ολόκληρη την αποζηµίωση και όχι απλώς να
τη φορολογείτε. Αλλά αν ένας άνθρωπος φορολογείται µε την
πρότασή σας γιατί απολύθηκε και είναι µακροχρόνια άνεργος και
µένει τρία χρόνια χωρίς δουλειά να του δώσετε επιστροφή
φόρου από αυτά που του φορολογήσατε στην αποζηµίωση της
απόλυσής του, γιατί αυτός ο άνθρωπος δεν παίρνει επίδοµα
ανεργίας. Παίρνει επίδοµα ανεργίας της πλάκας το οποίο διαρ-
κεί και ελάχιστα. 

Έρχοµαι στα άρθρα 6 και 7. Λογιστικός προσδιορισµός, κα-
τάργηση του εξωλογιστικού προσδιορισµού. Πρώτη παρατή-
ρηση. Σας είπαν και πολλοί συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, καµµία
εξαίρεση. Κάνετε εξ αρχής και διατηρείτε µία εξαίρεση για τους
κατασκευαστές ακινήτων. Ούτε την εξηγείτε ούτε την τεκµηριώ-
νετε ούτε την αφαιρείτε ούτε τη διευρύνετε. Εξηγήστε µας γιατί;

∆εύτερον. Σε µία χώρα µε εκτεταµένη φοροδιαφυγή και µε
έναν εισπρακτικό µηχανισµό, ο οποίος έχει προβλήµατα ανα-
χρονισµού, κοµµατισµού, ανεπάρκειας και διαφθοράς λόγω της
πολυνοµίας της γραφειοκρατίας, η κατάργηση του εξωλογιστι-
κού προσδιορισµού και η ένταξη των πάντων στο λογιστικό
προσδιορισµό, χωρίς να έχουµε φτιάξει το µηχανισµό, µπορεί
αντί να αυξήσει τα φορολογικά έσοδα, να αυξήσει τη φορο-
κλοπή, το ποσοστό της διαφθοράς. Εδώ οι εισηγητές της Νέας
∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ προέρχονται από τον συνδικαλι-
στικό κλάδο των εφοριακών και θα ήθελα τη γνώµη τους επ’
αυτού. Αυτό το νοµοσχέδιο δεν παίρνει µέτρα για την εξυγίανση
και την αύξηση της αποτελεσµατικότητας του φοροελεγκτικού,
φοροεισπρακτικού µηχανισµού. 

Στα ίδια άρθρα. Αύξηση της φορολογίας για τις Ο.Ε.  -για µία
µικρή εταιρεία δηλαδή- και σε άλλο άρθρο αργότερα µείωση έως
το 20% µε τη φόρµουλα των αδιανέµητων κερδών για τις µεγά-
λες εταιρείες, τις Α.Ε., χωρίς να έχει δοθεί µέχρι τώρα απάντηση
στην κριτική που λέει και γι’ αυτούς οι οποίοι λένε ότι θα επεν-
δύσουν και δεν επενδύουν και τα παρκάρουν κάπου τα λεφτά και
τα τοκίζουν τοκογλυφικά. 

Μπορεί πίσω από τους τοκογλύφους που καταγγέλλετε κάθε
µέρα στα κανάλια να υπάρχουν χρήµατα από τα αδιανέµητα
κέρδη ελληνικών επιχειρήσεων, µεταµφιεσµένα. Λοιπόν, τι πέ-
ναλτι θα έχει αυτός ο οποίος δεν φορολογήθηκε για να επενδύ-
σει και δεν επενδύει. Γιατί έχουµε µία εµπειρία χρόνων που λέει
ότι αυτή η µείωση που ξεκίνησε ο κ. Αλογοσκούφης και συνεχί-
ζετε εσείς και φθάνει στο 20%, δεν έχει οδηγήσει σε αύξηση
επενδύσεων. 

Και κάτι ακόµη πολύ σηµαντικό. Βάζω µία υπογράµµιση. Μην
κόβετε στο µισό τη φοροαπαλλαγή των τόκων για την πρώτη κα-
τοικία. ∆εκάδες, χιλιάδες ζευγάρια έχουν προγραµµατίσει τη ζωή
τους και έχουν ξεκινήσει µία προσπάθεια, ορισµένοι από αυτούς
έχουν κάνει και παιδιά, λογαριάζοντας τρεις το λάδι, τρεις το
ξύδι, τι έχουν να πληρώνουν για το δάνειο του σπιτιού που απέ-
κτησαν και τους κόβετε τα πόδια µε το κόψιµο αυτής της φορο-
απαλλαγής στο µισό. Είναι άδικο. 

Άρθρα 11 και 12. Τριγωνικές συναλλαγές. Καλή προσπάθεια
και µακάρι να πετύχει και να µη σκαλώσει και να µην πέσει µε
προσφυγές επιχειρηµατιών στα Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο. Πρέπει
να τη θωρακίσετε και να την ψάξετε. ∆εν είναι τόσο απλά τα
πράγµατα. Αλλά κοιτάξτε να δείτε εδώ τι έχετε; Αν πιάσουµε έναν
το πέναλτι είναι ότι του καταγράφουµε αυτό που  πήγε να κλέψει.
Είναι σαν να λες σε κάποιον ότι αν σε πιάσω στο µετρό να µην
έχεις βγάλει εισιτήριο, θα πληρώσεις την αξία ενός εισιτηρίου.
∆εν θα είχε έσοδα το µετρό. Ξέρετε πόσο πληρώνει αυτός που
τον πιάνουν έτσι; Πενήντα, εξήντα φορές το εισιτήριο. Βάλτε,
λοιπόν, και σ’ αυτούς τους µασκαράδες που κάνουν αυτές τις
τριγωνικές συναλλαγές ένα υψηλό πρόστιµο, αλλιώς δεν αντιµε-
τωπίζετε τον κίνδυνο των τριγωνικών συναλλαγών. 

Φορολόγηση των δωρεών. Συζητήσαµε και στην επιτροπή ότι
υπάρχει µία κοµπίνα. Σου δίνω 1000 ευρώ, µου δίνεις απόδειξη
ότι µου έδωσες 10.000, εγώ παίρνω επιστροφή φόρου 4.000, εσύ
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µε τη φορολόγηση 0,5% φορολογείσαι 50 ευρώ. Χάνει το κρά-
τος, χάνει η κοινωνική δικαιοσύνη, κερδίζουν οι κοµπιναδόροι και
αυτός ο οποίος δίνει τις πλαστές αποδείξεις. 

Με αυτό το σκεπτικό κόβετε µε το µαχαίρι όλες τις δυνατότη-
τες δωρεών προς τα ερασιτεχνικά αθλητικά σωµατεία και µε το
δίκιο τους παραπονιούνται και λένε, ρε παιδιά, εµείς πολλές
φορές στηριζόµαστε σ’ αυτές τις δωρεές και δεν είµαστε όλοι
κοµπιναδόροι. 

Αλλά εξαιρείτε την Εκκλησία απ’ αυτό µε µία λογική δύο µέ-
τρων και δύο σταθµών, ενώ θα έπρεπε να βρείτε τρόπο να κοπεί
αυτή η κοµπίνα παντού και να µην κάψετε µαζί µε τα ξερά και
χλωρά.

Άρθρο 16: Φορολογείστε την υπεραξία που παράγετε όχι από
τις βραχυχρόνιες µόνο συναλλαγές των µετοχών, αλλά και από
τις µακροχρόνιες. Το είπα και στη συζήτηση επί της αρχής: ∆εν
έχει λογική κάποιος που κερδίζει 1.000%, 2.000% υπεραξία αγο-
ράζοντας µετοχές, να µην πληρώσει φόρο, ενώ ένας που κέρ-
δισε αντίστοιχα από µία επένδυση στο ακίνητό του ή από το ότι
το ακίνητό του µπήκε στο σχέδιο, να πληρώνει υπεραξία. Γιατί;
Αυτό δεν έχει λογική. Και µιλώ για µακροχρόνια. Γίνεται σε άλλες
χώρες, ψάξτε το και κάντε το.

Στο άρθρο 18 είµαστε αντίθετοι στη διάταξη της φορολόγησης
µε 5% της εισαγωγής χρήµατος από το εξωτερικό, ανεξάρτητα
αν πρόκειται για χρήµα που έχει παραχθεί από λαθρεµπόριο, από
εµπόριο λευκής σαρκός, από εµπόριο όπλων, από εµπόριο ναρ-
κωτικών κ.λπ.. Εσείς τί κάνετε; Υιοθετείτε την άποψη Αλογο-
σκούφη, τη ρύθµιση Αλογοσκούφη κάνοντας το 3%, 5%. 

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Και τι είχαν πει τότε; 
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Θυµηθείτε τι είχατε πει,

αλλά θυµηθείτε και εσείς, κύριε Καράογλου, τι λέγατε και εσείς
τότε και αθροίστε τα αυτά, για να καταλάβετε ότι έχετε άδικο. 

Επιπλέον, αυτή η διάταξη διευκόλυνε τον κ. Μαυρίδη, τη
«SIEMENS» να φέρει 20.000.000 ευρώ για το σκάνδαλο της
«SIEMENS», της SOCIETE GENERALΕ, και δεν είχε µεγάλες απο-
δόσεις. Εµείς δεν έχουµε τη µαφία που είχε ο Μπερλουσκόνι, ο
οποίος έφερε λεφτά διότι έχει κάνει ένα deal µε τη µαφία και
τους έδωσε αυτό το πράσινο φως, εκτός αν υπάρχουν τέτοιες
συναλλαγές που δεν τις ξέρουµε. Είµαστε, όµως, αντίθετοι. 

Άρθρο 19: Είχατε πει ότι θα καταργήσετε τον Κώδικα Βιβλίων
και Στοιχείων. Είναι και αυτό στο «θα». Πείτε µας τουλάχιστον
πότε. ∆εσµευθείτε! ∆ιότι αυτός ο αναχρονιστικός, πολύπλοκος,
γραφειοκρατικός Κώδικας Βιβλίων και Στοιχείων είναι το «βού-
τυρο» στη συστηµική διαφθορά. 

Εάν ρωτήσετε εσείς οι εφοριακοί –οι πρώην εφοριακοί είστε
πιο έµπειροι- πού στηρίζεται ο διεφθαρµένος εφοριακός και κλέ-
βει το δηµόσιο χρήµα και γονατίζει τον πολίτη, αναγκάζοντάς τον
να συναλλαγεί, θα σας απαντήσουν ότι στηρίζεται στην πολυ-
πλοκότητα του φοροελεγκτικού και φοροεισπρακτικού οπλο-
στασίου. Πού είναι η απλούστευση της νοµοθεσίας; ∆εν την
έχουµε σ’ αυτό το νοµοσχέδιο. Πείτε πότε θα την κάνετε. 

Φορολόγηση γονικών παροχών και Εκκλησίας: ∆ύο µέτρα και
δύο σταθµά, όχι µόνο στις δωρεές, όπου έχουµε είκοσι φορές
λιγότερα να πληρώνει η Εκκλησία, ο Μητροπολίτης απ’ αυτά που
θα πληρώσει ο γονιός, αν πάρει ένα ακίνητο, αλλά και στα έσοδα
από την ακίνητη περιουσία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω σε δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆ύο λεπτά είναι πολύ,

κύριε συνάδελφε. 
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Θα είµαι συντοµότερος από

προηγούµενους συναδέλφους. 
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Σε ποιο άρθρο είστε; 
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Έφτασα στο άρθρο 57.

Έκανα επιλογή. 
Φορολογία offshore: Λέτε ότι θα τις πιάσουµε από τα κέρατα

γιατί θα τις πάµε από το 3% στο 15%. ∆εν λέτε αλήθεια. ∆ιότι θα
πιάσετε µόνο αυτούς, οι οποίοι έχουν δηλώσει. Σε µία Ελλάδα
που δεν έχει κτηµατολόγιο και περιουσιολόγιο σας ρωτώ: Με
ποιο τρόπο θα πιάσετε αυτούς, οι οποίοι δεν έχουν δηλώσει την

κατοχή ακινήτων στο όνοµα offshore, αφού δεν τους έχετε «σκρι-
νάρει». 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Από τη ∆ΕΗ, από την παροχή. 
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Θα κριθεί εκ του αποτελέ-

σµατος. Αν ήταν τόσο απλό, θα είχε γίνει ήδη, κύριε Μακρυπίδη.
Θα είχε γίνει τα προηγούµενα είκοσι χρόνια του ΠΑΣΟΚ και της
Νέας ∆ηµοκρατίας. ∆εν είναι καινούργιο είδος. 

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: ∆εν υπήρχε πολιτική βούληση.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Και δεύτερον, λέτε για το

άρθρο 57. ∆εν λέτε για το άρθρο 58, όπου τους δίνετε χαριστι-
κές ρυθµίσεις και ευνοϊκές προθεσµίες, έτσι ώστε να ενταχθούν
στη νοµιµότητα, αλλά µε τρόπο ευνοϊκό γι’ αυτούς, πολύ ευνοϊ-
κότερο απ’ ό,τι ο απλός πολίτης. Στον κοµπιναδόρο, δηλαδή,
λέτε: «Γίνε νόµιµος και θα σε αντιµετωπίσω πιο µαλακά». Όπως
σε αυτόν που θα φέρει µαύρο χρήµα του λες: «Θα σε φορολο-
γήσω µε 5%, αλλά αν το επενδύσεις κιόλας το χρήµα που θα φέ-
ρεις εδώ, θα σε φορολογήσω µε 2,5%» πιο κάτω και από το 3%
του Αλογοσκούφη, τον οποίο καταγγέλλατε. 

Τελειώνω µε το άρθρο 64. Εµείς πιστεύουµε ότι πρέπει να αλ-
λάξει αυτή η διάταξη που εξαιρεί καθολικά τα επαγγελµατικά
σκάφη αναψυχής από κάθε είδος φορολογίας, γιατί ζούµε στην
Ελλάδα και ξέρετε πάρα πολύ καλά την καταδολίευση αυτών των
άρθρων, κύριε Υπουργέ. Υπάρχουν άνθρωποι, οι οποίοι έχουν
σκαφάρες, πολυτελή γιοτ για πάρτη τους και για τους κολλητούς
τους και τα δηλώνουν ως επαγγελµατικά για να είναι αφορολό-
γητα. Όπως υπάρχουν και κάποιοι, οι οποίοι έχουν φτιάξει µε κοι-
νοτικά κονδύλια σαλέ στα βουνά της Ελλάδας –εσείς είστε
καµπίσιος, εγώ είµαι ορεινός, είµαι Ηπειρώτης- τα οποία τα εµ-
φανίζουν ως ξενώνες...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορεινός είναι και ο κύ-
ριος Υπουργός. 

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ναι, είναι από τα ορεινά,
Ελασσόνα. Σωστά. Ένας λόγος παραπάνω να το δείτε. 

Τα δηλώνουν ως ξενώνες, λοιπόν, βάζουν µία θεία δεύτερη
εκεί, τη Μαριγούλα, ότι τάχα εργάζεται, τα έχουν για πάρτη τους,
δηλώνουν ζηµιές και είναι αφορολόγητα. ∆εν γίνεται έτσι στην
Ελλάδα. ∆εν µπορεί να λες ότι «θα καταργήσω τη φοροδιαφυγή»
αλλά αφορολόγητο το ένα, αφορολόγητο το άλλο. Χατίρι του
ενός, χατίρι και του άλλου, όπως λέει η γνωστή παροιµία και τε-
λείωσε η ιστορία. 

Καταλήγοντας, θα ήθελα να πω ότι εµείς θα επανέλθουµε και
στο δεύτερο κύκλο µε συγκεκριµένες προτάσεις. Περιµένουµε
να δούµε, εάν θα υιοθετήσετε κάποιες απ’ αυτές τις προτάσεις
και απ’ αυτό θα εξαρτηθεί και ο αριθµός των άρθρων, τα οποία
θα υπερψηφίσουµε. Γιατί είµαστε µία πολιτική δύναµη, η οποία
λέει ναι στη φιλοσοφία διαφωνούµε, θα καταψηφίσουµε το νο-
µοσχέδιο, αλλά διεκδικούµε στο όνοµα των συµφερόντων των
ανθρώπων που εκπροσωπούµε την αλλαγή της νοµοθεσίας προς
όφελος των κοινωνικά ασθενέστερων. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Χατίρι και Ηπειρώτη
σε Ηπειρώτη, φθάσαµε στα είκοσι δύο λεπτά. 

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.25’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Τετάρτη 14 Απριλίου 2010 και ώρα 18.00’ µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: νοµοθετική εργασία: Α) Απο-
φάσεις Βουλής: συζήτηση και ψήφιση, σύµφωνα µε τις διατάξεις
του άρθρου 76 του Συντάγµατος και του άρθρου 118 του Κανο-
νισµού της Βουλής, των προτάσεων του Πρόεδρου της Βουλής:
α) Για την τροποποίηση διατάξεων του Κανονισµού της Βουλής
(Μέρος Κοινοβουλευτικό) και β) Για τη µερική τροποποίηση δια-
τάξεως του Κανονισµού της Βουλής (Μέρος Β’- ΦΕΚ 51Α’/10-4-
1997), όπως ισχύει και Β) συνέχιση της συζήτησης επί των
άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οι-
κονοµικών: «Αποκατάσταση της φορολογικής δικαιοσύνης, αντι-
µετώπιση της φοροδιαφυγής και άλλες διατάξεις», σύµφωνα µε
την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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